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När EU-ländernas ministrar för jordbruk och fiske möts i
Luxemburg 28-29 juni kommer nya försök att göras för
att komma överens om EU:s gemensamma
jordbrukspolitik fram till 2027. Flera andra frågor, bland
annat på fiskeområdet, finns också på dagordningen.
Sveriges landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder
Sverige.

Jordbruk

EU:s gemensamma jordbrukspolitik

EU:s jordbruksministrar och Europaparlamentet har under en period försökt
enas om EU:s gemensamma jordbrukspolitik, CAP, fram till 2027. En
överenskommelse kräver att ministerrådet och Europaparlamentet kan enas.
Vid det senaste rådsmötet för EU-ländernas jordbruksministrar i slutet av maj
blev det tydligt att ministerrådet och Europaparlamentet ännu stod alltför
långt ifrån varandra. Förhandlingarna har därefter fortsatt och vid rådsmötet
kommer ministrarna ges tillfälle att bekräfta en eventuell överenskommelse
med Europaparlamentet.

CAP:s reformer består av tre förslag till förordningar:

Förordningen om strategiska planer
Förordningen om finansiering, förvaltning och övervakning av CAP
Förordning om en samlad marknadsorientering för jordbruksprodukter.
I de nationella strategiska planerna ska varje land beskriva hur CAP ska
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genomföras. Här ingår bland annat produktionsregler och utformningen av
olika ekonomiska stöd till jordbruket. Att överenskommelsen dröjer har
medfört att arbetet med planerna inte kunnat avslutas.

Regeringen har i förhandlingarna strävat efter kompromisser som ligger så
nära de svenska vägledande principerna som möjligt. Regeringens principer
för den reformerade CAP efter 2020 är väsentligt minskade utgifter,
marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft och lika konkurrensvillkor, mer
fokus på resultat och förenkling samt stärkta miljö- och klimatambitioner.

Andra jordbruksfrågor

Ministrarna kommer diskutera skyddsmål för honungsbin kopplat till
användning av kemiska bekämpningsmedel.

På mötet förväntas ministrarna fatta beslut om att uppmana EU-
kommissionen att ta fram en studie om biologiska bekämpningsmedel, det
vill säga insekter som används för att bekämpa västskadegörare. 

Ministrarna kommer också att få en presentation av marknadssituationen för
jordbruks- och trädgårdsprodukter samt information om antimikrobiell
resistens och om kosttillskott. 

Fiske

Lägesbeskrivning och vägledning inför fisket 2022

EU-kommissionen kommer att göra sin årliga lägesbeskrivning av
genomförandet av den gemensamma fiskeripolitiken. Här ska EU-
kommissionen bland annat redogöra för de principer som gäller i arbetet med
att ta fram förslag inför förhandlingarna om fångstmängder och kvoter för
2022.

Regeringen är generellt sett positiv till EU-kommissionens meddelande.
Regeringen anser att det är angeläget att nå målsättningen om
beståndsstorlek över den nivå som kan ge maximalt hållbar avkastning, att
mål om landningsskyldighet möjliggörs och att vetenskaplig rådgivning är
grund för besluten.

Fiskerikontroll



Ministrarna förväntas fatta beslut om revision av regler för EU:s
fiskerikontroll. Det handlar bland annat om att förbättra att regler efterlevs
och att målen för EU:s gemensamma fiskeripolitik nås.    

Det förslag till beslut som det portugisiska ordförandeskapet har lagt fram
lyfter bland annat tekniska möjligheter som elektronisk rapportering och
bättre övervakning. Förslaget belyser också krav på spårbarhet vid
försäljning och lagring av data. Förslaget rör också rapportering av
fritidsfiske i havet och harmonisering av kriterier för överträdelser. 

Regeringen står bakom förslaget. Regeringens vägledande principer är att
kontrollsystemet ska vara effektivt, ändamålsenligt och anpassat till målen i
den gemensamma fiskeripolitiken.

Informationspunkter om fiske

EU-kommissionen kommer att informera om arbetet som pågår i
medlemsländerna med nationella havsplaner. Sverige är i slutskedet av
arbetet med den svenska havsplanen.

Medlemsländerna ska inom snar framtid tillämpa Europeiska havs-, fiskeri-
och vattenbruksfonden. På mötet ska EU-kommissionen informera om
mervärdet av att finansiera fonden.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Infrastrukturdepartementet

EU:s klimatlag och
tillståndsprocesser i fokus på
regeringens klimatkollegium
Publicerad 02 juni 2021

När Regeringens klimatkollegium sammanträdde för
tredje gången var tillståndsprocesser samt EU:s
klimatpolitik och ”Fit for 55” på agendan.
Klimatkollegiet, som leds av statsminister Stefan Löfven, hade två
högaktuella ämnen med stor betydelse i samhällsomställningen mot ett
fossilfritt Sverige på dagens agenda.

För att uppnå nettonollutsläpp 2045 står Sverige inför en omfattande
samhällsomställning, vilket kommer leda till att ett stort antal verksamheter
behöver ändrade eller nya tillstånd. Väl fungerande och effektiva
tillståndsprocesser bidrar till ett gott investeringsklimat, vilket främjar den
gröna omställningen. Samtidigt är det viktigt att ett högt miljöskydd
bibehålls. Det pågår just nu ett stort antal regeringsinitiativ och åtgärder för
att utreda och effektivisera tillståndsprocesser för att främja den gröna
omställningen. Vid mötet diskuterades hur regeringen kan bidra till att skapa
bättre förutsättningar för välfungerande tillståndsprocesser.

Sverige har en viktig roll att driva på för en ambitiös klimatpolitik i
förhandlingarna i EU. EU-kommissionen ska i juli presentera den lagstiftning
som ska bidra till att man når det skärpta målet för 2030 i EU:s klimatlag.
Lagstiftningspaketet går under namnet ”Fit for 55”. Vid mötet diskuterades
hur Sverige kan påverka och kommer påverkas av den kommande
lagstiftningen.
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Om klimatkollegiet

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen. Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan
måste integreras i alla relevanta politikområden.

Kollegiet har regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern samt jämställdhets- och bostadsministern.

Dagens möte gästades även av försvarsministern och EU-ministern.



Artikel från Näringsdepartementet

Överenskommelse om EU:s
jordbrukspolitik dröjer
Publicerad 28 maj 2021

EU-ländernas jordbruksministrar möttes 26–28 maj i
Bryssel för att slutförhandla EU:s jordbrukspolitik fram
till 2027. Efter omfattande förhandlingar avslutade
jordbruksministrarna rådsmötet tidigt på
fredagsmorgonen utan att en överenskommelse kunde
nås med Europaparlamentet.

Gemensam jordbrukspolitik för EU

- Det hade varit optimalt att komma överens. Eftersom vi nu inte vet exakt
hur överenskommelsen så småningom kommer att se ut så kan vi heller inte
avsluta arbetet med de nationella strategiska planerna, sa Jennie Nilsson
efter mötet.  

I de strategiska planerna ska varje land beskriva hur jordbrukspolitiken ska
genomföras. Här ingår bland annat ekonomiskt stöd till jordbruket.

- Det råder en ganska stor enighet om att vilja se en större miljö- och
klimatnytta. Men det kräver att detaljer utformas så att både länder och
lantbrukare får de förutsättningar som krävs för att de ska kunna leverera på
området. Här finns fortfarande en oenighet, sa landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Principerna om väsentligt minskade utgifter, marknadsorientering, stärkt
konkurrenskraft och lika konkurrensvillkor, mer fokus på resultat och
förenkling samt högre klimat- och miljöambitioner har väglett regeringen i
förhandlingarna.
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EU-kommissionen la fram förslagen om en reformerad CAP 2018. Reformen
består av tre förordningar:

Förordningen om strategiska planer
Förordningen om finansiering, förvaltning och övervakning av CAP
Förordning om en samlad marknadsorientering för jordbruksprodukter

Rådsmötet förhandlade parallellt med sina egna diskussioner också med
Europaparlamentet. EU-ländernas jordbruksministrar möts igen 28-29 juni.

Nya genomiska tekniker och växtförökningsmaterial

Ministrarna diskuterade två studier som EU-kommissionen nyligen publicerat
om dels nya genomiska metoder, dels om växtförökningsmaterial.

Andra frågor

Ministrarna antog slutsatser inför FN:s toppmöte om livsmedelssystem som
hålls i september. Slutsatserna betonar Agenda 2030 och de 17 globala
hållbarhetsmålen.

EU-kommissionen presenterade en ny handlingsplan för ekologiskt lantbruk.

Därutöver fick ministrarna en lägesrapport om förhandlingen mellan
Storbritannien och EU om fisket i de gemensamma Atlant- och
Nordsjövattnen. 



Artikel från Näringsdepartementet

Slutförhandlingar om EU:s
jordbrukspolitik
Publicerad 25 maj 2021

EU-ländernas jordbruksministrar möts 26-27 maj med
ambitionen är att nå en överenskommelse om den
gemensamma jordbrukspolitiken fram till 2027.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik

På mötet kommer medlemsländerna att försöka nå en överenskommelse om
reformen av EU:s gemensamma jordbrukspolitik, CAP. Parallellt med
rådsmötet kommer förhandlingar att föras med Europaparlamentet.

Reformen består av tre förslag till förordningar:

Förordningen om strategiska planer
Förordningen om finansiering, förvaltning och övervakning av CAP
Förordning om en samlad marknadsorientering för jordbruksprodukter.

Regeringen stödjer ambitionen att nå en överenskommelse. Regeringen avser
att söka kompromisser som ligger så nära de svenska vägledande principerna
som möjligt. Principerna är väsentligt minskade utgifter,
marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft och lika konkurrensvillkor, mer
fokus på resultat och förenkling samt stärkta miljö- och klimatambitioner.

Ekologiskt jordbruk

EU:s gröna giv betonar övergången till ett mer hållbart livsmedelssystem. Det
är också utgångspunkten för EU:s handlingsplan Från jord till bord. EU-
kommissionen har nu presenterat en ny handlingsplan med fokus på
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ekologiskt lantbruk.

Regeringen är positiv till att göra det lättare för övergång till ekologiskt
lantbruk. Samtidigt anser regeringen att handlingsplanen bör bygga på
frivillighet för hur medlemsländerna ska bidra till mål om ekologisk
produktion och konsumtion inom ramen för den gröna given och att medel
för detta inte öronmärks inom CAP.  

Nya genomiska tekniker och växtförökningsmaterial

Ministrarna ska diskutera EU-kommissionens studie om ställningen för så
kallade nya genomiska metoder enligt unionsrätten. EU-kommissionen drar
bland annat slutsatsen att nuvarande lagstiftning inte är ändamålsenlig och
att den behöver anpassas till den snabba utvecklingen på området.

Regeringen ser positivt på en process som syftar till att få fram en
ändamålsenlig lagstiftning. Regeringen anser att tekniska framsteg och
innovation bör användas för att påskynda omställningen till ett hållbart
livsmedelssystem samtidigt som säkerhet och risker för påverkan på hälsa
och miljö måste hanteras.

Därutöver förväntas ministrarna diskutera växtförökningsmaterial med
anledning av attEU-kommissionen nyligen presenterade en studie om
behovet av att se över lagstiftningen på området.

FN:s livsmedelsmöte

Ministrarna förväntas också anta slutsatser inför FN:s toppmöte om
livsmedelssystem som hålls i september. I slutsatserna kommer EU att betona
Agenda 2030 och de 17 globala hållbarhetsmålen.

Atlant- och Nordsjöfiske 2021-2022

Fisket i de gemensamma Atlant- och Nordsjövattnen regleras av det handels-
och samarbetsavtal som EU och Storbritannien blev eniga om i december
2020. Det sena beslutet betyder att förhandlingen mellan EU och
Storbritannien om fisket av gemensamma bestånd i Atlanten och Nordsjön
2021 samt av vissa djuphavsbestånd för 2021-2022 ännu inte har avslutats.
Det nuvarande fisket sker enligt provisoriska kvoter. Ministrarna kommer att
få en lägesrapport om förhandlingen mellan Storbritannien och EU om fisket
i de gemensamma vattnen.  





Artikel från Näringsdepartementet

Stort engagemang inför toppmötet
om livsmedelssystem
Publicerad 21 maj 2021

Den 19 maj bjöd landsbygdsminister Jennie Nilsson
och minister för internationellt utvecklingssamarbete Per
Olsson Fridh in till ett webbinarium inför det kommande
toppmötet om livsmedelssystem, Food Systems Summit
(FSS).
Syftet med webbinariet var att informera om toppmötesförberedelserna och
det fortsatta arbetet för hållbara livsmedelssystem. Webbinariet var också en
möjlighet för berörda aktörer att ställa frågor och göra eventuella medskick
inför toppmötet. 

Tillsammans med statsråden medverkade statssekreterare Janine Alm
Ericson, samt Anna Richert, WWF, Björn Hellman, Livsmedelsföretagen,
och Anette Jansson, Hjärt-lungfonden i programmet. Cirka 90 deltagare från
över 50 organisationer deltog och representerade branschorganisationer,
myndigheter, företag, civilsamhälle och akademi.

Inför webbinariet hade alla deltagare fått möjlighet att ställa frågor som de
ansåg angelägna. Utifrån deltagarnas frågor identifierades några tematiska
perspektiv som var av särskilt stort intresse. Bland annat diskuterades
internationella utvecklingsperspektiv, tryggad livsmedelsförsörjning,
hälsosam och hållbar livsmedelskonsumtion, innovation och företagande,
och global hälsa.

– Jag ser att det finns stor kunskap och förståelse för livsmedelssystemens
komplexitet men också för behovet av omställning. Det pågår mycket
intressant arbete och detta kommer bland annat att återspeglas i den
nationella färdväg Sverige ska skicka in till toppmötet, säger
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landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Per Olsson Fridhs anförande

Per Olsson Fridh, minister för internationellt utvecklingssamarbete, höll sitt
anförande genom en inspelad film, som du kan ta del av här.



Artikel från Näringsdepartementet

Sveriges första bioekonomistrategi
– dialogprocessen fortsätter
Publicerad 11 maj 2021

Den 5 maj bjöd landsbygdsminister Jennie Nilsson åter
till ett dialogmöte om regeringens arbete med
bioekonomistrategin som utgör en viktig del i
omställningen till ett fossilfritt Sverige. En
grundläggande utgångspunkt för strategin är att
involvera aktörer från olika sektorer och nivåer.
Representanter från bland annat skogs-, jordbruks- och
fiskerinäringen, forskningsaktörer samt myndigheter
och ett flertal intresseorganisationer deltog.
Mötet som arrangerades tillsammans med forskningsrådet Formas
fokuserade på några av de teman som utkristalliserats under det förra
dialogmötet, bland annat gräns- och sektorsövergripande aspekter på
bioekonomin samt förutsättningar, behov och möjligheter för nya initiativ
inom bioekonomin.

En strategi med bred ansats

Landsbygdsminister Jennie Nilsson inledde mötet med att tacka deltagarna
för de synpunkter och inspel på strategin som tidigare inkommit.

– Bioekonomistrategin ska ha en bred ansats och syftar till att skapa
synergier och ökat samarbete mellan olika aktörer och näringar, därmed är
det viktigt att alla är med och bidrar i processen. Strategin är en viktig del i
Sveriges arbete med att nå klimatneutralitet år 2045 och detta är helt enkelt
något som vi bara kan uppnå tillsammans, konstaterade Jennie Nilsson.
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Bioekonomin på en internationell-, nationell- och regional
nivå

Mötet gästades av företrädare från både nationell och internationell nivå.
Adrián Tistan, från EU-kommissionens generaldirektorat för forskning och
innovation, berättade om implementeringen av EU:s bioekonomistrategi.
Bioekonomin sysselsätter ca 17,5 miljoner personer, vilket motsvarar ca 8,9
procent av arbetskraften i EU:s medlemsländer, samtidigt som det finns god
potential att skapa nya gröna arbetstillfällen inom bioekonomin.

Liisa Saarenmaa från finska jord- och skogsbruksministeriet redovisade
erfarenheter från det pågående arbetet med att revidera den finska nationella
bioekonomiekonomistrategin. Hon pekade på potentialen som finns i ökad
samverkan mellan Sverige och Finland i det fortsatta arbetet för en växande
bioekonomi.

Elin Ilseskog från Länsstyrelsen Östergötland bidrog med ett regionalt
perspektiv genom att beskriva det branschöverskridande samarbete som
pågår inom bioekonomin i Östergötlands län.

Möjligheter och förutsättningar för innovativa lösningar

Mötets andra del utgjordes av en paneldiskussion mellan företrädare för
näringen, forskningen, regioner och forskningsfinansiärer om möjligheter och
förutsättningar för innovativa lösningar inom bioekonomin.

Jessica Hjerpe Olausson från Maritima Klustret i Västsverige såg en stor
potential i ökat samarbete mellan olika näringar och pekade på alger som
exempel på en ny resurs som skulle kunna nyttjas inom en rad olika
områden, till exempel för att effektivisera solpaneler-, eller blandas i foder
för att kraftigt minska nötkreaturs utsläpp av metangaser.

Catrin Gustavsson, affärsområdeschef för Södra Innovation lyfte potentialen
i både industriell träbyggnation och tillverkning av träfiberbaserade textilier
inklusive att kombinera massa från träråvara och återvunna textilier, något
som redan görs på Södras massabruk i Mörrum med gott resultat. Anders
Roos, professor inom företagsekonomi och skogsindustriella värdekedjor på
SLU fyllde i att just ökat byggande i trä är ett bra exempel på vikten att
identifiera produkter som marknaden är genuint intresserad av.

Utmaningar för bioekonomin



Panelen lyfte även flera utmaningar i arbetet för en växande bioekonomi.
Anna Wiberg, programchef för BioInnovation menade att det finns en
obalans i debatten om den växande bioekonomin och efterlyste större
förståelse för hur resursutnyttjande kan ske på ett resurseffektivt sätt. Catrin
Gustavsson poängterade att en säkrad råvarutillgång är en förutsättning för
fortsatt konkurrenskraft och för att industrin ska kunna fortsätta utveckla
nya hållbara lösningar. Jessica Hjerpe Olausson pekade på dagens utdragna
tillståndsprocesser som en mycket besvärlig utmaning för ”first movers”
inom den maritima och akvatiska sektorn.

Flera deltagare ställde frågor till presentatörer och panelen, bland annat kring
möjliga målkonflikter, behov av statliga initiativ för att säkra framtidens
råvarubehov, potentialen i ökad användning av återvunna material och
behovet av pilotverksamhet för att underlätta etableringen av
bioraffinaderier. 

Samverkan – en framgångsfaktor

Landsbygdsminister Jennie Nilsson tackade för alla kloka inspel och kunde
konstatera att många av de möjligheter och utmaningar som nämnts
överensstämmer med det som identifierats som viktiga steg i
strategiprocessen. En växande bioekonomi förutsätter en säkrad tillgång på
hållbart producerad bioråvara samt effektiva och funktionella
tillståndsprocesser. Hon underströk även vikten av att debatten om
framtidens bioekonomi baseras på vetenskap och kunskap. Avslutningsvis
kom hon tillbaka till behovet av samarbeten, både på internationell och
nationell nivå.

– Bioekonomin är en viktig del för att ställa om till ett hållbart system, inte
minst för ett land som Sverige som har uttalade ambitioner om att bli
världens första fossilfria land. Det är uppenbart att arbetet måste ske i
samverkan, både internationellt och nationellt, mellan olika sektorer och
kunskapsområden. Vi behöver ta vara på alla erfarenheter och kompetenser
som finns tillgängliga, sa landsbygdsministern. 

Nästa steg för bioekonomistrategin

Bioekonomistrategin ska vara klar till hösten 2021 och tanken är att
dialogprocessen fortsätter i samband med lanseringen av strategin samt vid
uppstarten av arbetet med handlingsplaner.



Artikel från Näringsdepartementet

EU-möte om jordbruk, handel och
djurskydd
Publicerad 23 april 2021

EU-ländernas jordbruksministrar möts 26 april via
video. De kommer då att fortsätta förhandlingarna om
EU:s gemensamma jordbrukspolitik. De ska också ta
upp handelspolitiska frågor och djurskydd.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik

Det portugisiska ordförandeskapet förväntas ge en lägesrapport om de
pågående förhandlingarna om reformen av EU:s gemensamma
jordbrukspolitik, CAP, som pågår mellan rådet, Europaparlamentet och EU-
kommissionen

Regeringen välkomnar framstegen i förhandlingarna men konstaterar att
många frågor återstår.

Regeringens vägledande principer för förhandlingsarbetet är totalt och
väsentligt minskade utgifter, marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft
och lika konkurrensvillkor, mer fokus på resultat och förenkling samt stärkta
miljö- och klimatambitioner.

På mötet förväntas ministrarna diskutera möjliga kompromisser om
utformningen av miljö- och klimatåtgärder inom jordbrukspolitiken och hur
stor del av budgeten som ska öronmärkas till denna typ av åtgärder.

Regeringen anser att riktade åtgärder är ett effektivt sätt att höja
ambitionsnivån på miljö- och klimatområdet
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Handelsfrågor

EU-kommissionen ska informera om pågående arbete inom handelspolitiken
med bäring på jordbrukssektorn. Det gäller exempelvis WTO:s förhandlingar
som bland annat handlar om handelsstörande jordbruksstöd och lagerhållning
för livsmedel i utvecklingsländer. 

Regeringen prioriterar det multilaterala samarbetet inom ramen för WTO och
stödjer EU:s förhandlingar om bilaterala och regionala frihandelsavtal. I
handelspolitiken för regeringen fram både offensiva intressen på
jordbruksområdet och vikten av klimat, miljö och  människors och djurs
hälsa.

EU-kommissionen ska också informera om en uppdaterad studie av
frihandelsavtalens effekter på jordbrukssektorn.

Djurskydd

EU-kommissionen ska informera om en utvärdering av EU:s strategi för
djurskydd och djurs välbefinnande. EU-kommissionen konstaterar att
majoriteten av de problem som strategin pekar på är fortsatt relevanta. Det
gäller bland annat djurtransporter, svanskupering av grisar och vissa
bedövningsmetoder. Bättre konsumentupplysning och stärkt internationellt
samarbete behövs också. Samtidigt visar utvärderingen att strategin även
haft positiva effekter, i synnerhet för hållning av suggor och skydd av
värphöns.

Inom ramen för livsmedelsstrategin Jord till bord har en översyn av EU:s
regelverk på djurskyddsområdet påbörjats. EU-kommissionen kommer även
att undersöka möjligheterna för ett system för djurskyddsmärkning. 

På mötet förväntas Tyskland uppmana EU-kommissionen att undersöka
möjligheten att   kräva konsumentinformation om produktionsmetod på ägg
som använts som ingrediens i livsmedel.

Situationen på marknaden för jordbruks- och
trädgårdsprodukter

EU-kommissionen kommer att informera om prisutvecklingen på marknaden.
EU-kommissionen konstaterar bland annat att ökad efterfrågan från Kina
pressat upp priserna på spannmål, fläsk- och nötkött.



 



Första sammanställningen av
förslag till Food Systems Summit
har presenterats
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Lyckade regionala i dialoger i
Härnösand och i Södertälje
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Ny rapport från Jordbruksverket
om hållbara livsmedelssystem
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Nytt initiativ för lösningar till
toppmötet för hållbara
livsmedelssystem lanseras 24
mars
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Infrastrukturdepartementet

Andra mötet med regeringens
klimatkollegium idag
Publicerad 09 mars 2021 Uppdaterad 09 mars 2021

Regeringens klimatkollegium som leds av statsminister
Stefan Löfven har idag sammanträtt för andra gången.
Mötet skedde digitalt.
Tema på klimatkollegiets möte var hållbar stadsutveckling och elektrifiering.
Det är två ämnen som har stor potential att bidra till minskade utsläpp, ökad
välfärd, konkurrenskraft och sysselsättning.

Ansvaret för hållbar stadsutveckling delas mellan lokal, regional och
nationell nivå och kräver därför god samordning. En förutsättning för sådan
är att det finns en samsyn mellan de olika nivåerna om de övergripande
målsättningarna samt att roller och ansvar är väl definierade.

För att klara nettonollutsläpp 2045 står Sverige inför en omfattande
elektrifiering av bland annat industri, transporter och arbetsmaskiner. Det är
en stor möjlighet för Sverige, men även en utmaning att planera så att
utvecklingen av elsystemet och infrastrukturen går i takt med behoven.

Vid dagens möte diskuterades bland annat hur regeringen kan stödja en
omställning till hållbara städer i hela landet och vilka åtgärder som är
viktigast för ett Sverige som är ett föregångsland inom elektrifieringen.

Om klimatkollegiet

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen. Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan
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måste integreras i alla relevanta politikområden.

Kollegiet har regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern samt jämställdhets- och bostadsministern.



Artikel från Näringsdepartementet

En halv miljard till forskning om
livsmedel, bioekonomi och
landsbygder
Publicerad 02 mars 2021

Regeringen anvisar i regleringsbrevet till
forskningsrådet Formas hur 117 miljoner från
forsknings- och innovationspolitiska propositionen ska
finansiera forskning om livsmedel, den biobaserade
ekonomin samt landsbygder och regional utveckling
2021. Totalt 2021-2024 uppgår satsningen till 572
miljoner kronor.
– Ny kunskap stödjer Sveriges ambition att gå före och visa att en fossilfri
värld är möjlig, med hållbart producerade förnybara råvaror från land och
vatten. Samtidigt behöver vi säkerställa att det går att leva och växa i hela
landet, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Konkurrenskraften och det nationella kunskapssystemet i svenska
livsmedelskedjan stärks genom satsningen. Forskning och innovation lägger
grunden för Sveriges omställning till ett hållbart livsmedelssystem och är en
viktig del av uppfyllandet av livsmedelsstrategins mål. Det nationella
forskningsprogrammet tillförs därför 75 miljoner kronor 2021.

– Jag är glad att forskningsprogrammet för livsmedel nu förstärks och får en
långsiktig finansiering. Det är viktigt för att kunna fortsätta utveckla
forskningen inom livsmedelssystemet och bidra till ett konkurrenskraftigt
livsmedelssystem samtidigt som miljömålen nås, säger landsbygdsministern.

Forskning och innovation behövs också för att ta till vara potentialen för
utveckling av biobaserade värdekedjor från skog, jordbruk, hav och vatten,
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samt restströmmar från industrier och samhällen. En god och säkerställd
tillgång till hållbart producerad biomassa från skogen, i linje med strategin
för det nationella skogsprogrammet eftersträvas. 30 miljoner kronor avsätts
2021.

– Utmaningen som klimatförändringarna utgör kräver att vårt samhälle ställer
om. Det är därför viktigt att vi nu förstärker satsningar på hållbar utveckling
av den biobaserade ekonomin där forskning och innovation kan bidra till
omställningen av Sverige som ett fossilfritt föregångsland samt med tillväxt
och sysselsättning i hela landet, betonar landsbygdsministern.

Mer kunskap behövs om hur landsbygderna kan ges möjlighet att bidra till
hållbar utveckling, näringslivsutveckling och innovationskraft i hela landet.
Regeringen möjliggör nu en samlad forskningsbaserad kunskapsutveckling
genom att dels förstärka Formas, dels genom att tillföra Sveriges
lantbruksuniversitet medel för att förbättra samverkan.

– Satsningen på livskraftiga landsbygder och regional utveckling ger viktig
kunskap om hur hela Sverige kan bidra till hållbarhet och jobb, avslutar
landsbygdsminister Jennie Nilsson.



Artikel från Näringsdepartementet

Dialogmöte om
bioekonomistrategin – tillsammans
skapar vi en bioekonomi i
världsklass
Publicerad 28 januari 2021

Landsbygdsminister Jennie Nilsson stod i förra veckan
värd för det första dialogmötet inom ramen för arbetet
med den nationella bioekonomistrategin. Strategin tas
fram tillsammans med de gröna näringarna och är en
del av det fortsatta omställningsarbetet till ett
klimatsmart samhälle baserat på förnybara råvaror.
Avsikten är att strategin ska presenteras under hösten
2021.
Under det digitala mötet samlades näringsföreträdare från bland annat skogs-
, jordbruks- och fiskerinäringen, forskningsaktörer samt myndigheter och
miljöorganisationer.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson inledde med att lyfta fram den
omställning vi har framför oss för att bli världens första fossilfria
välfärdsland och den viktiga roll bioekonomin har i omställningen.

– Genom att stärka den nationella samlingen kring övergången till
bioekonomin kan vi visa att det går att ställa om till fossilfrihet med
bibehållen konkurrenskraft och välfärd i hela landet, sa Jennie Nilsson.

På mötet presenterades upplägg och tidsram för regeringens arbete med
strategin. Bioekonomistrategin ska komplettera och samverka med befintliga
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och kommande strategier och andra regeringsinitiativ för att skapa största
möjliga mervärde.

Formas, företrädare för branschorganisationerna, Skogsindustrierna, LRF
och Fiskbranschens riksförbund samt företrädare för Preem och WWF gav
sina synpunkter på strategins inriktning och betydelse.

– Strategin behöver bli en samlande och vägledande kraft i det gemensamma
arbetet med omställningen, sa Ingrid Petersson, generaldirektör på Formas.

Under den efterföljande diskussionen gjordes inspel från bland annat
Fossilfritt Sverige, näringslivsföreträdare, miljöorganisationer och
forskningsaktörer. Även myndigheter, länsstyrelser och regioner yttrade sig.
Arbetet med strategin välkomnades av deltagarna. Betydelsen av samverkan
och att skapa en helhetssyn betonades, samt att knyta an till andra initiativ
och strategier.

Vissa pekade också på utmaningar och målkonflikter som behöver hanteras.
Näringslivsföreträdare framhöll bland annat vikten av lönsamhet och
konkurrenskraft längs hela värdekedjan samt behovet av att säkerställa en
ökad tillgång till inhemska biomassor.

Skogsindustrierna efterlyste tydliga målformuleringar och betonade värdet av
ett aktivt och hållbart skogsbruk. Både återvinning och tillgången till
nyproducerad biomassa behöver öka för att klara den fortsatta omställningen
till en cirkulär och biobaserad ekonomi.

Företrädare för de blåa näringarna pekade på att Sverige har längst kust i
Europa och att vattenbruket som en växande näring kan bidra med mycket
ny biomassa.

Flera deltagare efterlyste regionala sektorsövergripande kluster för
erfarenhetsutbyte och utforskande av nya möjligheter. Det industriella
klustret Rena Hav utgjorde ett exempel på sådan samverkan.

– Vi kommer att behöva nya partnerskap och allianser, inte minst inom
forskning och utveckling, sa Hilda Runsten, LRF.

Företrädare för miljörörelsen pekade på vikten av att minska vårt fotavtryck
och att finna hållbara lösningar, samt att vissa idag ifrågasätter hållbarheten i
det svenska skogsbruket.

Många andra frågor lyftes också upp, cirkularitet och resurseffektivitet var



två sådana. Vikten av att skapa en nationell samsyn och att agera strategiskt
och mer proaktivt tillsammans med grannländer och EU återkom från flera
deltagare. Det framhölls som viktigt att vara bäst i klassen.

Nästa steg

Jennie Nilsson informerade om att arbetet nu fortsätter med representanter
för departement och myndigheter samtidigt som dialogen med olika
intressenter fortgår. Ett andra dialogmöte är preliminärt planerat till senare i
vår, men synpunkter kan också mottas löpande. Landsbygdsministern
avslutade sedan med att tacka för alla bra inspel och konstaterade att
strategin kräver ett aktivt deltagande från olika näringar, forsknings- och
samhällsaktörer.

– Tillsammans tar vi nu de första stegen för att skapa en bioekonomi i
världsklass, avslutade Jennie Nilsson.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Fisket med Storbritannien och
handelsfrågor på EU-möte
Publicerad 25 januari 2021

När EU:s fiske- och jordbruksministrar möts via video
25 januari kommer de bland annat att diskutera
fiskemöjligheter för bestånd som delas med
Storbritannien och handelsrelaterade jordbruksfrågor.
Sveriges landsbygdsminister Jennie Nilsson
representerar Sverige på videomötet.

Ordförandeskapets planering

Det portugisiska ordförandeskapet, som tog över vid årsskiftet, inleder mötet
med att berätta om sina prioriteringar på jordbruks- och fiskeområdet för det
kommande halvåret. På jordbruksområdet handlar det bland annat om att
slutföra förhandlingarna om reformen av den gemensamma
jordbrukspolitiken och på fiskeområdet kommer ordförandeskapet att arbeta
för att genomföra de beslut och uppföljningar som är nödvändiga efter
brexit.

Fisket med Storbritannien

Vid den senaste förhandlingen av fiskekvoter saknades ett avtal med
Storbritannien om relationen efter brexit, därför antogs endast provisoriska
kvoter för årets första tre månader för de gemensamma bestånden.

EU och Storbritannien behöver nu komma överens om totala fångstmängder
och övriga detaljer för de gemensamma fiskemöjligheterna för 2021 och för
vissa djuphavsarter för perioden 2021–2022. På mötet ska ministrarna
diskutera riktlinjer inför kommande samråd med Storbritannien.

https://www.regeringen.se/


Regeringens övergripande åsikt är att vetenskaplig rådgivning ska utgöra
grunden för beslut om fiskekvoter och att fisket ska vara miljömässigt
hållbart på sikt. Regeringen vill därför att EU och Storbritannien ska sträva
efter långsiktiga gemensamma strategier för de delade bestånden.

Jordbruk och handel

Kommissionen kommer även informera medlemsländerna om frågor
kopplade till handeln med jordbruksprodukter, bland annat om de fortsatta
jordbruksförhandlingarna i WTO och om pågående förhandlingar av
frihandelsavtal.

Under videomötet kommer kommissionen också presentera en uppdaterad
analys av hur nuvarande och framtida frihandelsavtal påverkar
jordbrukssektorn. EU är världens största exportör och importör av livsmedel
och jordbruksprodukter och har de senaste åren slutit flera frihandelsavtal,
bland annat med Vietnam, Kanada och Japan.

Ministrarna kommer under mötet dessutom att få en uppdatering om läget i
förhandlingarna om reformerna för den gemensamma jordbrukspolitiken som
nu pågår.

Sveriges landsbygdsminister Jennie Nilsson representerar Sverige på
videomötet.



Artikel från Näringsdepartementet

handlingsplan 3 för
livsmedelsstrategin
Publicerad 21 januari 2021

Den nationella livsmedelsstrategin med sikte mot år
2030 är den första svenska livsmedelsstrategin som
omfattar hela livsmedelskedjan. Regeringen följer nu
upp livsmedelsstrategins långsiktiga handlingsplan del
2 med ytterligare åtgärder för att stärka arbetet med att
nå det övergripande målet med strategin. De samlade
åtgärderna utgör tillsammans en ny handlingsplan,
handlingsplan del 3, och är en del av januariavtalet, en
sakpolitisk överenskommelse som har slutits mellan
Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och
Miljöpartiet de gröna.

Uppdrag till Länsstyrelsen Jämtland att driva ett
nationellt centrum för mathantverk och småskalig
livsmedelsproduktion

Uppdraget ges i syfte att utveckla och bevara kunskapen inom mathantverk
samt att främja småskaligt livsmedelsföretagande och småskalig
livsmedelsproduktion. För att driva det nationella centrumet för
mathantverk, Eldrimner, tillförs 10 miljoner kronor per år under perioden
2021-2023 till länsstyrelsen i Jämtland.

Uppdrag till samordningsfunktionen för EKO att
fortsätta sin verksamhet
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Samordningsfunktionen EKO vid Jordbruksverket bildades 2017 och syftar
till att främja produktion, konsumtion och export av ekologiska livsmedel.
Under perioden 2021-2023 tillförs 25 miljoner kronor årligen till
Jordbruksverket för att fortsätta verksamheten och prioritera de åtgärder
som ger mest effekt för att uppnå regeringens inriktningsmål i
genomförandet. Regeringens mål innebär att 30 procent av den svenska
jordbruksmarken ska utgöras av certifierad ekologisk jordbruksmark och att
60 procent av den offentliga livsmedelskonsumtionen ska utgöras av
certifierade ekologiska produkter år 2030.

Förstärkning av vildsvinspaketet

Vildsvinsstammens utbredning skapar både utmaningar och möjligheter. Det
redan beslutade vildsvinspaketet i livsmedelsstrategins handlingsplan del 2
ska bidra till att mer vildsvinskött når marknaden genom att underlätta
köttets väg till konsument och skapa incitament för jägare att skjuta fler
vildsvin. Det arbete som startade under våren 2020 förstärks nu med
ytterligare 20 miljoner kronor årligen 2021–2025 bl.a. för att subventionera
kostnaden för trikinanalyser.

Förenklingspaket för ökad tillväxt i hela
livsmedelskedjan

Svenska livsmedelsproducenter verkar på en marknad som är utsatt för hård
konkurrens, både nationellt och globalt. Livsmedelsproduktionen berörs av
många olika regler och villkor som styr produktionen. Utformningen av
regler och villkor påverkar därför i stor utsträckning förutsättningarna för att
starta, driva och utveckla företag i livsmedelskedjan. Att förenkla
efterlevnad av regler bidrar till att sektorn kan utvecklas, bli mer lönsam och
att stärka konkurrenskraften för företagen.

Regeringen vill att det ska vara lätt att göra rätt och föreslår därför ett
förenklingspaket som ska utgå från företagens vardag och verkliga behov så
att tillväxten inom hela livsmedelskedjan kan öka. I budgetpropositionen för
2021 aviserade regeringen en satsning på inledningsvis 19 miljoner kronor
per år 2021–2023 för genomförandet av förenklingspaketet. Regeringen
tillför därefter 16 miljoner kronor årligen 2024–2025 och 11 miljoner kronor
per år från och med 2026. Inom ramen för paketet har följande uppdrag
beslutats:

Regeringen uppdrar åt Tillväxtverket att i samråd med Jordbruksverket,



Naturvårdsverket och länsstyrelserna ta fram tjänster för att effektivisera
och förenkla för företag inom livsmedelskedjan att anmäla eller ansöka
om tillstånd för miljöpåverkande verksamhet. Syftet med uppdraget är
att ge förutsättningar för en effektiv och snabb ärendehandläggning.
Regeringen uppdrar därutöver åt Livsmedelsverket att öka
likvärdigheten i livsmedelskontrollen i hela landet. I uppdraget ingår att
förenkla och underlätta för företagen så att kontrollerna effektiviseras,
företagens avgifter minskar och företagens tid och resurser sparas. Här
ska ingå utveckling av samråd och samverkan med bl.a.
livsmedelskedjans näringslivsorganisationer samt fortsatt arbete för ett
mer ändamålsenligt regelverk, bl.a. genom att tillsammans med
företrädare för livsmedelsföretag utröna för vilka vardagssvårigheter de
ser behov av mer flexibla lösningar. Vidare ska projektet God
kontrollsed genomföras, en organisation som möjliggör minskad offentlig
kontroll av tredjepartscertifierade företag ska byggas upp och
upprätthållas och ytterligare satsningar ska också göras för kontroll på
distans.



Artikel från Näringsdepartementet

Näringsdepartementets områden i
forsknings och
innovationspropositionen
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

Den 17 december presenterade regeringen sin
forsknings- och innovationsproposition som pekar ut
riktningen för forskningspolitiken under de kommande
åren. I den här artikeln presenteras ett urval av viktiga
satsningar inom Näringsdepartementets områden.
Sverige är ett av världens mest innovativa länder, men det behövs fortsatta
investeringar för att bibehålla och utveckla konkurrenskraften. Innovation
effektiviserar och transformerar ekonomiska, miljömässiga och sociala
system och driver på samhällsutveckling. Regeringen anser att det nationella
innovationssystemet behöver stärkas såväl i glesa som i täta miljöer.

Innovationssystemet behöver utvecklas för att förbättra samhällets
omställningsförmåga, möta samhällsutmaningar och bidra till att stärka det
globalt konkurrensutsatta näringslivet.

I regeringens forsknings- och innovationsproposition finns en rad satsningar
som direkt förstärker och utvecklar innovationssystemet inom flera av de
områden som Näringsdepartementet ansvarar för.

Nästa generations strategiska innovationsprogram
2.0

Regeringens ambition är att nästa generations strategiska
innovationsprogram 2.0 i större omfattning adresserar områden med bred
samhällsrelevans utifrån Agenda 2030 för att få till stånd
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systemförändringar. Inom ramen för Vinnovas anslagsökning för forskning
och utveckling avsätts särskilda medel för satsningar kopplade till strategiska
innovationsprogram.

Test och demonstrationsmiljöer

Tillgången till test- och demonstrationsmiljöer blir allt viktigare i takt med
alltmer komplexa samhällsutmaningar. Vinnova tillförs medel för
vidareutveckling och investeringar i test och demo samt för att stimulera
nyetableringar av detta. De ökade medlen ska även användas för att
stimulera en bredare användning av och tillgång till testbäddsmiljöer i hela
landet samt i EU och internationellt.  Det kan även gälla komplexa problem
där teknikutveckling, etik, lagar och regler behöver hanteras i en samtida
process.

Regeringen gör även en satsning på forskningsinstituten i Sverige genom att
anslaget till RISE (Research Institutes of Sweden AB) ökar under kommande
fyra år.

Det svenska deltagandet i europeiska
partnerskapsprogram ska öka

Horisont Europa är det europeiska ramprogrammet för forskning och
innovation som ska genomföras under perioden 2021–2027. Programmet
kommer att få stor betydelse för forskare och näringslivet i Sverige och för
det svenska forsknings- och innovationssystemet. Offentlig medfinansiering
är en förutsättning för att deltagande av nationella aktörer ska vara möjligt i
vissa av dessa partnerskapsprogram. Här ser regeringen ett stort värde av att
svenskt näringsliv och forskare har möjlighet att delta och stärka sin globala
konkurrenskraft. Särskilda medel tilldelas via Vinnova i syfte att kunna
finansiera svenskt deltagande i europeiska partnerskapsprogram som inte
uppenbart sammanfaller med de nationella satsningarna. Det behövs ett
starkare europeiskt samarbete och regeringen avser att presentera en strategi
för svenskt deltagande i Horisont Europa i början av 2021.

Regeringens strategiska samverkansprogram

För att främja samverkansprogrammens sektorsövergripande arbete förstärks
Vinnovas anslag för satsningar inom samverkansprogrammen.

Artikel: Satsningar på samverkansprogrammen i forsknings- och



innovationspropositionen

Forskningsinfrastruktur av särskild vikt för industrin

För att öka svenska företags förmåga att nyttja och utveckla svenska och
internationella forskningsanläggningar tillförs Vinnova ytterligare resurser.
De ökade medlen ska även bidra till finansiering av särskilt intressant
forskningsinfrastruktur för näringslivet som användare och leverantör.

Sänkta trösklar för nyttiggörande och
kommersialisering

Insatsen (sänkta trösklar) syftar till att öka nyttiggörandet och
kommersialiseringen av forskningsbaserad kunskap, bland annat rörande
immaterialrättsliga tillgångar, och föra nya innovationer ut till marknaden,
genom att utveckla stödet till företag, organisationer, forskare och
uppfinnare. Vinnova tillförs medel på detta område.

Programmet fordonsstrategisk forskning och
innovation (FFI)

Programmet fortsätter som ett avtalsreglerat program för samverkan och
med oförändrad ambitionsnivå. Därutöver har regeringen i
budgetpropositionen för 2021 föreslagit att programmet förstärks under två
år genom en särskild satsning riktad mot stöd till forskning, utveckling och
marknadsintroduktion för arbetsmaskiner.

NFP Hållbart samhällsbyggande, landsbygd och
regional utveckling

Många delar av landet kännetecknas av glesare miljöer och mer kunskap
behövs om hur dessa miljöer kan ges möjlighet att bidra till hållbar
utveckling och jobb i hela landet. En förstärkning av det nationella
forskningsprogrammet om hållbart samhällsbyggande inom
landsbygdsutveckling och regional utveckling möjliggör en sådan samlad
forskningsbaserad kunskapsutveckling.

Det nationella forskningsprogrammet för livsmedel
förstärks  



För att öka den långsiktiga konkurrenskraften och kunna leverera hållbart
producerad, hälsosam och god mat behövs det mer behovsdriven och
tillämpad forskning. Genom metod- och teknikutveckling och digitalisering
kan produktiviteten höjas, många arbetsmiljörisker elimineras och
miljöpåverkan minskas och klimatnytta uppnås.

Ett innovativt, konkurrenskraftigt och hållbart livsmedelssystem bidrar till att
uppfylla målen i strategin En livsmedelsstrategi för Sverige – fler jobb och
hållbar tillväxt i hela landet (prop. 2016/17:104).

Informationssida: En livsmedelsstrategi för jobb och hållbar tillväxt i hela
landet

Ett hållbart livsmedelssystem skapar motståndskraft mot klimatförändringar,
främjar klimatanpassning och säkerställer trygg och säker
dricksvattenförsörjning. Utvecklingen av morgondagens livsmedel spelar en
avgörande roll för det svenska livsmedelssystemets långsiktigt hållbara
konkurrenskraft. Därför behöver också kunskapen om marknaden, t.ex. vad
gäller konsumtionstrender, nutrition och hälsa, öka. Den ökade efterfrågan
på växtbaserade livsmedel är en sådan trend. Inom ramen för Formas
anslagsökning för forskning och utveckling avsätts särskilda medel för det
nationella forskningsprogrammet för livsmedel.

Hållbar utveckling av den gröna och blå biobaserade
ekonomin

Regeringen anser att det behövs en forskningssatsning som kan bidra till att
den cirkulära och biobaserade ekonomin utvecklas i de gröna och blå
näringarna, dvs. från jord, skog och vatten.

Forskning och innovation behövs för att säkra en klimatanpassad och
konkurrenskraftig primärproduktion inklusive en god och säkerställd tillgång
till hållbart producerad biomassa från skogen, i linje med strategin för det
nationella skogsprogrammet. Förutom skogsråvara finns även potential för
utveckling av biobaserade värdekedjor från jordbruk, hav och vatten, samt
restströmmar från industrier och samhällen.

Med nya medel förstärks även satsningarna på forskning och innovation
inom nya biobaserade material inklusive teknologi som medför lönsamhet i
tillvaratagande av restströmmar. Formas får en anslagsökning för forskning
och utveckling för en satsning på hållbar tillväxt och utveckling av den gröna



 
Område 2021 2022 2023 2024
Vinnova 545 492 409 614
Varav:
Samverkansprogram – alla 37 29 18 18
Digitalisering 76 70 65 65
Life science 170 136 90 90
Kompetensförsörjning 19 18 14 14
Strategiska innovationsprogram 2.0 40 38 37 37
Test- och demonstrationsmiljöer 113 112 111 111
Sänkta trösklar för nyttiggörande och kommersialisering 38 38 23 23
Europeiska partnerskapsprogram 24 23 23 23
Forskningsinfrastruktur för industrin 28 28 28 28
Datadriven ekonomi och AI 0 0 0 205

Formas (inom Näringsdepartementets satsningar i utgiftsområde 23. För
övriga satsingar inom utgiftsområde 20 hänvisas till forsknings- och
innovationspropositionen i sin helhet.)

117 135 160 160

Varav till nedan områden:

Hållbar utveckling av den gröna och blå biobaserade ekonomin 30 40 40 40

NFP Hållbart samhällsbyggande, landsbygd och regional utveckling 12 10 10 10

NFP Livsmedel 75 85 110 110

RISE AB 95 88 75 75
Varav:
Digitalisering 20 19 15 15
Klimat 7 6 5 5
Samhällets omställning 68 63 55 55

och blå biobaserade ekonomin.

Tabell: Satsningar och fördelning av medel inom
Näringsdepartementets områden i Forsknings- och
innovationspropositionen (miljoner kronor)

 



Artikel från Näringsdepartementet

Beslut om fiskekvoter på EU-möte
Publicerad 17 december 2020

EU:s jordbruks- och fiskeministrar beslutade om
fiskekvoter och diskuterade nya märkningar för
djurskydd och näringsinnehåll när de träffades i Bryssel
15–16 december. Landsbygdsminister Jennie Nilsson
representerade Sverige på mötet.

Fiskekvoter

Efter långa förhandlingar beslutade ministrarna om kvoter för fisket i
Atlanten och Nordsjön, Medelhavet och Svarta havet, samt vissa
djuphavsbestånd.

– Rådsmötet har präglats av osäkerheten i framtida relationen med
Storbritannien. Det har medfört att vi inte kunnat förhandla med varken
Storbritannien eller Norge om nästa års kvoter för gemensamma bestånd. EU
har nu beslutat om tillfälliga kvoter för EU:s vatten som gäller i tre månader.
Det är en rimlig lösning för att ge tid till överenskommelser med både
Storbritannien och Norge om slutliga fiskekvoter för nästa år, sa
landsbygdsminister Jennie Nilsson efter mötet.

I västra Medelhavet enades ministrarna om att fisket ska minska med 7,5
procent till 2021, jämfört med 2020, på grund av överfisket.

Ministrarna beslutade också om fiskemöjligheter för vissa djuphavsbestånd i
Nordostatlanten för 2021–2022.

Livsmedelsmärkningar

Enligt strategin från jord till bord ska kommissionen se över
djurskyddslagstiftningen i EU och undersöka om en ny gemensam
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djurskyddsmärkning av livsmedel bör införas.

I de rådsslutsatser om djurskyddsmärkning som antogs på mötet ställer sig
medlemsländerna positiva till en sådan märkning då det skulle göra det
lättare för konsumenterna att hitta produkter som producerats med
djurskyddsvänliga metoder.

Under mötet antogs också ordförandeslutsatser om framsidesmärkning,
näringsprofiler och ursprungsmärkning.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson representerade Sverige på mötet i
Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Fiskekvoter och
livsmedelsmärkningar på EU-möte
Publicerad 14 december 2020

EU:s jordbruks- och fiskeministrar ska besluta om
fiskekvoter och diskutera nya märkningar för djurskydd
och näringsinnehåll när de träffas i Bryssel 15–16
december. Landsbygdsminister Jennie Nilsson
representerar Sverige på mötet.

Fiskekvoter

Målet är att ministrarna ska besluta om en överenskommelse om fisket i
Atlanten och Nordsjön, Medelhavet och Svarta havet, samt vissa
djuphavsbestånd, på mötet.

Förhandlingarna om fiskekvoterna i Atlanten och Nordsjön för 2021 handlar
om de bestånd där EU på egen hand fattar beslut, samt vatten där EU har
avtal med tredjeländer.

Endast preliminära kvoter föreslås för årets första tre månader för de bestånd
som delas med Storbritannien och vissa andra tredjeländer. Tanken är att
fatta beslut om de slutliga kvoterna för nästa år i början av 2021, efter att
konsultationer hållits med Storbritannien och Norge för de bestånd som är
delade.

I Medelhavet och Svarta havet föreslår kommissionen att fisket ska minska
med 15 procent till 2021, jämfört med 2020, på grund av överfisket.

Ministrarna ska också besluta om fiskemöjligheter för vissa djuphavsbestånd
i Nordostatlanten för 2021–2022. Kommissionen föreslår att fiskeförbud
fortsatt ska gälla, alternativt förbud mot riktat fiske för en majoritet av
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djuphavsarterna. EU kommer även här att behöva återkomma senare för
vissa områden, efter samråd med Storbritannien, eftersom det inte finns
någon överenskommelse om kvotandelar på plats mellan parterna.

Regeringens övergripande åsikt är att vetenskaplig rådgivning ska utgöra
grunden för besluten, att fisket ska vara miljömässigt hållbart på sikt och att
det ska förvaltas på ett sätt som bidrar till att uppnå nytta ur ekonomiskt,
socialt och sysselsättningshänseende.

Ny djurskyddsmärkning för att kunden ska kunna
göra medvetna val

Enligt strategin från jord till bord ska kommissionen se över
djurskyddslagstiftningen i EU och undersöka om en ny gemensam
djurskyddsmärkning av livsmedel bör införas. I de rådsslutsatser om
djurskyddsmärkning som är uppe för antagande på rådet ställer
medlemsländrna sig positiva till en sådan märkning då det skulle göra det
lättare för konsumenterna att hitta produkter som producerats med
djurskyddsvänliga metoder. Rådet betonar vidare att det övergripande syftet
är att stärka djurskyddet för så många djur som möjligt.

Regeringen anser att djurskyddet inom EU ska stärkas. En
djurskyddsmärkning skulle kunna bidra till detta genom att konsumenterna
ges möjlighet att göra medvetna val och att producenterna får mer betalt för
sina produkter. Det är viktigt att en djurskyddsmärkning ger tillräckliga
incitament för producenterna att stärka djurskyddet och att den inte utformas
på ett sätt som är till nackdel för medlemsländer som redan har en striktare
djurskyddslagstiftning än EU-lagstiftningen.

Andra livsmedelsmärkningar

Under mötet ska ministrarna också diskutera ett utkast till rådsslutsatser om
framsidesmärkning, näringsprofiler och ursprungsmärkning. Enligt strategin
från jord till bord ska kommissionen anta en harmoniserad och obligatorisk
näringsvärdesmärkning på livsmedelsförpackningars framsida, fastställa
näringsprofiler som begränsar säljfrämjande åtgärder för livsmedel med högt
innehåll av fett, socker och salt, samt överväga en utvidgning av de
obligatoriska uppgifterna om ursprung för vissa produkter.

I utkastet välkomnas kommissionens initiativ, men det finns även kriterier
som medlemsländerna vill att kommissionen ska beakta i arbetet och element



som kommissionen bör utvärdera i sina konsekvensutredningar.

Regeringen anser att slutsatserna är balanserade och ett viktigt medskick
inför kommissionens fortsatta arbete.  

Landsbygdsminister Jennie Nilsson representerar Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Den svenska modellen bidrar i
arbetet mot antibiotikaresistens
Publicerad 20 november 2020

Regeringen uppmärksammar internationella
världsantibiotikaveckan den 18–24 november. Bakom
kampanjen står WHO och flera internationella
organisationer. Syftet är att sätta fokus på vikten av att
ha fungerande antibiotika i framtiden.
Covid-19-pandemin fortsätter att skörda liv och medföra förödande
konsekvenser för människor och samhällen världen över. En viktig orsak är
att det saknas effektiva läkemedel för att förebygga och behandla
sjukdomen. Parallellt fortsätter den oroväckande utvecklingen med bakterier
och andra mikroorganismer som är resistenta mot behandling. På flera håll
finns rapporter om att antibiotikaanvändningen har ökat i samband med
pandemin, vilket kan öka risken för resistensutveckling – samtidigt har
Folkhälsomyndigheten rapporterat att antibiotikaanvändningen i Sverige
faktiskt har minskat under pandemin. Arbetet med att utveckla diagnostik,
behandling och vaccin mot covid-19 har tydligt visat vad vi kan åstadkomma
när vi arbetar tillsammans för att hantera gemensamma hälsohot. Här finns
viktiga lärdomar även för arbetet med antibiotikaresistens.

Antibiotikaresistens har länge varit en profilfråga för svenska regeringar och
det finns en blocköverskridande samsyn om arbetets mål och innehåll.
Sverige är ett föredöme. Vår arbetsmodell bygger på förebyggande insatser
och tvärsektoriellt samarbete. Sverige har ett gynnsamt resistensläge och
EU:s lägsta antibiotikaanvändning till djur samtidigt som avkastningen är
hög.

– Sverige är ett litet land men vi har en stark röst globalt i frågor om
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antibiotikaresistens. Det är ett kvitto på ett flera decennier långt och hårt
arbete från svensk vård, svensk forskning och en bred politisk samsyn i
arbetet, säger socialminister Lena Hallengren.

– Svensk djurproduktionen kännetecknas av ett starkt djurskydd och en god
djurhälsa. Vi har stark samverkan mellan staten, näringen och forskningen
och vi har visat att det går att kombinera ansvarsfull antibiotikaanvändning
med hög avkastning. Det gör oss till en viktig förebild i omvärlden, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

– Sverige var tidiga med att uppmärksamma miljöns roll i uppkomst och
spridning av antibiotikaresistens. För att förhindra att antibiotika kommer ut i
miljön har vi börjat uppgradera avloppsvattenreningen. Nu tar vi oss an
utsläppen vid tillverkningen genom att ta fram en försöksverksamhet med en
miljöpremie i läkemedelsförmånssystemet. Vad vi gör i Sverige väcker
intresse i andra länder, säger miljö- och klimatminister Isabella Lövin.

– Regeringen har länge prioriterat antibiotikaresistens och forskningsområdet
är inget undantag. Forskning och innovation är vägen framåt om vi ska
kunna komma tillrätta med resistensproblematiken. Vi behöver nya
behandlingsalternativ, men också mer kunskap om till exempel vad som får
människor att följa riktlinjer för att begränsa användningen av antibiotika,
säger Matilda Ernkrans, minister för högre utbildning och forskning.

– Antibiotikaresistens är ett globalt problem som kräver globala lösningar.
Ökande resistens hotar att drabba de fattigaste allra hårdast, och
utvecklingssamarbetet spelar en viktig roll. Här finns också lärdomar från
den pågående covid-pandemin, inte minst när det gäller förebyggande av
smitta, tillgång till vatten och sanitet och vikten av effektiv behandling, säger
minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson.



Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Infrastrukturdepartementet

Första mötet med regeringens
klimatkollegium idag
Publicerad 09 november 2020

Regeringens nyinrättade klimatkollegium som leds av
statsminister Stefan Löfven har idag sammanträtt för
första gången. Mötet skedde digitalt.
 – Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland och för att klara det
behöver vi en fortsatt stark svensk konkurrenskraft och nya jobb inom allt
från koldioxidfritt stål till en ökad produktion av hållbara biodrivmedel, säger
statsminister Stefan Löfven.

 – Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan måste
integreras i alla relevanta politikområden. Det är därför som regeringen
inrättat ett klimatkollegium inom Regeringskansliet. Klimatkollegiet får en
central roll i arbetet med att driva på omställningen och genomföra den
gröna återhämtningen, säger Isabella Lövin, miljö- och klimatminister.

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen.

Kollegiet kommer att ha regelbundna möten som leds av statsministern.
Utöver statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex
ministrar vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är:
näringsministern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och
digitaliseringsministern, landsbygdsministern och finansmarknads- och
bostadsministern.

Mötets tema var flygets klimatomställning och
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Sveriges biodrivmedelsproduktion

Temat på klimatkollegiets första möte var flygets klimatomställning och
Sveriges biodrivmedelsproduktion. Det är två ämnen som är nära
sammankopplade och med stor potential att bidra till minskade utsläpp.

Flyget behövs men flyget behöver ställa om. Diskussionerna på dagens möte
handlade om hur flygets omställning ska realiseras. Det krävs insatser för att
såväl säkerställa tillgängligheten i hela landet som att minska flygets
klimatpåverkan.

Med reduktionsplikt för vägtransporter och flyg har regeringen skickat en
tydlig signal till industrin om att det kommer finnas en stor efterfrågan på
biodrivmedel. Sverige har en hög användning av biodrivmedel men
importerar merparten. Det finns stor potential att öka produktionen av
biodrivmedel i Sverige. Det kan bidra till att vi når våra klimatmål men också
till att skapa nya gröna jobb och öka Sveriges försörjningstrygghet. Ökad
svensk biodrivmedelsproduktion kan givetvis också vara förknippat med
utmaningar. En av dem är att ett ökat uttag av biomassa kan ha påverkan på
den biologiska mångfalden.

Vid dagens möte diskuterades bland annat hur den inhemska produktionen
kan underlättas och bidra till att skapa nya gröna jobb och regional
utveckling.



Artikel från Näringsdepartementet

EU:s ministrar beslutade om
fiskekvoter och jordbrukspolitiken
Publicerad 21 oktober 2020

När EU:s ministrar i jordbruks- och fiskerådet träffades i
Luxemburg 19–20 oktober stod två huvudfrågor på
agendan. Ministrarna beslutade både om fiskekvoterna i
Östersjön och utformningen av EU:s framtida
jordbrukspolitik.

Fiskekvoterna i Östersjön

Varje år lämnar EU-kommissionen förslag på nästkommande års
fiskemöjligheter i Östersjön. Det är fiske av torsk, sill, skarpsill, lax och
rödspätta som regleras.

Beslutet som länderna enades om innebär en betydande sänkning av
fiskemöjligheterna jämfört med 2020. Beslutet innebär dessutom att riktat
fiske av östlig tork ska vara förbjudet, bara oundvikliga bifångster ska vara
tillåtna. Lekstängningsperioderna för torsk kvarstår, men utformningen
förändras jämfört med innevarande år för att bättre stämma överens med de
vetenskapliga råden. Således kan det svenska kustnära fisket på andra arter
fortgå, samtidigt som torskens lek skyddas när och där leken sker.
Fritidsfisket kommer fortsatt att vara reglerat på EU-nivå under 2021.

– Jag är särskilt nöjd med att vi får till en förändring av lekstoppen för torsk
som gör att vi lindrar konsekvenserna för kustnära fiske och
beredningsindustri, framförallt näringarna i Skåne och Blekinge som varit
hårt drabbade under året. Det här inkluderar fisket för humankonsumtion av
sill och det har varit en tydlig svensk prioritering som vi har fått gehör för,
sade lantbruksminister Jennie Nilsson efter mötet.
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Grönare jordbrukspolitik

Ministrarna beslutade under mötet om reformpaketet för den gemensamma
jordbrukspolitiken, CAP.

Beslutet innebär en ökad miljö- och klimatambition jämfört med i dag. Den
viktigaste skillnaden är att 20 procent av direktstöden öronmärks för
miljöåtgärder. Det är en viktig förändring för att öka ambitionen eftersom
fler medlemsländer kommer att behöva göra mer för miljön och klimatet.

– Vi har kommit i hamn med att ta viktiga steg för att säkerställa en modern
och framtidsinriktad jordbrukspolitik, där klimatfokus får ett betydligt större
genomslag än vad det har haft tidigare. Det känns också bra att viktiga
svenska prioriteringar är med som en bra grund i det här, sade
landsbygdsminister Jennie Nilsson efter mötet.

Den nya gemensamma jordbrukspolitiken innebär också ett ökat inflytande
för medlemsländerna att utforma politiken utifrån sin specifika situation.
Varje land ska arbeta fram sin egen nationella plan, vilket innebär att
åtgärder och insatser kan riktas till områden där de kan göra störst skillnad
eller ge bäst effekt.

Nu väntar förhandlingar med Europaparlamentet.

Från jord till bord-strategin

Ministrarna antog under mötet Från jord till bord-strategin, vars
huvudsakliga syfte är att utveckla ett hållbart livsmedelssystem för EU.
Strategin innebär ökade ambitioner kopplat till bland annat miljö, klimat och
hälsa. I de slutsatser som antogs på mötet välkomnade rådet kommissionens
strategi och det övergripande målet om en hållbar livsmedelskedja, från
produktion till konsumtion.

Regeringen anser att livsmedelsproduktionen spelar en stor roll i övergången
till ett hållbart samhälle. Det är viktigt att EU arbetar med frågor som rör
tryggad livsmedelsförsörjning, konkurrenskraftig livsmedelsproduktion och
höjda ambitioner kopplat till bland annat djurskydd, antibiotikaresistens,
miljö och klimat

Sveriges landsbygdsminister Jennie Nilsson representerade Sverige på mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

Covid19 på agendan i
programrådet för nationella
skogsprogrammet
Publicerad 19 oktober 2020

Den 8 oktober hölls möte i programrådet för nationella
skogsprogrammet. Centrala frågor vid mötet var läget i
skogsnäringen i relation till coronapandemin samt
diskussion inför den kommande uppdateringen av
skogsprogrammets handlingsplan.
- Programrådet spelar en viktig roll för det utvecklingsarbete som pågår.
Pandemin präglar och skapar stora påfrestningar. Budgetpropositionen för
2021 är historisk och regeringen initierar kraftfulla åtgärder för att hantera
detta, också på skogsområdet, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Representanter för skogsnäringen informerade om effekter av pandemin,
bland annat om hur olika marknadssegment utvecklats samt hur svårigheter
att tillgodose behovet av säsongsarbetare hanterats. I en bordsrunda lämnade
deltagarna synpunkter på hur skogsprogrammets handlingsprogram kan
utvecklas för att bli ett strategiskt viktigt redskap.

Två av de fyra kunskapsseminarierna som planerades vid programrådets
förra möte har genomförts och de kommande två genomförs inom kort som
webinarier.
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Artikel från Näringsdepartementet

Fiskekvoter och jordbrukspolitiken
på ministermöte i Luxemburg
Publicerad 19 oktober 2020

När EU:s ministrar i jordbruks- och fiskerådet träffas i
Luxemburg 19–20 oktober står två huvudfrågor på
agendan. Ministrarna ska både besluta om
fiskekvoterna i Östersjön och hur EU:s framtida
jordbrukspolitik ska utformas.

Fiskekvoterna i Östersjön

Varje år lämnar EU-kommissionen förslag på nästkommande års
fiskemöjligheter i Östersjön. EU-kommissionens förslag för 2021 reglerar
arterna torsk, sill, skarpsill, lax och rödspätta.

Kommissionens förslag innebär en sänkning med totalt cirka elva procent av
fiskemöjligheterna, jämfört med 2020. Förslaget innebär till exempel att
riktat fiske av östlig tork ska vara förbjudet, bara oundvikliga bifångster ska
vara tillåtna. Lekstägningsperioder för torsk samt att fritidsfisket fortsätter
att regleras på EU-nivå under 2021 ingår också i förslaget.

Förslaget väntas bland annat leda till negativa konsekvenser för det svenska
kustnära fisket och i förlängningen också svenska kustsamhällen samt
fiskenäring som fiskberedningsföretag i alla medlemsstater runt Östersjön.

Svenska regeringen stödjer den övergripande inriktningen i förslaget, men
anser att framför allt utformningen av lekstägningen för torsk bör anpassas.
Regeringen anser också att det är helt avgörande att åtgärder och beslut
baseras på de vetenskapliga råd som finns. Fisket ska vara miljömässigt
hållbart på lång sikt.
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På mötet ska ministrarna förhandla om förslagen och förväntas nå en
överenskommelse.

Den gemensamma jordbrukspolitiken

Ministrarna ska under mötet försöka nå en överenskommelse om
reformpaketet för den gemensamma jordbrukspolitiken, CAP. Särskilt fokus
ligger på jordbrukspolitikens miljö- och klimatambitioner, bland annat
handlar det om hur en öronmärkning av medel till miljö- och klimatinsatser
kan utformas. Medlemsländerna är splittrade synen på i vilken omfattning
budgeten ska användas till miljö och klimatåtgärder.

Regeringen är en stark förespråkare av ökade miljö- och klimatambitioner
inom den gemensamma jordbrukspolitiken och vill se en större öronmärkning
av medel för miljö- och klimatåtgärder på EU-nivå. Man anser samtidigt att
medlemsländerna bör ges tillräcklig flexibilitet för att kunna uppmuntra
åtgärder med hög kvalitet. 

De vägledande principerna för regeringen i förhandlingarna är väsentligt
minskade utgifter, marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft och lika
konkurrensvillkor samt stärkta miljö- och klimatambitioner och mer fokus på
resultat och förenkling.

Den nya gemensamma jordbrukspolitiken kommer också att vara en viktig
pusselbit för att uppnå målen i den europeiska gröna given.

Efter att medlemsländerna enats om en överenskommelse ska förslaget
diskuteras med Europaparlamentet.

Från jord till bord-strategin

Det huvudsakliga syftet med strategin, som presenterades i maj, är att
utveckla ett hållbart livsmedelssystem för EU. Vidare ska EU verka för
hållbara livsmedelssystem på den globala arenan. Strategin innebär ökade
ambitioner kopplat till bland annat miljö, klimat och hälsa. I de slutsatser
som nu ska antas på mötet välkomnar rådet kommissionens strategi och det
övergripande målet om en hållbar livsmedelskedja, från produktion till
konsumtion.

Regeringen anser att livsmedelsproduktionen spelar en stor roll i övergången
till ett hållbart samhälle. Det är viktigt att EU arbetar med frågor som rör
tryggad livsmedelsförsörjning, konkurrenskraftig livsmedelsproduktion och



höjda ambitioner kopplat till bland annat djurskydd, antibiotikaresistens,
miljö och klimat

Sveriges landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige på mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

World Food Day: FN:s livsmedels-
och jordbruksorganisation, FAO,
75 år
Publicerad 16 oktober 2020

Den 16 oktober varje år uppmärksammas World Food
Day världen över. Datumet är samma som när FN:s
livsmedels- och jordbruksorganisation (FAO) grundades
1945. I dag fyller alltså FAO 75 år.
– Sverige står stadigt i övertygelsen om att FN och det multilaterala arbetet
behövs i större utsträckning än någonsin. I en värld där utmaningarna är
mycket stora kan lösningarna bara hittas i nära samarbete med andra och
genom att främja transparens och öppenhet, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

FAO är den enda globala organisationen för jordbruk, skog och fiske - tre
sektorer som är mycket viktiga för Sverige och vår ekonomi - men också
avgörande för att trygga livsmedelsförsörjningen globalt, framförallt i
utvecklingsländer.

Sverige är en av de största givarna till FAO och ser organisationen som en
central aktör i arbetet med att uppfylla Agenda 2030 och Parisavtalet.
Sverige driver tillsammans med övriga EU på för att snabba på övergången
till ett hållbart lantbruk. Förbättrat djurskydd, djurvälfärd och minskad
nationell antibiotikaanvändning och därmed insatser för att motverka
uppkomsten av antibiotikaresistens är ytterligare ett område där Sverige har
spelat en viktig roll. Sverige kommer att fortsätta vara aktiva globalt för
uppfyllandet av Agenda 2030, inte minst i kommande toppmöte om
livsmedelssystem 2021 som aviserats av FN:s generalsekreterare António
Guterres.

https://www.regeringen.se/


Stoppa hunger och fattigdom

FAO som central organisation för tryggad livsmedelsförsörjning har bidragit
till att utrota boskapspest över hela världen, producerat viktiga normer och
rekommendationer, främjat hållbarheten i jordbruksutvecklingen, minskat
hunger och spelat en viktig roll i humanitära kriser.

FAO har en särskild relation med de andra två Rom-baserade FN-organen,
mottagaren av Nobels fredspris 2020, WFP och med IFAD som de delar en
gemensam vision om att stoppa hunger och fattigdom genom stödinsatser
samtidigt som man arbetar för att eliminera dess orsaker.



Artikel från Näringsdepartementet

Miljökrav och utbetalningar fokus i
jordbruksförhandlingarnas slutfas
Publicerad 22 september 2020

När EU-ländernas jordbruksministrar möttes 21
september i Bryssel diskuterade de den gemensamma
jordbrukspolitiken efter 2020. På dagordningen stod
också handel med jordbruksprodukter.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik, CAP, efter
2020

Förhandlingarna i EU:s ministerråd för jordbruk och fiske om CAP efter
2020 ser nu ut att gå in i sin absoluta slutfas. På mötet 21 september
diskuterade ministrarna bland annat de delar i CAP-reformen som handlar
om miljö och klimat med koppling till jordbruksstödets utformning.

Bakgrunden till diskussionen är att medlemsländerna har olika syn på i
vilken omfattning miljöhänsyn ska vara obligatoriska för att få del av
jordbrukspolitikens medel och hur reglerna ska se ut i detalj.

- Jag har betonat att det är viktigt att de åtgärder som vi har är effektiva och
ändamålsenliga, och att det finns flexibilitet som gör att den enskilda bonden
kan känna sig trygg med att gå in i de här systemen, sa landsbygdsminister
Jennie Nilsson efter mötet.

Ambitionen är att enas om en position om CAP när EU:s jordbruks- och
fiskeråd möts den 19-20 oktober för att sedan kunna inleda förhandlingar
med Europaparlamentet.

Vägledande principer för regeringen i CAP-förhandlingarna har varit
minskade utgifter, marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft och lika
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konkurrensvillkor, högre nivå på djurvälfärd och större fokus på resultat
samt förenkling. Regeringen vill också stärka jordbrukets miljö- och
klimatambitioner och vill därför bland annat se mer öronmärkning av medel
för miljö- och klimatåtgärder. Regeringen välkomnar därför det förslag som
ordförandeskapet har lagt fram om att mer medel öronmärks.

Andra frågor 

På mötet 21 september hade ministrarna en diskussion om EU:s
handelsrelationer med omvärlden.

Därutöver diskuterades afrikansk svinpest med anledning av att Tyskland
fått sina första fall av den smittsamma djursjukdomen samt effekter på
marknaden till följd av sjukdomens utbredning.

På dagordningen fanns också främjande av proteingrödor i EU, burhållning
av värphöns och framsidesmärkning av livsmedelsförpackningar.



Artikel från Näringsdepartementet

Satsningar inom
Näringsdepartementets områden i
budgeten för 2021
Publicerad 21 september 2020

Här kan du läsa om satsningarna som görs i
budgetpropositionen för 2021 inom
Näringsdepartementets områden. Förslagen bygger på
en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
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Artikel från Näringsdepartementet

Ministermöte om jordbrukets
miljökrav och utbetalningar
Publicerad 18 september 2020

När EU-ländernas jordbruksministrar möts 21
september i Bryssel ska de diskutera den gemensamma
jordbrukspolitiken efter 2020. De ska också diskutera
handel med jordbruksprodukter.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik, CAP, efter
2020

På mötet 21 september ska ministrarna bland annat diskutera de delar i
CAP-reformen som handlar om miljö och klimat och hur jordbruksstöden ska
utformas.

EU:s medlemsländer har i dagsläget olika syn på i vilken omfattning krav på
miljöhänsyn ska vara obligatoriska för att få del av jordbrukspolitikens medel
och hur reglerna ska se ut i detalj. Syftet med mötet är att diskutera möjliga
kompromisser inför att jordbruksministrarna ses på nytt i oktober.
Ambitionen är att då enas om en position om CAP och att därefter förhandla
med Europaparlamentet om en överenskommelse.

Vägledande principer för regeringen i CAP-förhandlingarna är minskade
utgifter, marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft och lika
konkurrensvillkor, högre nivå på djurvälfärd och större fokus på resultat
samt förenkling. Regeringen vill också stärka jordbrukets miljö- och
klimatambitioner och vill bland annat därför se mer öronmärkning av medel
för miljö- och klimatåtgärder. Regeringen välkomnar därför det förslag som
ordförandeskapet har lagt fram om att mer medel öronmärks.

Handel med jordbruksprodukter

https://www.regeringen.se/


Världshandelsorganisationen WTO förhandlar under hösten om
jordbruksprodukter. Som världens största exportör och importör av livsmedel
och jordbruksprodukter är WTO:s förhandlingar viktiga för EU.

På mötet 21 september kommer ministrarna ha en diskussion om EU:s
handelsrelationer med omvärlden.

Regeringen prioriterar WTO-samarbetet och stödjer EU:s förhandlingar med
olika parter om frihandelsavtal och för fram offensiva intressen på
jordbruksområdet såväl som att klimat och miljö främjas liksom människors
och djurs hälsa.

Därutöver kommer afrikansk svinpest diskuteras med anledning av att
Tyskland fått sina första fall av den smittsamma djursjukdomen. På
dagordningen finns också främjande av proteingrödor i EU, burhållning av
värphöns och framsidesmärkning av livsmedelsförpackningar.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige på mötet.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Höstbudgetsatsningar för Sveriges
natur
Publicerad 14 september 2020

Regeringen föreslår satsningar för totalt 2,2 miljarder
kronor nästa år på vår svenska natur. Satsningen ska
bland annat bidra till att hejda artutrotningen.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.

Värdefull och vacker natur

Naturen som tillflykt i krisens spår

Under året har människor vallfärdat till Sveriges 30 nationalparker och mer
än 5 000 naturreservat, många viktiga för friluftsliv och turism. Områdena
behöver förvaltas och skötas för biologisk mångfald och friluftsliv. Statliga
leder i fjällen och vandringsleder i skyddade områden ökar tillgängligheten
samt ger bättre förutsättningar för friluftsliv och naturturism. Förvaltningen
och skötseln skapar sysselsättning över hela landet.

Regeringen föreslår att medlen för åtgärder för värdefull natur förstärks med
400 miljoner kronor under 2021. Medel kommer att användas i huvudsak för
länsstyrelsernas arbete med skötsel av natur och anläggningar för friluftsliv
t.ex. vandringsleder. Tillsammans med satsningen mot invasiva arter
förväntas denna satsning skapa cirka 450 årsarbetstillfällen.

Mer värdefull natur ska skyddas

Välmående och livskraftiga ekosystem är viktiga för människans livsmiljö
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och kan inte tas för givna. Den biologiska mångfalden minskar globalt,
ekosystemtjänsterna försämras och en miljon arter riskerar att utrotas från
jordens yta. I Sverige har antalet arter som riskerar utrotning ökat med 11
procent de senaste fem åren.

Resurserna för skydd av värdefull natur ska säkras. Regeringen förslår därför
att medlen för skydd av värdefull natur förstärks med 600 miljoner kronor
under 2021. På så sätt kan Naturvårdsverket och länsstyrelserna öka arbetet
med att skydda värdefull natur. Arbetet går ut på att Naturvårdsverket
betalar ut ersättning till markägaren och att länsstyrelserna beslutar om
bildande av naturreservat.

Naturen gör klimatjobbet åt oss genom restaurerade
våtmarker

Utsläpp från dikade torvmarker, som tidigare var våtmarker, står för 11
miljoner ton koldioxidekvivalenter, dvs. mer än Sveriges personbilstrafik.
Genom att återväta dikade torvmarker till naturligt fungerande våtmarker,
kan avgången av växthusgaser från dessa marker minska relativt snabbt.

Återskapandet av våtmarker och återvätning av dikade torvmarker bidrar
därmed till många stora positiva effekter på både klimatet och biologisk
mångfald. Utöver det bidrar det till att balansera vattenflöden, öka tillskottet
till grundvattnet samt minska övergödningen.

Nu föreslår regeringen en satsning på återvätning av våtmarker. Satsningen
innebär att anslaget Åtgärder för värdefull natur ökas med 350 miljoner
kronor 2021, och beräknas öka med 325 miljoner kronor för 2022 och 100
miljoner kronor för 2023.

Gröna naturnära jobb

För att skapa naturnära jobb i hela landet, inriktade på natur- och
skogsvårdande skötsel, föreslår regeringen i budgetpropositionen för 2021 att
det avsätts 180 miljoner kronor för 2021 och 110 miljoner kronor för 2022.
Med satsningen lindras arbetslösheten.

Skogsvårdande skötsel kan exempelvis bidra till att minska spridningen av
växtskadegörare som granbarkborre. I uppdraget ingår att ta fram metoder
för kompetensutveckling inriktad på röjning och plantering i
produktionsskogar. Åtgärder för värdefull natur inom naturvård, friluftsliv



och biologisk mångfald kan t.ex. inriktas på skötsel av naturreservat,
upprustning av ledsystem som staten ansvarar för samt bekämpning av
invasiva främmande arter.

Skogsstyrelsen samordnar arbetet som sker i samarbete med
Naturvårdsverket, Länsstyrelserna, Sveriges geologiska undersökning och
Arbetsförmedlingen.

Operativt arbete mot invasiva arter

Invasiva främmande arter är ett av de största globala hoten mot biologisk
mångfald. Sverige har en skyldighet enligt EU:s lagstiftning att vidta åtgärder
mot vissa utpekade invasiva främmande arter. Flera av dessa är under
spridning men fortfarande möjliga att bekämpa. Därför föreslår regeringen en
satsning med 50 miljoner kronor för 2021 för att stärka arbetet med
bekämpning av främmande arter.

Sverige som hållbart besöksmål

Coronakrisen har slagit hårt mot besöksnäringen och stora delar av näringen
drabbades tidigt. Förutsättningarna och intresset att resa till och inom Sverige
har förändrats.

Besöksnäringen finns över hela landet och är personalintensiv. Hög andel
unga samt män och kvinnor med utländska bakgrund får sin första
anställning inom besöksnäringen. I budgetpropositionen för 2021 föreslår
regeringen en satsning på 20 miljoner kronor till Visit Sweden för 2021 för
insatser som ska bidra till omställning och utveckling mot en hållbar
besöksnäring. Visit Swedens uppdrag är att marknadsföra svenska
destinationer och Sverige som turistland för att bidra till hållbar turism och
växande besöksnäring.

För att möjliggöra för Visit Sweden att fortsatt ha en nyckelroll i
marknadsföringen av Sverige och för att öka Sveriges attraktionskraft som
besöksmål utvidgas bolagets uppdrag till att avse marknadsföring av Sverige
som besöksmål inte bara för utländska utan också inhemska målgrupper.

Stärkt miljöövervakning

Miljöövervakningen är avgörande för att få kunskap om tillståndet i miljön
och kunna vidta rätt åtgärder för att nå miljömålen. Miljöövervakningen är



också avgörande för att se hur arbetet går med att nå miljömålen och den ger
underlag för väl underbyggda beslut. Regeringen föreslår därför en satsning
på ökad miljöövervakning. Regeringen föreslår att medlen för
miljöövervakning ökar med 50 miljoner kronor per år från och med nästa år.
Förslaget innebär ökade medel för miljöövervakning för att behålla dagens
ambitionsnivå, samt att kunna utveckla vad som övervakas och hur
övervakningen ska utföras.

Stödpaket till rennäringen

Rennäringen står inför flera utmaningar. Behovet av anpassning till
klimatförändringarna blir allt mer påtagligt. En annan viktig fråga för
rennäringen är samexistens med rovdjuren och berörda myndigheters och
rennäringens arbete för att begränsa rovdjursskadorna. Rovdjursskadorna är
påtagliga för rennäringen varför rennäringen bör kompenseras för de
rovdjursskador som kvarstår genom ersättning för rovdjursförekomst.

Mot bakgrund av dessa utmaningar föreslår regeringen en förstärkt
finansiering av Sametingets främjandearbete. Regeringen höjer därför
anslaget Främjande av rennäringen med 15 miljoner kronor 2021. Fr.o.m.
2022 beräknas ökningen vara 12 miljoner kronor årligen.

Rent hav och vatten

Stärkt havs- och vattenmiljöarbete

Regeringen bedömer att havs- och vattenmiljöarbetet behöver förstärkas
bl.a. för att öka takten i att nå de havs- och vattenrelaterade
miljökvalitetsmålen. Satsningen syftar framför allt till att genomföra den nya
lagstiftningen om att vattenkraften ska förses med moderna miljövillkor, utan
att prövningen blir onödigt administrativ och ekonomiskt betungande för den
enskilde i förhållande till den eftersträvade miljönyttan, samt till arbete med
invasiva främmande arter i akvatisk miljö. Regeringen föreslår därför att
anslaget Åtgärder för havs- och vattenmiljö ökas med 105 miljoner kronor
2021 och beräknas öka med 100 miljoner kronor 2022 för detta ändamål.

Ett mer hållbart fiske

Regeringen bedömer vidare att arbetet med fiskerikontroll samt arbetet för
att underlätta genomförande och uppföljning av ett generellt stopp för
bottentrålning i skyddade områden behöver förstärkas. Möjlighet till



begränsade undantag kan ges i förvaltningsplanen. Regeringen föreslår
därför att anslaget till Havs- och vattenmyndigheten ökas med 7 miljoner
kronor från 2021 och framåt.

Minskade läkemedelsutsläpp

Regeringen vill att utsläpp av läkemedelsrester till miljön ska minimeras. För
detta krävs åtgärder i läkemedlens hela livscykel – från tillverkning, vid
användning och i avfallsledet. I Sverige når läkemedel ut i miljön
huvudsakligen genom avloppsvattnet. Den största delen av läkemedlen på
vår marknad tillverkas utanför EU. Tillverkningen är en stor källa till utsläpp
i produktionsländerna. Läkemedelsrester kan ha negativa effekter på
ekosystemen. Antibiotika som når ut i miljön kan också påverka människors
hälsa negativt genom att bidra till utveckling och spridning av
antibiotikaresistens.

Regeringen vill öka takten i uppgraderingen av de kommunala
avloppsreningsverken så att de kan ta hand om läkemedel och andra
svårnedbrytbara ämnen. Regeringen föreslår därför att satsningen på
avancerad rening förstärks med ytterligare 75 miljoner kronor per år 2021
och 2022. Regeringen föreslår ytterligare 5 miljoner kronor för 2021 för att
starta en försöksverksamhet för en miljöpremie i
läkemedelsförmånssystemet. Genom att ställa krav på miljöhänsyn vid
tillverkning kan utsläppen minska.

Sanering

Vi behöver komma åt de källor till utsläpp av miljögifter som finns i dag. Det
finns fler än 1 100 förorenade områden som utgör en mycket stor risk för
människors hälsa och miljön. Miljögifter från förorenade områden kan
spridas vidare till hav och vatten och kan även utgöra ett hot mot vårt
dricksvatten. Längs Sveriges kust finns också hundratals vrak som innehåller
miljöfarliga ämnen, varav ett 30-tal vrak utgör en akut miljöfara och riskerar
att läcka. Förorenade områden och miljöfarliga vrak riskerar hota
människors hälsa, den biologiska mångfalden samt havs- och vattenmiljön.
Regeringen vill att fler förorenade områden inklusive sedimenten ska saneras
och att de mest akut miljöfarliga vraken ska hanteras. Regeringen gör därför
en satsning på 350 miljoner kronor 2021 för att öka takten i saneringsarbetet
av de mest förorenade miljöskulderna på land, i hav och vatten.



Artikel från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern i samtal med
ministerkollega från Nya Zeeland
Publicerad 24 juli 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson samtalade i veckan
med sin motsvarighet från Nya Zeeland, Damien
O’Connor.
Trots det långa geografiska avståndet mellan länderna står det klart sedan
tidigare att många gemensamma värden delas. Det gäller inte minst synen på
vikten av en öppen handel, klimat och andra hållbarhetsfrågor.

I samtalet lyftes effekterna av pågående covid-19-pandemi på bland annat
jordbruks- och livsmedelssektorn där handelns roll förstärkts och pågående
frihandelsförhandlingar mellan EU och Nya Zeeland där möjlighet finns att
arbeta för gemensamma standarder. Även jordbrukssektorns roll för klimatet
och ökad djurvälfärd lyftes under diskussionen. Ministrarna såg gärna ett
fortsatt utbyte för att lära av varandras bästa erfarenheter för
jordbrukssektorns fortsatta utveckling.
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Artikel från Näringsdepartementet

Jordbrukspolitik och strategin Från
jord till bord på EU-möte
Publicerad 17 juli 2020

EU-ländernas jordbruks- och fiskeriministrar möts i
Bryssel den 20 juli för att diskutera EU-kommissionens
livsmedelsstrategi Från jord till bord. De ska också
fortsätta förhandlingarna om EU:s jordbrukspolitik efter
2020.

Tyska ordförandeskapet presenterar sitt
arbetsprogram

Ordförandeskapet kommer att prioritera förhandlingarna om
jordbrukspolitiken efter 2020 och här även ta upp EU:s gröna giv och
digitalisering av jordbruket.

På fiskesidan ägnas hösten åt de årliga förhandlingarna om fiskemöjligheter
och kvoter för det kommande året. Ordförandeskapet kommer även att
prioritera förslagen till europeiska havs- och fiskerifonden och en ny
kontrollförordning.

På djur-, växt- och livsmedelsområdet planerar ordförandeskapet för flera
rådsslutsatser kopplat till strategin Från jord till bord.
På skogssidan planeras för rådslutsatser inför att EU-kommissionen föreslår
en ny skogsstrategi tidigt 2021.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik, CAP, efter
2020

Ministrarna ska diskutera reformpaketet för den gemensamma
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jordbrukspolitiken med fokus på jordbrukspolitikens miljö- och
klimatambitioner. På dagordningen står dels hur en öronmärkning av medel
till miljö och klimat kan utformas, dels om en viss andel av jordbruksmarken
ska användas för att främja biologisk mångfald.

Vägledande principer för regeringen i CAP-förhandlingarna är minskade
utgifter, marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft och lika
konkurrensvillkor, stärkta miljö- och klimatambitioner, större fokus på
resultat samt förenkling. Regeringen vill se en större öronmärkning på EU-
nivå av medel för miljö- och klimatåtgärder.

Ambitionen är att rådet ska enas om en position i oktober och därefter
förhandla med Europaparlamentet om en överenskommelse.

Strategin Från jord till bord

Ministrarna ska diskutera EU:s livsmedelsstrategi Från jord till bord.
Strategin presenterades i maj och är central i EU:s gröna giv. Syftet är att
bygga ett hållbart livsmedelssystem för EU och att göra detta till en global
standard.

Till strategin hör en handlingsplan som innebär översyn av lagstiftning och
där CAP, den gemensamma fiskeripolitiken, internationella standarder,
privata certifieringar och märkningar är viktiga verktyg.

Strategin pekar ut en rad mål fram till 2030. Användningen av kemiska
växtskyddsmedel ska minska med 50 procent, växtnäring med 20 procent
och antibiotika med 50 procent. Målet för jordbruksmark som odlas
ekologiskt är 25 procent.

Här finns också klimatförslag, förslag mot fusk i livsmedelskedjan liksom
märkning som ska hjälpa konsumenterna att göra medvetna val samt mål för
att minska matsvinnet. Djurskyddet ska förbättras och förlusten av biologisk
mångfald vändas.

Vid mötet ska ministrarna särskilt diskutera kopplingen mellan strategin och
CAP, eventuella målkonflikter i strategin och om strategin är tillräcklig för
att göra övergången till ett hållbart livsmedelssystem och bättre hälsa möjlig.

Regeringen anser att livsmedelsproduktionen spelar en stor roll i övergången
till ett hållbart samhälle och välkomnar strategin. Regeringen anser att EU
bör sträva efter ett hållbart livsmedelssystem med hög standard som tar



hänsyn till miljö, klimat, människors hälsa, djurhälsa och djurvälfärd och
återhållsam användning av antibiotika och samtidigt bidrar till en
konkurrenskraftig livsmedelskedja.

Regeringen understryker vikten av konsekvensanalyser för bland annat de
siffersatta målen och arealmålen, forskning och innovation, att konkurrensen
inte får snedvridas samt att strategin inte får orsaka ökade miljö- och
hälsoproblem utanför EU:s gränser.

Jordbrukets marknadssituation

EU-kommissionen informerar regelbundet ministrarna om utvecklingen på
marknaden för en rad jordbruks- och trädgårdsprodukter. EU-kommissionen
tar bland annat upp prisutvecklingen för kött och mjölk samt prognoser för
årets skörd av spannmål och oljeväxter.

Mötet 20 juli är det första fysiska mötet som äger rum mellan jordbruks- och
fiskeriministrarna sedan coronautbrottets början.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige.



Artikel från Näringsdepartementet

Förlängd stödperiod för
biogasstöd
Publicerad 13 april 2020

Regeringens målsättning är att Sverige ska bli världens
första fossilfria välfärdsland och vara ledande i det
globala arbetet. Takten i klimatarbetet behöver därför
öka.
En konkurrenskraftig biogasproduktion är en viktig del i omställningen till ett
fossilfritt samhälle. Det kan också bidra till en ökad självförsörjning av
drivmedel. För att svenska biogasproducenter ska kunna konkurrera och
fortsatt producera högkvalitativ biogas vill regeringen stötta och uppmuntra
omställningen. Regeringen avvaktar samtidigt remissvaren på utredningen
”Mer biogas! För ett hållbart Sverige” (SOU 2019:63) och kommer att
återkomma om framtida styrmedel för biogas.

Större delen av det material som används för att framställa biogas kommer
från lantbruket och livsmedelskedjan, till exempel gödsel, rester från
mejerier, livsmedelsförädling och slakterier. Lantbruket och
livsmedelskedjan har en central roll i omställningen till en cirkulär och
biobaserad ekonomi i Sverige. För att nå dit krävs både långsiktigt stabila
spelregler och ökad konkurrenskraft.

För att stärka konkurrensen och påskynda omställningen till förnybara
energikällor förlänger regeringen stödet för produktion av biogas. Stödet ges
för den gas som uppgraderas till fordonsgas (biodrivmedel). Regeringen
tillför därför 120 miljoner kronor i vårändringsbudgeten 2020.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern
kommenterar
livsmedelsförsörjningen i landet
Publicerad 19 mars 2020

Regeringen håller tät kontakt med livsmedelsbranschen
för att skapa en gemensam bild av läget.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson kommenterar läget
i filmen.
– Som ansvarig minister för livsmedelsförsörjningen vill jag rikta mig till er
alla med följande besked. Vi har bra tillgång på mat. Det finns just nu ingen
brist på livsmedel i Sverige, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Näringsdepartementet

Information om
livsmedelsförsörjningen i Sverige
med anledning av det nya
coronaviruset
Publicerad 13 mars 2020

I torsdags kallade landsbygdsminister Jennie Nilsson till
ett möte med livsmedelssektorn för att få en bild av
aktörernas beredskapsförmåga med anledning av
utbrottet av covid-19 som orsakas av det nya
coronaviruset. Vid mötet deltog branschorganisationer,
livsmedelsföretag och fackliga representanter för
livsmedelssektorn.
Regeringen tar utbrottet av covid-19 på största allvar. Livsmedelsförsörjning
är samhällsviktigt och en prioriterad fråga och det är viktigt med en
gemensam lägesbild.

Den gemensamma bilden från de branscher och livsmedelsföretag som
medverkade vid gårdagens möte är att det inte råder någon brist i
livsmedelsförsörjningen.

Från aktörernas sida efterlystes bland annat tydliga riktlinjer för hur företag
inom livsmedelssektorn ska agera och vid behov sanera vid identifierad
smitta.

Regeringen kommer fortsatt ha en tät dialog med ansvariga myndigheter och
företrädare för livsmedelssektorn för att diskutera de situationer som kan
uppstå och hur dessa kan lösas på bästa sätt.
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Sverige har en god livsmedelsförsörjning och nuvarande situation med
virusutbrottet covid-19 har inte påverkat svensk livsmedelsproduktion i
någon större omfattning.
Det finns ingen anledning att som privatperson bunkra lager av livsmedel
med anledning av virusutbrottet. Däremot bör man, som alltid, ha en
beredskap med torrvaror och konserver i enlighet med
rekommendationer från Myndigheten för samhällsskydd och beredskap
(MSB) och Livsmedelsverket.
Regeringen har fortsatt dialog med berörda aktörer för att säkerställa att
livsmedelsförsörjningen fortsatt fungerar och för att vara förberedda att
hantera olika situationer på bästa sätt.
Ansvariga myndigheter arbetar intensivt för att hantera spridningen av
smitta i Sverige. Det nu viktigt att följa utvecklingen och de beslut, råd
samt rekommendationer som ges från ansvariga myndigheter.
Det nya coronaviruset smittar mellan människor. Folkhälso-myndigheten
samordnar smittskyddet på nationell nivå och ger stöd till planeringen på
regional och lokal nivå, där det operativa arbetet bedrivs. I varje region
finns en smittskyddsläkare. Om du som enskild eller som företagare har
frågor kring smittskyddet så hittar du uppdaterad information på
Folkhälsomyndighetens och regionernas hemsidor.
Livsmedelsverket informerar på sin hemsida att det idag inte finns
någonting som tyder på att viruset smittar genom att man äter mat eller
dricker vatten. Kunskap från tidigare utbrott med liknande coronavirus
visar också att denna typ av virus smittar från sjuka personer och inte
genom ytor som till exempel livsmedel och livsmedelsförpackningar.
På längre sikt arbetar regeringen med en inriktningsproposition för
totalförsvaret, där frågan om livsmedelsförsörjning vid höjd beredskap
eller krig ingår.



Artikel från Näringsdepartementet

Årets första programrådsmöte för
nationella skogsprogrammet
Publicerad 07 februari 2020

Den 5 februari hölls årets första programrådsmöte för
det nationella skogsprogrammet. Fokus på mötet var att
diskutera och förankra innehållet i Skogsprogrammets
fyra kunskapsseminarier som kommer att hållas under
första halvåret 2020.
Programrådet är rådgivande grupp till landsbygdsministern i frågor som tas
upp inom skogsprogrammet.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson inledde och tackade för programrådets
tidigare inspel till kunskapsseminarierna, som nu ska genomföras på olika
platser runt om i landet. Syftet med seminarierna är att ha en konstruktiv
dialog för att utveckla Skogsprogrammet mot en växande bioekonomi.

Seminarierna kommer att belysa olika perspektiv och målet är att öka
kunskapen och så långt möjligt komma fram till lösningsorienterade förslag.
Förslag som ska kan ligga till grund för en framåtsyftande skogspolitik och
utgöra underlag till kommande handlingsplan inom skogsprogrammet.

– Jag kommer själv att delta vid seminarier och ser fram emot spännande
diskussioner tillsammans med skogens alla intressenter, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Intresseanmälan till nationella skogsprogrammets kunskapsseminarier, på
Skogsstyrelsens webbplats

För att lyckas utveckla en framåtsyftande skogspolitik måste möjligheterna
att aktivt bruka skogarna, öka tillväxten och uttaget på ett klokt och hållbart
sätt tas tillvara. Samtliga intresseområden måste få ta sin plats och hanteras
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med ömsesidig respekt. Både när det gäller tillgången på skogsråvara,
biologisk mångfald och andra ekosystemtjänster.

Några tankar om skogsprogrammet

På Skogsprogrammets årskonferens i december förra året vad vi några
deltagare att dela med sig av sina tankar om Skogsprogrammet. Se filmerna
med Magdalena Andersson, Malin Pettersson, Ola Engelmark och Magnus
Kindbom här.



Artikel från Näringsdepartementet

Den europeiska gröna given på
Agrifish
Publicerad 28 januari 2020

Den gröna given som EU-kommissionen presenterade i
december 2019 behandlas just nu brett i EU-
samarbetet. Den 27 januari var det jordbruks- och
fiskeriministrarnas tur att ta sig an frågan.
Övergångsregler mellan den pågående och kommande
perioden för EU:s jordbrukspolitik stod också på
dagordningen. Sverige företräddes i diskussionerna av
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Den gröna given och EU:s jordbrukspolitik

Vid mötet gav ministrarna sin syn på den gröna given som ska göra
EU:s ekonomi hållbar. Den gröna given innehåller en färdplan och ett
åtgärdspaket som omfattar många politikområden, bland annat
jordbrukssektorn.

För jordbruksministrarna är den kommande strategin ”från jord till bord”
som ingår i den gröna given och presenteras senare i vår av centralt intresse.

- Vi behöver skynda på omställningen till ett klimatneutralt och hållbart
Europa och därför är det bra att gröna given omfattar alla samhällssektorer,
sa landsbygdsminister Jennie Nilsson i samband med mötet och fortsatte:

- Jordbruket har en viktig roll i omställningen. Det gäller såväl klimat som
förbättringar inom djurvälfärd och kampen mot antibiotikaresistens. Jag ser
fram emot att fortsätta trycka på för att EU-strategin från jord till bord ska
vara tydlig i de här frågorna och det gäller också jordbrukets
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marknadsorientering och konkurrenskraft.

Ministrarna välkomnade generellt den gröna givens ansats och ambitioner. I
diskussionen tog ministrarna bland annat upp biologisk mångfald, EU:s
skogsstrategi och användningen av bekämpningsmedel och konstgödsel.
Samtidigt lyfte flera ministrar frågan om finansiering. 

Mer om den gröna given på EU-kommissionens webbplats.

Ordförandeskapet januari-juli 2020

Det kroatiska ordförandeskapet presenterade sitt program och sina
prioriteringar för vårens arbete i ministerrådet för jordbruk och fiske,
Agrifish.

Fortsatta förhandlingar om den framtida gemensamma jordbrukspolitiken
efter 2020 kommer att dominera liksom övergångsregler mellan den
nuvarande budgetperioden och kommande perioden.

På fiskeområdet finns förslag om den europeiska havs- och fiskerifonden och
om revision av fiskerikontroll samt en översyn av riktlinjerna för vattenbruk.

På djur-, växt- och livsmedelsområdet finns en rad frågor, bland annat
växtskydd och förebyggande åtgärder mot smittsamma djursjukdomar.
Arbetet med EU:s skogsstrategi för perioden efter 2020 kommer också att
fortsätta. 

Övergångsbestämmelser för jordbrukspolitiken 

I och med att förhandlingarna om EU:s budgetram för 2021-2027 är
försenade kommer regelverket för den nya jordbrukspolitiken att börja gälla
tidigast från den första januari 2022.

Ministrarna diskuterade inriktningen på de övergångsregler som behövs
mellan perioderna. Reglerna är tänkta att säkerställa att det finns en
kontinuitet i jordbrukspolitiken under övergångsperioden. Reglerna handlar
om överföringar av medel mellan fonderna och om stöden från jordbruks-
och landsbygdsfonden under övergångsperioden.

EU-kommissionen gick igenom det pågående arbetet med att stoppa
spridningen av afrikansk svinpest. Ministrarna hade också en diskussion om
skärpt ursprungsmärkning av honung.



 



Artikel från Näringsdepartementet

Miljö- och klimatfrågor på årets
första möte i Agrifishrådet
Publicerad 24 januari 2020 Uppdaterad 24 januari 2020

Den gröna given som EU-kommissionen presenterade i
december 2019 behandlas just nu brett i EU-
samarbetet. Den 27 januari har turen kommit till
jordbruks- och fiskeriministrarnas bord. De kommer
även att diskutera övergångsregler mellan den
pågående och kommande perioden för EU:s
jordbrukspolitik.

Ordförandeskapet januari-juli 2020

Det kroatiska ordförandeskapet kommer att presentera sitt program och sina
prioriteringar för vårens arbete i EU:s ministerråd för jordbruk och fiske.

Fortsatta förhandlingar om den framtida gemensamma jordbrukspolitiken
efter 2020 kommer att dominera liksom övergångsregler mellan den
nuvarande budgetperioden och kommande perioden.

På fiskeområdet finns förslag om den europeiska havs- och fiskerifonden och
om revision av fiskerikontroll samt en översyn av riktlinjerna för vattenbruk.

På djur-, växt- och livsmedelsområdet finns en rad frågor, bland annat
växtskydd och förebyggande åtgärder mot smittsamma djursjukdomar.
Arbetet med EU:s skogsstrategi för perioden efter 2020 kommer också att
fortsätta. 

Den gröna given och EU:s jordbrukspolitik
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Vid mötet ska ministrarna ge sin syn på den gröna given. Den innehåller en
färdplan och ett åtgärdspaket och omfattar många politikområden. För
jordbruksministrarna är den kommande strategin ”från jord till bord” som
ingår i den gröna given av centralt intresse.

Regeringen välkomnar att EU-kommissionens ambitioner på miljö- och
klimatområdet kopplas till livsmedelssystemet. Att det och
konkurrenskraften för det svenska jordbruket får genomslag i den kommande
jordbrukspolitiken är viktigt. Det gäller även ambitionen om en hållbar
animalieproduktion med strängare djurskyddskrav och ett förebyggande
djurhälsoarbete som ger friska djur och en låg antibiotikaanvändning,

Mer om den gröna given på EU-kommissionens webbplats.

Övergångsbestämmelser för jordbrukspolitiken 

Förhandlingarna om EU:s budgetram för 2021-2027 måste blir klara för att
den nya jordbrukspolitiken ska kunna träda i kraft. Eftersom förhandlingarna
har försenats kommer regelverket för den nya jordbrukspolitiken att börja
gälla tidigast från den första januari 2022.

För att överbrygga tidsgapet mellan nuvarande och kommande period
behövs övergångsregler. De ska säkerställa att det finns en kontinuitet i
jordbrukspolitiken under övergångsperioden.

Reglerna handlar om överföringar av medel mellan fonderna och om stöden
från jordbruks- och landsbygdsfonden under övergångsperioden.

Regeringen står bakom den föreslagna principen om att nuvarande regler
fortsätter att gälla under övergångsperioden men med nya medel. Regeringen
understryker vikten av att reglerna är på plats i god tid innan nuvarande
period löper ut i december 2020.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige på mötet som äger
rum i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Miljö- och klimat på ministermöte
om EU:s jordbruk
Publicerad 19 november 2019

EU-ländernas jordbruks- och fiskeriministrar möttes den
18 november för att diskutera EU:s gemensamma
jordbrukspolitik efter 2020. Mötet handlade om miljö-
och klimatfrågor och om regler för övergången mellan
den gamla och den nya politiken.

Miljö- och klimataspekter i EU:s jordbrukspolitik efter 2020

Reformpaketet för den gemensamma jordbrukspolitiken, CAP, efter 2020
består av tre förslag till förordningar. EU:s jordbruksministrar har behandlat
förslagen vid ett flertal mötestillfällen under året i EU:s ministerråd för
jordbruk och fiskeripolitik, Agrifish.

På mötet den 18 november fortsatte diskussionen om de delar av förslagen
som handlar om miljö- och klimatåtgärder i EU:s jordbrukssektor.

Diskussionen tog avstamp i ett förslag som det finska ordförandeskapet tagit
fram inför mötet.

- En ökad klimat- och miljöambition är ett av våra viktigaste ingångsvärden i
de här förhandlingarna. Vi vill se detta i både pelare ett och pelare två. Vi vill
också se ett enklare system med mindre regler och mindre administration
som samtidigt ger större möjlighet att anpassa till åtgärder som gör störst
nytta och fungerar bäst nationellt. Djurvälfärd, forskning och innovation är
också exempel på områden som är viktiga för Sverige i jordbrukspolitiken, sa
landsbygdsminister Jennie Nilsson i samband med att hon företrädde Sverige
vid mötet.
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Övergången till den nya jordbrukspolitiken

En slutlig överenskommelse om CAP kan sannolikt ske tidigast när EU:s
budgetram för 2021-2027 är överenskommen.

För att överbrygga det gap som kommer att uppstå mellan nuvarande och
kommande period har EU-kommissionen lagt ett förslag om övergångsregler.
Reglerna ska säkerställa att det finns en kontinuitet i jordbrukspolitiken
under övergångsperioden.

Ministrarna fick på mötet tillfälle att framföra sina ståndpunkter. Senast
sommaren 2020 bör reglerna vara klara att antas för att kunna tillämpas
under 2021.

Afrikansk svinpest och importfrågor

Polen informerade om nya fall av afrikansk svinpest. Sjukdomen är mycket
smittsam för både tam- och vildsvin. Jordbruksministrarna följer spridningen
och EU:s samarbete för att hindra denna. Sjukdomen drabbar inte människor.

Jordbruksministrarna tog också del av polska synpunkter på import av majs
från Ukraina. Italien informerade om en ökande import av japonicaris från
Myanmar och Ungern om problem i biodlingssektorn.



Artikel från Näringsdepartementet

EU:s jordbrukspolitik: miljö, klimat
och övergångsregler
Publicerad 15 november 2019

EU-ländernas jordbruks- och fiskeriministrar möts den
18 november för att diskutera EU:s gemensamma
jordbrukspolitik efter 2020. Mötet kommer att handla om
miljö- och klimatfrågor och om regler för övergången
mellan den gamla och den nya politiken.

Miljö- och klimataspekter på jordbrukspolitiken

Reformpaketet för den gemensamma jordbrukspolitiken, CAP, efter 2020
består av tre förslag till förordningar. EU:s jordbruksministrar har behandlat
förslagen vid ett flertal mötestillfällen under året i EU:s ministerråd för
jordbruk och fiskeripolitik, Agrifish.

Förhandlingarna har under hösten 2019 särskilt fokuserat på de delar av
förslagen som handlar om en ny genomförandemodell och om miljö- och
klimatåtgärder.

Regeringens vägledande principer i förhandlingarna är minskade utgifter,
marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft och lika konkurrensvillkor,
stärkta miljö- och klimatambitioner samt förenkling. Regeringen välkomnar
därför att miljö och klimat diskuteras på mötet 18 november.

Regeringen förespråkar mer öronmärkning av medel för miljö- och
klimatåtgärder och är positiv till ordförandeskapets arbete med att ta fram ett
kompromissförslag. Regeringen är positiv till det nya miljöprogrammet i
CAP:s pelare I som ger förutsättningar för att öka lantbrukarnas intresse för
miljöinsatser.
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Regeringen är i huvudsak positiv till framsteg i förhandlingen som innebär att
medlemsstaterna ska kunna rikta grundvillkoren till områden och företag där
de är relevanta eftersom det ökar förutsättningarna för miljönytta och
effektivitet.

En slutlig överenskommelse om CAP kan sannolikt ske tidigast när EU:s
budgetram för 2021-2027 är överenskommen.

Övergångsbestämmelser för den gemensamma
jordbrukspolitiken

Förhandlingarna om hela EU:s budgetram för 2021-2027 måste blir klara för
att den nya jordbrukspolitiken ska kunna träda i kraft.

För att överbrygga det gap som kommer att uppstå mellan nuvarande och
kommande period har EU-kommissionen lagt ett förslag om övergångsregler.
De ska säkerställa att det finns en kontinuitet i jordbrukspolitiken under
övergångsperioden.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige på mötet som äger
rum i Bryssel.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Fiskerådet beslutade om
fiskekvoter i Östersjön
Publicerad 16 oktober 2019

Det blir förbjudet med riktat torskfiske i östra Östersjön
under 2020 och möjligheterna till att fiska torsk i västra
delen ska minska kraftigt. Det enades EU:s fiske- och
jordbruksministrar om den 14–15 oktober.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson representerade
Sverige.

Överenskommelse nåddes

Varje år lämnar EU-kommissionen förslag på nästkommande års
fiskemöjligheter i Östersjön. EU-kommissionens förslag för 2020 reglerar
arterna torsk, sill, skarpsill, lax och rödspätta. Fiskekvoterna var en viktig
punkt på dagordningen när fiske- och jordbruksministrarna möttes den 14-15
oktober. Efter många timmar av förhandlingar nådde ministrarna en
överenskommelse.

– Jag är nöjd med förhandlingsresultatet, vi hade som mål att komma så nära
EU-kommissionens förslag som möjligt och det åstadkom vi, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Förbud mot riktat torskfiske i öst

Beslutet innebär bland annat att:

Riktat fiske av östlig torsk blir förbjudet, eventuell bifångst får som mest
uppgå till 2000 ton.
Fiskemöjligheterna av torsken i västra Östersjön minskas med 60 procent
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jämfört med 2019.
Sillfisket i västra Östersjön minskas med 65 procent.
Fiskemöjligheterna för lax minskar med 5 procent.

– Jag är mest nöjd med att vi fick nivåer som, med råge, är inom ramen för
det som innebär hållbart fiske. På så sätt kan vi säkra att även framtida
generationer kommer att kunna fiska, säger Jennie Nilsson,
landsbygdsminister.

Den gemensamma jordbrukspolitiken

I juni 2018 lämnade EU-kommissionen ett förslag till reform av den
gemensamma jordbrukspolitiken. Förslaget har diskuterats på flera nivåer
sedan dess och på mötet informerade det finska ordförandeskapet om läget i
förhandlingarna.

– Vi har kommit långt i många delar.  Men det återstår fortfarande arbete på
teknisk nivå, framförallt när det handlar om den gröna arkitekturen och
formerna för det, säger Jennie Nilsson.

Andra frågor som diskuterades i jordbruks- och fiskerådet den 14-15 oktober
var bland annat en ny skogsstrategi, afrikansk svinpest, amerikanska
strafftullar och marknadssituationen.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson representerade Sverige på mötet i
Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Fiskekvoter i Östersjön på
ministermöte i Luxemburg
Publicerad 11 oktober 2019

Nästa års fiskekvoter i Östersjön står högt på
dagordningen när EU:s fiske- och jordbruksministrar
möts i Luxemburg den 14–15 oktober.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson och hennes EU-
kollegor ska också diskutera hur världens skogar ska
skyddas och få en lägesrapport om den afrikanska
svinpesten.

Fiskemöjligheter i Östersjön

Varje år lämnar EU-kommissionen förslag på nästkommande års
fiskemöjligheter i Östersjön. EU-kommissionens förslag för 2020 reglerar
arterna torsk, sill, skarpsill, lax och rödspätta. Kommissionens förslag
innebär en kraftig sänkning av fiskemöjligheterna för flera av arterna jämfört
med 2019. Kommissionen föreslår till exempel att riktat fiske av östlig tork
ska vara förbjudet. Bara oundvikliga bifångster ska vara tillåtna. Troligtvis
kommer förslaget leda till negativa ekonomiska effekter för såväl fiskenäring
som fiskberedningsföretag i alla medlemsstater runt Östersjön. Målet med
fiskerådet 14-15 oktober är att ministrarna ska nå en politisk
överenskommelse om förslaget.

Regeringen anser att fiske- och vattenbruksverksamheten ska vara
miljömässigt hållbara på lång sikt. Regeringen anser också att det är viktigt
att ta hänsyn till ekonomiska, sociala och sysselsättningsmöjligheter inom
fiskerinäringen. Regeringen anser att EU endast i specifika fall ska överväga
att lagstifta om fritidsfiske, i alla andra fall ska det vara varje medlemsstats
ansvar. För närvarande finns dock anledning att reglera fritidsfisket på EU-
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nivå eftersom beståndssituationen i Östersjön är allvarlig. Regeringen kan
därför preliminärt stödja den övergripande inriktningen i kommissionens
förslag.

Europeiska havs- och fiskerifonden

Den 18 juni fattade jordbruks- och fiskerådet beslut om delar av ett
kompromissförslag om Europeiska havs- och fiskerifonden, EHFF, för
perioden 2021-2027. På ministerrådet 14-15 oktober ska ministrarna fatta
beslut om den kvarstående delen av förslaget. Det handlar då bland annat om
att få till tydligare ramar för hur fondens resultat ska följas upp och
utvärderas och om hur medlemsstaternas rapportering ska gå till.

Regeringen bedömer att kompromissen möjliggör förenklingar och att kan
innebära att den administrativa bördan för myndigheter minskar. Om
tillräckligt många ministrar säger ja till förslaget innebär det att ministerrådet
har enats om sin ståndpunkt inför vidare förhandlingar med
Europaparlamentet. Regeringen kommer dock inte att ställa sig bakom
ministerrådets ståndpunkt eftersom regeringen inte kan stötta första delen av
kompromissförslaget som behandlades på jordbruks- och fiskerådet den 18
juni.

Fisket i Nordsjön och Skagerrak

EU förhandlar varje år med Norge om bland annat fiskemöjligheter för
gemensamma bestånd i Nordsjön och Skagerrak. Vid mötet den 14–15
oktober vill EU-kommissionen få höra medlemsstaternas ståndpunkter inför
konsultationerna med Norge.

Den gemensamma jordbrukspolitiken

I juni 2018 lämnade EU-kommissionen ett förslag till reform av den
gemensamma jordbrukspolitiken. Förslaget har diskuterats på flera nivåer
sedan dess och på mötet ska det finska ordförandeskapet informera om läget
i förhandlingarna. Ett viktigt område är hur en höjd ambition för miljö och
klimat ska säkerställas genom riktade eller mer generella åtgärder.

EU:s skogsstrategi efter 2020

EU:s nuvarande skogsstrategi skapades för att samordna och skapa
enhetlighet i skogspolitiken. Syftet var också att stärka skogens och



skogssektorns bidrag till relevanta EU-målsättningar. Strategin löper fram till
slutet av 2020 och jordbruks- och fiskerådet har tidigare beslutat om
rådsslutsatser där ministrarna slog fast att de ville se en fortsättning på
skogsstrategin efter 2020. Det finska ordförandeskapet kommer under mötet
be ministrarna att utveckla vilka förväntningar de har på en kommande
skogsstrategi.

Skydd till världens skogar

I juli 2019 presenterade EU-kommissionen sitt förslag om att intensifiera
EU:s insatser för att skydda och återställa världens skogar. Regeringen anser
att det i många delar av världen finns utmaningar med ohållbar
markanvändning vilket leder till förlust av biologisk mångfald, avskogning,
klimatförändringar och degradering av mark som resultat. Regeringen
välkomnar därför kommissionens förslag som nu ska upp till diskussion på
jordbruks- och fiskerådets möte.

Afrikansk svinpest

Afrikansk svinpest fortsätter att spridas i Europa och Asien. De första
utbrotten har nu rapporterats från Slovakien, Serbien, Sydkorea och
Filippinerna. EU-kommissionen kommer under mötet att ge en
lägesbeskrivning av situationen.

Marknadssituationen och amerikanska strafftullar

EU-kommissionen informerar regelbundet om hur marknaden för jordbruks-
och trädgårdsprodukter utvecklas, vilket den också ska göra under detta
möte.

På mötet kommer jordbruks- och fiskeministrarna också att diskutera vilka
effekter amerikanska strafftullar får för jordbrukssektorn.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson representerar Sverige på mötet i
Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet i
budgetpropositionen för 2020
Publicerad 18 september 2019

Nedan är ett urval av Näringsdepartementets satsningar
i budgetpropositionen för 2020.

Exportstrategin

Den svenska regeringen utvecklar sin exportstrategi som svar på en
efterfrågan från näringslivet. Strategin kommer att innehålla satsningar för
att stärka svenska företags exportförmåga och internationell
konkurrenskraft. Insatserna ska bidra till jobb och tillväxt i hela landet och
ha fokus på hållbarhet, ekonomiskt, socialt och miljömässigt. Regeringen
tillför 175 mnkr per år för insatser kopplade till exportstrategin.

Satsningarna omfattar främjandet av näringslivets internationalisering i bred
bemärkelse med särskild betoning på ökad export och ökade utländska
investeringar. Regeringen bereder för närvarande den utvecklade export-
och investeringsstrategin med bl.a. fokus på insatser som stärker små- och
medelstora företags möjligheter att exportera och bidra till jobb och tillväxt i
hela landet.

Almi

Almi ska bidra till tillväxt och förnyelse i näringslivet och därigenom stärka
den svenska konkurrenskraften och skapa förutsättningar för fler och
växande företag. För att långsiktigt säkerställa Almis verksamhet föreslår
regeringen i budgetpropositionen för 2020 att 110 miljoner kronor tillförs
Almis anslag fr.o.m. 2020. Med regeringens satsning får Almi ett permanent
tillskott som ger bolaget en stabil grund och gör att Almi i större utsträckning
kan erbjuda finansiering och rådgivning till företag och därigenom bidra till

https://www.regeringen.se/


att företag utvecklas i hela landet.

Nationella innovationsrådet

Sveriges starka utveckling är beroende av förmågan att med innovation
kunna bidra med lösningar på olika samhällsutmaningar. För att finna och
utveckla nya innovativa lösningar är dialog och samverkan mellan olika delar
av samhället central. Det nationella innovationsrådet, under ledning av
statsministern, fortsätter sitt arbete under mandatperioden. Regeringen
föreslår i budgetpropositionen för 2020 fortsatta medel för insatser med
koppling till innovationsrådet.

Totalt avsätts 100 miljoner kronor per år, åren 2020–2022. Medlen ska
användas för att kunna genomföra insatser i syfte att stärka ett långsiktigt
konkurrenskraftigt och hållbart Sverige samt för att finansiera pilotprojekt
inom centrala områden som främjar innovativa lösningar för att möta
samhällsutmaningar. Medlen ska ha koppling till det nationella
innovationsrådet och användas för strategiska insatser inom ramen för rådets
arbete och prioriteringar.

Utveckling av landsbygderna

Regeringen satsar på att hela landet, såväl landsbygder som städer, ska
utvecklas så att hela Sveriges potential används. Möjligheterna att bo, leva
och verka i hela landet ska förbättras.

Regeringen satsar därför stort på att genomföra satsningar i linje med den
landsbygdspolitiska propositionen. Inom ramen för satsningen kommer väg-
och järnvägsunderhållet på landsbygderna att stärkas, bredbandsutbyggnad
att främjas och satsningar göras på det nationella skogsprogrammet. Totalt
satsas 768 mnkr för år 2020 för att genomföra landsbygdspropositionen.

Stärkt konkurrenskraft i livsmedelskedjan

Svensk livsmedelsproduktion är central för jobb och tillväxt på landsbygden.
Som en del av ett bondepaket föreslår därför regeringen att finansieringen av
nationella livsmedelsstrategin förstärks med ytterligare 191 miljoner kronor
under 2020, samt 72 miljoner kronor årligen under 2021-2025. Medlen
kommer att gå till åtgärder inom livsmedelsstrategins strategiska områden:
regler och villkor, konsument och marknad samt kunskap och innovation.



Fortsatt förstärkt driftstöd

Tillgänglighet till dagligvaror är en av flera förutsättningar för att kvinnor
och män ska kunna bo, verka och leva i alla delar av landet. Regeringen
föreslår därför i budgetpropositionen för 2020 en fortsatt årlig förstärkning
på 35 miljoner kronor av särskilda driftstödet till dagligvarubutiker i sårbara
och utsatta glesbygder. Totalt kommer stödet uppgå till 70 miljoner kronor
årligen under 2020–2022.

Näringsdepartementets delar i statens budget



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Straffrätt för hedersbrott ses över
– en av frågorna på regeringens
pressfika
Publicerad 18 juli 2019

Straffrätten för hedersbrott ska ses över, staten ska ge
ut gröna obligationer samt tydligare etiska regler och
skärpta straff vid forskning på människor. Det var några
av veckans regeringsbeslut som presenterades på den
traditionella pressfikan med journalister på torsdagen.
På torsdagens pressfika med regeringen redogjorde justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och de andra närvarande statsråden
för några av de beslut regeringen fattat på dagens regeringssammanträde.

Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Regeringen har i dag beslutat om direktiv för att se över straffrätten när det
gäller så kallade hedersbrott. Det handlar bland annat om att det bör införas
en särskild brottsrubricering. Riksåklagaren Petra Lundh har utsetts till
särskild utredare.

Pressmeddelande: Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Tydligare etiska regler och skärpta straff vid
forskning på människor

Etikprövningslagen syftar till att skydda den enskilda människan och
respekten för människovärdet vid forskning. Dagens regelverk behöver
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förtydligas och regeringen har därför tillsatt en utredning som har sett över
etikprövningslagen, dess tillämpningar samt vilka straff som ska ges vid
överträdelse. Nu har regeringen beslutat en lagrådsremiss med förslag så att
otydligheter i lagen kan åtgärdas och straffen skärpas.

Pressmeddelande: Tydligare etiska regler och skärpta straff vid forskning på
människor

Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Regeringen beslutade i dag att ge Riksgäldskontoret i uppdrag att senast
2020 genomföra en emission av gröna obligationer, det vill säga obligationer
som finansierar utgiftsposter i budgeten som går till hållbara investeringar
och projekt. Emissionen ska främja den svenska marknaden för gröna
obligationer och är en del av regeringens arbete i omställningen mot hållbar
utveckling.

Pressmeddelande: Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Regeringen har idag beslutat att förlänga uppdraget till länsstyrelserna att
kartlägga och analysera vattensituationen på regional och lokal nivå.
Förlängningen av uppdraget syftar till att ge fördjupad information om hur
vattensituationen utvecklas för att vara förberedd på eventuell vattenbrist.

Pressmeddelande: Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen har i dag beslutat direktiv till en utredning som ska föreslå
reformer för att förbättra rekryteringen av och stödet till gode män,
förvaltare och andra ställföreträdare. Dessutom ska tillsynen av
rättssäkerheten stärkas.

Pressmeddelande: Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen satsar på besöksnäringen



Regeringen avsätter fem miljoner kronor för att stärka Tillväxtverkets arbete
för en konkurrenskraftig svensk besöksnäring. För medlen ska Tillväxtverket
undersöka hur besöksnäring och industri bättre kan samverka samt
genomföra insatser som syftar till att förenkla för företagen i besöksnäringen.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på besöksnäringen

Ökade ambitioner i svenskt klimatarbete

På pressfikat presenterade också Peter Eriksson, minister med ansvar för
internationellt utvecklingssamarbete, att Sverige har för avsikt att redan i år
ingå fyraåriga avtal om upp till ca 1 miljard kronor sammanlagt till
Anpassningsfonden och till fonden för de minst utvecklade länderna (ca 500
miljoner kronor per organisation). Detta ökar Sveriges ambitioner i
klimatarbetet samtidigt som vi bidrar till effektivitet och förutsägbarhet i vårt
klimatstöd.



Artikel från Näringsdepartementet

Möte om miljö- och
klimatambitioner för EU:s
jordbrukspolitik
Publicerad 17 juli 2019

EU-ländernas ministrar för jordbruk och fiske träffades i
Bryssel 15 juli. Många stora frågor stod på
dagordningen, bland annat miljö- och
klimatambitionerna för den gemensamma
jordbrukspolitiken efter 2020. Landsbygdsminister
Jennie Nilsson företrädde Sverige på mötet.

Det finska ordförandeskapets arbetsprogram

Ordförandeskapet presentera sina prioriteringar i jordbruks- och fiskefrågor
där fokus är att komma framåt i förhandlingarna om den gemensamma
jordbrukspolitiken efter 2020. Ordförandeskapet kommer bland annat också
att prioritera handelsrelaterade jordbruksfrågor, bioekonomi, skogsbruk,
antimikrobiell resistens och djurskydd. Centralt på fiskesidan är höstens
förhandlingar om fiskemöjligheter för 2020 liksom arbetet med
kontrollförordningen och europeiska havs- och fiskerifonden.

EU:s förhandlingar om handelsavtal med Mercosur

Ministrarna diskuterade överenskommelsen mellan EU och Mercosur med
särskilt fokus på de jordbruksrelaterade delarna.

- Jag tycker det är glädjande att vi nu har ett förslag att gå vidare med.
Frihandelsfrågan är jätteviktig för Sverige och jag tycker det är bra att EU
och Mercosur delar synen på handel och framför allt i den tid vi lever i, sa
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landsbygdsminister Jennie Nilsson i samband med mötet. 
Diskussionen visade att uppfattningen om överenskommelsen varierar
mellan medlemsländerna. I tullunionen Mercosur ingår Argentina, Brasilien,
Paraguay och Uruguay.

EU:s jordbrukspolitik efter 2020

De tre förordningsförslagen för en reformerad gemensam jordbrukspolitik
har behandlats vid ett flertal tillfällen under året. 
Regeringens vägledande principer i förhandlingarna är minskade utgifter,
marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft och lika konkurrensvillkor,
stärkta miljö- och klimatambitioner samt förenkling. 
Regeringen välkomnade ordförandeskapets initiativ att diskutera höjda miljö-
och klimatambitioner. Diskussionen visade att det finns en uppslutning
bakom höjda ambitioner men att åsikterna går isär om hur och inom vilka
delar av jordbrukspolitiken det bör ske.

Enligt EU-kommissionens förslag ska grundvillkoren förstärkas på miljö- och
klimatområdet och mer resurser gå till miljö- och klimatåtgärder. Förslaget
ställer också krav på att medlemsstaterna stärker sina insatser genom ett nytt
miljöprogram, så kallade eco schemes.

Regeringen anser att innovation, kunskapsöverföring och investeringar är
viktiga verktyg för att främja en mer hållbar produktion och att en större
andel medel ska öronmärkas för miljö- och klimatåtgärder i
jordbrukspolitiken efter 2020. Regeringen är i huvudsak positiv till det nya
miljöprogrammet eftersom det innebär riktade åtgärder.

Afrikansk svinpest

Ministrarna fick information om läget i arbetet med att utrota afrikansk
svinpest i EU. EU-kommissionen uppmanade till särskilt vaksamhet vid EU:s
yttre gränser. Långsiktig förvaltning av vildsvinspopulationen och samarbete
mellan jordbruks- och miljösektorn är också två viktiga arbetsmetoder.
Svinpesten som har dödlig utgång för såväl tamgris som vildsvin angriper inte
människor.

Djurtransporter vid hög temperatur

Trots EU-regler för maxlängd av djurtransporter vid alltför höga
temperaturer, det vill säga över 30 grader, överträds dessa fortfarande. EU-



kommissionen uppmanade medlemsstaterna till förnyade ansträngningar att
transportörer följa reglerna.

Övrigt

EU-kommissionen informerade om det pågående arbetet med
växtskyddsmedel som syftar till att öka tillgången till lågriskprodukter och
öka så kallat integrerat växtskydd.

EU-kommissionen informerade också om mötet mellan EU:s och Afrikanska
unionens jordbruksministrar i juni 2019 som handlade om utveckling av
Afrikas landsbygd genom investeringar och att skapa jobb.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Höjda miljö- och klimatambitioner i
EU:s jordbrukspolitik
Publicerad 12 juli 2019 Uppdaterad 12 juli 2019

EU-ländernas ministrar för jordbruk och fiske träffas i
Bryssel 15 juli. Diskussionen kommer då att handla om
hur miljö- och klimatambitionen kan bli större inom den
gemensamma jordbrukspolitiken. Landsbygdsminister
Jennie Nilsson företräder Sverige på mötet.

Det finska ordförandeskapets arbetsprogram

Ordförandeskapet kommer att presentera sina prioriteringar i jordbruks- och
fiskefrågor där fokus är att komma framåt i förhandlingarna om den
gemensamma jordbrukspolitiken efter 2020. Ordförandeskapet kommer
också att prioritera marknadssituationen och handelsrelaterade
jordbruksfrågor samt bioekonomi och skogsbruk.

Centralt på fiskesidan är höstens förhandlingar om fiskemöjligheter för 2020
liksom arbetet med kontrollförordningen och europeiska havs- och
fiskerifonden.

EU:s jordbrukspolitik efter 2020

De tre förordningsförslagen för en reformerad gemensam jordbrukspolitik
har behandlats vid ett flertal tillfällen under året.

Regeringens vägledande principer i förhandlingarna är minskade utgifter,
marknadsorientering, stärkt konkurrenskraft och lika konkurrensvillkor,
stärkta miljö- och klimatambitioner samt förenkling. Regeringen välkomnar
därför ordförandeskapets initiativ att på julimötet diskutera höjda miljö- och
klimatambitioner.
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Enligt EU-kommissionens förslag ska grundvillkoren förstärkas på miljö- och
klimatområdet och mer resurser gå till miljö- och klimatåtgärder. Förslaget
ställer också krav på att medlemsstaterna stärker sina insatser genom ett nytt
miljöprogram, så kallade eco schemes.

Under förhandlingarnas gång har förslaget om grundvillkor blivit tydligare
genom att medlemsstaterna ska kunna rikta villkoren till regioner, områden
eller företag.

Regeringen är i huvudsak positiv till förändringarna som handlar om
grundvillkor liksom till det nya miljöprogrammet, eco schemes, eftersom det
syftar till riktade åtgärder.

Regeringen anser att innovation, kunskapsöverföring och investeringar är
viktiga verktyg för att främja en mer hållbar produktion och att en större
andel medel ska öronmärkas för miljö- och klimatåtgärder.

En slutlig överenskommelse om jordbrukspolitiken kan sannolikt ske tidigast
när EU:s budgetram för 2021-2027 är överenskommen. 

Afrikansk svinpest

Ministrarna kommer att få information om läget i arbetet med att utrota
afrikansk svinpest i EU. Långsiktig förvaltning av vildsvinspopulationen och
samarbete mellan jordbruks- och miljösektorn är två arbetsmetoder.

Djurtransporter vid hög temperatur

EU-kommissionen ska informera om djurskydd. Det gäller djurtransporter
under sommarmånaderna och att långa transporter vid alltför höga
temperaturer, över 30 grader, fortfarande förekommer. Transporterna sker i
strid med EU:s bestämmelser och orsakar lidande för djuren. EU-
kommissionen förväntas uppmana ministrarna att förnya ansträngningarna i
frågan och transportörer att leva upp till kraven.

Växtskyddsmedel

Kommissionen väntas presentera övergripande slutsatser från en
uppföljningsrapport i år om att öka tillgången till lågriskprodukter och öka
genomförandet av så kallat integrerat växtskydd.



Afrikas landsbygd

EU-kommissionen ska informera om mötet mellan EU:s och Afrikanska
unionens jordbruksministrar i juni 2019. Vid mötet antogs en deklaration och
handlingsplan. Fokus är utveckling av Afrikas landsbygd genom
investeringar och jobbskapande.

Marknaden för socker

Ministrarna ska få information om eventuella rekommendationer och
åtgärder med anledning av det låga marknadspriset på socker.
Rekommendationerna är i linje med regeringens inställning att
marknadsorienteringen i sektorn bör öka.

 



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Satsning på skola och
arbetsmarknad i fokus på
regeringens pressfika
Publicerad 11 juli 2019

Ett gemensamt europeiskt yrkesklassificeringsregister,
satsning på språkutveckling i förskolan och förstärkning
av det civila försvaret. Det var några av de beslut på
veckans regeringssammanträde som närvarande
statsråd redogjorde för under den traditionella
pressfikan med journalister på torsdagen.
Regeringen hade efter veckans regeringssammanträde årets första pressfika
med journalister. Arbetsmarknadsminister Ylva Johansson, som ledde
regeringssammanträdet, berättade tillsammans med de andra närvarande
statsråden om några av de beslut regeringen fattat. 

Arbetsförmedlingen ska anpassa svensk
yrkesklassificering till det europeiska

I EU finns ett gemensamt nätverk för både privata och offentliga
arbetsförmedlingar som fungerar som platsbank för lediga jobb i hela EU. Ett
problem har varit att definitionen av olika yrken och kompetenser ser olika
ut i olika länder. För att underlätta och öka rörligheten inom den europeiska
arbetsmarknaden har EU-kommissionen antagit en europeisk definition av
kompetenser, kvalifikationer och yrken (ESCO). Regeringen har fattat beslut
om att Arbetsförmedlingen ska anpassa den svenska yrkesklassificeringen till
det europeiska.
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– En gemensam benämning av kompetenser, kvalifikationer och yrken inom
EU kan underlätta för svenskar som vill arbeta i andra EU-länder och hjälpa
oss här i Sverige att hitta personal till våra bristyrken, säger
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Pressmeddelande: Kartläggning av kompetenser, kvalifikationer och yrken
för ökad rörlighet på den europeiska arbetsmarknaden

Förskolan får nytt statsbidrag för bättre
språkutveckling

Regeringen beslutade att införa ett nytt statsbidrag för att stärka och
stimulera språkutvecklingen i svenska. I år tillförs 100 miljoner kronor för
ändamålet. Satsningen bygger på en överenskommelse mellan regeringen,
Centerpartiet och Liberalerna

– Förskolan har stor betydelse för barns språkutveckling, särskilt för de barn
som inte pratar svenska hemma. Genom att stärka det språkutvecklande
arbetet i förskolan kan barn få mer jämlika förutsättningar inför skolstarten,
säger utbildningsminister Anna Ekström.

Pressmeddelande: Nytt statsbidrag för bättre språkutveckling i förskolan

Det civila försvaret ska förstärkas

Tjugo bevakningsansvariga myndigheter får i uppdrag att inkomma med
underlag för den fortsatta inriktningen av det civila försvaret. I fokus för
uppdraget står energiförsörjning, transporter, livsmedelsförsörjning,
dricksvattenförsörjning, ordning och säkerhet, finansiell beredskap samt
elektroniska kommunikationer och post.

– Regeringen har beslutat att ge tjugo bevakningsansvariga myndigheter i
uppdrag att inkomma med underlag för den fortsatta inriktningen av det
civila försvaret. Vi måste säkerställa att befolkningen skyddas, att viktiga
samhällsfunktioner fungerar och att Försvarsmakten får stöd så att de kan
möta ett väpnat angrepp, säger inrikesminister Mikael Damberg.

Pressmeddelande: Nu utreds den fortsatta inriktningen av det civila försvaret

Regeringen vill se obligatorisk ursprungsinformation
för kött på restauranger



Sverige är ett steg närmare att införa obligatorisk ursprungsinformation för
kött på restauranger och i storhushåll. Regeringen ger nu Livsmedelsverket i
uppdrag att ta fram underlag för en svensk anmälan om nationella
bestämmelser till EU-kommissionen.

– För att vi som konsumenter ska kunna göra medvetna och hållbara val är
det en grundläggande förutsättning att vi får tillgång till pålitlig och
lättillgänglig information – såväl i butiken som på restaurangen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ges i enlighet med den sakpolitiska överenskommelse som träffats
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna.

Pressmeddelande: Regeringen vill se obligatorisk ursprungsinformation för
kött på restauranger

Tidigare generaladvokaten Nils Wahl utses till ny
svensk domare vid EU-domstolen

Vid gårdagens regeringskonferens beslutade medlemsstaternas regeringar att
utse Nils Wahl till ny domare i EU-domstolen, berättade EU-minister Hans
Dahlgren.

Nils Wahl är professor i europeisk integrationsrätt vid Stockholms universitet
och har tidigare arbetat som domare i Europeiska unionens tribunal och som
generaladvokat vid EU-domstolen.

Pressmeddelande: Tidigare generaladvokaten Nils Wahl utses till ny svensk
domare vid EU-domstolen



Artikel från Näringsdepartementet

Regeringens arbete med turism
och besöksnäring
Publicerad 08 juli 2019 Uppdaterad 01 juni 2021

Besöksnäringen har lidit stor skada av covid-19-krisen.
Näringen har de senaste åren varit en av Sveriges
snabbast växande och skapar stora möjligheter för
tillväxt, sysselsättning och utveckling över hela landet.
Sveriges attraktionskraft som besöksdestination är en
viktig fråga för regeringen.
Regeringen har beslutat att för första gången ta fram en nationell strategi för
en hållbar turism och besöksnäring. Med strategin vill regeringen skapa
långsiktiga förutsättningar för en hållbar växande besöksnäring som har en
självklar roll som export-, jobb- och integrationsmotor i vårt land. Strategin
ska peka ut riktningen för den fortsatta politiken inom området och gälla
fram till 2030.

Fler och fler väljer att komma till Sverige eller stanna i Sverige under sin
semester. Ofta är det naturen som lockar, men också intressanta
måltidsupplevelser, kultur och kulturmiljöer, svensk arkitektur och design.
Fler turister och längre vistelser ger stora affärsmöjligheter för
besöksnäringens olika branscher och många företag som producerar varor
och tjänster för att möta besökarens efterfrågan.

Besöksnäringen är en ny basnäring för Sverige, den är personalintensiv och
erbjuder många, inte minst unga personer och personer med utländsk
bakgrund, ett första steg in på arbetsmarknaden. Den bidrar både till Sveriges
exportintäkter genom utländska besökares konsumtion i Sverige men också
genom sin platsbundenhet till lokal och regional utveckling så att stora delar
av landet blir mer attraktiva att bo, leva och verka i.
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Artikel från Näringsdepartementet

Sammanhållningspolitik i fokus på
allmänna rådet
Publicerad 24 juni 2019

På allmänna rådets möte den 25 juni handlade det om
EU:s sammanhållningspolitik efter 2020. Ministrarna
diskuterade bland annat kommande utmaningar i de
olika program som ingår i sammanhållningspolitiken.

EU:s sammanhållningspolitik

I maj förra året föreslog EU-kommissionen hur sammanhållningspolitiken för
2021–2027 ska se ut och finansieras. Sammanhållningspolitikens syfte är att,
genom olika program, minska regionala skillnader och ojämlikheter inom EU.

Ministerrådet har delvis enats om sin ståndpunkt kring EU-kommissionens
förslag och ska nu inleda förhandlingar med Europaparlamentet. Det som
ministerrådet ännu inte har enats om handlar bland annat om hur mycket
pengar totalt som ska gå till sammanhållningspolitiken. De diskussionerna
förs nu inom ramen för EU:s långtidsbudget.

På allmänna rådets möte den 25 juni tog ministrarna del av en
framstegsrapport, de diskuterade sedan kommande utmaningar och
svårigheter i de olika program som ingår i sammanhållningspolitiken.
Ministrarna diskuterade också länken mellan EU:s sammanhållningspolitik
och den nuvarande europeiska terminen.

Regeringen vill hålla nere budgeten

Den svenska regeringens övergripande position är att budgeten för
sammanhållningspolitiken bör minskas väsentligt. EU-kommissionen vill
modernisera sammanhållningspolitiken, vilket regeringen tycker är bra.
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Regeringen anser dock att betydligt mer kan göras för att minska utgifterna,
koncentrera insatserna och förenkla genomförandet.

Sveriges EU-ambassadör Lars Danielsson representerade Sverige på mötet i
Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Sverige röstade nej till en
kompromiss om den Europeiska
havs- och fiskerifonden
Publicerad 19 juni 2019

När EU-ländernas ministrar för jordbruk och fiske
möttes 18 juni röstade Sverige nej till ett
kompromissförslag om den Europeiska havs- och
fiskerifonden. Ministrarna hade en förberedande
diskussion inför höstens förhandlingar om fisket 2020.
Ministrarna gick också igenom läget i förhandlingarna
om EU:s gemensamma jordbrukspolitik efter 2020.

Europeiska havs- och fiskerifonden

Sverige röstade nej till ett kompromissförslag om inriktningen på en
förordning om Europeiska havs- och fiskerifonden, EHFF, för perioden
2021–2027.

- Vi röstade nej och är i princip ensamma om att anse att
kompromissförslaget går stick i stäv med de målsättningar för fiskeripolitiken
som vi ju är överens om. Beslutet i dag riskerar både överfiske och att få
betydande snedvridning av konkurrensen på det här området, sa
landsbygdsminister Jennie Nilsson, efter mötet.

Inför beslutet konstaterade regeringen att det kompromissförslag som det
rumänska ordförandeskapet presenterat i förhandlingarna under våren har
försvagat EU-kommissionens ursprungliga förslag.

Regeringen har påpekat detta i förhandlingarna, det vill säga att förslaget
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innebär att EHFF kan användas till åtgärder som kan öka fiskekapaciteten
och att dessa åtgärder därför borde utgå ur fonden.

Regeringen har också påpekat att EHFF måste bidra till internationella
åtaganden. Kompromissförslaget om EHFF riskerar därför att sätta EU:s
trovärdighet på spel på den internationella arenan som en part som inte står
upp för samtliga internationella åtaganden.

EU:s gemensamma fiskeripolitik

EU-kommissionen presenterade arbetssätt och principer inför
förhandlingarna om tillåtna fångstmängder och kvoter för 2020 senare i höst.
Presentationen utgick från det årliga meddelande som EU-kommission lägger
fram inför nästkommande års fiskemöjligheter.

- Vad gäller östersjötorsken så har regeringen sedan tidigare efterfrågat
nödåtgärder på EU-nivå för att skydda beståndet. Mitt budskap här i dag var
att Sverige kommer att gå in i förhandlingarna utifrån internationella
havsforskningsrådets, ICES, rekommendationer, det vill säga att kvoten sätts
till noll med undantag för ofrånkomlig bifångst, underströk Jennie Nilsson.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik efter 2020

Sedan EU-kommissionen presenterade förslaget om en reformerad
gemensam jordbrukspolitik i juni 2018 har förslaget förhandlats på teknisk
och politisk nivå.

På mötet 18 juni diskuterade ministrarna den framstegsrapport som det
rumänska ordförandeskapet tagit fram. Rapporten redogör för läget i
förhandlingarna och tar upp de frågor som återstår att lösa.

I diskussionen pekade flera medlemsländer på frågor där det återstår
ytterligare arbete, exempelvis beträffande utformningen av miljö- och
klimatåtgärder, den nya förvaltningsmodellen samt att det behövs klarhet om
EU:s långtidsbudget.

En slutlig överenskommelse om mellan Europaparlamentet och ministerrådet
om den gemensamma jordbrukspolitiken kan sannolikt ske tidigast när
överenskommelsen om EU:s långtidsbudget för 2021-2027 är klar.

Mötet ägde rum i Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Flera fiskefrågor på ministermöte
18 juni
Publicerad 14 juni 2019

När EU-ländernas ministrar för jordbruk och fiske möts
18 juni ska de fatta beslut om Europeiska havs- och
fiskerifonden. De kommer att få möjlighet att ha
synpunkter inför beslutet senare i år om 2020-års
fångstmängder och fiskekvoter. Ministrarna ska också
gå igenom läget i förhandlingarna om EU:s
gemensamma jordbrukspolitik efter 2020.

Europeiska havs- och fiskerifonden

Ministrarna förväntas fatta beslut om inriktningen på en om förordning om
Europeiska havs- och fiskerifonden, EHFF, för perioden 2021–2027.

Förslaget är avsett att stödja genomförandet av den gemensamma
fiskeripolitiken, EU:s integrerade havspolitik och EU:s åtaganden inom
världshavsförvaltningen.

Regeringen konstaterar att de kompromissförslag som det rumänska
ordförandeskapet presenterat i förhandlingarna under våren har försvagat
EU-kommissionens ursprungliga förslag. Regeringen har påpekat detta i
förhandlingarna. Regeringen bedömer att kompromissförslaget som nu ligger
på bordet kan äventyra de gemensamma målsättningarna i EU:s fiskeripolitik
om hållbart fiske och att det heller inte är i linje med internationella åtagande
som EU ställt sig bakom. Regeringen anser att EU måste vara en trovärdig
spelare på den internationella arenan som står upp för samtliga
internationella åtaganden. Också EHFF måste kunna bidra till detta.

https://www.regeringen.se/


Regeringen stödjer inte förslaget eftersom det nu innebär att EHFF kan
användas till åtgärder som kan öka fiskekapaciteten. Regeringen anser att
åtgärder som höjer fiskekapaciteten ska utgå ur fonden.

EU:s gemensamma fiskeripolitik

EU-kommissionen kommer att presentera arbetssätt och principer inför att
förslagen om tillåtna fångstmängder och kvoter för 2020 presenteras i höst.

Regeringen anser att åtgärder ska beslutas i linje med den reformerade
gemensamma fiskeripolitiken. Regeringen anser att det är angeläget att nå
målen om beståndsstorlek över den nivå som kan ge maximalt hållbar
avkastning, att reformens mål om så kallad landningsskyldighet möjliggörs
och att vetenskaplig rådgivning är grunden för beslut. Mot denna bakgrund
är regeringen positiv till meddelandet.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik efter 2020

Sedan EU-kommissionen presenterade förslaget om en reformerad
gemensam jordbrukspolitik i juni 2018 har förslaget förhandlats på teknisk
och politisk nivå.

Förslaget innebär bland annat att medlemsländerna får större ansvar för att
utforma och genomföra den gemensamma jordbrukspolitiken. Varje land ska
ta fram en strategisk plan för åtgärder och stödvillkor som visar hur målen
för jordbrukspolitiken ska nås. Politiken ska bli mer resultatorienterad och
särskilda indikatorer ska styra uppföljningen.

På mötet ska ministrarna diskutera den framstegsrapport som det rumänska
ordförandeskapet tagit fram. Rapporten redogör för läget i förhandlingarna
och tar upp de frågor som återstår att lösa. Hit hör bland annat frågor om
miljö- och klimatåtgärder, jordbrukspolitikens olika typer av stöd och så
kallade sektorsåtgärder.

Regeringens vägledande principer i förhandlingarna är totalt väsentligt
minskade utgifter, marknadsorientering, lika konkurrensvillkor, stärkta miljö-
och klimatambitioner samt förenkling.

Regeringen är positiv till flexibilitet och till bättre resultatorientering och står
bakom föreslagna mål. Regeringen vill däremot se ytterligare förenklingar
och lägger stor vikt vid att förslaget om samordnad granskning införs fullt ut
för att undvika överlappande kontroll och revision. Regeringen anser att



förslaget om klimat- och miljönytta behöver utvecklas och vill se ett ökat
fokus på riktade åtgärder på miljö- och klimatområdet. Regeringen
efterfrågar också förslag med tydligare krav på djurvälfärd.

En slutlig överenskommelse mellan Europaparlamentet och ministerrådet
kan sannolikt ske tidigast när överenskommelsen om EU:s långtidsbudget för
2021-2027 är klar.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige på mötet som äger
rum i Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Uppföljning och mätbara mål i
fokus på möte om EU:s
jordbrukspolitik
Publicerad 15 maj 2019

Hur ska EU:s gemensamma jordbrukspolitik se ut efter
2020 och hur ska EU kunna följa upp att
medlemsländerna verkligen når målen? Det var några
av de frågor som EU:s jordbruksministrar diskuterade
den 14 maj.

Mer resultatorienterad jordbrukspolitik

På mötet i jordbruks- och fiskerådet fortsatte jordbruksministrarna att
diskutera EU:s gemensamma jordbrukspolitik.  I juni förra året presenterade
EU-kommissionen ett förslag till en reform av jordbrukspolitiken.
Kommissionen föreslår bland annat att medlemsländerna ska ta ett större
ansvar för hur de ska genomföra och följa upp jordbrukspolitiken.
Uppföljningen går ut på att kontrollera om de uppsatta målen har uppnåtts
genom att medlemslandet mäter ett antal indikatorer. Indikatorerna ska
sedan rapporteras in till EU-kommissionen.

– Förslaget om en mer resultatorienterad politik är bra, men fler frågor
återstår att lösa ut innan vi kan besluta om ett nytt system. Uppföljningen
måste exempelvis kunna utföras på ett enkelt och effektivt sätt, säger
statssekreterare Per Callenberg som representerade Sverige på mötet.

Jordbrukspolitiken och klimatet

Senast 2020 ska EU ta fram en långsiktig klimatstrategi som ska skickas in
till FN. EU-kommissionen har tagit fram ett förslag och på mötet den 14 maj
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behandlade jordbruksministrarna jordbrukspolitikens koppling till
klimatstrategin.

– Regeringen stödjer en ökad miljö- och klimatambition i den gemensamma
jordbrukspolitiken. För att jordbruket ska kunna ställa om är det viktigt att
utveckla nya innovativa lösningar, säger Per Callenberg.

Han pekar också på att åtgärder måste göras i samspråk med lantbrukarna.

– En ökad klimatambition är inte möjlig om inte lantbrukarna är delaktiga i
utvecklingen. De åtgärder som nu beslutas måste vara samhällsekonomiskt
effektiva och relevanta för jordbrukarna, säger statssekreterare Per
Callenberg som representerade Sverige på mötet i Bryssel.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Uppföljning och mätbara mål i
fokus på möte om EU:s
jordbrukspolitik
Publicerad 10 maj 2019

Hur ska EU:s gemensamma jordbrukspolitik se ut efter
2020 och hur ska EU kunna följa upp att
medlemsländerna verkligen når målen? Det är något
som EU:s jordbruksministrar kommer att diskutera den
14 maj. Statssekreterare Per Callenberg representerar
Sverige.

Mer resultatorienterad jordbrukspolitik

I juni förra året presenterade EU-kommissionen ett förslag till en reform av
den gemensamma jordbrukspolitiken. Kommissionen föreslår bland annat att
medlemsländerna ska ta ett större ansvar för hur de ska genomföra och följa
upp jordbrukspolitiken. Uppföljningen går ut på att kontrollera om de
uppsatta målen har uppnåtts genom att medlemslandet mäter ett antal
indikatorer. Indikatorerna ska sedan rapporteras in till EU-kommissionen.

Uppföljning av relevanta mål

Jordbruksministrarna har diskuterat kommissionens förslag på flera
ministermöten under det senaste året. Nu, den 14 maj, kommer ministrarna
att ha en övergripande diskussion om styrningen av politikens genomförande
och hur rapporteringen tillbaka till EU-kommissionen ska gå till.

Regeringen tycker att kommissionens förslag om att jordbrukspolitiken ska
bli mer resultatorienterad är i grunden bra. En förutsättning för att det ska
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lyckas är dock ett nytt uppföljningssystem med relevanta indikatorer som
inte medför ökad administration.

Jordbrukspolitiken och klimatet

Senast 2020 ska EU ta fram en långsiktig klimatstrategi som ska skickas in
till FN. EU-kommissionen har tagit fram ett förslag och på mötet den 14 maj
ska jordbruksministrarna behandla jordbrukspolitikens koppling till
klimatstrategin. Kommissionen pekar bland annat på att växthusgasutsläpp
kan minskas genom effektiv och hållbar produktion, att digitalisering och
smarta tekniker behövs för precisionsjordbruk och vikten av att behålla och
öka kolinlagringen i skog, jordar och odlingsmark. På mötet ska
jordbruksministrarna diskutera kommissionens förslag och vilka åtgärder som
ministrarna ser som mest angelägna på nationell och EU-nivå.

Statssekreterare Per Callenberg företräder Sverige på mötet i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Miljö och klimat på möte om EU:s
jordbrukspolitik
Publicerad 16 april 2019

EU-ländernas jordbruksministrar träffades den 15 april.
De fortsatte då förhandlingarna om EU:s gemensamma
jordbrukspolitik, GJP, efter 2020. Diskussionerna
handlade framför allt om miljö- och klimatfrågor med
koppling till jordbrukspolitiken.

Miljö- och klimatfokus i förhandlingarna om GJP

EU-kommissionen presenterade förslaget till den gemensamma
jordbrukspolitiken i juni 2018. Sedan dess har förslagets tre förordningar
diskuterats vid flera ministermöten.

Vid mötet 15 april diskuterade jordbruksministrarna förslagets så kallade
gröna arkitektur, det vill säga de delar som handlar om miljö och klimat.
Förslaget innebär bland annat att ett system med ettåriga miljö- och
klimatåtgärder inom ramen för direktstöden.

- I debatten var jag tydlig med att höjda ambitioner inom miljö och klimat
kräver mer riktade åtgärder inom EU:s gemensamma jordbrukspolitik. Därför
behöver vi också avsätta och öronmärka mer resurser till just riktade
åtgärder för att ge lantbrukare bättre incitament att satsa på investeringar
inom miljö och klimat, sa Jennie Nilsson efter mötet.

Förslaget till GJP efter 2020 innebär bland annat också att medlemsländerna
får större ansvar för att utforma och genomföra politiken. Varje land ska ta
fram en strategisk plan för åtgärder och stödvillkor som visar hur målen för
jordbrukspolitiken ska nås. Politiken ska bli mer resultatorienterad och
särskilda indikatorer ska styra uppföljningen.
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EU-agenda för den afrikanska landsbygden

Jordbruksministrarna diskuterade rapporten En afrikansk-europeisk agenda
för omvandling av landsbygden som den särskilda arbetsgruppen för den
afrikanska landsbygden tagit fram.

Representanter från EU-kommissionen och Afrikanska unionen har ingått i
gruppen. Rapporten innehåller rekommendationer om hur EU och Afrika
tillsammans kan bidra till att stärka en hållbar ekonomisk utveckling i Afrika.
Diskussionen var en förberedelse för en konferens om jordbruk som EU-
kommissionen och Afrikanska unionen kommer att ha i juni.

Därtill informerade ordförandeskapet om en konferens i Bukarest 5 april om
Forskning och innovation inom jordbruket. EU-kommissionen gjorde också
en sedvanlig genomgång av marknadsläget för en rad jordbruksprodukter. 

Landsbygdsminister Jennie Nilsson företrädde Sverige på mötet som ägde
rum i Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Klimat och miljö i fokus på möte
om EU:s jordbrukspolitik
Publicerad 12 april 2019

EU-ländernas jordbruksministrar träffas den 15 april. De
ska då fortsätta förhandlingarna om EU:s gemensamma
jordbrukspolitik, GJP, efter 2020. Diskussionerna
kommer att handla om miljö- och klimatfrågor med
koppling till jordbrukspolitiken.

Miljö- och klimatfokus i förhandlingarna om GJP

EU-kommissionen presenterade förslaget till den gemensamma
jordbrukspolitiken i juni 2018. Sedan dess har förslagets tre förordningar
diskuterats vid flera ministermöten.

De innebär bland annat att medlemsländerna får större ansvar för att utforma
och genomföra GJP. Varje land ska ta fram en strategisk plan för åtgärder
och stödvillkor som visar hur målen för jordbrukspolitiken ska nås. Politiken
ska bli mer resultatorienterad och särskilda indikatorer ska styra
uppföljningen.

Vid mötet 15 april ska jordbruksministrarna diskutera de delar av förslaget
som handlar om miljö och klimat. Det innebär bland annat att ett system där
ettåriga miljö- och klimatåtgärder inom ramen för direktstöden införs.

Regeringens ståndpunkter 

Regeringen anser att minskade utgifter, marknadsorientering, lika
konkurrensvillkor, stärkta miljö- och klimatambitioner samt förenkling ska
vara vägledande i förhandlingarna om GJP efter 2020. Regeringen är positiv
till ett flexibelt genomförande av GJP, till ökad resultatorientering och till
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föreslagna mål. Regeringen vill däremot se ytterligare förenklingar och lägger
stor vikt vid förslaget om samordnad granskning.

Regeringen anser att klimat- och miljönyttan behöver förstärkas och
utvecklas. Regeringen vill se ett ökat fokus på riktade åtgärder på området
och är därför positiv till att fokus på dessa ska öka.

Regeringen anser att framgång på miljöområdet kräver att lantbrukarna är
delaktiga i utvecklingen, att åtgärder är effektiva och att medlemsstaterna
kan anpassa åtgärder till lokala och regionala förhållanden.

Regeringen påpekar att det är viktigt att stöden utformas så att enskilda
medlemsländer inte ska kunna skaffa sig konkurrensfördelar genom lågt
ställda klimat- och miljökrav.

EU-agenda för den afrikanska landsbygden

Jordbruksministrarna ska diskutera rapporten En afrikansk-europeisk agenda
för omvandling av landsbygden. Rapporten innehåller rekommendationer om
hur EU och Afrika tillsammans kan bidra till att stärka en hållbar ekonomisk
utveckling i Afrika.

Regeringen välkomnar rapporten och rekommendationerna. Regeringen
understryker bland annat vikten av regional handel, hållbar utveckling av
värdekedjor och att den privata sektorns roll stärks. Regeringen anser också
att lokal förankring är avgörande och att det är positivt att klimat- och
miljöaspekter ingår i arbetet.

Regeringen anser att förslaget om en handlingsplan är positivt.

Därtill kommer ordförandeskapet informera om en konferens i Bukarest 5
april om Forskning och innovation inom jordbruket. 

Landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige på mötet som äger
rum i Luxemburg.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Arbetet för ett Sverige som håller
samman berör hela landet
Publicerad 22 mars 2019

Drygt etthundra deltagare fanns på plats för att
inspireras kring arbetet för hållbar regional tillväxt i
Sverige med sikte mot framtiden när
Näringsdepartementet tillsammans med Tillväxtverket
bjöd in till konferens den 21 mars 2019.
Den regionala tillväxtpolitiken är inne i en förändring. Alla landsting har
bildat regioner och är regionalt utvecklingsansvariga. En ny programperiod
för EU:s sammanhållningspolitik håller på att förhandlas och den nationella
strategin för hållbar regional tillväxt och attraktionskraft löper ut 2020.
Samtidigt pågår den nuvarande programperioden och också genomförandet
av regeringens strategi för hållbar regional tillväxt och attraktionskraft. Det
händer mycket och samtidigt är det dags att tänka på framtiden.

Det var ramen för Näringsdepartementets och Tillväxtverkets konferens den
21 mars där drygt etthundra deltagare fanns på plats för att inspireras kring
arbetet för hållbar regional tillväxt i Sverige med sikte mot framtiden. En stor
del av dagen ägnades åt dialog och samtal, både i plenum och i fördjupande
pass. 

Statssekreterare Per Callenberg inledde konferensen och betonade att
arbetet för ett Sverige som håller samman berör hela landet.

– En modern och aktiv regional tillväxtpolitik är ett verktyg för utveckling
och jobb i hela landet – på landsbygden, i tätorten och i staden.

Regeringen arbetar för att Sverige ska hålla ihop, förutsättningarna till jobb
och företagande i hela landet ska stärkas, en grön omställning ska
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genomföras och kompetensförsörjningen ska fungera i hela landet.

– Jag har lyft fram vikten av att vi tar vara på digitaliseringen och främjar
innovation och förnyelseförmåga. Andra givna områden är arbetet med
jämställdhet, integration och mångfald. Vad jag särskilt vill förmedla är att
för att möta dessa utmaningar måste vi arbeta tillsammans, sade Per
Callenberg.



Artikel från Näringsdepartementet

EU:s gemensamma
jordbrukspolitik på möte i
Agrifishrådet
Publicerad 19 mars 2019

Förhandlingarna om EU:s gemensamma
jordbrukspolitik efter 2020 fortsatte när EU-ländernas
jordbruksministrar möttes i Bryssel 18 mars. De
diskuterade också EU:s strategi för bioekonomi.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik, GJP, efter 2020

EU-kommissionen presenterade reformförslaget till GJP i juni 2018. Sedan
dess har det diskuterats vid flera möten i EU:s jordbruks- och fiskeråd. 

Förslaget innehåller tre delar, det vill säga tre förslag till förordningar, och
innebär bland annat att medlemsländerna får större ansvar för att utforma
och genomföra GJP. Varje land ska ta fram en strategisk plan för åtgärder
och stödvillkor och som visar hur målen för GJP ska nås. Politiken ska bli
mer resultatorienterad och medlemsstaterna ska i högre utsträckning ansvara
för utformningen av administrationen.

På ordförandeskapets initiativ gick ministrarna igenom förhandlingsläget i
flera frågor från förslagets tre förordningar. Det handlade bland annat om
vilka krav som ska ställas på lantbrukare för att få ta del av jordbruksstöd,
regler för vinproduktion och om stödnivåer för investeringar.

- Här finns en ambition om att hitta lösningar och kompromisser men vi har
en bit kvar. Jag fortsätter att trycka på det som är svenska prioriteringar och
då handlar det om att klimat och miljö och djurvälfärd behöver en tydligare
plats i EU:s jordbrukspolitik. Detsamma gäller arbetet med innovation,
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kunskapsutveckling och marknadsorientering i det förändringsarbete som
pågår nu, sa landsbygdsminister Jennie Nilsson efter mötet. 

EU:s strategi för bioekonomi

EU-kommissionen presenterade i oktober 2018 en uppdatering av
bioekonomistrategin som antogs 2012. Syftet är en hållbar bioekonomi i EU
med starkare koppling mellan ekonomi, samhälle och miljö.

På initiativ av ordförandeskapet diskuterade ministrarna goda nationella och
regionala exempel som kan bidra till arbetet med att genomföra strategin.
Ministrarna uttryckte bland annat intresse för möjligheter att dra nytta av
synergi mellan strategin och den gemensamma jordbrukspolitiken

Övriga frågor

Den nederländska delegationen informerade om ett beslut av den tekniska
överklagandenämnden vid europeiska patentverket om patent baserat på
traditionell växtförädling. Ministrarna fick information om flera nyligen
hållna konferenser med koppling till den gemensamma jordbrukspolitiken.

Mötet 18 mars var Jennie Nilssons första i EU:s ministerråd.



Artikel från Näringsdepartementet

EU:s gemensamma
jordbrukspolitik på ministermöte 18
mars
Publicerad 15 mars 2019 Uppdaterad 15 mars 2019

När EU-ländernas jordbruksministrar möts i Bryssel 18
mars kommer de att fortsätta förhandlingarna om den
gemensamma jordbrukspolitiken efter 2020. På
dagordningen står också en diskussion om EU:s
strategi för bioekonomi.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik, GJP, efter 2020

EU-kommissionen presenterade förslaget till den gemensamma
jordbrukspolitiken i juni 2018. Sedan dess har förslagets tre
förordningsförslag diskuterats vid flera möten i jordbruks- och fiskerådet.

Förslagen innebär bland annat att medlemsländerna får större ansvar för att
utforma och genomföra GJP. Varje land ska ta fram en strategisk plan för
åtgärder och stödvillkor och som visar hur målen för jordbrukspolitiken ska
nås. Politiken ska bli mer resultatorienterad och särskilda indikatorer ska
styra uppföljningen. EU-kommissionen föreslår att en mer samordnad
granskning införs, så kallad ”single audit”.

Vid mötet 18 mars vill ordförandeskapet att ministrarna ska ta ställning till
förhandlingsläget i frågor som rör förslagets alla tre förordningar. Det
handlar bland annat om vilka krav som ska ställas på lantbrukare för att få ta
del av jordbruksstöd, regler för vinproduktion och om stödnivåer för
investeringar.

I förhandlingarna om GJP anser regeringen att minskade utgifter,
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marknadsorientering, lika konkurrensvillkor, stärkta miljö- och
klimatambitioner samt förenkling ska vara vägledande.

Regeringen är positiv till flexibilitet i genomförandet och till bättre
resultatorientering och står bakom föreslagna mål. Regeringen vill däremot
se ytterligare förenklingar och lägger stor vikt vid att förslaget om samordnad
granskning införs fullt ut för att undvika överlappande kontroll och revision.

Regeringen är positiv till stärkt klimat- och miljönytta men anser att förslaget
behöver utvecklas. Regeringen vill se ett ökat fokus på riktade åtgärder på
miljö- och klimatområdet.

Djurvälfärd är en del av den gemensamma jordbrukspolitiken och här vill
regeringen se tydligare krav och förslag.

EU:s strategi för bioekonomi

EU-kommissionen presenterade i oktober 2018 en uppdatering av
bioekonomistrategin som antogs 2012. Syftet är en hållbar bioekonomi i EU
med starkare koppling mellan ekonomi, samhälle och miljö.

På initiativ av ordförandeskapet förväntas ministrarna diskutera goda
nationella och regionala exempel som kan bidra till arbetet med strategin.

Regeringen stöder ambitionen att anpassa strategin enligt EU:s övergripande
prioriteringar men för att ta ställning till enskilda åtgärder anser regeringen
att det behövs mer information och konsekvensanalys.

Övriga frågor

Bland annat kommer den nederländska delegationen att informera om ett
beslut av den tekniska överklagandenämnden vid europeiska patentverket
om patent baserat på växtförädling. Ministrarna kommer också att få
information om flera konferenser med koppling till den gemensamma
jordbrukspolitiken.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson företräder Sverige på mötet i Bryssel 18
mars. Det är första gången sedan regeringen tillträdde 21 januari som Jennie
Nilsson företräder Sverige i ministerrådet.



Artikel från Näringsdepartementet

EU:s jordbrukspolitik efter 2020
var huvudfrågan på ministermöte
Publicerad 31 januari 2019

EU-ländernas jordbruksministrar möttes i Bryssel den
28 januari inom ramen för Agrifish-rådet. De fortsatte då
förhandlingarna om EU:s gemensamma
jordbrukspolitik, GJP, efter 2020. Det rumänska
ordförandeskapet presenterade sitt arbetsprogram och
ministrarna diskuterade satsningar på odling av
proteingrödor.

Ordförandeskapets arbetsprogram

Det närmaste halvåret kommer att domineras av förhandlingarna om
jordbrukspolitiken efter 2020. Därtill kommer ordförandeskapet att
prioritera:

- en fortsatt diskussion om proteingrödor, bioekonomi samt forskning och
innovation,
- regelverket för fiskerikontroll och förslaget till förordningen för Europeiska
havs- och fiskerifonden, förberedelser för förhandlingar och möten i
regionala fiskeriorganisationer samt ett antal partnerskapsavtal på
fiskeriområdet
- förslaget om insyn och hållbarhet i EU:s system för riskbedömning i
livsmedelskedjan, revideringen av dricksvattendirektivet, arbetet med
övervakning och förebyggande åtgärder mot smittsamma djursjukdomar som
till exempel afrikansk svinpest samt att de nya växtskydds- och
kontrollförordningarna införs.

EU:s gemensamma jordbrukspolitik efter 2020

https://www.regeringen.se/


EU-kommissionen presenterade förslaget till den gemensamma
jordbrukspolitiken i juni 2018. Det innehåller tre förordningsförslag och har
diskuterats vid flera möten i jordbruks- och fiskerådet under hösten 2018. 

Förslagen innebär bland annat att medlemsländerna får större ansvar för att
utforma och genomföra GJP. Varje land ska ta fram en strategisk plan för
åtgärder och stödvillkor och som visar hur målen för jordbrukspolitiken ska
nås. Politiken ska bli mer resultatorienterad och särskilda indikatorer styra
uppföljningen.

Den 28 januari diskuterade ministrarna bland annat den nya
förvaltningsmodellen för jordbrukspolitiken. Diskussionen handlade främst
om formerna för resultatrapportering och finansieringen av en krisreserv men
även frågor om vinproduktion togs upp.

Proteingrödor

Ministrarna diskuterade hur produktionen av proteingrödor i EU kan
utvecklas.

EU importerar stora mängder soja och flera medlemsländer vill därför stärka
den europeiska produktionen. Diskussionen på mötet visade att det finns en
samsyn om behovet av att utveckla sektorn.

Medlemsstaterna framförde bland annat att det finns behov av forskning,
utbildning, kunskapsspridning samt växtförädling på området. Det finns även
möjligheter att utveckla odlingen inom ramen för den gemensamma
jordbrukspolitiken.

Nytt internationellt centrum i kampen mot
antimikrobiell resistens

Den danska delegationen informerade om att kunskapscentret ”International
Centre for Antimicrobial Resistance Solutions”, ICARS, inrättats. Centret
ska bidra med vetenskapligt baserade och förslag på konkreta åtgärder i den
globala kampen mot antimikrobiell resistens. Det gäller inte minst praktiska
utmaningar som antimikrobiell resistens innebär i låg- och
medelinkomstländer. ICARS är ett oberoende forsknings- och
kunskapscenter som kommer att ligga i Köpenhamn.

Statssekreterare Per Callenberg företrädde Sverige vid årets första Agrifish-



möte den 28 januari. Mötet ägde rum i Bryssel.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Fortsatt diskussion om EU:s
jordbrukspolitik på årets första
Agrifish-möte
Publicerad 25 januari 2019

När EU:s ministerråd för fiske och jordbruk, Agrifish,
möts i Bryssel den 28 januari kommer ministrarna att
fortsätta förhandlingarna om EU:s gemensamma
jordbrukspolitik efter 2020. Det rumänska
ordförandeskapet kommer att presentera sitt
arbetsprogram och möjliga satsningar på proteingrödor
diskuteras.

Ordförandeskapets arbetsprogram

Det närmaste halvåret kommer att domineras av förhandlingarna om
jordbrukspolitiken efter 2020. Ordförandeskapet kommer också att
prioritera: 

- en fortsatt diskussion om proteingrödor, bioekonomi samt forskning och
innovation inom jordbruket.
- regelverket för fiskerikontroll och förslaget till förordningen för Europeiska
havs- och fiskerifonden, förberedelser för förhandlingar och möten i
regionala fiskeriorganisationer samt ett antal partnerskapsavtal på
fiskeriområdet
- förslaget om insyn och och hållbarhet i EU:s system för riskbedömning i
livsmedelskedjan, revideringen av dricksvattendirektivet, arbetet med
övervakning och förebyggande åtgärder mot smittsamma djursjukdomar som
till exempel afrikansk svinpest samt att de nya växtskydds- och
kontrollförordningarna införs.
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EU:s gemensamma jordbrukspolitik efter 2020

EU-kommissionen presenterade förslaget till den gemensamma
jordbrukspolitiken i juni 2018. Reformpaketet består av tre
förordningsförslag och har diskuterats vid flera möten i jordbruks- och
fiskerådet under hösten 2018. 

Den 28 januari vill ordförandeskapet fokusera på den nya
förvaltningsmodellen och på vissa frågor som rör vinproduktion.
EU-kommissionen föreslår att medlemsländerna får större ansvar nationellt
för att genomföra GJP. Varje land ska ta fram en strategisk plan för åtgärder
och stödvillkor och som visar hur de allmänna och specifika målen för GJP
ska nås. EU-kommissionen föreslår att en mer samordnad granskning införs,
så kallad ”single audit”. Politiken ska bli mer resultatorienterad och särskilda
indikatorer styra uppföljningen. 

Regeringen anser att minskade utgifter, marknadsorientering, lika
konkurrensvillkor, stärkta miljö- och klimatambitioner samt förenkling ska
vägleda förhandlingarna om GJP.

Regeringen är positiv till flexibilitet i genomförandet och till bättre
resultatorientering och står bakom de föreslagna målen. Regeringen vill
däremot se ytterligare förenklingar och lägger stor vikt vid att förslaget om
samordnad granskning införs fullt ut för att undvika överlappande kontroll
och revision. 

Regeringen är positiv till stärkt klimat- och miljönytta men anser att förslaget
behöver utvecklas. Regeringen vill se ett ökat fokus på riktade åtgärder på
miljö- och klimatområdet.

Proteingrödor

Ministrarna kommer att diskutera hur produktionen av proteingrödor i EU
kan utvecklas.

EU importerar stora mängder soja och flera medlemsländer vill därför stärka
den europeiska produktionen. Det har tidigare konstaterats att det finns
behov av forskning, utbildning, kunskapsspridning samt växtförädling på
området. Det finns även möjligheter att utveckla odlingen inom ramen för
den gemensamma jordbrukspolitiken. 



Regeringen ser positivt på att utveckla odlingen av proteingrödor samtidigt
som det är viktigt att inte införa handelsstörande stöd.

Nytt internationellt centrum i kampen mot
antimikrobiell resistens

Den danska delegationen kommer att informera om att kunskapscentret
”International Centre for Antimicrobial Resistance Solutions”, ICARS,
inrättats. Centret har som målsättning att bidra med vetenskapligt baserade
och förslag på konkreta åtgärder i den globala kampen mot antimikrobiell
resistens. Det gäller inte minst praktiska utmaningar som antimikrobiell
resistens innebär i låg- och medelinkomstländer. ICARS är ett oberoende
forsknings- och kunskapscenter och finns i Köpenhamn.

Statssekreterare Per Callenberg företräder Sverige vid årets första möte i
Agrifishrådet 28 januari. Mötet äger rum i Bryssel.

 



Debattartikel från Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Vi behöver agera brett, snabbt och
kraftfullt
Publicerad 21 maj 2019

Socialminister Lena Hallengren, minister för högre
utbildning och forskning Matilda Ernkrans,
landsbygdsminister Jennie Nilsson och
biståndsminister Peter Eriksson, debattartikel, Dagens
Medicin, den 20 maj 2019. I dag representerar
socialminister Lena Hallengren (S) Sverige vid WHO:s
världshälsoförsamling i Genève. I samband med det
lämnar regeringen flera besked om arbetet mot
antibiotikaresistens, skriver fyra ministrar.
Alexander Fleming fick Nobelpriset 1945 för sin upptäckt av penicillinet,
som tillsammans med andra antibiotika har räddat miljontals liv.

I sin Nobelföreläsning varnade Fleming samtidigt för att bakterier kunde
utveckla resistens. Ändå används mycket antibiotika alldeles för lättvindigt.
Stora medicinska framsteg riskerar därför att gå om intet. Redan i dag avlider
33 000 människor per år i Europa på grund av resistenta bakterier.

Vi behöver agera brett, snabbt och kraftfullt. I Sveriges strategi mot
antibiotikaresistens är hälso- och sjukvården, djurnäringen, jordbruket,
miljösektorn, biståndet och forskningen självskrivna aktörer.

Men bara tillsammans kan vi mota utvecklingen. I dag representerar
socialminister Lena Hallengren (S) Sverige vid världshälsoorganisationen
WHO:s världshälsoförsamling, WHA, i Genève i Schweiz. I samband med
det kan regeringen lämna följande besked:
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1. På plats i Genève kommer Sverige tillsammans med Storbritannien att leda
ett möte med hälsoministrar från flera länder, däribland Kina, USA, Japan,
Zambia, Nederländerna och Norge för att lyfta kampen mot
antibiotikaresistensen.

2. Sverige kommer att ställa sig bakom den resolution om antibiotikaresistens
som presenteras under WHA. Den 29 april kom den FN-utsedda
samordningsgruppen IACG med rekommendationer om hur
antibiotikaresistensen ska bekämpas globalt. IACG föreslår bland annat att
det bildas en evidenspanel med FN:s klimatpanel som förlaga. Sverige har
stöttat IACG:s arbete och vi driver på för att gruppens rapport ska leda till
konkreta åtgärder.

3. Sverige är det land i EU som använder minst antibiotika, både till djur och
människor, men vi ska göra ännu mer på hemmaplan. Nyligen beslöt
regeringen att stödet till Strama höjs till 2,5 miljoner kronor. Tack vare
Stramas och andras arbete har Sverige nästan halverat
antibiotikaförskrivningen sedan 1990-talet. Vi närmar oss stadigt målet om
max 250 recept per 1 000 invånare och år. Det arbetet måste fortsätta med
oförminskad styrka.

4. Vi stärker stödet till omvärlden. Under 2019 till 2022 delfinansierar Sida
det unika arbete som nätverket React gör för att stödja låginkomstländers
kamp mot antibiotikaresistens med 72 miljoner kronor.

5. I Januariavtalet har vi slagit fast att Sverige ska arbeta internationellt för
att minska användningen av antibiotika i djurhållningen. Sverige var det
första landet i världen som förbjöd användning av antibiotika som
tillväxtfrämjare till friska djur. Vi var delaktiga i att samma förbud infördes i
hela EU 2006, och till att EU i januari i år skärpte reglerna ytterligare för
antibiotikaanvändning till djur. Vi ska dela med oss av vår kunskap och
erfarenhet.

6. Regeringen prioriterar forskning om antibiotikaresistens. Sverige är
ledande i ett internationellt forskningssamarbete, JPIAMR, som har sitt
sekretariat vid svenska Vetenskapsrådet. Sida går in med upp till 35 miljoner
kronor 2020 till 2022. I regeringens senaste forskningsproposition aviserades
ett tioårigt nationellt forskningsprogram inom området. Regeringen har gett
flera myndigheter uppdrag i syfte att främja utveckling av nya antibiotika.

7. Vi fördjupar kunskapen om läkemedel, däribland antibiotika, i miljön. På
regeringens uppdrag etablerar nu Läkemedelsverket ett kunskapscentrum om



detta.

Den uppmärksamhet som frågan nu får globalt måste tas tillvara. Vi har allt
att vinna, räknat i såväl liv som hälsa och pengar. OECD uppskattar att
antibiotikaresistensen kommer att kosta EU och EEA-länderna 1,1 miljarder
euro per år fram till 2050.

Alla världens länder, FN och EU med flera institutioner behöver öka sitt
engagemang. Sverige ska ta en ledande roll. Regeringen kommer konsekvent
att verka här hemma och globalt för värna en av medicinens största
framgångar – antibiotika.



Debattartikel från Arbetsmarknadsdepartementet

Nu måste vi stoppa dödsfallen på
jobbet
Publicerad 04 mars 2019

Debattartikel publicerad i Aftonbladet den 4 mars 2019.
Varje vecka dör någon till följd av sitt arbete. Bara hittills i år har tolv
personer omkommit på jobbet.

Inget annat än en nollvision kan gälla för dödsfall i arbetet. Att förhindra
dödsolyckor är en viktig prioritering för regeringen.

Under förra mandatperioden förstärkte vi resurserna till arbetsmiljöpolitiken
med mer än 100 miljoner kronor årligen. Efter den mörka inledningen på året
gör nu vi sex gemensam sak i att lyfta upp det viktiga arbetet mot
dödsolyckor. Som statsråd med ansvar för frågor kopplade till de mest
olycksdrabbade branscherna gör vi ett gemensamt arbete för att förhindra
ytterligare dödsfall.

Var och en behöver ta sitt ansvar i det systematiska arbetsmiljöarbetet på
varje enskild arbetsplats för att målmedvetet arbeta förebyggande mot
arbetsolyckor. Det handlar om arbetsgivaren måste säkerställa att de
anställda har tid att utföra sitt arbete. Att utrustningen på arbetsplatsen är
säker och hel. Att alla anställda har rätt förutsättningar och rätt utbildning att
utföra sina jobb. Det handlar om att skapa en kultur på jobbet och i samhället
där alla arbetar tillsammans för att en trygg och säker arbetsmiljö ska vara en
självklar utgångspunkt på alla arbetsplatser. Arbetsgivarna har alltid det
yttersta ansvaret för arbetsmiljön.

Vi kan aldrig acceptera att människor dör till följd av sitt jobb. Varje dödsfall
är ett misslyckande för arbetsgivaren och samhället. I regeringens
arbetsmiljöstrategi för 2016–2020 är en nollvision mot dödsolyckor en av de
tre högst prioriterade områdena. Sammantaget har de ökade resurserna till
Arbetsmiljöverket inneburit att omkring hundra nya arbetsmiljöinspektörer
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har kunnat anställas. Särskilda inspektionsinsatser har under de senaste åren
gjorts inom bygg- och anläggningsbranschen, tillverkningsindustrin,
transportbranschen och bemanningsbranschen. Under 2019 planeras ännu
större fokus på byggbranschen.

Regeringen agerar nu för att förhindra ytterligare dödsolyckor i arbetet. Dels
genom att bjuda in arbetsmarknadens parter till ett möte för att särskilt lyfta
det gemensamma ansvaret för att agera mot den negativa utvecklingen. Dels
genom att vi sex statsråd i dialog med myndigheter, arbetsmarknadens
parter, bransch- och intresseorganisationer gemensamt markerar att dödsfall i
arbetet är helt oacceptabelt. Alla som jobbar förtjänar en trygg och säker
arbetsplats.

Ylva Johansson, arbetsmarknadsminister
Per Bolund, bostadsminister
Ibrahim Baylan, näringsminister
Jennie Nilsson, landsbygdsminister
Tomas Eneroth, infrastrukturminister
Anders Ygeman, energi- och digitaliseringsminister



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson har entledigats på
egen begäran
Publicerad 30 juni 2021

Landsbygdsminister Jennie Nilsson har i dag, den 30
juni, entledigats på egen begäran. Hon lämnar
regeringen och återgår till uppdraget som
riksdagsledamot.
Näringsminister Ibrahim Baylan övertar ansvaret för de frågor som Jennie
Nilsson har ansvarat för, bland annat landsbygds- och regionala
utvecklingsfrågor.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson deltar i digitalt
nordiskt ministerrådsmöte
Publicerad 24 juni 2021 Uppdaterad 24 juni 2021

Den 24 juni deltar landsbygdsminister Jennie Nilsson i
det årliga Nordiska Ministerrådsmötet för Fiske och
vattenbruk, Jordbruk, Livsmedel och Skogsbruk. Mötet
äger rum digitalt och sker under ledning av det finska
ordförandeskapet.
Jordbruksministrarna ska under mötet diskutera och lyfta fram de nordiska
ländernas gemensamma synpunkter inför FNs toppmöte i höst om hållbara
livsmedelssystem.

På agendan finns också en rad punkter inom ministerrådets ansvarsområden
som information om arbete med Nordiska Näringsrekommendationer,
byggnationer på Nordiskt Genresurscenter (NordGen) i Alnarp och
samarbeten om vildsvinsproblematiken i Norden.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Strängare straff vid brott mot djur
Publicerad 18 juni 2021

Regeringen lämnar idag över en lagrådsremiss om
skärpta straff och ett mer effektivt sanktionssystem vid
brott mot djur. I lagrådsremissen föreslår regeringen att
det ska införas ett nytt grovt djurplågeribrott i
brottsbalken för de allvarligaste fallen av brott mot djur.
I den nya bestämmelsen i brottsbalken föreslås straffskalan vara fängelse i
lägst sex månader och högst fyra år. Djurskyddskontrollmyndigheterna
föreslås vidare besluta om sanktionsavgifter i vissa fall, för att även mindre
allvarliga överträdelser ska mötas av en snabb och kännbar reaktion.

- I Sverige har vi en stark djurskyddslagstiftning och en hög djurskyddsnivå.
Vi har många kunniga och duktiga djurhållare. Men i de fall någon inte lever
upp till kraven i lagstiftningen behöver samhället gripa in med snabba och
effektiva sanktioner. Vi föreslår därför de här förändringarna för att vässa
systemet och ytterligare stärka djurskyddet, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.  

I lagrådsremissen föreslås också att överträdelser av djurskyddslagstiftningen
som ligger långt från lagstiftningens skyddsintresse att motverka djurlidande
ska vara straffria. Kontrollmyndigheternas skyldighet att anmäla
överträdelser till Polismyndigheten eller Åklagarmyndigheten föreslås också
förtydligas. Lagändringarna är tänkta att träda i kraft den 1 juli 2022.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ändrade jakttider för ripa och jakt
på ejder upphör tillsvidare
Publicerad 17 juni 2021

Regeringen har beslutat att dels justera tidigare beslut
om ändrade jakttider för ripa, dels att jakt på ejder
tillsvidare ska upphöra i avvaktan på en
förvaltningsplan. Ändringarna träder i kraft den 15 juli
2021.
Regeringen beslutade den 6 maj 2021 att anpassa samtliga jakttider utifrån
rådande förhållanden. Beslutet byggde på ett gediget och brett förankrat
underlag från Naturvårdsverket.

- Jakttiderna är ett stort beslut, som i helhet har en bra balans mellan alla
olika intressen. Regeringen har tagit del av relevant kritik som riktats mot
beslutet när det gäller jakttider för ripa och anser att det sammantaget finns
skäl att göra justeringar, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Ändringen i jaktförordningen innebär att jakttiderna för ripa blir densamma
som tidigare år i vissa områden och utökas i andra områden. Det kommer
alltså även fortsättningsvis att vara möjligt att jaga ripa under vårvintern
ovan den så kallade lappmarksgränsen. Naturvårdsverket ska i kommande
regleringsbrev ges ett uppdrag om en vetenskaplig uppföljning angående hur
jakt vid denna tid påverkar populationen.

Regeringen har även beslutat att allmän jakt på ejder tillsvidare ska upphöra.
Ejderpopulationen har minskat kraftigt under senare år. Som en följd av
Sveriges internationella åtagande behöver det finnas en åtgärdsplan som
möjliggör en adaptiv jaktförvaltning av arten. En sådan plan håller på att tas
fram, men regeringen anser att jakten bör upphöra i avvaktan på att en
beslutad åtgärdsplan och förvaltningsplan finns på plats.

https://www.regeringen.se/


- Ejderpopulationens minskning är oroande. Regeringen är samtidigt
medveten om att ejderjakt bedrivits under lång tid och har ett kulturellt
värde, framförallt i den svenska skärgårdsmiljön. Regeringen har därför för
avsikt att återigen tillåta jakt på ejder när det finns en beslutad åtgärdsplan
som möjliggör detta, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

De jakttider som gällde innan regeringens beslut den 6 maj 2021:

Dalarnas län: Älvdalens kommun,

Jämtlands län
den 25 aug.–28 (29) feb.

Dalarnas län: övriga delar av länet

Värmlands län, Gävleborgs län,
Västernorrlands län

den 25 aug.–15 nov.

Västerbottens och Norrbottens län: ovanför
lappmarksgränsen den 25 aug.–15 mars

Västerbottens och Norrbottens län: nedanför
lappmarksgränsen den 25 aug.–31 jan.

De nu beslutade jakttiderna (gäller från den 15 juli 2021):

Dalarnas län: Älvdalens kommun,

Jämtlands län
den 25 aug.–28 (29) feb.

Dalarnas län: övriga delar av länet,
Västerbottens och Norrbottens län:
nedanför lappmarksgränsen

den 25 aug.–15 feb. 

Västerbottens och Norrbottens län: ovanför
lappmarksgränsen den 25 aug.–15 mars

Värmlands län                    Gävleborgs
län
Västernorrlands län

den 25 aug.–15 nov.

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Synergier mellan regionala,
nationella och internationella
innovationsinsatser ska främjas
Publicerad 17 juni 2021 Uppdaterad 17 juni 2021

Regeringen ger Vinnova i uppdrag att utveckla
arbetssätt och processer för att främja synergier mellan
innovationsinsatser på olika nivåer.
– Hela Sverige ska växa och utvecklas. Genom uppdraget till Vinnova kan
regionala och nationella aktörer identifiera synergier och nå samsyn och
därigenom kunna kraftsamla och genomföra insatser för att möta
samhällsutmaningar. Uppdraget kan därmed bidra till stärkt nationell
konkurrenskraft och omställningen till en hållbar regional utveckling i hela
landet, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Satsningar på innovation och förnyelse samt entreprenörskap och
företagande är strategiska för att möta samhällsutmaningar och möjligheten
att nå de globala målen. Uppdraget syftar till att främja synergier mellan
olika program och satsningar på regional, nationell och europeisk nivå, vilket
kan bidra till stärkt utvecklingskraft i städer, tätorter samt gles- och
landsbygder samt en stärkt nationell helhet.

Uppdraget till Vinnova, som ska ske i nära dialog med Tillväxtverket, syftar
till ökad samsyn synergier och samverkan mellan aktörer och
innovationssatsningar som görs inom landet och kan därmed bidra till
genomförandet av den nationella strategin för hållbar regional utveckling i
hela landet 2021–2030.

Sverige är ett av världens mest innovativa länder. Genom denna satsning på
ökad funktionalitet och effektivitet förbättras det svenska forsknings- och
innovationssystemets internationella konkurrenskraft.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lag om ökat skydd för mindre
livsmedelsproducenter utfärdas
Publicerad 17 juni 2021 Uppdaterad 17 juni 2021

Idag beslutar regeringen om att utfärda en lag om
förbud mot otillbörliga handelsmetoder vid köp av
jordbruks- och livsmedelsprodukter. Lagen ska bidra till
att stärka konkurrenskraften i den svenska
livsmedelskedjan.
Genom den nya lagen införs förbud för köpare med en årsomsättning på över
motsvarande två miljoner euro att använda vissa handelsmetoder mot
leverantörer. I lagen finns även bestämmelser om tillsyn och om sanktioner
för den som bryter mot förbuden mot otillbörliga handelsmetoder.

- Regeringen presenterade ett välbalanserat förslag om hur vi kan stärka
skyddet för den svagare parten i livsmedelskedjan och öka
konkurrenskraften i den svenska livsmedelskedjan. Riksdagen gick på
regeringens linje och jag är nöjd och positiv till att vi får ett regelverk som
stärker svensk primärproduktion och förädlingsindustri. Regelverket om
otillbörliga handelsmetoder i livsmedelskedjan är ett steg på vägen och kan
bidra till att nå målen i den svenska livsmedelsstrategin, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Nya regler om otillbörliga handelsmetoder i livsmedelskedjan har diskuterats
på EU-nivå sedan 2009 och ett direktiv beslutades 2019. Syftet med
direktivet som medlemsstaterna ska genomföra nationellt är att stärka de
svagare aktörerna i livsmedelskedjan mot otillbörliga handelsmetoder. Dessa
är oftast små och medelstora företag inom primärproduktionen, men kan
även vara aktörer inom det förädlande livsmedelsindustriledet och större
företag med en svag förhandlingsstyrka.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Strategisk planering för ökad
kolsänka
Publicerad 15 juni 2021

Skogsstyrelsen och Jordbruksverket har idag fått i
uppdrag av regeringen att strategiskt planera arbetet för
ökad kolsänka. Uppdraget ska redovisas till regeringen
senast den 1 december 2022 och bygger på en
överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna.
Myndigheterna ska strategiskt planera arbetet, inklusive vidareutveckla
metoder, för att minska avgången av växthusgaser från jord- och
skogsbrukets organogena jordar och öka kolinlagringen i åker- och
betesmark. Detta bidrar till negativa utsläpp av växthusgaser och kan bidra
till kompletterande åtgärder i det klimatpolitiska ramverket.

Den strategiska planeringen ska omfatta metodutveckling för åtgärder,
kriterier och urval av lämpliga marker. I uppdraget ingår även utvärdering av
åtgärdernas effekt på utsläpp och upptag av växthusgaser samt enhetlig
dokumentation av utförda åtgärder som möjliggör uppföljning, underlag för
klimatrapportering och redovisning gentemot riksdagen.

Skogsstyrelsen och Jordbruksverket ska för uppdragets genomförande
samråda med Naturvårdsverket och berörda länsstyrelser. Uppdraget
finansieras med 1 500 000 kr per myndighet för 2021, respektive 2022.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jägare subventioneras för
analyser av vildsvinskött
Publicerad 10 juni 2021

Regeringen har beslutat att införa subventioner för
analyskostnader av trikiner och cesium-137 i
vildsvinskött. Subventionerna kommer jägare till del
genom att laboratorierna ersätts för analyser som utförs
åt jägare. Syftet är att med bibehållen
livsmedelssäkerhet öka mängden vildsvinskött som
konsumeras hos jägare. Subventionerna gäller för
analyser utförda efter den 1 juli i år.
I april 2020 beslutade regeringen om det s.k. vildsvinspaketet som en del av
livsmedelsstrategins andra handlingsplan. Syftet är att öka volymerna av
vildsvinskött på marknaden genom att underlätta köttets väg till konsument
och skapa incitament för jägare att skjuta fler vildsvin. Satsningen på
subventioner som nu presenteras är en fortsättning på detta.

Ackrediterade laboratorier som utför analyser för förekomst av trikiner eller
cesium-137 för privatpersoners räkning kommer kunna ansöka om ersättning
hos Livsmedelsverket. Ersättningens storlek är högst 120 kronor per
trikinanalys och 495 kronor per cesiumanalys.

Medel för subventioner finns avsatta i vildsvinspaketet inom ramen för
livsmedelsstrategins andra handlingsplan och förstärktes ytterligare i
budgetpropositionen för 2021. Satsningarna bygger på en överenskommelse
mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Djurens hälso- och sjukvård
utreds
Publicerad 10 juni 2021 Uppdaterad 10 juni 2021

Djurens hälso- och sjukvård är helt central för att vi ska
ha friska och välmående djur. Samtidigt står sektorn
inför stora utmaningar. Marknaden för djurens hälso-
och sjukvård har expanderat kraftigt. Den snabba
utvecklingen och de bemanningssvårigheter som
konstaterats gör att det finns behov av en bred översyn
av området. Regeringen har därför beslutat att tillsätta
en utredning för en hållbar och långsiktigt
välfungerande hälso- och sjukvård för djur.
Området för djurens hälso- och sjukvård har genomgått stora förändringar
och står inför omfattande utmaningar. Det gäller inte minst bristen på
djurhälsopersonal och statens åtagande att säkerställa en väl fungerande
organisation vid utbrott av smittsamma djursjukdomar och vård av djur i hela
landet, dygnet runt. De regler som finns i dag infördes för över tio år sedan
och det är hög tid att göra en bred översyn av hela området.

Utredningens översyn omfattar det statliga åtagandet inom veterinär service
och smittskyddsberedskap, behörighetsfrågor och resursbehovet inom
djurens hälso- och sjukvård. Utredningen ska även kartlägga konsumenternas
möjligheter att jämföra kostnader samt regler för införandet av
verksamhetstillsyn och en bedömning av om tillsynen bör avgiftsfinansieras.

– Att djur får den vård de behöver när de behöver den är mycket viktigt. Jag
är glad över att vi nu får till stånd en utredning som tar ett helhetsgrepp och
föreslå åtgärder för att säkerställa en hållbar och långsiktigt välfungerande
hälso- och sjukvård för djur, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Märit Bergendahl, chefsrådman vid Göteborgs tingsrätt, kommer att leda
utredningen som ska vara klar i oktober 2022.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Bättre uppföljning av läkemedel för
djur
Publicerad 10 juni 2021 Uppdaterad 10 juni 2021

Regeringen lämnar i en lagrådsremiss ett antal förslag
som ska förbättra tillgången till uppgifter gällande
läkemedel för djur. Förslagen syftar till att stärka
myndigheternas uppföljning och tillsyn, samt
veterinärers egenuppföljning, bland annat när det gäller
antibiotikaanvändning.
– Antibiotikaresistens är ett allvarligt globalt hot, som Sverige är drivande i
att motverka. En god uppföljning och tillsyn av läkemedel för djur utgör en
viktig del i detta arbete som vi nu vill stärka ytterligare, säger socialminister
Lena Hallengren.

– Ett av målen i regeringens strategi för arbetet mot antibiotikaresistens är att
stärka tillgången till data om försäljning och användning av antibiotika inom
alla sektorer. Detta är ett viktigt led för att uppfylla det målet för
djursektorn, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

I lagrådsremissen föreslås en skyldighet för den som bedriver
öppenvårdsapotek att lämna uppgifter till E-hälsomyndigheten vid
expedieringar av recept som avser läkemedel för djur. Det föreslås därutöver
bland annat att sekretess hos E-hälsomyndigheten inte ska hindra att
uppgifter lämnas till öppenvårdsapotek, samt att apotekspersonal ska
omfattas av tystnadsplikt även när de expedierar läkemedel för djur.

Lagrådsremissen innehåller även bedömningar om vilka uppgifter som bör
samlas in och lämnas ut av E-hälsomyndigheten, och vilka
uppgiftsskyldigheter som behövs.

https://www.regeringen.se/


Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern håller
pressträff med anledning av
bemanningssvårigheter i hälso-
och sjukvården för djur
Publicerad 10 juni 2021 Uppdaterad 10 juni 2021

Landsbygdsminister Jennie Nilsson höll idag en digital
pressträff med anledning av de bemanningssvårigheter
som konstaterats i svensk hälso- och sjukvård för djur.

Tid: 10 juni 2021 kl. 15.15
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälningstiden har gått ut.

Vid frågor om anmälan, kontakta presskommunikatör Elias Aneheim
Ulvenäs. För övriga frågor kontakta pressekreterare Max Ney.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förbättrade möjligheter till hållbar
utveckling i Sveriges regioner och
landsbygder
Publicerad 09 juni 2021 Uppdaterad 09 juni 2021

Näringsdepartementet remitterar idag ett förslag till
principer för att utse Sveriges regionalstödskarta för
perioden 2022–2027. Förslaget innebär att Sveriges
regionalstödskarta från 2022 kommer att omfatta de
områden som ingår i den nuvarande stödkartan.
Dessutom inkluderas landsbygdsområden i Sveriges
södra delar.
– En ny regionalstödskarta som omfattar landsbygdsområden i Sveriges norra
och södra delar kommer att möjliggöra investeringar i jobb och tillväxt i alla
delar av landet som har stora behov, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Genom kartan kan berörda regioner och Tillväxtverket bevilja regionalt
investeringsstöd till företag i stödområdet för verksamhet som bedöms få
betydelse för näringslivets utveckling.

Remissvaren ska ha inkommit till Näringsdepartementet senast den 9 augusti
2021.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digital pressträff om Sveriges nya
regionalstödskarta
Publicerad 09 juni 2021 Uppdaterad 09 juni 2021

Den 9 juni höll landsbygdsminister Jennie Nilsson en
digital pressträff om arbetet med Sveriges nya
regionalstödskarta för perioden 2022-2027.

Tid: 9 juni 2021 kl. 16.00
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälningstiden har gått ut.

Vid frågor om anmälan, kontakta presskommunikatör Elias Aneheim
Ulvenäs. För övriga frågor kontakta pressekreterare Max Ney.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern kallar till
möte om veterinär tillgänglighet
Publicerad 02 juni 2021

Med anledning av Jordbruksverkets redogörelse över
minskad veterinär tillgänglighet i sommar bjuder
landsbygdsminister Jennie Nilsson den 10 juni in
berörda aktörer för samtal om läget och möjliga
åtgärder för att minska de negativa konsekvenserna.
I en skrivelse till Näringsdepartementet redogör Jordbruksverket för ett
allvarligt läge vad gäller Sveriges veterinära tillgänglighet i sommar. Flera
stora djursjukhus har aviserat att de minskar sina öppettider under sommaren
och att konsekvenserna kan bli omfattande för djur och djurägare.

Tillsammans med Distriktsveterinärerna har Jordbruksverket i skrivelsen till
Näringsdepartementet lämnat förslag på åtgärder inför sommaren. Med
åtgärdsförslagen som grund bjuder landsbygdsminister Jennie Nilsson in
berörda aktörer för att diskutera hur man tillsammans kan begränsa de
negativa konsekvenserna för djur och djurägare.

– Det är av absolut yttersta vikt att vi tillsammans nu lyfter på varenda sten
för att trygga tillgången på veterinärer i Sverige – på både kort och lång sikt,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen har tagit emot
utredning om ny lagstiftning om
läkemedel för djur
Publicerad 31 maj 2021

Landsbygdsminister Jennie Nilsson har idag tagit emot
en utredning om lagstiftningen som reglerar
djurläkemedel. Utredningen tillsattes av regeringen i
september 2019 i syfte att anpassa den svenska
lagstiftningen till EU:s två nya förordningar om
djurläkemedel samt om foder som innehåller läkemedel.
EU-förordningarna omfattar bland annat regler om godkännande för
försäljning av djurläkemedel, samt regler om tillhandahållande och
användning. Det handlar bland annat om åtgärder för att motverka
antimikrobiell resistens så som förbud mot viss användning av
antimikrobiella läkemedel samt krav på obligatorisk rapportering av
försäljning och användning av antimikrobiella läkemedel till djur för att följa
upp användningen av sådana läkemedel.

I den särskilda utredarens uppdrag ingick bland annat att ta ställning till vilka
nationella bestämmelser som behövs för att komplettera de nya EU-
förordningarna samt lämna förslag till de ändringar som behövs i lag och
förordning.

Den nya lagstiftningen ska även i fortsättningen syfta till att skydda
människors och djurs liv, hälsa och välbefinnande samt värna folkhälsan och
miljön, utan att detta i högre grad än vad som är nödvändigt hindrar
utvecklingen av läkemedel eller handeln med läkemedel. Det är av särskild
vikt att lagstiftningen säkerställer en fortsatt ansvarsfull användning av
antibiotika och bekämpning av antibiotikaresistens. Samtidigt ska den

https://www.regeringen.se/


animalieproducerande sektorns intresse av tillgång till effektiva
veterinärmedicinska läkemedel också tillvaratas.

– I Sverige har vi en ansvarsfull användning av antibiotika till våra djur och
vi har också en relativt låg förekomst av antibiotikaresistens hos bakterier
från djur. Jag ser fram emot att ta del av utredningen och förslagen som
syftar till en fortsatt säker och effektiv hantering av djurläkemedel i Sverige,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Den särskilda utredaren föreslår i sitt betänkande att det ska göras ändringar
i befintliga svenska lagar och förordningar för att anpassa nuvarande
lagstiftning till de nya EU-förordningarna. Liksom nuvarande lagstiftning
innehåller den föreslagna regleringen till stor del bemyndiganden till
myndigheter, främst Jordbruksverket och Läkemedelsverket, att fatta beslut
och meddela föreskrifter.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ger medlare i uppdrag
att tillfälligt försöka lösa konflikten
om renbete i Härjedalen
Publicerad 27 maj 2021 Uppdaterad 27 maj 2021

Regeringen har tagit initiativ till förhandlingar om
tillfälliga arrendeavtal mellan samebyn Ruvhten Sijte i
Härjedalen och privata markägare för att kompensera
samebyn för bristande tillgång till betesmarker. De
arrendeavtal som slöts har sagts upp av markägarna
och det råder tvist mellan parterna om bland annat
betalning av arrendeavgifter. En medlare ska nu
tillsättas för att försöka lösa situationen tillfälligt under
pågående domstolsprocesser.
Samebyn Ruvhten Sijte har tidigare haft avtal med ett antal privata
markägare i västra Härjedalen om arrenden för åretruntmarksbete för sina
renar. Avtalen har finansierats av staten och Samefonden. Finansieringen
upphörde år 2014 och sedan dess har markägarna inte fått betalt.

Markägarna har stämt samebyn och begärt att det ska fastställas att avtalen
är uppsagda och att samebyn är betalningsskyldig för obetalda
arrendeavgifter. Samebyn motsätter sig detta och menar att staten är
betalningsskyldig, och har å sin sida stämt staten och begärt skadestånd.

Det råder oenighet mellan parterna och samebyn har akut brist på betesmark.
Regeringen har därför beslutat att en medlare ska få i uppdrag att söka medla
fram tillfälliga arrendeavtal mellan samebyn och de privata markägarna
under tiden som domstolsprocesserna pågår. Staten kommer att finansiera
dessa avtal fram till att processerna har avslutats. I dessa avtal ska det klart
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framgå att dessa inte ska föregripa domstolsprövningarna, utan gälla tillfälligt
i avvaktan på lagakraftvunna avgöranden. Syftet är inte att ta ställning i
processerna, utan att hjälpa parterna under tiden som osäkerhet råder om
villkor och finansiering för renbetesarrendena.

Före detta justitierådet i Högsta domstolen, Severin Blomstrand, kommer att
vara medlare.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ändrade rapporteringskrav vid
licensjakt på gråsäl
Publicerad 27 maj 2021 Uppdaterad 27 maj 2021

Regeringen har idag beslutat att ta bort kravet på
rapportering av fälld eller påskjuten gråsäl till
länsstyrelsen. Under återstoden av årets licensjakt på
gråsäl ska rapportering endast ske till Naturvårdsverket.
Naturvårdsverkets har beslutat om licensjakt på gråsäl under perioden
20 april–31 december 2021. Enligt beslutet ska den som fällt en gråsäl
rapportera detta till Naturvårdsverkets så snart som möjligt. Enligt 6 §
jaktförordningen ska fälld eller påskjuten gråsäl dessutom rapporteras till
länsstyrelsen, vilket har inneburit att den som jagar måste rapportera till båda
myndigheterna.

– Naturvårdsverket har hemställt att regeringen ska åtgärda den dubbla
rapporteringsskyldigheten. Att ta bort kravet på rapportering till länsstyrelsen
innebär en förenkling för den enskilde jägaren, samtidigt som licensjakten
alltjämt övervakas på lämpligt sätt, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Ändringen träder i kraft den 14 juni 2021.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digitaliseringsuppdrag till
Jordbruksverket för effektivare
förvaltning av EU-medel
Publicerad 27 maj 2021 Uppdaterad 27 maj 2021

Regeringen har idag beslutat att ge Jordbruksverket i
uppdrag att beskriva sin planering för digitalisering och
it-utveckling. Uppdraget syftar bland annat till att stärka
förutsättningarna för en effektiv förvaltning av EU-
medlen och ska delvis genomföras i samarbete med
länsstyrelserna.
Digitalisering av offentlig förvaltning är en viktig beståndsdel för en
rättssäker och effektiv förvaltning. Digitaliseringen ska ge kvalitet, service,
tillgänglighet och en enklare vardag för medborgare. Jordbruksverket har
under de senaste åren haft utmaningar kring myndighetens it-utveckling och
förvaltning av EU-stöden vilket har fått effekter för länsstyrelsernas
handläggning och för enskilda företagare.

Torsdagens beslutade uppdrag till Jordbruksverket syftar till att säkerställa
att det hos myndigheten finns en genomarbetad digitaliseringsstrategi som
leder till enklare administration för myndigheter och företag, borgar för
utbetalningar i tid och minimerar risker för sanktioner.

Uppdraget är en av flera åtgärder som regeringen vidtagit för att förbättra
möjligheterna för Sverige att genomföra den nya EU-programperioden.

– Jordbruksverkets it-system påverkar många företag i Sverige. Det är därför
mycket viktigt att myndigheten kommer till rätta med de utmaningar som
funnits, bland annat kopplat till EU-fonderna. Genom dagens uppdrag skapas
förutsättningar att lyckas med detta, samtidigt som möjligheterna för Sverige

https://www.regeringen.se/


att genomföra kommande EU-programperiod förbättras, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ska redovisas till regeringen den 15 oktober 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Möjliggörande av skrotningsstöd
för delar av torskfisket i Östersjön
Publicerad 27 maj 2021 Uppdaterad 27 maj 2021

Regeringen har idag beslutat om ändringar i
förordningen om fisket, vattenbruket och fiskerinäringen
för att inom ramen för havs- och fiskeriprogrammet
möjliggöra ett så kallat skrotningsstöd för delar av
torskfisket i Östersjön. Skrotningsstödet innebär att
fartygsägare som uppfyller villkoren för stödet ges
möjlighet att ansöka om stöd för att skrota sitt
fiskefartyg.
Nollkvot för riktat fiske efter torsk i Östersjön har lett till att många fiskare
som har en hög beroendegrad av detta fiske inte längre kan leva på sitt fiske
samtidigt som det uppstår en överkapacitet i segmentet. I syfte att korrigera
obalansen mellan fiskemöjligheter och fiskekapacitet i Östersjön beslutade
regeringen den 6 maj 2021 att lämna över ett förslag till programändring till
Europeiska kommissionen där införandet av skrotningsstödet i havs- och
fiskeriprogrammet ingår.

Villkoren för skrotningsstödet innebär i huvudsak att fartyget ska ha bedrivit
fiske till havs i viss omfattning under antingen 2017 och 2018 eller 2019 och
2020 och att det ska vara registrerat som aktivt. Ytterligare förutsättningar
för stöd är bl.a. att ägaren till det fartyg som ska skrotas inte har ägt eller haft
fiskelicens för något annat fiskefartyg som är 8 meter eller längre sedan den
31 december 2020.

Jordbruksverket är den myndigheten som handlägger stöd inom ramen för
havs- och fiskeriprogrammet och därmed också skrotningsstödet. Ansökan
om stöd ska till Jordbruksverket senast den 30 september i år.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Utredning för stärkt svenskt arbete
för ansvarsfull
antibiotikaanvändning till djur
globalt
Publicerad 24 maj 2021 Uppdaterad 24 maj 2021

Överdriven och felaktig användning av antibiotika till
djur är en faktor som driver resistensutvecklingen runt
om i världen. Sverige har länge arbetat internationellt för
minskad antibiotikaresistens, men det finns behov av att
se över och effektivisera arbetet. Nu har regeringen
beslutat att tillsätta en utredning för att stärka och
effektivisera det svenska arbetet för en ansvarsfull och
minskad användning av antibiotika i djurhållningen
globalt. Utredningen är en del av januariavtalet, den
sakpolitiska överenskommelsen mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Antibiotikaresistens är ett växande globalt hot mot såväl människors och
djurs hälsa som mot biologisk mångfald, tryggad livsmedelsförsörjning,
handel och mot de framsteg som uppnåtts för hållbar utveckling världen
över.

Konsumtion av kött som producerats med överdriven antibiotikaanvändning
bidrar indirekt till antibiotikaresistens. Användning av antibiotika inom
hälso- och sjukvård, veterinärmedicin och växtodling är direkt kopplad till
resistensutveckling. Därför är insatser för en ansvarsfull och minskad
antibiotikaanvändning globalt av yttersta vikt.
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Sverige har sedan lång tid arbetat med att främja djurhälsa för ett minskat
behov av antibiotika. Denna kunskap och erfarenhet tar Sverige med i det
internationella arbetet. Det finns en ambition att effektivisera och stärka det
svenska arbetet mot antibiotikaresistens globalt, men hur arbetet bäst ska
bedrivas behöver analyseras.

Olika länder har olika utmaningar och det innebär att det svenska
internationella arbetet mot antibiotikaresistens också behöver vara lyhört
och behovsanpassat. Tillsättandet av en utredning för stärkt svenskt arbete
för ansvarsfull antibiotikaanvändning till djur globalt ligger väl i linje med
regeringens strategi för arbetet mot antibiotikaresistens.

– Sverige har legat i framkant länge när det gäller arbetet mot
antibiotikaresistens och nu behöver arbetet bli mer känt och få ökad
genomslagskraft internationellt. Hur vi marknadsför svenska livsmedels
mervärden kan indirekt främja en omställning till mer ansvarsfull
antibiotikaanvändning i andra länder, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Ann Lindberg, generaldirektör vid Statens veterinärmedicinska anstalt,
kommer att leda utredningen som ska vara klar i juni 2022.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen satsar på återvätning
av dikade våtmarker för att bidra
till klimatmålen
Publicerad 20 maj 2021 Uppdaterad 20 maj 2021

Regeringen har idag beslutat om ett uppdrag till
Skogsstyrelsen att återväta utdikade våtmarker för att
minska utsläpp av växthusgaser. Bakgrunden till
uppdraget är utredningen Vägen till en klimatpositiv
framtid (SOU2020:4) som visade på en potential för
återvätning av dikade torvmarker som en
kompletterande åtgärd för att nå Sveriges klimatmål.
Skogsstyrelsen har tagit initiativ för att bygga upp sin kompetens och testat
metoder för att plugga igen diken. Med dagens beslutade uppdrag kan
verksamheten nu skalas upp.

– Dikade våtmarker släpper ut lika mycket växthusgaser som
personbilstransporterna. Tack vare Skogsstyrelsens kompetens på området
har vi bra chanser att få till lyckade åtgärder för att minska utsläppen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget till Skogsstyrelsen är treårigt. För 2021 får Skogsstyrelsen
använda högst 50 miljoner kronor, för 2022 högst 70 miljoner och för 2023
högst 49 miljoner.

Skogsstyrelsen ska i genomförandet av uppdraget planera, informera och
bedriva uppsökande verksamhet för lämplig mark för återvätning. Markägare
som vill delta kan på frivillig basis upplåta mark för ändamålet mot ersättning
från myndigheten.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om direktiv till
utredning om ny
renskötsellagstiftning och om
uppdrag till Sametinget
Publicerad 20 maj 2021 Uppdaterad 20 maj 2021

Regeringen har efter en omfattande och bred
förankringsprocess beslutat om kommittédirektiv till
utredningen om en ny renskötsellagstiftning. Vid
torsdagens regeringssammanträde beslutade även
regeringen att ge Sametinget i uppdrag att i nära dialog
med samebyarna, analysera hur samebyarnas interna
organisation, beslutsfattande och regler för medlemskap
bör utformas.
För att utredningen En ny renskötsellagstiftning – det samiska folkets rätt till
renskötsel, jakt och fiske ska få en så bred politisk förankring som möjligt
kommer den att bestå av en parlamentarisk kommitté. Arbetet kommer att
ske med en bred och stor samisk delaktighet och närvaro.

– Jag är väldigt glad för att vi nu har nått så här långt i processen.
Kommitténs förslag får stor betydelse för många människor och vi har gjort
vad vi kan för att ge den så goda förutsättningar som möjligt för att kunna
föreslå en ändamålsenlig lagstiftning, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Det är angeläget att prioritera frågorna om upplåtelsereglerna efter Högsta
domstolens slutsatser i Girjasdomen. De bestämmelser som handlar om
samebyars ensamrätt i förhållande till staten att upplåta jakt och fiske ska
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därför behandlas skyndsamt i ett delbetänkande. Delbetänkandet ska
redovisas senast den 21 november 2022. Uppdraget i övrigt ska slutredovisas
senast den 20 maj 2025.

Även regeringsuppdraget till Sametinget ska redovisas den 21 november
2022. Kommitténs utredning ska utgå från det underlag som Sametinget
lämnar.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om nya
jakttider
Publicerad 06 maj 2021 Uppdaterad 06 maj 2021

Regeringen har i dag beslutat om nya tider för jakt som
regleras i jaktförordningen. Ändringarna träder i kraft
den 1 juli 2021.
De beslutade ändringarna innebär att samtliga jakttider har setts över och
uppdaterats för att anpassas utifrån rådande förhållanden. Beslutet bygger på
ett gediget och brett förankrat underlag från Naturvårdsverket. Även tiderna
för jakt och jaktträning med hund ändras och förutsättningarna att bedriva
renskötsel i nationalparker förbättras.

– Det är bra att arbetet med att se över våra jakttider är klart. Det var över
20 år sedan en systematisk genomgång gjordes, så den här översynen var
nödvändig för att vår viltförvaltning ska följa med i tiden. I ett beslut som
detta är det många olika och ibland vitt skilda intressen som ska tillgodoses,
och jag tycker att vi har hittat en bra balans för såväl jakt och jordbruk som
skog och djur, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Bakgrunden till översynen är att regeringen genom jaktförordningen har gett
Naturvårdsverket i uppdrag att vart sjätte år se över de jakttider som regleras
i förordningen och vid behov föreslå ändringar. Detta är den första
översynen som har gjorts sedan uppdraget lämnades 2018. Den förra
systematiska översynen genomfördes 2000.

Utöver ändringarna i jaktförordningen kommer regeringen framöver också
att verka för att företrädare för skogsbruket och Svenska Jägareförbundet
arbetar fram ett gemensamt förhållningssätt när det gäller den framtida
jakten på kronhjort.

– Rörande klövviltsförvaltningen är jag positiv till det befintliga handslag
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som funnits, det vill säga den överenskommelse om gemensamt
förhållningssätt som Svenskt Skogbruk och Svenska Jägareförbundet enades
om 2016. En avsiktsförklaring om ett omtag för samförvaltning av skog och
klövvilt vore bra för Sverige, säger landsbygdsministern.

Vidare avser regeringen återkomma med förslag på åtgärder som syftar till
att förebygga olaglig jakt i nationalparker.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ett robustare Jordbruksverk –
redo för nästa period med EU:s
jordbruks- och landsbygdsstöd
Publicerad 06 maj 2021 Uppdaterad 06 maj 2021

Regeringen ger Statskontoret i uppdrag att följa upp de
åtgärder som Jordbruksverket vidtagit med anledning
av Statskontorets rekommendationer från 2016.
Uppdraget är en del i arbetet att säkerställa ett effektivt
genomförande av den gemensamma jordbrukspolitiken.
Uppdraget innebär att Statskontoret ska genomföra en analys av
Jordbruksverket med utgångspunkt från Statskontorets iakttagelser i
myndighetsanalysen av Jordbruksverkets ökade kostnader för administration
av EU-stöd, konsekvenser och utmaningar (2016:25). Statskontoret ska
också analysera om regelverket inför EU:s nya programperiod ger
förutsättningar för att myndighetens kostnader minskas och om regeringens
ekonomiska satsningar för att stärka verksamheten fått avsedd effekt.

Regeringen har sedan tidigare vidtagit ett antal åtgärder för att säkerställa
Jordbruksverkets roll i ett effektivt genomförande av den gemensamma
jordbrukspolitiken. Bland annat har Myndigheten för digital förvaltning fått i
uppdrag att tillsammans med Jordbruksverket utveckla digitalisering av
verksamhetsstöd för nästa programperiod, och Sverige initierade i september
förra året en prövning av Jordbruksverkets godkännande som utbetalande
organ av CAP-stöden. 

– Ett effektivt genomförande av den gemensamma jordbrukspolitiken
förutsätter att Jordbruksverket har ekonomi och verksamhet i balans.
Uppdraget till Statskontoret är en viktig del för att säkerställa detta, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Uppdraget ska redovisas till regeringen (Näringsdepartementet) den 10 mars
2022.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Arbetet med Sveriges första
bioekonomistrategi fortsätter
Publicerad 05 maj 2021

Idag bjöd landsbygdsminister Jennie Nilsson in till ett
uppföljande dialogmöte i arbetet med Sveriges första
nationella bioekonomistrategi. Mötet fokuserade på
några av de teman som vid det första dialogmötet i
januari pekats ut som särskilt viktiga för att öka takten i
omställningen till ett fossilfritt samhälle och skapa en
bioekonomi i världsklass.
Som en del i arbetet med den nationella bioekonomistrategin bjuder
regeringen in näringsföreträdare från bland annat skogs- jordbruks- och
fiskerinäringen, forskningsaktörer samt myndigheter och miljöorganisationer
för att samla in erfarenheter och synpunkter kring vad som krävs för att
utveckla en konkurrenskraftig och hållbar bioekonomi.

Under dagens möte gjordes en djupdykning i prioriterade områden såsom
gräns- och sektorsövergripande samarbeten samt förutsättningar för nya
verksamheter och forskningsbehov inom bioekonomin.

Jennie Nilsson, landsbygdsminister, pekade på bioekonomins viktiga roll i
arbetet med att skapa ett fossilfritt samhälle år 2045 och menar att strategin
ska ta ett samlat grepp om bioekonomin inom olika sektorer och
politikområden. Nilsson underströk även vikten av ökat samarbete och
gemensamma lösningar inom bioekonomin.

– Bioekonomistrategin kommer att bli ett viktigt verktyg för att växla upp
bioekonomins roll i arbetet för att Sverige ska bli världens första fossilfria
välfärdsland, sa Jennie Nilsson.
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Avsikten är att strategin ska presenteras under hösten 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

En parlamentarisk kommitté
tillsätts för att föreslå en ny
renskötsellagstiftning
Publicerad 30 april 2021 Uppdaterad 30 april 2021

Regeringen kommer att tillsätta en parlamentarisk
kommitté för att föreslå en ny renskötsellagstiftning. De
som ska arbeta med utredningen kommer att vara en
sammansättning av bl.a. olika experter, sakkunniga och
ledamöter som företräder de olika partier som har
representation i riksdagen.
– Det här är en oerhört viktig översyn och för att få ett långsiktigt hållbart
resultat är det viktigt med en så bred förankring som möjligt. Det har de olika
samråden tydligt visat. Därför kommer utredningen bestå av en
parlamentarisk kommitté med representation från samtliga riksdagspartier
och utredningen kommer också ha en omfattande samisk representation,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Samtliga sametingspartier med representation i plenum efter sametingsvalet
ges möjlighet att ha en representant med i utredningen som sakkunnig.

Näringsdepartementet har idag skickat ut brev om nomineringar av
riksdagsledamöter, sakkunniga och experter till de organisationer och
myndigheter som Näringsdepartementet anser behöver vara representerade i
utredningen. 

Ordförande för kommittén kommer att vara Eric M. Runesson, justitieråd i
Högsta domstolen. Regeringen kommer att besluta om utredningsdirektiven
inom kort.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen föreslår ändring i
havs- och fiskeriprogrammet och
införande av skrotningsstöd
Publicerad 29 april 2021

Situationen för fiskare i Östersjön är synnerligen
allvarlig. Regeringen kommer inom kort att besluta om
ett förslag till ändring av havs- och fiskeriprogrammet. I
programändringen ingår införande av möjlighet till
ersättning för definitivt upphörande av fiskeverksamhet,
så kallat skrotningsstöd.
Regeringen föreslår en omfördelning av budgeten i programmet i syfte att
nyttja kvarvarande EU-medel under 2021 i största möjliga utsträckning
utifrån de största behoven inom fiskerinäringen.

Skrotningsstödet avser enbart torskfisket i Östersjön. De fartygsägare som
uppfyller alla krav, exempelvis EU-krav på tidigare aktivitet, ges möjlighet
att ansöka om ersättning för att skrota sitt fiskefartyg.

–  Vi arbetar ständigt för att utveckla fiskenäringen, som är viktig för Sverige
och våra kustsamhällen. Nu står vi inför ett fortsatt tufft läge, och vi väljer
därför att bland annat möjliggöra ett skrotningsstöd under en begränsad
period för de värst drabbade inom torskfisket, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Innan programändringarna kan börja gälla och stödansökningar kan skickas
in till Jordbruksverket behöver EU-kommissionen först godkänna förslaget
och ändringar i det nationella regelverket genomföras.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om
proposition rörande utfodring av
vilt
Publicerad 22 april 2021 Uppdaterad 22 april 2021

Regeringen har idag beslutat om proposition rörande
utfodring av vilt. Propositionen innehåller förslag till
ändringar i jaktlagen som ger länsstyrelserna möjlighet
att i enskilda fall besluta om förbud mot eller villkor för
utfodring av vilt som inte hålls i hägn. Länsstyrelserna
föreslås ges denna möjlighet i de fall det behövs för att
förebygga eller minska risken för trafikolyckor med vilt
eller då det finns risk att viltet orsakar allvarliga skador
på egendom. Ändringarna föreslås träda i kraft den 1
oktober 2021.
– Det här förslaget ger länsstyrelserna möjlighet att ingripa mot olämplig
utfodring i de fall där problemet inte kunnat lösas genom samverkan på
frivillig väg. Förslaget utgör därför ett viktigt verktyg i arbetet med att
minska det stora antalet skador och trafikolyckor som orsakas av vilt, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Vilt orsakar årligen omfattande skador på jord- och skogsbruket. Vilt är
också i stor omfattning inblandat i trafikolyckor. Frivillig samverkan inom
viltförvaltningen är sannolikt det bästa sättet att komma till rätta med
problematiken. Av olika skäl är sådan samverkan inte alltid möjlig. Det
behövs därför ytterligare verktyg för att hantera problemen, och där kan
möjligheten att begränsa utfodring av vilt bidra.

Utfodring medför att viltet koncentreras till utfodringsplatserna, vilket i sin
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tur påverkar skog och åkermark såväl i närheten av dessa platser som i de
områden som viltet passerar på sin väg dit. Utfodring ökar också
överlevnaden och reproduktionen hos viltet, och en omfattande utfodring
kan försvåra regleringen av viltstammarna.

Ett förslag till reglering av utfodring av vilt lades fram för riksdagen i
propositionen Vildsvin och viltskador (prop. 2015/16:199). Riksdagen
beslutade den 26 oktober 2016 att avslå förslaget då den ansåg att förslaget
var för långtgående. Samtidigt tillkännagav riksdagen att regeringen borde
återkomma med nya lagförslag i frågan (bet. 2016/17:MJU4, rskr.
2016/17:26). Förslagen i denna proposition har tagits fram med utgångspunkt
i synpunkterna i tillkännagivandet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Minkföretagare får kompensation
för smittskyddsåtgärder
Publicerad 20 april 2021

Jordbruksverket beslutade 27 januari om förbud mot
parning och uppförökning av befintliga minkar i Sverige
under 2021. Syftet med förbudet är att förebygga och
hindra smittspridningen av SARS-COV-2 hos mink i
landet. I vårändringsbudgeten för 2021 föreslår
regeringen att 60 miljoner kronor går till att ersätta de
företagare som drabbats av Jordbruksverkets beslut.
Regeringens förslag baseras på bestämmelserna i
provtagningslagen och är en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Syftet med ersättningen är att kompensera företagare för ekonomiska
konsekvenser på grund av myndighetsbeslutet. Jordbruksverkets beslut
drabbar minkföretagen ekonomiskt då de inte kan ha någon pälsproduktion
under 2021 och därmed fråntas möjligheten till inkomster. Det är
Jordbruksverket som beslutar om utformningen av ersättningen.

Förslaget behöver godkännas av EU-kommissionen ur statsstödssynpunkt
innan verkställning.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Regeringsuppdrag för en hållbar
och hälsosam
livsmedelskonsumtion
Publicerad 19 april 2021 Uppdaterad 19 april 2021

Ohälsosamma matvanor är en av de största
riskfaktorerna för ohälsa och för tidig död i Sverige, och
skiljer sig märkbart mellan olika grupper i befolkningen.
Folkhälsomyndigheten och Livsmedelsverket får nu i
uppdrag att ta fram förslag till nationella mål med
indikatorer i syfte att skapa en tydlig inriktning för
arbetet med en hållbar och hälsosam
livsmedelskonsumtion i Sverige.
– Det senaste året har inneburit stora påfrestningar på hälso-och sjukvården
och det har visat sig att personer med fetma, högt blodtryck och diabetes
drabbas extra svårt av covid-19. Pandemin har tydliggjort hur viktigt det är
för både individ och samhälle att arbeta förebyggande med att främja goda
levnadsvanor, säger socialminister Lena Hallengren.

– Det behöver vara enkelt att leva hållbart och maten är en avgörande del i
detta. Samhället måste ge alla förutsättningar att konsumera klimatsmart och
hälsosamt. Livsmedelskonsumtion behöver prioriteras för att minska
ojämlikheten i hälsa samt förbättra klimatet och miljön, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Det finns stora skillnader mellan olika grupper i befolkningen, både vad
gäller livsstil och insjuknande i de stora folksjukdomarna. Forskning visar att
socioekonomiskt utsatta grupper äter sämre och är mer drabbade av hjärt-
och kärlsjukdom, typ 2-diabetes, cancer och fetma. En viktig fråga för

https://www.regeringen.se/


regeringen är därför att öka jämlikheten i hälsosam och hållbar
livsmedelskonsumtion.

Uppdraget ska utgå ifrån Sveriges folkhälsopolitiska mål om att skapa sam‐
hälleliga förutsättningar för en god och jämlik hälsa i hela befolkningen och
sluta de påverkbara hälsoklyftorna under en generation, samt Sveriges
miljömålssystem och mål och uppföljning av Agenda 2030.

Livsmedelsverket och Folkhälsomyndigheten ska gemensamt redovisa
uppdraget senast den 31 januari 2024. En gemensam delredovisning med en
plan för genomförandet av arbetet ska lämnas senast den 31 augusti 2021 till
Regeringskansliet. Ytterligare en delredovisning ska lämnas senast den 31
januari 2023.

Myndigheterna får för uppdragets genomförande använda 1 000 000 kronor
vardera under 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern bjuder in till
möte om hur dödsolyckor och
allvarliga olyckor inom jordbruk,
skogsbruk och fiske kan
förebyggas
Publicerad 16 april 2021 Uppdaterad 16 april 2021

Att förebygga arbetsplatsolyckor och dödsolyckor i
arbetslivet är en högt prioriterad fråga för regeringen.
Jordbruk, skogsbruk och fiske tillhör de branscher med
högst antal dödsolyckor i relation till antalet verksamma
inom sektorn. För att ta krafttag mot olyckorna avsätter
regeringen medel till en förnyad satsning för att minska
riskerna inom jordbruket. Idag, fredag 16 april, står
landsbygdsministern även värd för ett möte med
representanter för Naturbruksskolorna.
Antalet dödsolyckor i arbetet visar på en starkt nedåtgående trend sedan
1950-talet men fortfarande dör ungefär en person varje vecka i Sverige till
följd av sitt arbete. Att bekämpa dessa typer av dödsolyckor är en prioriterad
fråga för regeringen som i arbetsmiljöstrategin har en nollvision mot
dödsolyckor och förebyggande av arbetsolyckor.

Inom ramen för arbetet med arbetsmiljöstrategin ger regeringen i den senaste
programändringen av landsbygdsprogrammet utrymme för en ny satsning på
arbetsmiljö, likt det tidigare projektet Säkert Bondförnuft. Målsättningen är
att öka kunskaperna om arbetsmiljö och riskerna inom jordbruket för att
därigenom minska olyckstalen och dödsolyckorna. I ett första steg kommer
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ett upplägg och en organisation för insatsen att tas fram, med inriktningen att
satsningen därefter kan startas upp under 2022.

Hösten 2019 bjöd landsbygdsministern in branschorganisationer,
myndigheter och fackförbund för att diskutera vad parterna gemensamt kan
göra för att förebygga olyckorna i jordbruket, skogsbruket och fisket.
Behovet av att kontinuerligt arbeta med frågan och att sprida kunskap togs
då särskilt upp. Som en uppföljning på detta och som en del i det fortsatta
arbetet med regeringens arbetsmiljöstrategi bjuder landsbygdsministern nu in
representanter från Naturbruksskolornas förening och tre
naturbruksgymnasier för att diskutera deras roll i ett långsiktigt
kunskapsuppbyggande kring säkerhet.

– Dödsfall och allvarliga olyckor i arbetet är och ska alltid vara helt
oacceptabelt. Den här frågan står högt på regeringens dagordning. Många
branscher är drabbade, men branscherna i min portfölj sticker ut i
olyckstalen. Ytterligare insatser behövs för att minska antalet dödsolyckor
och antalet arbetsrelaterade olyckor. Här har utbildningarna en särskilt viktig
roll för att vi ska kunna nå framtidens företagare och anställda inom dessa
branscher, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

1,8 miljarder till åtgärder för jobb
och omställning i spåren av
pandemin
Publicerad 15 april 2021

Covid-19-pandemin har slagit hårt mot Sverige. Många
har blivit av med jobbet och långtidsarbetslösheten har
stigit. I vårändringsbudgeten för 2021 föreslår
regeringen satsningar på ytterligare 1,8 miljarder kronor
för att fler ska kunna hitta sitt nästa jobb eller skaffa de
yrkeskunskaper som efterfrågas. Särskilda insatser
föreslås också för att pressa tillbaka arbetslösheten
bland unga och andra särskilt drabbade grupper.
Förslaget bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

Insatser för ökad sysselsättning bland unga

Perioder av arbetslöshet tidigt i livet kan påverka arbetsmarknadssituationen
under lång tid. Sommarjobbet är för många unga ett första och viktigt steg in
i arbetslivet. För att förbättra ungas inträde på arbetsmarknaden avsätter
regeringen 180 miljoner kronor under 2021 för att stärka kommunernas
möjligheter att skapa sommarjobb för ungdomar. Detta beräknas kunna ge
cirka 15 000 ungdomar ett sommarjobb 2021. Arbetsförmedlingen ska få i
uppdrag att fördela medlen till kommunerna med villkoret att detta inte
inverkar på tillkomsten av redan planerade jobb. Myndigheten ska
eftersträva att hälften av pengarna fördelas med hänsyn till ungdomar som
lever i hushåll med socioekonomiskt låg status, eftersom de kan ha sämre
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förutsättningar att etablera sig på arbetsmarknaden.

Därtill har regeringen tidigare meddelat att Arbetsförmedlingen får i uppdrag
att fördela upp till 200 miljoner kronor till kommunerna för att stärka deras
möjligheter att skapa jobb för ungdomar under 2021. Detta beräknas kunna
ge cirka 5 000 ungdomar arbete. En grov uppskattning är alltså att cirka 20
000 ungdomar kan få ett sommarjobb eller jobb för unga i kommunernas
verksamheter under året tack vare regeringens satsningar.

Pandemin har fått negativa konsekvenser för gymnasieelever.
Konsekvenserna har varit särskilt kännbara för de som redan innan behövde
olika former av stöd, men även för många andra elever som inte kunnat nå
sin fulla potential. Elever som slutfört sin utbildning kan på nytt ges
möjlighet att visa sina kunskaper genom s.k. prövning, för att få högre betyg.
Regeringen vill öka möjligheten för elever som slutfört sin
gymnasieutbildning under 2020 eller 2021 och påverkats negativt av
pandemins effekter att genomgå prövning för högre betyg. Under 2021
tillförs 15 miljoner kronor för att avgiften för prövningen ska kunna sänkas
till 150 kronor.

Det finns en ökad efterfrågan på sommarkurser på högskolor och universitet
i år. Det svåra läget på arbetsmarknaden gör exempelvis att fler vill och kan
studera i sommar för att snabba på eller bredda sina studier. Regeringen
föreslår att 130 miljoner kronor satsas på sommarkurser 2021, vilket
motsvarar 6 000 nya sommarkursplatser.

Utbildning för jobb och omställning

Utrikes födda, ofta nyanlända, med bristfälliga kunskaper i svenska, har
drabbats särskilt hårt av krisen. Regeringen satsar därför 779,2 miljoner
kronor för att skapa cirka 7 000 årsstudieplatser på utbildningar som
kombinerar yrkeskurser med sfi-kurser på komvux, vilket ger individen
bättre förutsättningar att korta ner etableringstiden.
Kombinationsutbildningar kräver mycket resurser. Det kan handla om att ha
dubbelbemanning av lärare, både yrkes- och språklärare, mindre elevgrupper
samt modersmålsstöd och annat stöd för eleverna i undervisningen.

För att vuxna som behöver omställning ska hitta ett nytt arbete där
kunskaperna från deras tidigare arbetsliv kommer till nytta avsätts 35
miljoner kronor för en försöksverksamhet med fokus på kartläggning,
validering och kompletterande utbildning inom ramen för yrkesinriktad
utbildning på gymnasial nivå i komvux, dvs. regionalt yrkesvux.



Förra året beslutades att staten ska finansiera samtliga platser inom regionalt
yrkesvux under 2020. I syfte att ersätta kommunerna retroaktivt för deras
medfinansiering ökas anslaget med ytterligare 332 miljoner kronor.

Efterfrågan på utbildningsplatser på folkhögskolan har ökat utifrån det
rådande arbetsmarknadsläget. Folkhögskolan är viktig för att bland annat
erbjuda utbildning för ungdomar som inte har nått målen för en
gymnasieutbildning och utrikes födda, inte minst utrikes födda kvinnor, som
står långt ifrån arbetsmarknaden. Nu behöver folkhögskolan stärkas så att
antalet utbildningsplatser både kan upprätthållas och byggas ut, och
kvaliteten i utbildningen kan bibehållas. Regeringen föreslår därför att
statsbidraget till folkhögskolan förstärks med 170 miljoner kronor under
2021. Utbyggnaden inom ramen för förstärkningen beräknas motsvara cirka
1 000 årsplatser.

För satsningarna på nya tillfälliga utbildningsplatser avsätts totalt 175,5
miljoner kronor till studiemedel.

Andra åtgärder för att minska arbetslösheten

Många långtidsarbetslösa har en funktionsnedsättning som medför nedsatt
arbetsförmåga. Det behövs ökade insatser för arbetslösa med behov av
rehabilitering och förberedande aktiviteter. Regeringen föreslår därför att 7,8
miljoner kronor tillförs för tjänsten Introduktion till arbete under 2021.
Tillskottet beräknas möjliggöra ytterligare 1 000 platser och leda till att fler
personer som ännu inte är redo att matchas mot arbete, studier eller ett
arbetsmarknadspolitiskt program kan stärka sina förutsättningar för detta.

Under pandemin har antalet varsel ökat, vilket riskerar att leda till ökad
arbetslöshet. Vissa orter har drabbats av många varsel eller har ett särskilt
stort behov av omställning. Regeringen tillför därför 5 miljoner kronor för att
öka kapaciteten att genomföra lokalt och regionalt anpassade
omställningsinsatser som bidrar till att skapa en hållbar omstart av Sverige.

Utbildningsutbudet inom yrkeshögskolan har växt och diversifierats på
senare tid. Regeringen avser därför att ge Myndigheten för yrkeshögskolan
(MYH) i uppdrag att erbjuda förstärkt vägledning för att informera om
yrkeshögskolans olika möjligheter. Särskild hänsyn ska tas till behoven hos
nyanlända eller andra utrikes födda som ännu inte etablerat sig på
arbetsmarknaden. Regeringen avser också att ge MYH i uppdrag att utveckla
information och stöd till anordnarna inom yrkeshögskolan när det gäller
möjligheterna att erbjuda svenska med yrkesinriktning, i syfte att hjälpa fler



att uppnå sin examen. För dessa ändamål avsätts 3,5 miljoner kronor.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ersättning för nekat
avverkningstillstånd i fjällnära
skogar
Publicerad 08 april 2021

Regeringen föreslår i vårändringsbudgeten för 2021 att
365 miljoner kronor tillförs Skogsstyrelsen för ersättning
till skogsägare som nekas avverkningstillstånd i
fjällnära skogar. Förslaget bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Efter att mark- och miljööverdomstolens domar om ersättning för nekat
avverkningstillstånd i fjällnära skogar vann laga kraft 2020 har antalet
ansökningar om avverkning i fjällnära skogar ökat kraftigt. En stor del av
dessa ansökningar nekas på grund av höga naturvärden. Det innebär att
kostnaderna för ersättning till skogsägare som nekats avverkningstillstånd
beräknas öka kraftigt.

För att möjliggöra utbetalning av dessa ersättningar föreslår regeringen en
förstärkning med 365 miljoner kronor under 2021, vilket bedöms leda till att
en majoritet av de berörda fjällnära skogarna i förlängningen skyddas
formellt.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Möjlighet att förbjuda eller besluta
om villkor för utfodring av vilt
Publicerad 08 april 2021 Uppdaterad 08 april 2021

Regeringen har idag beslutat om lagrådsremiss rörande
utfodring av vilt. Lagrådsremissen innehåller förslag till
ändringar i jaktlagen som ger länsstyrelserna möjlighet
att i enskilda fall besluta om förbud mot eller villkor för
utfodring av vilt som inte hålls i hägn. Länsstyrelserna
föreslås ges denna möjlighet i de fall det behövs för att
förebygga eller minska risken för trafikolyckor med vilt
eller då det finns risk att viltet orsakar allvarliga skador
på egendom. Ändringarna föreslås träda i kraft den 1
oktober 2021.
– Behovet av att minska de skador och olyckor som orsakas av vilt är stort
och det här förslaget ger en sådan möjlighet, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Vilt orsakar årligen omfattande skador på jord- och skogsbruket. Vilt är
också i stor omfattning inblandat i trafikolyckor. Frivillig samverkan inom
viltförvaltningen är sannolikt det bästa sättet att komma till rätta med
problematiken. Av olika skäl är sådan samverkan inte alltid möjlig. Det
behövs därför ytterligare verktyg för att hantera problemen, och där kan
möjligheten att begränsa utfodring av vilt bidra.

Utfodring medför att viltet koncentreras till utfodringsplatserna, vilket i sin
tur påverkar skog och åkermark såväl i närheten av dessa platser som i de
områden som viltet passerar på sin väg dit. Utfodring ökar också
överlevnaden och reproduktionen hos viltet, och en omfattande utfodring
kan försvåra regleringen av viltstammarna.
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Ett förslag till reglering av utfodring av vilt lades fram för riksdagen i
propositionen Vildsvin och viltskador (prop. 2015/16:199). Riksdagen
beslutade den 26 oktober 2016 att avslå förslaget då den ansåg att förslaget
var för långtgående. Samtidigt tillkännagav riksdagen att regeringen borde
återkomma med nya lagförslag i frågan (bet. 2016/17:MJU4, rskr.
2016/17:26). Förslagen i denna lagrådsremiss har tagits fram med
utgångspunkt i synpunkterna i tillkännagivandet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förstärkning av
landsbygdsprogrammet
Publicerad 08 april 2021

Det finns behov av ytterligare åtgärder på landsbygden
med anledning av den ekonomiska kris som orsakats av
pandemin. I vårändringsbudgeten för 2021 föreslår
regeringen därför en förstärkning av det svenska
landsbygdsprogrammet med ytterligare 417 miljoner
kronor. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Hur medlen i förstärkningen av budgeten för det svenska
landsbygdsprogrammet ska fördelas på olika åtgärder kommer att preciseras i
en programändring som lämnas till EU-kommissionen innan sommaren.
Inriktningen är att förstärkningen ska gå till insatser som stärker landsbygden
och återhämtningen efter covid-19, och därigenom stärker den svenska
konkurrenskraften och underlättar uppfyllandet av miljö- och klimatmålen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ändrad tidsplan för
Naturvårdsverkets uppdrag att
främja viltvården
Publicerad 01 april 2021 Uppdaterad 01 april 2021

Regeringen har idag beslutat att flytta fram tidsplanen
för uppdraget att främja viltvården med ett halvt år, i
enlighet med Naturvårdsverkets begäran.
Naturvårdsverket har bedömt att ändringen behövs för
att tillgodose krav som ställs enligt lagen om offentlig
upphandling (LOU).
Regeringen beslutade den 7 januari i år att ge Naturvårdsverket i uppdrag att
främja landets viltvård. I uppdraget ingår att Naturvårdsverket, med
iakttagande av upphandlingsreglerna, ska se till att åtgärder som bl.a. rör
viltövervakning, trafikeftersök och klövviltsförvaltning utförs. För detta får
medel ur viltvårdsfonden användas.

Naturvårdsverket har i arbetet med uppdraget bedömt att det finns behov att
flytta fram tidsplanen för att tillgodose upphandlingslagstiftningens krav.
Regeringen beslutar därför att Naturvårdsverket ska se till att de i uppdraget
angivna åtgärderna utförs från och med den 1 juli 2022.

– Regeringen är mån om att Sverige ska ha en fortsatt väl fungerande
viltvård och det är därför viktigt att ge Naturvårdsverket och övriga berörda
aktörer den tid som behövs för att övergången till det nya upplägget ska bli
så bra som möjligt, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

För en mer robust
livsmedelsförsörjning under kris
och krig
Publicerad 31 mars 2021

Som ett led i arbetet med att stärka beredskapen inför
kriser och ytterst krig gav regeringen i september förra
året i uppdrag åt Livsmedelsverket och Jordbruksverket
att redogöra för de lärdomar som pandemin gett vad
gäller livsmedelsförsörjningen. Idag har regeringen tagit
emot myndigheternas rapport, inklusive förslag till
åtgärder och arbetsformer som kan stärka
förutsättningarna för en robust livsmedelsförsörjning i
händelse av kris och ytterst krig.
– Jag är väldigt nöjd med att vi nu får en fördjupad bild av hur pandemin har
påverkat förhållandena inom livsmedelskedjan och livsmedelsförsörjningen.
Det blir tydligt vilka förutsättningar som behöver finnas för att produktion,
handel och transporter av livsmedel ska fungera väl. God tillgång till säker
mat är en nödvändighet och helt grundläggande för att samhället i stort ska
fungera, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Livsmedelsverket och Jordbruksverket menar i rapporten att
totalförsvarsplaneringen behöver ta hänsyn till erfarenheterna från
pandemin, men också ha ett brett angreppssätt och ta hänsyn till alla typer av
hot. Analyser av livsmedelskedjans beroende och sårbarheter är viktiga.
Sverige måste också kunna prioritera transporter av varor i svåra situationer.
Behovet av att kunna upprätta lägesbilder behöver också stärkas. 

– Det civila försvaret ska återuppbyggas. En trygg livsmedelsförsörjning är
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en viktig del i arbetet med att stärka Sveriges beredskap vid händelse av
säkerhetspolitiska kriser och höjd beredskap, och för att stå bättre rustat
även vid fredstida kriser, säger landsbygdsministern.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Komplettering av tidigare uppdrag
att granska djurhållning med
avseende på risken för nya
zoonoser
Publicerad 24 mars 2021

Regeringen beslutade i januari om ett uppdrag till
Jordbruksverket och Statens veterinärmedicinska
anstalt (SVA) att granska djurhållning med avseende på
risken för uppkomst och spridning av nya smittor mellan
djur och människa. Uppdraget tar sin utgångspunkt i
utbrottet av det nya coronaviruset SARS-CoV-2 i
svenska minkbesättningar. Regeringen uppdrar nu åt
Jordbruksverket att i tillägg till uppdraget även göra en
översyn av myndighetens föreskrifter gällande
minkuppfödning från ett smittskyddsperspektiv.
Under 2020 spred sig det nya coronaviruset SARS-CoV-2 inom och mellan
minkbesättningar i flera länder, bl.a. Sverige. Trots vidtagna
biosäkerhetsåtgärder kunde smittspridningen till nya besättningar inte helt
förhindras. Regeringen gav därför den 28 januari 2021 Jordbruksverket och
SVA i uppdrag att granska djurhållning med avseende på risken för utbrott
av nya smittor mellan djur och människa med betydande risk för folkhälsan.
Regeringen ser nu ett behov av att komplettera uppdraget så att det även
omfattar en översyn av de föreskrifter som specifikt rör minkuppfödning ur
smittskyddssynpunkt.

– Sverige är världsledande när det kommer till djurhälsa och smittskydd
vilket bland annat våra låga nivåer av användning av antibiotika till djur

https://www.regeringen.se/


vittnar om. Trots detta har vi kunnat se en smittspridning av det nya
coronaviruset inom och mellan minkbesättningar i Sverige. Därför ser
regeringen ett behov av en översyn av de föreskrifter som rör specifikt
minkuppfödning för att se om det finns några ytterligare åtgärder att vidta,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ska redovisas till regeringen (Näringsdepartementet) senast den
28 februari 2022.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Åtgärder mot salmonella hos
lantbrukets djur ses över
Publicerad 24 mars 2021

Mot bakgrund av de senaste årens utveckling har
regeringen idag uppdragit åt Jordbruksverket och
Statens veterinärmedicinska anstalt (SVA) att
genomföra en förstudie om åtgärder för att effektivt
förebygga och hantera förekomst av salmonella hos
lantbrukets djur.
Bekämpningen av salmonella och säkra livsmedel är viktigt ur ett
folkhälsoperspektiv. Under det senaste året har antalet salmonellafall ökat
hos livsmedelsproducerande djur, och då i grisbesättningar. Detta
tillsammans med större och mer specialiserade besättningar leder till ökade
kostnader för både djurägare och staten vid bekämpning av utbrott. Det finns
ett behov att undersöka möjliga smittkällor för att kunna förebygga smitta på
ett bättre sätt samtidigt som ny kunskap om bl.a. analysmetoder innebär att
den svenska bekämpningsmodellen behöver uppdateras och anpassas.

Regeringen anser därför att det behövs en översyn av hur arbetet kring
hantering av salmonella hos lantbrukets djur kan förbättras.

– Sverige ska ha en hantering av salmonella som är effektiv och säker, såväl
ur djurhälso- som folkhälsoperspektiv men även ur lönsamhets- och
konkurrensperspektiv. Bekämpning av salmonella och en hög
livsmedelssäkerhet är en del av regeringens livsmedelsstrategi för att göra
svenska livsmedel attraktiva på den internationella marknaden, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 januari 2022.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern diskuterar
fågelinfluensa vid digitalt besök i
Mönsterås
Publicerad 23 mars 2021 Uppdaterad 23 mars 2021

Onsdag den 24 mars gör landsbygdsminister Jennie
Nilsson ett digitalt besök hos äggproducenten CA
Cedergrens i Mönsterås. Vid besöket träffar statsrådet
företagets ledning och anställda för samtal om vinterns
utbrott av fågelinfluensa.
– Hela Europa har drabbats hårt av fågelinfluensan och arbetar på olika sätt
med att bekämpa smittan. För svenskt vidkommande träffade jag i februari
branschföreträdare och berörda myndigheter. Även om man då konstaterade
att de åtgärder som vi vidtagit i Sverige är tillräckliga är det mycket
angeläget att vi fortsatt arbetar tillsammans för att hålla smittan under
kontroll, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Efter det digitala besöket i Mönsterås är landsbygdsministern tillgänglig för
media. 

Program för onsdag 24 mars

Kl. 13.00 Digitalt besök hos CA Cedergrens

Kl. 14.00 Tid för media

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta pressekreterare
Simon Sätherberg.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om
proposition om kontroll för material
i kontakt med livsmedel
Publicerad 18 mars 2021

Idag har regeringen beslutat om att lämna en
proposition till riksdagen med förslag om att
livsmedelslagens tillämpningsområde ska utvidgas till
att omfatta även material och produkter avsedda att
komma i kontakt med livsmedel (kontaktmaterial).
Förslaget ska komplettera redan gällande EU-regler
med nationella bestämmelser för att möjliggöra offentlig
kontroll och sanktioner när reglerna överträds.
Bland EU:s regler om säkra livsmedel finns bestämmelser om
kontaktmaterial. Det är en bred produktkategori som bland annat omfattar
livsmedelsförpackningar, glas, porslin, bestick och husgeråd.
Bestämmelserna om dessa produkter finns i en särskild EU-förordning som
är direkt tillämplig i Sverige. EU-förordningen behöver dock kompletteras
med nationella bestämmelser för att möjliggöra en stärkt offentlig kontroll
och sanktioner mot överträdelser.

Ändringarna i livsmedelslagen innebär att Sverige kommer att få ett
fullständigt system för att kontrollera kontaktmaterial. Det är inte bara
livsmedel som måste uppfylla högt ställda krav på säkerhet utan också
livsmedelsförpackningar av olika slag, liksom dricksflaskor, glas, tallrikar,
bestick, bestick, och husgeråd av olika slag.

Propositionen innehåller också ett förslag om att kontaktmaterial som inte
uppfyller vissa grundläggande krav i EU:s ramförordning om material och
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produkter avsedda att komma i kontakt med livsmedel inte får släppas ut på
den svenska marknaden. Syftet är att kunna skydda människors hälsa och
värna konsumenternas intressen.

– Jag är mycket glad över att kunna lägga fram den här propositionen för
riksdagen. Det handlar om material och produkter som finns i alla svenska
hem och som vi använder oss av varje dag. Genom förslaget om ett
kontrollsystem för kontaktmaterial kommer vi att stärka både skyddet för
folkhälsan i vårt land och skapa sundare konkurrensvillkor för företagen,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nationell strategi för hållbar
regional utveckling
Publicerad 18 mars 2021 Uppdaterad 18 mars 2021

Regeringen har idag fattat beslut om skrivelsen
Nationell strategi för hållbar regional utveckling i hela
landet 2021–2030. Strategin utgör den långsiktiga
inriktningen för den regionala utvecklingspolitiken och
ska bidra till omställningen till en hållbar utveckling i alla
delar av landet.
Strategin syftar till att minska klyftor och stärka utvecklingskraften i städer,
tätorter samt gles- och landsbygder. Möjligheterna att bo, leva och verka i
hela landet ska förbättras. Näringslivet ska ges goda förutsättningar att stärka
konkurrenskraften och bidra till omställningen till hållbar utveckling.
Politiken ska därmed skapa förutsättningar för en omställning där hela landet
är med.

Stora samhällsutmaningar som genomsyrar hela den nationella strategin är
miljöproblem och klimatförändringar, demografiska förändringar, samt ökade
klyftor både inom Sverige och inom EU. Dessa samhällsutmaningar varierar
mellan olika delar av landet och kommer tillsammans med globaliseringen,
digitaliseringen och den övriga tekniska utvecklingen att påverka
samhällsutvecklingen.

För att möta dessa utmaningar och hitta lösningar identifierar regeringen fyra
strategiska områden i strategin som ska ligga till grund för genomförandet av
den regionala utvecklingspolitiken fram till 2030.

Likvärdiga möjligheter till boende, arbete och välfärd i hela landet
Kompetensförsörjning och kompetensutveckling i hela landet
Innovation och förnyelse samt entreprenörskap och företagande i hela
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landet
Tillgänglighet i hela landet genom digital kommunikation och
transportsystemet

– Hela Sverige ska växa och utvecklas. För att möta samhällsutmaningar och
genomföra insatser måste alla aktörer kraftsamla. Vi måste göra den här
resan tillsammans och strategin pekar ut en tydlig gemensam väg, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Den nationella strategin kommer att vara vägledande för inriktningen av
regionernas regionala utvecklingsstrategier samt även styrande för vad de
statliga medlen för regionalt utvecklingsarbete får användas till.

Regeringen avser att ta fram en handlingsplan för genomförandet av
strategin. Inför detta kommer dialogmöten att genomföras under 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen förstärker stödet till
biodlingssektorn
Publicerad 12 mars 2021 Uppdaterad 12 mars 2021

Regeringen har beslutat att öka budgeten för det
nationella programmet för biodlingssektorn för åren
2021 och 2022. Programmet stärker den svenska
biodlingen genom stöd till projekt som förbättrar
villkoren för produktion och saluföring av
biodlingsprodukter.
Det nationella programmet för biodlingssektorn har fyra mål; god bihälsa, att
öka antalet biodlare och antalet bisamhällen, ta fram informations- och
kursmaterial till utbildning och marknadsföring samt verka för god tillgång på
bra pollen- och nektarväxter. Medel kan fördelas till projekt inom områden
som är viktiga för sektorn, så som att minska trycket från varroakvalster,
avel, tillämpad forskning och spridning av kunskap, honungskvalitet och
övervakning av marknaden för att bland annat motverka fusk med honung.
Programmet kan även stödja projekt om samexistens mellan vilda och tama
bin.

Budgeten för programmet höjs från 7 miljoner kronor per år till nästan 12
miljoner kronor per år, därtill görs en viss omfördelning av medel mellan
olika insatsområden inom programmet. Genom ändringen tar Sverige del av
den ökade EU-budgeten för stöd till biodlingssektorn.

– Det här är ett viktigt och behövligt stöd till biodlingssektorn för att möta
aktuella utmaningar. Genom att höja budgeten och anpassa inriktningen på
programmet så stärks förutsättningarna för sektorn att utvecklas och vara
konkurrenskraftig. Jag ser det här som ytterligare en åtgärd för att uppnå
målen i livsmedelsstrategin, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern möter
myndigheter om bekämpning av
granbarkborrar
Publicerad 11 mars 2021

Läget är fortsatt allvarligt vad gäller utbrott av
granbarkborrar i svenska skogar. Inventering från 2020
visar på angrepp i skog motsvarande nästan 10 % av
en årsavverkning. Mot bakgrund av det omfattande
utbrottet bjuder landsbygdsminister Jennie Nilsson i
dag in Skogsstyrelsen, Naturvårdsverket, Länsstyrelsen
och Sveriges lantbruksuniversitet till ett möte för att
diskutera pågående bekämpning och förebyggande
åtgärder.
Det pågående utbrottet av granbarkborre belyser många aktuella frågor
rörande klimatförändringar, hållbart skogsbruk, biologisk mångfald och
digitalisering. Den allvarliga situationen visar också på vikten av fortsatt
samverkan mellan myndigheter och med näringsliv för att begränsa utbrottet.

Regeringen gav förra året uppdrag till bland annat Länsstyrelserna,
Skogsstyrelsen och Naturvårdsverket avseende hantering av utbrottet av
granbarkborrar. Regeringen har också tilldelat Skogsstyrelsen 30 miljoner
kronor från och med 2021 för att förebygga, övervaka och bekämpa
skogsskador. Därutöver har regeringen tilldelat 30 miljoner kr till Sveriges
lantbruksuniversitet från och med 2021 för att inrätta ett nationellt
skogsskadecentrum.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Anpassning av bestämmelser om
kontroll i livsmedelskedjan och
införande av efterhandsdebitering
Publicerad 04 mars 2021

Idag beslutade regeringen att utfärda ändringar i nio
svenska lagar för att anpassa dem till EU:s nya
kontrollförordning. Bland ändringarna införs en
möjlighet för kontrollmyndigheter att göra inköp under
dold identitet. Det görs samtidigt ändringar i
förordningar som är kopplade till lagarna. Bland annat
införs krav på efterhandsdebitering av avgifter för
livsmedelskontroll.
EU:s kontrollförordning medför behov av att införa vissa nya begrepp, nya
bemyndiganden och några nya bestämmelser i övrigt i de aktuella lagarna.
Förslag till sådana lagändringar har lämnats i proposition 2020/21:43 och
förslagen har nu antagits av riksdagen.

Möjlighet till inköp under dold identitet införs för kontrollmyndigheterna.
Syftet med detta är att effektivt kunna kontrollera livsmedel och andra
produkter som erbjuds till försäljning, särskilt när det gäller handel genom
distanskommunikation såsom internet-handel.

Det beslutas också om en ny förordning om avgifter inom
livsmedelskontrollen där obligatorisk efterhandsdebitering införs. Det
innebär att livsmedelsföretagen får betala sin kontrollavgift efter genomförda
kontrollbesök istället för som nu, i början av varje kalenderår. På detta sätt
blir det en tydligare koppling mellan utförd kontroll och betalning vilket ökar
legitimiteten för avgiften och bidrar till att kontrollen upplevs som mer
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likvärdig. Samma ändring görs också för kontrollen av animaliska
biprodukter på livsmedelsanläggningar så att kontrollmyndigheterna kan
använda samma debiteringssystem för samma anläggning.

– Regeringen jobbar på olika sätt med att skapa regelförenklingar inom
livsmedelskedjan. Med en efterhandsdebitering blir det tydligare för
företagen vad de betalar för och att man upplever systemet som mer rättvist,
säger landsbygdminister Jennie Nilsson.

Efterhandsdebitering blir obligatorisk tidigast från år 2022. För att
kommunerna ska hinna fatta nödvändiga taxebeslut och ställa om sin
verksamhet kommer det att vara möjligt att tillämpa nuvarande
bestämmelser om årlig avgift till och med december 2023.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen vill minska risk för
bifångst av tumlare
Publicerad 19 februari 2021 Uppdaterad 19 februari 2021

Regeringen har beslutat om ett uppdrag till Havs- och
vattenmyndigheten att ta fram förslag till fiskeregleringar
i fyra marina skyddade områden. Förslagen ska bland
annat säkerställa ett stärkt skydd för tumlare i områdena
och tas fram i dialog med andra berörda EU-
medlemsstater samt i samråd med berörda intressenter.
Det pågår ett omfattande arbete med att reglera fisket i svenska marina
skyddade områden. I många fall har även utländska fartyg rätt att fiska i
dessa områden, vilket betyder att det krävs dialog med andra berörda
medlemsstater och ett beslut av EU-kommissionen efter rekommendation
från samtliga länder med fiskeintressen.

Regeringen har nyligen lämnat en rekommendation om åtgärder i fyra
områden i Kattegatt och uppdrar nu åt Havs- och vattenmyndigheten att ta
fram förslag för ytterligare fyra områden där myndigheten identifierat behov
av åtgärder. I Östersjön omfattas områdena Hoburgs bank och
Midsjöbankarna, Sydvästskånes utsjövatten samt havet kring Ven, och i
Västerhavet Nordvästra Skånes havsområde.

Gemensamt för dessa fyra områden är att de är utnämnda för att ge skydd åt
tumlare. Såväl Internationella havsforskningsrådet (ICES) som EU-
kommissionen har pekat på behov av åtgärder för att minska risken för
bifångster av tumlare i fisket och detta blir en viktig del i det arbete som nu
ska göras av Havs- och vattenmyndigheten. Regeringen önskar en första
rapportering av uppdraget redan i slutet av maj, och myndigheten ska då
även presentera en tidsplan för arbetet med att införa fiskeregleringar i
ytterligare tretton marina skyddsområden.
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– Nu växlar vi upp takten i arbetet med nödvändiga fiskeregleringar då vi ser
att en arbetsmetod för detta har etablerats hos våra svenska myndigheter. En
viktig del i detta uppdrag är samtidigt att Havs- och vattenmyndigheten ska
fortsätta samrådet kring åtgärderna med fiskerinäringen och övriga
intressenter för att säkerställa att förslagen träffar rätt, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Digital pressträff med
landsbygdsminister Jennie Nilsson
och Tillväxtverkets generaldirektör
Gunilla Nordlöf
Publicerad 17 februari 2021 Uppdaterad 17 februari 2021

Onsdag den 17 februari håller landsbygdsminister
Jennie Nilsson och Tillväxtverkets generaldirektör
Gunilla Nordlöf en digital pressträff om åtgärder för att
möta de långsiktiga ekonomiska utmaningarna i spåren
av pandemin.

Tid: 17 februari 2021 kl. 11.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube och på regeringens Instagramkonto.

Anmälningstiden har gått ut.

Vid frågor om anmälan, kontakta presskommunikatör Elias Aneheim
Ulvenäs. För övriga frågor kontakta pressekreterare Simon Sätherberg.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Stärkt skydd för
livsmedelsproducenter
Publicerad 12 februari 2021

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag till en ny lag som ska värna leverantörer i
livsmedelskedjan mot otillbörliga affärsmetoder och
därigenom skydda den svagare parten vid köp av
jordbruks- och livsmedelsprodukter. Den nya lagen
föreslås träda i kraft den 1 november 2021 och omfatta
alla köpare med årsomsättning på över motsvarande
två miljoner euro.
Nya regler om otillbörliga handelsmetoder i livsmedelskedjan har diskuterats
på EU-nivå sedan 2009 och ett direktiv beslutades i april 2019. Syftet med
direktivet är att stärka de svagare aktörerna i livsmedelskedjan mot
otillbörliga handelsmetoder. Till exempel måste en köpare betala inom 30
dagar och får inte annullera en beställning senare än 30 dagar innan leverans.
Regeringen får dock meddela föreskrifter om en kortare annulleringstid för
vissa sektorer, exempelvis restaurangsektorn. Dessa är oftast företag inom
jordbrukssektorn och livsmedelsproducenter med en svagare
förhandlingsstyrka.

Regelverket syftar till att förbättra förutsättningarna för att stärka svensk
primärproduktion och förädlingsindustri och öka lönsamheten hos företag
som verkar i jordbruks- och livsmedelskedjan.

Regeringens lagförslag innebär att det införs förbud för köpare med en
årsomsättning på över motsvarande två miljoner euro att använda vissa
handelsmetoder mot leverantörer. Med köpare avses även en grupp av
köpare. I den nya lagen finns även bestämmelser om tillsyn och om
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sanktioner för den som bryter mot förbuden.

– Det här är ett välbalanserat lagförslag som ligger i linje med den nationella
livsmedelsstrategins mål om att öka produktionen och konkurrenskraften hos
livsmedelsföretagen. Regeringen har utformat ett regelverk som undantar
mindre företag, vilket även inkluderar de flesta restaurangföretag som i
dagsläget har en ansträngd situation över hela landet, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Sedan tidigare har Konkurrensverket utsetts till ansvarig tillsynsmyndighet
för regelverket.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

En efterfrågad strategi för effektiv
och hållbar vattenhushållning
Publicerad 12 februari 2021 Uppdaterad 12 februari 2021

Vatten är en begränsad resurs och en grundläggande
förutsättning för ett fungerande samhälle och näringsliv.
För att främja ett ansvarsfullt nyttjande av Sveriges
vattenresurser och säkerställa effektiv och hållbar
vattenhushållning ska Näringsdepartementet ansvara
för att inom Regeringskansliet ta fram en gemensam
strategi under ledning av generaldirektör Ulla
Sandborgh, samordnare av näringslivets
vattenhushållning.
Tillgång till vatten är betydelsefullt för många delar av samhället och stora
delar av Sverige har upplevt perioder av torka. Vattenbristen påverkar den
viktiga dricksvattenförsörjningen och förutsättningarna för jord- och
skogsbruk samt näringslivet. Användningen av vattenresurserna måste vara i
balans med tillgänglig mängd vatten för att vara uthållig.

Generaldirektör Ulla Sandborgh fick i januari 2020 i uppdrag att samordna
arbetet med näringslivets vattenhushållning. Som en del i det fortsatta arbetet
ska Ulla Sandborgh leda framtagandet av en vattenstrategi för att främja
effektiv och hållbar vattenhushållning.

– Under 2020, då jag har träffat myndigheter, forskningsinstitut, industrin
och branschorganisationer, har det framkommit ett starkt behov av en
samlande strategi kring hushållning av våra gemensamma vattenresurser.
Syftet med framtagandet av en strategi är att möta den nya situationen och
samlat driva arbetet framåt i frågor som har bäring på vattenhushållning,
säger generaldirektör Ulla Sandborgh.
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Ansvarsfördelningen för vatten och dricksvatten är spridd på flera centrala,
regionala och lokala myndigheter. Sverige har en vattenkrävande industri
och ett jordbruk där vatten är en viktig resurs. I syfte att främja
erfarenhetsutbyte och samverkan behövs ökad dialog med näringslivet
inklusive jordbruks- och livsmedelssektorn. Viktigt är också att stödja
pågående arbete, föreslå former för utveckling och samordning, identifiera
utvecklingsbehov och analysera påverkan på svensk konkurrenskraft. 

– De senaste årens torka har inneburit en påfrestning på våra
vattentillgångar. I ett föränderligt klimat är Ulla Sandborghs fortsatta
uppdrag en viktig del av regeringens samlade arbete inom vattenområdet,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson. 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Statsepizootolog och professor vid
Statens veterinärmedicinska
anstalt
Publicerad 04 februari 2021 Uppdaterad 04 februari 2021

Regeringen har i dag beslutat att Karl Ståhl ska
anställas som statsepizootolog och professor vid
Statens veterinärmedicinska anstalt (SVA).
Karl Ståhl är i dag tillförordnad statsepizootolog vid SVA och tillträder
befattningen den 22 februari 2021.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen föreslår regleringar av
fisket i marina skyddsområden
Publicerad 02 februari 2021 Uppdaterad 02 februari 2021

Regeringen har tillsammans med Danmark och
Tyskland överlämnat förslag till EU-kommissionen om
åtgärder för att reglera fisket i marina skyddade
områden i Kattegatt. Förslaget har utarbetats av Havs-
och vattenmyndigheten i dialog med grannländernas
myndigheter. Avsikten är att regleringarna till skydd för
känsliga miljöer i Kattegatt ska föras in i EU:s
gemensamma regelverk för fiske.
Förslagen omfattar fyra marina skyddsområden i den svenska delen av
Kattegatt (Fladen, Lilla Middelgrund, Stora Middelgrund och Röde bank,
samt Morups bank). Inom områdena föreslår regeringen dels fiskefria zoner,
och i övrigt att endast vissa typer av fiskeredskap får användas.

Syftet är att skydda känsliga bottenmiljöer samt undvika bifångster av
tumlare och sjöfågel, i enlighet med EU:s art- och habitatdirektiv. Enligt
januariavtalet ska även ett generellt stopp för bottentrålning införas i
skyddade områden, med möjlighet till begränsade undantag i
förvaltningsplanen. Länsstyrelsen i Hallands län, som förvaltar de skyddade
områdena, har inte identifierat några möjliga undantag i dessa fall och
bottentrålning blir därför förbjudet i hela områdena, för samtliga fiskefartyg
oavsett flagg.  

Eftersom Danmark och Tyskland har rätt att fiska i områdena behövs en
gemensam rekommendation från alla tre stater för att kommissionen ska
kunna anta åtgärder genom EU-lagstiftningen. Förslagen kommer nu att
granskas vetenskapligt av kommissionen innan de kan antas. Detta
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förfarande är relativt nytt inom EU, och Sverige och Danmark är de länder
som kommit längst i att på detta sätt implementera miljökrav i
fiskelagstiftningen. Samtidigt som Sverige genom Havs- och
vattenmyndigheten har utarbetat dessa förslag har även Danmark föreslagit
åtgärder i den danska delen av Kattegatt, vilka även de gått in till
kommissionen.

– Detta visar på vikten av gränsöverskridande samarbete för att skydda den
marina miljön och även genomföra våra nationella målsättningar. Förslagen
innebär vissa behov av anpassningar för fiskenäringen, men dessa ska inte gå
utöver vad som är nödvändigt för att kunna fortsätta med en hållbar
produktion av viktiga livsmedel från havet, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern leder
skogsprogrammets årskonferens
Publicerad 02 februari 2021 Uppdaterad 02 februari 2021

”Skogen i framtiden” är temat för nationella
skogsprogrammets årskonferens 2021. Konferensen
äger i år rum digitalt tisdagen den 2 februari under
ledning av landsbygdsminister Jennie Nilsson. Den
nyligen presenterade skogsutredningen kommer bland
annat att tas upp på konferensen.

Tid: 2 februari 2021 kl. 10.00 till kl. 16.00
Plats: Konferensen sker digitalt. Journalister är välkomna att delta. För
mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Simon
Sätherberg.

Programmet för årskonferensen innehåller en redovisning av
skogsutredningens nyligen avlämnade betänkande, en politikerpanel,
omvärldsanalys samt en reflektion över 2020 års kunskapsseminarier inom
skogsprogrammet. Företrädare för olika regionala skogsprogram ger exempel
på konkreta resultat från det regionala samarbetet.

– Skogen är av avgörande betydelse för en rad av våra mest brinnande
samhällsfrågor och för utvecklingen i hela vårt land. Skogsutredningen går
inom kort ut på remiss och därefter startar arbetet med att väga samman de
olika utvecklingsmöjligheterna, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Det nationella skogsprogrammet utvecklas för att ytterligare främja en
växande skogsnäring och ett hållbart skogsbruk. Skogen kan bidra till att lösa
många samhällsutmaningar. För att lyckas med övergången till ett fossilfritt
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välfärdssamhälle, skapa jobb och hållbar tillväxt i hela landet, utveckla den
växande bioekonomin samt värna biologisk mångfald och friluftsliv, måste
skogarna vara välskötta och brukas aktivt och hållbart.

– Det blir en rik och spännande årskonferens i år, med många infallsvinklar
som vi ska ta med oss när beslut inom det skogliga området ska fattas,
avslutar landsbygdsminister Jennie Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdraget gällande fonden för en
rättvis omställning förlängs
Publicerad 29 januari 2021 Uppdaterad 29 januari 2021

Regeringen förlänger uppdraget till Tillväxtverket som
handlar om att förbereda för ett nationellt program som
möjliggörs genom fonden för en rättvis omställning
(JTF) 2021–2027. Uppdraget förlängs till den 1 mars
2021. Tillväxtverket har inom ramen för uppdraget
redan inkommit med territoriella omställningsplaner för
Norrbotten och Gotland. Nu fortsätter uppdraget att
även ta fram territoriella omställningsplaner för Västra
Götalands län inriktat på raffinaderier och kemiindustri,
samt för Västerbottens län inriktat på metallindustrin.
Med ett sådant upplägg föreslås fokus för JTF i Sverige inrikta sig på insatser
för omställning av stålindustrin i programområdet Övre Norrland,
metallindustrin i Västerbottens län, raffinaderier och kemiindustrin i Västra
Götalands län samt mineralindustrin på Gotland. Medlen ska gå till åtgärder
som bidrar till klimatomställning i dessa branscher, fortsatt med huvudsaklig
inriktning mot anläggningar som har stora utsläpp så att substantiella
minskningar av växthusgaser är möjliga.

– Hela Sverige ska klara omställningen. Fonden för rättvis omställning
kommer att bli ett viktigt verktyg för det, och nu får Tillväxtverket mer tid
för att förbereda för denna viktiga omställning, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Parallellt med Tillväxtverkets uppdrag fortsätter förhandlingen om
regelverket på EU-nivå som enligt nuvarande tidtabell ser ut att träda i kraft
under våren.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ökade möjligheter till stöd enligt
viltskadeförordningen
Publicerad 28 januari 2021 Uppdaterad 28 januari 2021

Regeringen har i dag beslutat att ta bort stödtaket för
bidrag till skadeförebyggande åtgärder och ersättning
för indirekta kostnader orsakade av bl.a. stora rovdjur.
Beslutet innebär att länsstyrelsen från och med den 1
mars i år kan besluta om att ge stöd med 100 procent
av den faktiska kostnaden som fredat vilt orsakar.
– Det här är ett viktigt beslut för människor och företag som har tamboskap
och husdjur som behöver skyddas från rovdjur och jag är nöjd med att de
ekonomiska förutsättningarna för att leva nära rovdjuren nu stärks, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Stora rovdjur kan orsaka skador på tamboskap och husdjur. Detta är en av de
vanligaste orsakerna till konflikter mellan stora rovdjur och människor. I dag
innehåller viltskadeförordningen (2001:724) ett stödtak som innebär att
bidrag till skadeförebyggande åtgärder, som t.ex. stängsel, får ges med högst
80 procent av jordbrukarens kostnader. Stödtaket på 80 procent gäller även
ersättning för indirekta kostnader som t.ex. veterinärkostnader för skador
som rovdjur orsakat på tamboskap.

Efter att Europeiska kommissionen nu godkänt Sveriges anmälan om att
ändra i viltskadeförordningen, har regeringen i dag beslutat om att ta bort
stödtaket. Det innebär att länsstyrelsen kan besluta om att ge stöd med
100 procent av den faktiska kostnaden som fredat vilt orsakar.

Ändringen träder i kraft den 1 mars 2021.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Risken för uppkomst och spridning
av nya smittor mellan djur och
människa granskas
Publicerad 27 januari 2021

Regeringen fattar denna vecka beslut om ett uppdrag till
Jordbruksverket och Statens veterinärmedicinska
anstalt (SVA) att granska djurhållning med avseende på
risken för uppkomst och spridning av nya smittor mellan
djur och människa. Uppdraget tar sin utgångspunkt i
utbrottet av det nya coronaviruset SARS-CoV-2 i
svenska minkbesättningar.
Under 2020 har det nya coronaviruset SARS-CoV-2, som ger upphov till
sjukdomen covid-19 hos människor, spridit sig inom och mellan
minkbesättningar i flera länder, däribland Sverige. Jordbruksverket och SVA
ska tillsammans, baserat på de erfarenheter som erhållits under den pågående
pandemin, analysera och redogöra för befintliga smittskyddstrukturer i
djurhållningen och hur framtida beredskap ser ut.

I uppdraget ingår också att identifiera möjliga åtgärder för att stärka
smittskyddet vid nya zoonotiska smittor och ge förslag på vilka förebyggande
åtgärder som kan bidra till att förebygga framtida utbrott av nya zoonoser.

– Sverige har länge arbetat förebyggande inom djurhållningen vilket lett till
att vi har en god biosäkerhet och en god djurhälsa. Vi kommer nu utifrån de
erfarenheter vi erhållit under pandemin kunna identifiera eventuella
ytterligare åtgärder i detta förebyggande arbete för att bidra till att minska
risken för framtida utbrott av nya zoonoser, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.
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Myndigheterna ska även inhämta synpunkter från Folkhälsomyndigheten.
Uppdraget ska redovisas till regeringen den 28 februari 2022.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Digital pressträff om beslut
gällande minkhållning
Publicerad 27 januari 2021 Uppdaterad 27 januari 2021

Onsdag den 27 januari håller landsbygdsminister
Jennie Nilsson och finansmarknadsminister Per Bolund
en digital pressträff om beslut gällande svensk
minkhållning. Pressträffen hålls tillsammans med
Christina Nordin, generaldirektör vid Jordbruksverket,
och Ann Lindberg, generaldirektör vid Statens
veterinärmedicinska anstalt (SVA).

Tid: 27 januari 2021 kl. 13.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se, på
Regeringskansliets Youtube och på regeringens Instagramkonto.

Anmälningstiden har gått ut.

Vid frågor om anmälan, kontakta presskommunikatör Elias Aneheim
Ulvenäs. För övriga frågor kontakta pressekreterare Simon Sätherberg. 
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Dialogmöte – nu startar arbetet
med bioekonomistrategin
Publicerad 21 januari 2021

Landsbygdsminister Jennie Nilsson har nu startat upp
dialogprocessen för arbetet med den nationella
bioekonomistrategin genom att idag samla berörda
näringar, forskningsaktörer, myndigheter och
miljöorganisationer som kan bidra i det fortsatta arbetet
– att öka takten i omställningen till ett fossilfritt samhälle.
– Tillsammans ska vi skapa en bioekonomi i världsklass. Regeringen har som
mål att Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland. Den här
strategin är en väldigt viktig del i det arbetet, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Under det digitala mötet samlades näringsföreträdare från bland annat skogs-
jordbruks- och fiskerinäringen, forskningsaktörer samt myndigheter och
miljöorganisationer. Samtliga aktörer är mycket viktiga i samverkan för att
bioekonomistrategin ska fungera som ett strategiskt verktyg i
omställningsarbetet till ett klimatsmart samhälle baserat på förnybara
råvaror.

På mötet presenterades upplägget för arbetet med strategin samt deltagarnas
förväntningar på densamma, särskilt vad gäller mål och fokusområden.

Avsikten är att strategin ska presenteras under hösten 2021.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förtydliganden angående beslut
om viltvårdsfonden
Publicerad 20 januari 2021 Uppdaterad 20 januari 2021

Regeringen har beslutat om förändringar angående
viltvårdsfonden. Landsbygdsministerns statssekreterare
Per Callenberg har i ett brev till Svenska
Jägareförbundet förtydligat att förbundet redan nu kan
ansöka om flerårigt organisationsbidrag ur
viltvårdsfonden för 2022 och framåt.
Den 7 januari 2021 beslutade regeringen om vissa förändringar angående
viltvårdsfonden. Anledningen till förändringarna är att nuvarande modell för
att betala ut bidrag strider mot Lagen om offentlig upphandling, vilket även
EU-kommissionen i ett pilotärende riktat kritik mot. Efter att Sverige
meddelat EU-kommissionen att man vidtar åtgärder och ändrar förfarandet
har EU-kommissionen lagt ner ärendet.

– Nu anpassar vi det allmänna uppdraget efter rådande lagstiftning. Samtidigt
passar vi på att säkerställa framtiden för det allmänna uppdraget genom att
ge Svenska Jägareförbundet ett långsiktigt uppdrag med flerårig finansiering,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regeringen har i samband med besluten kommunicerat att Svenska
Jägareförbundet från och med 2022 ska kunna få ett mer renodlat
organisationsbidrag ur viltvårdsfonden. Detta för att förbundet ska kunna
bibehålla den unika roll som man har haft sen 1938 och fortsatt kunna utföra
sitt rikstäckande arbete för landets viltvård.

Statssekreterare Per Callenberg har i ett brev till Svenska Jägareförbundet
gjort vissa förtydliganden angående övergångsprocessen. För att ge
Naturvårdsverket tid att se till att åtgärder som bl.a. rör viltövervakning,
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trafikeftersök och klövviltsförvaltning utförs, har Svenska Jägareförbundets
så kallade allmänna uppdrag förlängts i sin helhet avseende 2021.

Regeringen följer utvecklingen under övergångsperioden för att säkerställa
att viktiga viltvårdsåtgärder kommer att utföras även framöver. För att
processen framåt ska tydliggöras har Svenska Jägareförbundet möjlighet att
redan nu ansöka om ett flerårigt bidrag för 2022 och åren därefter. Efter att
ansökan inkommit kommer den att beredas inom Regeringskansliet före
beslut.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om
förändringar angående
viltvårdsfonden
Publicerad 07 januari 2021 Uppdaterad 07 januari 2021

Viltvårdsfonden har under lång tid varit viktig för att
finansiera en framgångsrik viltvård i Sverige. Men hur
pengar delats ut från fonden har fått kritik från bl.a. EU-
kommissionen för att strida mot upphandlingsreglerna.
Regeringen har därför beslutat om förändringar
angående utdelning av medel för att göra förfarandet
mer förenligt med gällande lagstiftning.
– Den svenska viltvården och den folkrörelse som kännetecknar jakten i
Sverige har i många avseenden varit mycket framgångsrik sedan
viltvårdsfonden instiftades 1938. Det finns emellertid ett behov av
modernisering när det gäller utdelning av medel ur fonden, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Det nya upplägget är en utveckling av Svenska Jägareförbundets roll, där en
anpassning skett till bl.a. upphandlingslagstiftningen. Förbundet kommer
alltjämt att utföra ett helt avgörande arbete när det gäller det rikstäckande
ansvaret för landets viltvård. Eftersom det behövs en övergångsperiod för
det nya upplägget har allmänna uppdraget förlängts avseende 2021. Fr.o.m.
2022 kommer Svenska Jägareförbundet att behålla sin unika roll och få ett
mer renodlat organisationsbidrag.

I dagens beslut ges Naturvårdsverket i uppdrag att främja landets viltvård.
Här ingår att Naturvårdsverket från och med den 1 januari 2022 ska se till att
åtgärder som bl.a. rör viltövervakning, trafikeftersök och klövviltsförvaltning
utförs. För detta får medel ur viltvårdsfonden användas och
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upphandlingsreglerna ska beaktas.

Vidare beslutas om en ny förordning om vissa bidrag ur viltvårdsfonden,
genom vilka ideella rikstäckande organisationer kan söka organisations- eller
verksamhetsbidrag för att utföra åtgärder som främjar viltvården enligt
jaktlagens definitioner. Naturvårdsverket blir ansvarig myndighet och
kommer att besluta om bidrag enligt förordningen.

Viltvårdsfonden finansieras av viltvårdsavgiften som jägarna betalar in
genom det statliga jaktkortet. Fonden har under att antal år varit
underfinansierad. För att stärka den och ytterligare kunna främja viltvården
har regeringen även beslutat att höja viltvårdsavgiften från 300 till
400 kronor. Höjningen gäller från och med nästa jaktår, som inleds den 1 juli
2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nya satsningar i förlängt
landsbygdsprogram
Publicerad 23 december 2020

Det pågår EU-förhandlingar om en ny jordbrukspolitik
som kommer att träda ikraft 2023. Regeringen har
därför beslutat hur nuvarande landsbygdsprogram som
löper fram till 2020 ska förlängas och utformas under
övergångsperioden 2021-2022. Beslutet innebär nya
åtgärder på landsbygdsområdet och förstärkta insatser
för bland annat biologisk mångfald och jordbrukets
konkurrenskraft.
Utformningen av landsbygdsprogrammet under åren 2021‑2022 innebär att
nuvarande landsbygdsprogram förlängs och att vissa åtgärder förstärks för
att lättare uppnå målen i den svenska livsmedelsstrategin. Insatserna för
investeringar och för unga jordbrukare stärks liksom åtgärder för innovation,
rådgivning och kompetensutveckling. Även insatserna för att bevara
betesmarker och för att anlägga nya våtmarker förstärks.

Landsbygdsprogrammet har stor betydelse för regeringens arbete med en
sammanhållen landsbygdspolitik. I programmet under övergångsperioden
ingår nya satsningar för landsbygdsföretags digitala omställning,
besöksnäringen samt landsbygdskommuners utvecklingskraft.

– Jag är nöjd med beslutet om landsbygdsprogrammets utformning
kommande år. Regeringen stärker insatserna på både landsbygds- och
miljöområdet och för en ökad konkurrenskraft i svenskt jordbruk.
Programmet har stor betydelse för att vi ska nå målet om en ökad svensk
livsmedelsproduktion, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen förstärker det civila
försvaret genom upprustning av
livsmedels- och
dricksvattenberedskapen
Publicerad 22 december 2020

Livsmedelsberedskapen nedmonterades för cirka 20 år
sedan. Med det förändrade säkerhetspolitiska läget
behöver en utvecklad och anpassad
livsmedelsberedskap återigen byggas upp.
Regeringens inriktning är att genom en stegvis
förstärkning avsätta totalt cirka en miljard kronor under
perioden 2021 – 2025 för att bygga upp
livsmedelsberedskapen och stärka tillgången till
dricksvatten i händelse av höjd beredskap och ytterst
krig. Inriktningen bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna
som framgår av budgetpropositionen för 2021 och av
propositionen Totalförsvaret 2021 – 2025.
En utvecklad och anpassad livsmedelsberedskap ska stärka Sveriges förmåga
att kunna motstå en säkerhetspolitisk kris där logistikflödena med omvärlden
är begränsade. Vårt samhälle ska kunna klara svåra förhållanden under minst
tre månader. Vi kommer därigenom samtidigt stärka samhällets samlade
förmåga att klara av fredstida kriser.

För att trygga försörjningen inom livsmedels- och dricksvattenområdet har
alla i samhället en viktig roll. Det gäller såväl aktörerna i livsmedels- och
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dricksvattenkedjan, frivilligorganisationerna som stat och kommun. Var och
en behöver bidra på individnivå genom att klara sin egen försörjning i
inledningen av en kris.

Nu trycker regeringen på startknappen för ett omfattande arbete med att
trygga såväl livsmedels- som dricksvattenförsörjning så att landet står starkt
om Sverige skulle behöva uppleva en svår säkerhetspolitisk kris. Regeringen
har beslutat om uppdrag till Jordbruksverket, Livsmedelsverket, Statens
veterinärmedicinska anstalt och länsstyrelserna. Ett intensivt arbete kommer
nu att påbörjas.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Lantbruksuniversitetet säljer mark
för samhällsbygge i Uppsala
Publicerad 22 december 2020

Regeringen har beslutat medge att Sveriges
lantbruksuniversitet säljer mark till Uppsala kommun.
Genom försäljningen underlättar staten för
bostadsbyggande och utbyggnad av
transportinfrastruktur söder om Uppsala.
I samband med försäljningen avsätter regeringen 70 miljoner kronor 2021 i
Sveriges lantbruksuniversitets (SLU) regleringsbrev, för investering i
forskningsinfrastruktur. Genom denna satsning kan störningar i
verksamheten motverkas och kvaliteten i forskningen och i undervisningen
upprätthålls.

– Jag är glad att SLU och Uppsala kommun hittat en samsyn om hur man på
bästa sätt kan värna universitetets attraktivitet och samtidigt möjliggöra för
nya bostäder och infrastruktur i Uppsala-Stockholmsregionen. SLU utbildar
för en rad nyckelkompetenser i den gröna omställningen och
budgetsatsningen på SLU stärker universitetet i detta syfte, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

– SLU spelar en viktig roll för den gröna omställningen. Genom regeringens
beslut är staten med och bidrar till en hållbar stadsutveckling genom
satsningen på bland annat fler järnvägsspår och stationslägen mellan
Stockholm och Uppsala, samt spårbunden kollektivtrafik, säger
finansmarknads- och bostadsminister Per Bolund.

Uppsala kommun har ingått avtal med staten, det s.k. fyraspårsavtalet, som
innebär att Uppsala kommun ska förbereda för 33 000 nya bostäder samt ett
statligt åtagande om nya järnvägsspår och stationslägen. Med anledning av

https://www.regeringen.se/


detta åtagande har kommunen tagit initiativ till att förvärva delar av SLU:s
mark på Campus Ultuna söder om Uppsala.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

519 miljoner kronor för hållbar
regional utveckling
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

Regeringen har idag fattat tre beslut om medel som
bidrar till regional utveckling och en hållbar omstart för
Sverige. Efter Europeiska rådets överenskommelse om
EU:s långtidsbudget och återhämtningsinitiativ får
Sverige ta del av medel för genomförandet av bland
annat Regionalfonden och Fonden för en rättvis
omställning (JTF).
För Regionalfonden och JTF programperiod 2021–2027 anslås 150 miljoner
kronor samt 150 miljoner kronor för att medfinansiera JTF. Vidare anslås
219 miljoner kronor till Regionalfonden för åren 2021-2023 genom React-
EU som är en del av EU:s återhämtningsinitiativ för att motverka effekterna
av pandemin.

Insatserna inom Regionalfondens medel genom React-EU kommer främst
riktas till de mest drabbade geografiska områdena och sektorerna samt bidra
till den gröna och digitala omställningen.

– Det här är en enormt viktig investering för att kunna få till insatser för jobb
och utveckling i hela landet. De kommer att göra stor nytta för att säkra en
hållbar omstart för Sverige, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen förlänger utredningen
för ett fossiloberoende jordbruk
Publicerad 17 december 2020 Uppdaterad 17 december 2020

Regeringen har idag beslutat att förlänga utredningen
för ett fossiloberoende jordbruk som regeringen tillsatte
den 13 februari i år.
Pandemin har visat på omfattande brister vad gäller beredskapsfrågorna
kopplat till utredningens uppdrag. Dessa var inte kända när utredningen
beslutades. Baserat på bristerna i beredskapen har utredningen identifierat
utökat utredningsbehov både vad gäller lagstiftning men även kopplat till
beräkningar av konsekvenserna av förslagen.

Helena Jonsson, landshövding i Jönköpings län, är särskild utredare till
utredningen som nu förlängs från den 28 februari 2021 till 31 juli 2021.

En övergång från fossilberoende till fossiloberoende är avgörande för att nå
klimatmålet. Ökad svensk livsmedelsproduktion kan bidra till positiva
effekter för jobb och sysselsättning, särskilt på landsbygd, och minskad
sårbarhet.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Mer samverkan i arbetet mot
antibiotikaresistens
Publicerad 10 december 2020

Antibiotikaresistens är ett växande hot mot människors
och djurs hälsa i Sverige såväl som globalt.
Folkhälsomyndigheten och Statens jordbruksverk får nu
i uppdrag av regeringen att gemensamt ansvara för en
nationell samverkansfunktion för arbetet mot
antibiotikaresistens. Uppdraget är en förlängning av det
uppdrag som gavs till myndigheterna 2012 och som
förnyades 2017.
– Antibiotikaresistens orsakar globalt hundratusentals människors död varje
år. För att tackla frågan krävs insatser inom ett flertal områden, såsom
människors och djurs hälsa, miljö, forskning och internationellt samarbete,
säger socialminister Lena Hallengren.

–  På djurhälsoområdet har den svenska modellen med förebyggande arbete
och en stark samverkan mellan stat, näring och forskning gjort att vi har en
mycket låg användning av antibiotika i djurhållningen i förhållande till andra
länder. Fortsatt samverkan mellan olika aktörer och ett tvärsektoriellt
angreppssätt är nödvändigt i arbetet mot antibiotikaresistens, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Folkhälsomyndigheten och Statens jordbruksverk ska i samverkan med en
rad andra myndigheter och icke-statliga aktörer uppdatera den nuvarande
tvärsektoriella handlingsplanen mot antibiotikaresistens. Den uppdaterade
planen ska gälla till och med 2024. Arbetet ska utgå från och vara i linje med
den svenska strategin för arbetet mot antibiotikaresistens som beslutades i
februari 2020.
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Uppdraget ska redovisas årligen senast den 31 december. Den uppdaterade
handlingsplanen ska redovisas så snart som möjligt under 2021 och därefter
löpande i samband med att handlingsplanen eventuellt uppdateras ytterligare.
Den delredovisning som ska lämnas senast den 31 december 2022 ska
inkludera en utvärdering av samverkansfunktionens arbete. Uppdraget ska
slutredovisas senast den 31 december 2024. 

Följande myndigheter ska bidra till arbetet inom ramen för uppdraget:

Arbetsmiljöverket, E-hälsomyndigheten, Folkhälsomyndigheten, Forsknings‐
rådet för hälsa, arbetsliv och välfärd (Forte), Forskningsrådet för miljö,
areella näringar och samhällsbyggande (Formas), Havs- och vatten‐
myndigheten, Inspektionen för vård och omsorg, Kemikalieinspektionen,
Kommerskollegium, Livsmedelsverket, Läkemedelsverket, Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap, Naturvårdsverket, Socialstyrelsen, Statens
jordbruksverk, Statens veterinärmedicinska anstalt, Styrelsen för
internationellt utvecklingssamarbete (Sida), Sveriges lantbruksuniversitet
(SLU), Tandvårds- och läkemedelsförmånsverket, Verket för innovations‐
system (Vinnova) och Vetenskapsrådet.

Sveriges strategi för arbetet mot antibiotikaresistens

Regeringen beslutade i februari 2020 om en uppdaterad svensk strategi för
arbetet mot antibiotikaresistens. Strategin ska ligga till grund för Sveriges
arbete med att bromsa uppkomst och spridning av antibiotikaresistens, samt
med att förebygga och hantera dess konsekvenser. Strategin omfattar
nationellt och internationellt arbete och gäller till och med 2023.

Regeringen anser att Sverige ska visa ledarskap i det internationella arbetet
mot antibiotikaresistens. Det gäller multilaterala processer, arbetet inom EU
samt bilaterala kontakter och samarbeten.

Läs mer om strategin här.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lagrådsremiss med förslag om
kontroll av kontaktmaterial
Publicerad 03 december 2020

Regeringen har idag beslutat om en lagrådsremiss med
förslag om att livsmedelslagens tillämpningsområde ska
utvidgas till att omfatta även material och produkter
avsedda att komma i kontakt med livsmedel
(kontaktmaterial).
I EU:s regelverk för livsmedelssäkerhet ingår bestämmelser om
kontaktmaterial. Bestämmelserna finns i en särskild förordning som är direkt
tillämplig i Sverige, men den behöver kompletteras med nationella
bestämmelser för att möjliggöra bl.a. en offentlig kontroll och utdömande av
sanktioner.

Ändringarna i livsmedelslagen innebär att Sverige nu kommer att få ett
fullständigt system för att kontrollera kontaktmaterial. Det är inte bara
livsmedel som måste uppfylla högt ställda krav på säkerhet utan också
livsmedelsförpackningar av olika slag, liksom glas, tallrikar, bestick,
dricksflaskor och köksredskap.

– Jag är väldigt nöjd med att kunna lägga fram det här förslaget för riksdagen
och att vi i Sverige får ett bättre kontrollsystem för livsmedelspaketering som
säkrar människors hälsa, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Ett förslag i lagrådsremissen är att de kontaktmaterial som inte uppfyller
vissa grundläggande krav i EU:s ramförordning om material och produkter
avsedda att komma i kontakt med livsmedel inte får släppas ut på
marknaden. Syftet med den begränsningen är att kunna skydda människors
hälsa och värna konsumenternas intressen.
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Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om
ledamöter i Svenska FAO-
kommittén
Publicerad 03 december 2020 Uppdaterad 03 december 2020

Regeringen har idag beslutat om förordnanden för
ledamöter i Svenska FAO-kommittén för de kommande
två åren. Kommitténs uppdrag är att ge regeringen råd i
arbetet med FAO, FN:s fackorgan för jordbruk, skog och
fiske med uppgift att globalt trygga
livsmedelsförsörjningen för målet om en värld utan
hunger.
I kommittén ingår representanter för den svenska kunskapsbasen inom
FAO:s verksamhetsområden från intresseorganisationer, civilsamhället,
företag, myndigheter och forskning. Kommitténs ordförande är
landsbygdsministerns statssekreterare Per Callenberg.

– Genom kommittén tar regeringen tillvara på den värdefulla svenska
expertis inom de områden som är centrala för att möta de globala
utmaningarna vi står inför idag och där FAO har en central roll. Det kommer
vara särskilt värdefullt under nästa år då stora internationella processer med
tydlig koppling till jordbruket, skogen och fisket ska äga rum, som toppmötet
om livsmedelssystem och klimatmötet, och där regeringen kommer att vara
starkt engagerad, säger statssekreterare Per Callenberg.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern leder
kunskapsseminarium om hållbart
skogsbruk
Publicerad 01 december 2020 Uppdaterad 01 december 2020

På landsbygdsministerns initiativ arrangeras onsdagen
den 2 december ett kunskapsseminarium inom ramen
för det nationella skogsprogrammet. Temat för
seminariet är ”Vad menas med en politik för ett hållbart
skogsbruk och hur nås de jämställda målen om
produktion och miljö?”.

Tid: 2 december 2020 kl. 13.00 till kl. 16.00
Plats: Mötet sker digitalt. Journalister är välkomna att delta under stora
delar av programmet. För mer information eller intervjuförfrågningar
kontakta pressekreterare Simon Sätherberg.

Helheten i det hållbara skogsbruket står i fokus vid det fjärde och avslutande
kunskapsseminariet under 2020 som arrangeras av Näringsdepartementet
och Skogsstyrelsen. Seminarierna ska ge underlag för utvecklingen av
skogspolitiken. Intresset och deltagandet har varit mycket högt i de tidigare
seminarierna.

Dagens utmaningar sätter tryck på skogen och det hållbara skogsbruket från
alla håll. Det finns förväntan på skogen för att motverka klimatförändringen i
den biobaserade ekonomin – i tillägg till att leverera produktion, miljö och
sociala värden.

– Hållbart skogsbruk är dynamiskt, vi kommer alltid söka förbättring baserat
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på ny kunskap. Som skogsminister ansvarig för både produktion och miljö
kommer jag att göra allt jag kan för att bidra till att skapa samsyn och
framtidstro, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Med ett brett deltagande från skogens olika intressenter syftar
skogsprogrammets kunskapsseminarier 2020 till att skapa en gemensam
kunskapsbild genom fördjupning och goda exempel utifrån tematiska
områden.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Åtgärder för att stärka
rovdjursförvaltningen
Publicerad 24 november 2020 Uppdaterad 24 november 2020

Regeringen vidtar flera åtgärder för att stärka landets
rovdjursförvaltning. Det handlar om att undanröja
inlåsningseffekter genom att slopa de länsvisa
miniminivåerna, öka möjligheterna till
viltskadeersättning för jordbrukare och att förstärka
anslaget för främjande av rennäring.
– Nu lägger vi förslag på att skapa en bättre rovdjursförvaltning i områden
med många rovdjur. Vi säkrar också bättre ekonomiska förutsättningar för
människor och företag som lever nära rovdjuren och vars djur behöver
skyddas, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Miniminivåer fastställs idag både för rovdjursförvaltningsområden och län.
Eftersom rovdjur rör sig över stora områden speglar de länsvisa
miniminivåerna inte alltid den faktiska situationen för rovdjuren i ett län och
kan därför vara missvisande. Genom förslaget att ta bort de länsvisa
miniminivåerna vill regeringen skapa större möjlighet till flexibilitet och en
mer ändamålsenlig rovdjursförvaltning. Detta förväntas underlätta för en
minskning av koncentrationen av rovdjur i rovdjurstäta områden och
samtidigt upprätthålla en gynnsam bevarandestatus för
rovdjurspopulationerna. Förslaget skickas nu på remiss.

Stora rovdjur kan orsaka skador på tamboskap och husdjur. Detta är en av de
vanligaste orsakerna till konflikter mellan stora rovdjur och människor. I dag
innehåller viltskadeförordningen ett stödtak som innebär att bidrag till
skadeförebyggande åtgärder och ersättning för indirekta skador orsakade av
bl.a. stora rovdjur får ges med högst 80 procent av jordbrukarens kostnader.
Regeringen kommer att ta bort detta stödtak vilket innebär att stöd kan ges
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med 100 procent av den faktiska kostnaden som fredat vilt orsakar.
Ändringen måste först godkännas av EU-kommissionen, men förväntas träda
i kraft den 1 januari 2021.

Vidare förstärker regeringen anslaget för främjande av rennäringen med
15 miljoner kronor år 2021 och med 12 miljoner kronor per år 2022–2023,
därefter permanent. De tillkommande medlen ska användas för att stärka
möjligheterna att möta de utmaningar som rennäringen möter. Det avser
exempelvis effekter av klimatförändringar och att förebygga och
kompensera för skador som uppkommer till följd av rovdjursförekomst.
Regeringen för dialog med Sametinget om hur medelsförstärkningen bäst kan
användas.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen stärker regioners och
kommuners omställningsarbete
Publicerad 20 november 2020

Regeringen fattade i torsdags ett beslut som avser bidra
till en hållbar omstart för Sverige. Det handlar om ett
uppdrag till Tillväxtverket att bistå med insatser vid
varsel och omställning. Genom dagens beslut, som
ersätter regeringens beslut från april i år, fördubblar
också regeringen de medel som Tillväxtverket har till
förfogande för arbete med varsel och omställning.
Vid varsel och omställning behövs insatser på såväl nationell som regional
och kommunal nivå för att minska effekterna på arbetsmarknad och
näringsliv. Regeringen uppdrar därför åt Tillväxtverket att till och med 31
december 2021 bistå regioner och kommuner med insatser vid varsel och
omställning i näringslivet. Uppdraget syftar till att ytterligare stärka regioners
och kommuners omställningsarbete och öka deras kapacitet att hantera
konsekvenserna av varsel och omställning.

Tillväxtverket ska genomföra insatserna i nära samverkan med regioner och
kommuner, länsstyrelserna och andra statliga myndigheter samt övriga
berörda aktörer. 

– Uppdraget till Tillväxtverket syftar till att stödja regioner och kommuner i
deras arbete, men också till att insatser på nationell, regional och lokal nivå
kompletterar varandra så att de tillsammans kan bidra till en hållbar omstart
för Sverige, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Möjligheten till de minimis-stöd för
viltskador och förebyggande av
viltskador förlängs
Publicerad 19 november 2020

I dag fattade regeringen beslut om att förlänga
giltighetstiden för förordningen om statligt stöd av
mindre betydelse inom jordbruks-sektorn för viltskador
och förebyggande av viltskador, så kallade de minimis-
stöd.
Den svenska de minimis-förordningen gör det möjligt för jordbruksföretag att
få stöd för sådana kostnader eller åtgärder som inte ersätts genom
viltskadeförordningen. Det kan t.ex. handla om underhåll av
rovdjursavvisande stängsel, flytt av djur till mindre skadeutsatta beten,
kadaverhantering, egenvård av skadade djur m.m.

Giltighetstiden förlängs till och med den 31 december 2027 då den EU-
förordning som stödet grundar sig på har förlängts till och med det datumet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Försörjningsbehov inom djurens
hälso- och sjukvård vid kris eller
höjd beredskap ses över
Publicerad 12 november 2020 Uppdaterad 12 november 2020

Regeringen har idag beslutat om ett uppdrag till
Jordbruksverket och Statens veterinärmedicinska
anstalt (SVA) att bedöma nationella försörjningsbehov
avseende djurens hälso- och sjukvård vid en kris eller
vid höjd beredskap, och då ytterst i krig.
Den pågående pandemin har satt hälso- och sjukvården under prövning och
de utmaningar som finns för att kunna upprätthålla en fungerande vård vid
en kris har blivit tydliga. Det pågår idag ett antal utredningar och uppdrag för
att se över Sveriges förmåga att anskaffa läkemedel och skyddsmaterial till
humansjukvården vid en kris eller vid höjd beredskap. Samma behov finns
även inom djursjukvården. Pandemin har med stor tydlighet också visat på
behoven av samordning mellan humansjukvården och djursjukvården.

– Det är viktigt att vi nu ser till att skapa en långsiktig beredskap så att vi
säkerställer vår försörjning av djurläkemedel vid kriser och inför en
eventuellt höjd beredskap. De beroenden som finns mellan djursjukvård och
humansjukvård behöver också bli belysta, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Jordbruksverket och SVA har identifierat behovet av att se över
lagerhållningen av läkemedel och sjukvårdsmaterial för att säkra en god
tillgång till kritiska varor för hälso- och sjukvården under kris och vid höjd
beredskap. Myndigheterna ska nu tillsammans kartlägga och bedöma
behoven av handelsflöden för viktiga varor samt kompetens- och
personalbehov. Även behoven av lagerhållning av nödvändiga djurläkemedel
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och andra strategiskt viktiga varor samt kompetensutveckling kring
förebyggande åtgärder ska bedömas.

Uppdraget ska redovisas till regeringen den 30 april 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Hälsosammare matvanor ska
främjas
Publicerad 12 november 2020 Uppdaterad 12 november 2020

Regeringen har gett Livsmedelsverket i uppdrag att
tillsammans med livsmedelsbranschen skapa
förutsättningar för en överenskommelse om att sänka
salt- och sockerhalten i livsmedel. Myndigheten ska
även ta fram kunskapsunderlag om hur intaget av
energitäta och näringsfattiga livsmedel kan minska.
Ohälsosamma matvanor är en av de största orsakerna till ohälsa och för tidig
död i Sverige och i världen. Med ohälsosamma matvanor menas ett för lågt
intag av bland annat fullkorn, grönsaker och frukt, fisk samt nötter och frön
samtidigt som intaget av salt och socker är för högt. Ungefär 40 procent av
svenskarna bedöms äta ohälsosamt vilket innebär att de livsstilsrelaterade
sjukdomarna riskerar att fortsätta öka de närmaste decennierna.

– Livsstilsrelaterade sjukdomar medför en hög kostnad för samhället och är
också en fråga om jämlikhet. Flera av dessa sjukdomar utgör också risk för
allvarligt insjuknande i covid-19. En frivillig branschöverenskommelse är ett
angeläget steg mot hälsosammare matvanor, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson. 

Målet med överenskommelsen är att tillsammans med livsmedelsbranschen
minska intaget av salt, socker och andra energitäta näringsfattiga livsmedel
hos befolkningen. Åtgärderna ska bygga på frivilliga insatser från branschen.
 Överenskommelsens innehåll avseende sockersötade livsmedel ska i
huvudsak fokusera på barn och unga.

Delredovisning av uppdraget lämnas till Regeringskansliet årligen 2021-
2023, och slutredovisning sker senast den 15 februari 2024.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen har tagit emot
utredning om ny
djurhälsolagstiftning
Publicerad 12 november 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson har tagit emot en
utredning om lagstiftningen som reglerar smittsamma
djursjukdomar. Utredningen tillsattes av regeringen i
december 2018 i syfte att anpassa den svenska
lagstiftningen till EU:s nya djurhälsoförordning.
EU-förordningen omfattar bland annat regler om sjukdomsövervakning,
sjukdomsbekämpning, registrering av djur och anläggningar, spårbarhet samt
villkor för djurförflyttningar.

I den särskilda utredarens uppdrag ingick bland annat att ta ställning till vilka
nationella bestämmelser som behövs för att komplettera den nya EU-
förordningen. Den nya lagstiftningen ska säkerställa ett gott smittskydd och
därmed tillvarata djurskydds-, folkhälso- och miljöintressen samt
produktionsekonomiska intressen.

– I Sverige har vi ett gott smittskyddsläge, tack vare lantbruksnäringens och
myndigheternas hårda arbete under många år. Det är viktigt att våra djur
även fortsättningsvis får vara så friska som möjligt. Jag ser fram emot att ta
del av utredningen och förslagen som syftar till att bevara den goda
djurhälsan i Sverige, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Den särskilda utredaren föreslår i sitt betänkande att det ska införas en ny
sammanhållen djurhälsolag med tillhörande förordning som ska ersätta
bestämmelser i ett antal olika lagar och förordningar som idag finns på
området. Liksom nuvarande djurhälsolagstiftning innehåller den föreslagna
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regleringen till stor del bemyndiganden till myndigheter, främst
Jordbruksverket, att fatta beslut eller meddela föreskrifter.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern leder
kunskapsseminarium om miljömål
och äganderätt i skogen
Publicerad 05 november 2020 Uppdaterad 05 november 2020

På landsbygdsministerns initiativ arrangeras torsdagen
den 5 november ett kunskapsseminarium inom ramen
för det nationella skogsprogrammet. Temat för
seminariet är ”Hur når vi miljömålen samtidigt som
äganderätten värnas och stärks?”. Arrangemanget är
det tredje av skogsprogrammets fyra
kunskapsseminarier under 2020 som arrangeras av
Näringsdepartementet och Skogsstyrelsen.

Tid: 5 november 2020 kl. 13.00 till kl. 16.00
Plats: Mötet sker digitalt. Journalister är välkomna att delta under stora
delar av programmet. För mer information eller intervjuförfrågningar
kontakta pressekreterare Simon Sätherberg.

De senaste årens aktiva skogsdebatt har handlat om balansen om produktion
och miljö, hur kan vi samtidigt skapa jobb och hållbar tillväxt, värna både
äganderätt och biologisk mångfald och uppnå våra miljömål. Staten ska vara
en föregångare i hållbart skogsbruk och visa stor naturhänsyn men alla
inblandade aktörer bär också ett ansvar.

– Målkonflikter är en viktig del av vårt demokratiska samhälle och
nödvändiga för ökad kunskap och för att politiken ska kunna göra
avväganden. Dagens seminarium ska ge oss en gemensam kunskapsplattform
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som kan bidra till att hitta en klok väg framåt, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Skogen är lösningen på många av våra samhällsutmaningar. För att lyckas
med övergången till ett fossilfritt samhälle, klimatanpassningen och ett aktivt
hållbart brukande av våra skogar måste det nationella skogsprogrammet och
skogspolitiken utvecklas. Med ett brett deltagande från skogens olika
intressenter syftar skogsprogrammets kunskapsseminarier 2020 till att skapa
en gemensam kunskapsbild genom fördjupning och goda exempel utifrån
tematiska områden.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

EU:s nya dricksvattendirektiv
antaget
Publicerad 23 oktober 2020

I Luxemburg fattade EU:s ministerråd idag beslut om att
anta förslaget till ett nytt dricksvattendirektiv som har
förhandlats sedan 2018. Det nya direktivet ska bidra till
att framtidssäkra både dricksvattenkvaliteten och
dricksvattenförsörjningen i EU under de kommande
årtiondena. De nya reglerna kommer att påverka alla 10
miljoner svenskar och sett till hela EU berörs närmare
450 miljoner européer.
EU:s nya dricksvattendirektiv kommer att ersätta ett äldre direktiv från 1983
och innehåller flera nyheter, bland annat skärpta bestämmelser om
dricksvattenkvalitet och ökad tillgång till dricksvatten, förbättrad
information till allmänheten samt nya regler för material i kontakt med
dricksvatten. Dessutom knyts hela försörjningskedjan från vattentäkt till kran
samman på ett tydligare sätt än tidigare med målsättningen att bättre
förebygga och hantera olika slags risker som kan påverka
dricksvattenkvaliteten och dricksvattenförsörjningen.

– Jag är glad över att EU:s nya dricksvattendirektiv har antagits av rådet och
att Sverige fick goda resultat i förhandlingen. De nya bestämmelserna om
dricksvatten kommer att vara ett viktigt verktyg för att säkra och värna vårt
viktigaste livsmedel även i framtiden. Nu väntar ett viktigt arbete med att
genomföra direktivets bestämmelser på ett bra sätt i vårt land, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Anpassning av bestämmelser om
kontroll i livsmedelskedjan till EU:s
nya kontrollförordning
Publicerad 22 oktober 2020

Idag beslutade regeringen om en proposition för att
anpassa nio svenska lagar till bestämmelser i EU:s nya
kontrollförordning. Det föreslås bland annat en
möjlighet för kontrollmyndigheter att göra inköp under
dold identitet. I propositionen behandlas även ett
införande av efterhandsdebitering av avgifter för
livsmedelskontroll.
EU:s kontrollförordning medför behov av att införa vissa nya begrepp, nya
bemyndiganden och några nya bestämmelser i övrigt i de aktuella lagarna.

Möjlighet till inköp under dold identitet införs för kontrollmyndigheterna.
Syftet med detta är att effektivt kunna kontrollera livsmedel och andra
produkter som erbjuds till försäljning, särskilt när det gäller handel genom
distanskommunikation såsom internethandel.

I propositionen görs också bedömningen att obligatorisk efterhandsdebitering
bör införas för avgifter inom livsmedelskontrollen. Det innebär att
livsmedelsföretagen får betala sin kontrollavgift efter genomförda
kontrollbesök istället för som nu, i början av varje kalenderår. På detta sätt
blir det en tydligare koppling mellan utförd kontroll och betalning vilket ökar
legitimiteten för avgiften och bidrar till att kontrollen upplevs som mer
likvärdig.

– Med efterhandsdebitering blir det tydligare för företagen vad de betalar för
och det kan också bidra till att företagen upplever systemet som mer rättvist,
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säger landsbygdminister Jennie Nilsson.

Efterhandsdebitering kan bli obligatorisk tidigast från år 2022.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fonden för en rättvis omställning
utökas
Publicerad 22 oktober 2020

Mot bakgrund av att EU-kommissionen förväntas utöka
budgeten för fonden för en rättvis omställning (JTF) bör
även fler geografiska områden och branscher än
stålindustrin i Övre Norrland kunna omfattas.
Regeringen har idag därför uppdragit åt Tillväxtverket
att utöka programmet för fonden till att även omfatta
åtgärder för klimatomställning av stål-, mineral- och
metallindustrin samt raffinaderibranschen.
Fonden för rättvis omställning ska ge stöd till alla medlemsländer men
framför allt till de områden och regioner där klimatomställningens påverkan
är som störst. Fonden ska bidra till att mildra de ekonomiska och sociala
konsekvenserna i de regioner och sektorer som, på grund av beroendet av
fossila bränslen eller energiintensiva industrier, påverkas mest av
omställningen.

Vid tiden för regeringens tidigare beslut, i mars 2020, uppgick den föreslagna
budgeten för fonden till 61 miljoner euro. Enligt EU:s nya budgetförslag
beräknas Sverige tilldelas cirka 158 miljoner euro. Det innebär att en
utvidgning av inriktningen för fonden är möjlig och därmed bör öppnas upp
för insatser inom ramen för såväl stål-, mineral- och metallindustrin som
raffinaderibranschen inklusive bioraffinaderi.

Medlen ska gå till åtgärder som bidrar till klimatomställning i dessa
branscher, fortsatt med huvudsaklig inriktning mot anläggningar som har
stora utsläpp så att substantiella minskningar av växthusgaser är möjliga.
Stödet inom fonden ska tilldelas regioner i EU som står inför allvarliga
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socioekonomiska utmaningar kopplat till övergångsprocessen mot en
klimatneutral ekonomi i den Europeiska unionen år 2050.

Tillväxtverket ska ge förslag till vilka branscher och regioner som ska
omfattas av programmet för fonden. Därefter ska myndigheten i nära
samarbete med berörda regioner lämna underlag till territoriella planer för en
rättvis omställning. Regeringen ser en stor möjlighet i att inkludera ytterligare
branscher och regioner där klimatomställningens påverkan är som störst.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Överenskommelse nådd om
utformningen av EU:s framtida
jordbrukspolitik
Publicerad 21 oktober 2020

EU:s ministrar i jordbruks- och fiskerådet nådde natten
till onsdagen en överenskommelse om reformpaketet för
den gemensamma jordbrukspolitiken, CAP. Med de
förändringar som Sverige fått igenom i förhandlingarna
innebär överenskommelsen en ökad miljö- och
klimatambition och en förenkling för jordbrukarna.
– Det som Sverige har drivit på för genom förhandlingarna är att CAP ska ha
en ökad miljö- och klimatambition jämfört med idag, att reformen ska värna
konkurrenskraften för EU:s och Sveriges jordbrukare och att CAP ska bli
enklare och effektivare. Jag anser att vi har nått framsteg i dessa frågor,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Den överenskommelse som är nådd innebär en ökad miljö- och
klimatambition jämfört med idag. Den viktigaste skillnaden är att en del av
direktstöden öronmärks för miljöåtgärder. Det är en viktig förändring för att
öka ambitionen då fler medlemsländer kommer att behöva göra mer för
miljön och klimatet. Nivån på öronmärkningen har landat på 20 procent av
inkomststöden, vilket är en bra utgångspunkt inför de fortsatta
diskussionerna med Europaparlamentet i denna fråga.

En annan viktig del i överenskommelsen är grundvillkoren för miljö och
klimat som jordbrukarna måste följa för att kunna ta del av stöden och
ersättningarna. Med de förändringar som nu görs, bland annat att de tidigare
tvärvillkoren för djurmärkning och djurregistrering har tagits bort och att
man fortsatt kan rikta kravet på att avsätta arealer till miljönytta till områden
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där de leder till en ökad miljönytta, innebär överenskommelsen samlat en
förenkling för jordbrukarna. Samtidigt får medlemsstaterna nya möjligheter
att utforma villkoren utifrån regionala förhållanden vilket ger förutsättning
för en ökad positiv effekt för miljön.

– Överenskommelsen innebär ett ökat inflytande för Sverige att utforma
politiken utifrån vår specifika situation. Varje land ska arbeta fram sin egen
nationella plan, vilket innebär att åtgärder och insatser kan riktas till
områden där de kan göra störst skillnad eller ge bäst effekt, säger Jennie
Nilsson.

Sverige har också jobbat hårt för att säkerställa en fortsatt
marknadsorienterad jordbrukspolitik. Flera medlemsstater har drivit på för
ökade möjligheter till produktionskopplade stöd, vilket skulle innebära ett
stort avsteg från den marknadsorientering som jordbrukspolitiken har
genomgått genom tidigare reformer. Rådet har enats om en till delar
oförändrad nivå jämfört med i dag, vilket är en kompromiss som Sverige kan
acceptera givet det tryck som varit för en ökning av de produktionskopplade
stöden.

Efter att jordbruks- och fiskerådet i natt nådde denna överenskommelse om
framtida CAP kan rådets ordförandeskap inleda förhandlingar, så kallade
trepartssamtal, med Europaparlamentet och kommissionen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Östersjöns fiskekvoter för 2021
beslutade
Publicerad 20 oktober 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson representerar den
19-20 oktober Sverige i möte med EU:s jordbruks- och
fiskeministrar i Luxemburg. Under måndagen beslutade
ministerrådet om Östersjöns fiskekvoter för 2021.
– Vi ska ha livskraftiga fiskbestånd i hela Östersjön. Samtidigt som vi tar ett
långsiktigt ansvar för hållbarheten och havsmiljön måste vi också se till att
de beslut som fattas inte får oproportionerliga konsekvenser för våra
kustsamhällen och våra fiskenäringar, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Måndagens beslut innebär en betydande sänkning av de totala
fiskemöjligheterna jämfört med 2020. Dessutom innebär beslutet att riktat
fiske av östlig torsk fortsatt ska vara förbjudet, undantaget oundvikliga
bifångster. Lekstängningsperioderna för torsk kvarstår, men utformningen
förändras jämfört med innevarande år för att bättre stämma överens med de
vetenskapliga råden. Således kan det svenska kustnära fisket på andra arter
fortgå, samtidigt som torskens lek skyddas när och där leken sker. Även
fritidsfisket fortsätts regleras på EU-nivå under 2021.

– Jag är särskilt nöjd med att vi får till en förändring av lekstoppen för torsk
som gör att vi lindrar konsekvenserna för kustnära fiske och
beredningsindustri, framförallt näringarna i Skåne och Blekinge som varit
hårt drabbade under året. Det här inkluderar fisket för humankonsumtion av
sill och det har varit en tydlig svensk prioritering som vi har fått gehör för,
säger Jennie Nilsson.

Jordbruks- och fiskerådet fortsätter under tisdagen den 20 oktober, bland
annat för behandla frågor kopplade till den gemensamma jordbrukspolitiken,
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CAP. Under måndagen har rådet, utöver fiskekvoterna för 2021, behandlat
rådsslutsatser för Från jord till bord-strategin.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Systemet för spårbarhet av vissa
fiskeri- och vattenbruksprodukter
utvärderas
Publicerad 08 oktober 2020 Uppdaterad 08 oktober 2020

Regeringen har i dag beslutat att uppdra åt
Statskontoret att utvärdera systemet för spårbarhet av
vissa fiskeri- och vattenbruksprodukter.
Spårbarhetssystemet har mött kritik från fiskerinäringen
och Statskontoret ska analysera hur ändamålsenligt
systemet är och vid behov även föreslå förändringar i
systemet och kraven på rapportering.
Sverige ska, i enlighet med livsmedelsstrategin, ha en konkurrenskraftig
livsmedelskedja där den totala livsmedelsproduktionen ökar samtidigt som
relevanta nationella miljömål nås. Syftet är att skapa tillväxt och
sysselsättning och bidra till hållbar utveckling i hela landet. Men tyvärr är
illegalt fiske på samma gång ett hot mot en hållbar livsmedelsproduktion.
Globalt fångas varje år upp emot 26 miljoner ton fisk olagligt eller utan
kontroll och problemet förekommer även i Sverige.

EU:s fiskerikontrollförordning ska säkerställa att bestämmelserna i den
gemensamma fiskeripolitiken efterlevs. Spårbarhetskravet i
kontrollförordningen ska motverka illegalt fiske och säkerställa att det bara
är det som fiskats lagligt som säljs. Kraven på spårbarhet i
kontrollförordningen går längre än vad som gäller för livsmedel i allmänhet,
men EU överlåter åt medlemsstaterna att precisera vilken typ av system som
man vill använda.

– Samtidigt som det är viktigt att vi har regler och system som motverkar
illegalt fiske är det nödvändigt att dessa är ändamålsenliga och
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proportionerliga så att de minimerar den administrativa bördan för företagen,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ska redovisas till regeringen senast den 30 september 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag till Tillväxtanalys att
utvärdera effekterna av
företagsstödjande insatser inom
regionalfondsprogrammen
Publicerad 01 oktober 2020 Uppdaterad 01 oktober 2020

Det finns ett behov av ökad kunskap och lärande kring
effekterna av de företagsstödjande insatserna inom
regionalfondsprogrammen. Regeringen har idag därför
gett Myndigheten för tillväxtpolitiska utvärderingar och
analyser (Tillväxtanalys) i uppdrag att effektutvärdera
företagsstödjande insatser inom de nio
regionalfondsprogrammen för programperioden 2014-
2020.
EU:s sammanhållningspolitik främjar Europas konkurrenskraft och bidrar till
att minska utvecklingsskillnaderna mellan EU:s regioner. Regionalfondens
insatser i Sverige ska stärka den regionala konkurrenskraften och bidra till en
hållbar utveckling i hela landet. Den totala omfattningen, inklusive EU-
medel samt offentlig och privat nationell medfinansiering, är cirka 17
miljarder kronor. Till och med 2019 har ca 23 000 olika företag fått stöd
genom programmen.

Uppdraget till Tillväxtanalys ska redovisas till regeringen senast den 30
september 2022.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern till Uppsala
för kunskapsseminarium om
tillgång till biomassa från skogen
Publicerad 29 september 2020 Uppdaterad 29 september 2020

På landsbygdsministerns initiativ och inom ramen för
nationella skogsprogrammet arrangeras tisdagen den
29 september ett kunskapsseminarium. Temat för
seminariet är ”Hur kan ett aktivt hållbart skogsbruk bidra
till en god och säkerställd tillgång av biomassa i
framtidens bioekonomi”. Arrangemanget är det andra av
skogsprogrammets fyra kunskapsseminarier under
2020 som arrangeras av Näringsdepartementet och
Skogsstyrelsen.

Plats:

– Jag är väldigt glad över att vi nu fortsätter skogsprogrammets dialogprocess
med detta kunskapsseminarium med fokus på tillgången på biomassa från
skogen. Jag har stora förhoppningar om att vi med kunskap och klokhet
tillsammans ska hitta en hållbar väg framåt, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Skogen är lösningen på många av våra samhällsutmaningar. För att lyckas
med övergången till ett fossilfritt samhälle, klimatanpassningen och ett aktivt
hållbart brukande av våra skogar måste det nationella skogsprogrammet och
skogspolitiken utvecklas. Med ett brett deltagande från skogens olika
intressenter syftar skogsprogrammets kunskapsseminarier 2020 till att skapa
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en gemensam kunskapsbild genom fördjupning och goda exempel utifrån
tematiska områden.

Att nationella skogsprogrammet ska utvecklas är en del av januariavtalet,
den sakpolitiska överenskommelsen mellan Socialdemokraterna, Miljöpartiet
de gröna, Centerpartiet och Liberalerna. I januariavtalet framgår att
skogsprogrammet ska utvecklas för att ytterligare främja en växande
skogsnäring och ett hållbart skogsbruk. Programmet ska bygga på
skogsvårdslagens två mål om produktion och miljöhänsyn och särskilt fokus
ska läggas på goda villkor för företagande i skogssektorn.

Efter seminariet åker landsbygdsministern vidare och träffar skogsägare i
Knivsta samt företrädare för skogsägarföreningen Mellanskog. Statsrådet
kommer där att lyssna in och föra samtal om granbarkborresituationen.
Regeringen har i budgetpropositionen för 2021 föreslagit en permanent
satsning på 60 miljoner kronor till SLU och Skogsstyrelsen i syfte att
förebygga, övervaka och bekämpa skogsskador.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lärdomar av det nya
coronaviruset för en mer robust
livsmedelsförsörjning under kris
och krig
Publicerad 25 september 2020 Uppdaterad 25 september 2020

Som ett led i arbetet med att stärka beredskapen inför
kriser och ytterst krig har regeringen beslutat att ge
Livsmedelsverket och Jordbruksverket i uppdrag att
redogöra för de lärdomar som utbrottet av det nya
coronaviruset gett vad gäller livsmedelsförsörjningen.
– Utan mat slutar samhället att fungera. Det är därför helt avgörande att
produktion, handel och transporter av livsmedel fortsätter att fungera väl
även under allvarligare samhällsstörningar, kriser och i värsta fall krig, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Myndigheterna ska tillsammans analysera de erfarenheter som gjorts under
den pågående pandemin och lämna förslag till åtgärder och arbetsformer som
kan bidra till att stärka förutsättningarna för en robust livsmedelsförsörjning
under kriser och vid höjd beredskap och då ytterst krig.

– Den pågående pandemin har medfört utmaningar för hela samhället och vi
har nu en möjlighet att lära oss av de erfarenheter som vi har fått och
använda dem i det fortsatta arbetet med att stärka den svenska beredskapen
inför framtida utmaningar, säger Jennie Nilsson.

Myndigheternas analys ska fokusera på förhållandena inom livsmedelskedjan
men även beröra andra förhållanden som påverkar eller riskerar att påverka
livsmedelsförsörjningen. Uppdraget ska redovisas till regeringen den 31 mars
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2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fortsatt bistånd från SVA med
analyser av coronaprover för
sjukvården
Publicerad 24 september 2020 Uppdaterad 24 september 2020

Regeringen har i dag fattat beslut om att förlänga
möjligheten för Statens veterinärmedicinska anstalt
(SVA) att utföra diagnostik av det nya coronaviruset hos
människor. Dagens beslut innebär att möjligheten
förlängs med ytterligare ett år, fram tills 31 december
2021.
I april beslutade regeringen om en ändring i Förordning (2009:1394) med
instruktion för Statens veterinärmedicinska anstalt som innebär att
myndigheten fram till årsskiftet kan analysera coronaprover för
humansjukvårdens räkning. SVA står för en betydande del av de analyser
som utförs och det finns ett fortsatt behov av myndighetens bistånd även
nästa år. Mot bakgrund av detta behov beslutade regeringen idag därför att
förlänga SVA:s möjlighet att utföra denna typ av diagnostik ytterligare ett år.

– SVA har gjort en fantastisk insats hittills, men detta är inte över. Det är
därför viktigt att SVA kan fortsätta bidra, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern besöker
Balingsta prästgård
Publicerad 22 september 2020 Uppdaterad 22 september 2020

Onsdag den 23 september gör landsbygdsminister
Jennie Nilsson ett verksamhetsbesök på
spannmålsgården Balingsta prästgård utanför Uppsala.
På plats uppmärksammar landsbygdsministern årets
spannmålsskörd och träffar företrädare från
prästgården samt representanter från LRF och LRF
Ungdomen.

Tid: 23 september 2020 kl. 13.45
Plats: Balingsta Prästgård, 755 91 Uppsala

Journalister är välkomna att delta under besöket.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny marknad för svenska livsmedel
– nu börjar exporten av svenska
fläskköttsprodukter till Filippinerna
Publicerad 22 september 2020 Uppdaterad 22 september 2020

Regeringen har sedan livsmedelsstrategin beslutades i
juni 2017 genomfört stora satsningar för att öka svensk
livsmedelsexport. En satsning är att öka så kallade
exportgodkännanden för svenska livsmedel och
jordbruksvaror. Satsningarna ger resultat. Nu börjar
exporten av fläskköttsprodukter till Filippinerna.
I mitten av augusti gick de första leveranserna av svenska
fläskköttsprodukter till Filippinerna, en marknad som nyligen öppnats för
svensk export genom satsningarna på exportgodkännanden inom
livsmedelsstrategin. Exportgodkännandet har möjliggjorts genom ett nära och
effektivt samarbete mellan regering, bransch och myndigheter. Filippinerna
är en marknad med stor potential, där exporten kommer innebära betydande
merintäkter för köttbranschen.

– Det är mycket glädjande att våra svenska företag nu tar tillvara på
möjligheten att exportera fläskköttsprodukter till Filippinerna. Att exporten
kommer igång snabbt efter godkännandet visar också på en bra efterfrågan
på svenska fläskköttsprodukter som håller hög livsmedelssäkerhet, säger
landsbygdminister Jennie Nilsson.

I livsmedelsstrategin är export en av flera delar för en konkurrenskraftig
livsmedelssektor. Exportandelen i svensk livsmedelsindustri ligger idag på
cirka 30 procent. Målsättningen för livsmedelsexportsfrämjandet är att
exportandelen ska vara 50 procent år 2030. Om målet realiseras kommer
exportvärdet att överstiga 100 miljarder kronor år 2030.
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Regeringen satsar inom ramen för livsmedelsstrategin 122 miljoner kronor
årligen fram till och med 2025, varav 32 miljoner kronor ska bidra till en
ökad livsmedelsexport. Dessutom görs ytterligare satsningar på totalt 114
miljoner kronor under 2020.

– Livsmedelsstrategin bidrar till att hela Sverige håller ihop och att vi ser till
hela landets potential. Med anledning av pågående pandemi är det viktigt att
stärka svensk livsmedelsproduktion och ökad export är centralt för att
svenska livsmedelsföretag ska öka sin konkurrenskraft. Regeringen fortsätter
att långsiktigt och strategiskt arbeta för ökad livsmedelsexport som stärker
svenska jordbruks- och livsmedelsföretag. Med stärkt konkurrenskraft i hela
livsmedelskedjan skapas hållbar tillväxt och fler jobb i hela landet, säger
Jennie Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förenklingsfokus i skogssektorn
Publicerad 21 september 2020

Arbetet med det nationella skogsprogrammet fortsätter
och ett särskilt fokus ska läggas på goda villkor för
företagande i skogssektorn. För att förbättra villkoren för
företagare i skogssektorn behöver förenklingsåtgärder
genomföras. Regeringen föreslår därför i
budgetpropositionen för 2021 att Skogsstyrelsen tillförs
5 miljoner kronor per år under 2021 och 2022 för
ändamålet. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Fokus i åtgärderna ska vara faktiska förändringar som förenklar för
företagen, men kan också handla om insatser för att stärka tillitsskapande i
bemötande och service samt effektiv handläggning.

Pågående arbete på Skogsstyrelsen med den gemensamma
inlämningsfunktionen för skogsägare En dörr in, som syftar till att förenkla
myndighetskontakter för skogsägare, fortsätter och kan utvecklas. Andra
exempel är att se över möjligheter till förenkling utifrån ev.
samordningsfunktioner för att underlätta i skogsägarens kommunikationer
med olika berörda myndigheter, eller utreda ev. möjligheter till effektiviserad
handläggning av ärenden med stöd av automatisering och det utvecklade
kartmaterialunderlag som genereras i laserscanningen av svensk skog.

Satsningen bidrar till nationella skogsprogrammets vision och är en del av
januariavtalet, den sakpolitiska överenskommelsen mellan
Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet och Liberalerna.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förstärkning av
kompetenscentrum för
växtförädling vid Sveriges
lantbruksuniversitet
Publicerad 21 september 2020

En inhemsk växtförädling lägger grunden för framtidens
jordbruk i Sverige. I budgetpropositionen för 2021
föreslår regeringen därför en permanent nivåökning av
medlen till kompetenscentret för växtförädling,
Grogrund, vid Sveriges lantbruksuniversitet (SLU) med
5 miljoner kronor per år från 2021. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Regeringen vill med satsningen stärka upp den permanenta finansieringen av
kompetenscentret för växtförädling vid SLU. Den pågående
klimatförändringen tillsammans med Sveriges unika odlingsförhållande med
avseende på exempelvis nederbörd, temperatur och ljusförhållanden ställer
krav på växtförädling för nya växtsorter för det svenska jordbruket. Tillgång
till välanpassade och motståndskraftiga växtodlingssorter är en förutsättning
för ett produktivt, miljövänligt och konkurrenskraftigt jordbruk i hela
Sverige. En inhemsk växtförädling lägger därför grunden för framtidens
jordbruk i Sverige.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Satsning på landsbygden -
strukturrationalisering genom
omarrondering i Dalarnas län
Publicerad 21 september 2020

I Dalarna är en halv miljon hektar produktiv skogsmark
kraftigt ägosplittrad. För att öka takten i
omarronderingen föreslår regeringen i
budgetpropositionen för 2021 en förstärkning på 10
miljoner kr för 2021 och därefter 20 miljoner kr årligen.
För att kompensera för Jordfondens successivt
minskande köpkraft avser regeringen återinvestera
vinster vid försäljning av fastigheter i fonden.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
För att främja utvecklingen på landsbygden genomförs en satsning på att
stärka arbetet med omarrondering av skogsskiften. Omarronderingsområden
kan beskrivas som mark bestående av kilometerlånga skiften på 25–100
meters bredd med flera ägare. Genom Jordfonden köper staten upp mark för
att möjliggöra markbyten och skapa större fastigheter. Omarrondering av
mark ger rationella brukningsenheter. Antalet fastighetsägare minskar och
ägandet överlåts i högre grad till aktiva brukare. En förbättrad
fastighetsstruktur bidrar till att förenkla för företag, ett mer effektivt
skogsbruk, att flera nya jobb skapas på orten samtidigt som kunskapen om
skogens natur- och kulturmiljövärden ökar. Förslaget är gynnsamt för både
klimat och miljö.
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Satsningen bidrar till att uppfylla det nationella skogsprogrammet och är en
del av januariavtalet, den sakpolitiska överenskommelsen mellan
Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förlängt biogasstöd
Publicerad 21 september 2020

Biogas kan bidra till omställningen från ett
fossilberoende till ett fossilfritt samhälle. För att öka
produktionen av biodrivmedel och stärka
producenternas konkurrenskraft föreslår regeringen i
budgetpropositionen för 2021 att biogasstödet förlängs
tillfälligt och att 200 miljoner kronor tillförs ändamålet
2021. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Biogas är en förnybar energikälla med hög miljöprestanda. En stor del  av
det material som används för att framställa biogas kommer från lantbruket
och livsmedelskedjan, till exempel gödsel, rester från mejerier,
livsmedelsförädling och slakterier. I arbetet med att nå en mer cirkulär och
biobaserad ekonomi i Sverige kommer svensk landsbygd att vara en viktig
del.

För att stärka konkurrensen och påskynda omställningen till förnybara
energikällor föreslog regeringen i vårändringsbudgeten 2018 att stödet till
produktion av biogas skulle breddas till att omfatta fler substrat än gödsel,
som exempelvis matavfall. Stödet ges för den gas som uppgraderas till
fordonsgas (biodrivmedel).  Stödet förlängdes under 2019 och 2020. Nu
föreslår regeringen en ytterligare förlängning av denna satsning genom att
200 miljoner kronor tillförs i budgeten för 2021.  

Jordbruksverket kommer att ansvara för handläggningen av stödet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Snabbspårsutbildningar vid SLU
för livsmedelsinspektörer
Publicerad 21 september 2020

Den pågående pandemin förändrar arbetsmarknaden i
Sverige och ställer krav på flexibilitet och omställning. I
denna omställningsfas finns det behov av utbildning för
karriärbytare. I budgetpropositionen för 2021 föreslår
därför regeringen att 10 miljoner kronor avsätts för att
ge snabbspårsutbildningar vid Sveriges
lantbruksuniversitet (SLU) för bland annat
livsmedelsinspektörer och andra bristyrken inom
livsmedelskedjan. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Antalet sökande generellt till högskolan är rekordhögt. Då behövs ökade
möjligheter till utbildning för att ge Sverige en omstart efter pandemin som
haft allvarliga effekter på arbetsmarknaden. Den som blir arbetslös ska få
chans till utbildning, omställning och snabbt kunna börja jobba igen.

Med satsningen drar regeringen nytta av SLU:s kapacitet för utbildning
inriktad på omställning till ett hållbart samhälle i en föränderlig värld. SLU
utbildar för en rad nyckelkompetenser som behövs i de gröna näringarna och
för att mildra effekterna av pandemin, till exempel trygga den viktiga
livsmedelsförsörjningen. En brist på dessa nyckelkompetenser har ibland
hämmat utvecklingen i hela förädlingskedjan. Det är viktigt att snabbt kunna
vidareutveckla den kompetens som finns i samhället så att den kan utnyttjas
inom de bristyrken som finns.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Satsning till Skogsstyrelsen och
Statens jordbruksverk för ökad
kolsänka
Publicerad 21 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen att 3
miljoner kronor tillförs och fördelas lika mellan Statens
jordbruksverk och Skogsstyrelsen för att, i samråd med
bl.a. Naturvårdsverket och länsstyrelserna, utforma
kriterier och utveckla metoder för att bedöma vilka
marker som är lämpliga för åtgärder som åstadkommer
negativa utsläpp av växthusgaser. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
För att klara Parisavtalets mål kommer negativa utsläpp behövas på global
nivå för att nå 1,5-gradersmålet. I Sverige kan kompletterande åtgärder spela
en roll för att nå de svenska etappmålen till 2030, 2040 och 2045 och
kommer att vara nödvändiga för att nå negativa utsläpp efter 2045.

En möjlig kompletterande åtgärd är att minska utsläpp eller öka kolsänkor i
landskapet. Detta är en viktig anledning till att regeringen, parallellt med
detta uppdrag, föreslår en satsning på återvätning av våtmarker. För att
effektivisera sådant arbete behövs bättre underlag för att bedöma vilka
marker som är lämpligast för åtgärder som bidrar till negativa utsläpp.

Regeringen avser att återkomma med ett preciserat myndighetsuppdrag.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Utbildningssatsning vid Sveriges
lantbruksuniversitet
Publicerad 21 september 2020

Investeringar i kunskap tar Sverige ur krisen. De stora
satsningar inom universitets- och högskolesektorn som
gjordes 2020 med anledning av covid-19-utbrottet
fullföljs nu. I budgetpropositionen för 2021 föreslår
regeringen att Sveriges lantbruksuniversitet (SLU)
förstärks med ca 28 miljoner kr 2021 för att bygga ut
utbildningar vid universitetet. Vidare förstärks SLU med
ca 20 miljoner 2022 och ca 10 miljoner 2023 för
utbyggnaden. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Antalet sökande generellt till högskolan är rekordhögt. Då behövs ökade
möjligheter till utbildning för att ge Sverige en omstart efter pandemin som
haft allvarliga effekter på arbetsmarknaden. Den som blir arbetslös ska få
chans till utbildning, omställning och snabbt kunna börja jobba igen.

För SLU innebär satsningarna bl.a. att medel tillförs som möjliggör fler
studenter inom bristyrkesutbildningar med en permanent utökad budget från
2021. Skogligt basår och naturvetenskaplig bastermin samt utbildningarna på
mastersnivå utökas med en särskild satsning 2021och 2022. Satsningen på
livslångt lärande fortsätter även 2021. Vidare genomförs en generell 5-årig
utbyggnad på utbildning i hela landet 2021–2025.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Naturnära jobb i hela landet
Publicerad 21 september 2020

För att skapa naturnära jobb i hela landet, inriktade på
natur- och skogsvårdande skötsel, föreslår regeringen i
budgetpropositionen för 2021 att det avsätts 180
miljoner kronor för 2021 och 110 miljoner kronor för
2022. Med satsningen lindras arbetslösheten kopplad
till covid-19-utbrottet hos personer långt ifrån
arbetsmarknaden. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Satsningen syftar till att förbättra integrationen, utveckla kompetens och
anställningsbarhet hos nyanlända och långtidsarbetslösa, lindra
kompetensbrist i de gröna näringarna, stärka natur- och skogsvården samt
främja friluftsliv, kulturmiljö, rekreation och turism.

Skogsvårdande skötsel kan exempelvis bidra till att minska spridningen av
växtskadegörare som granbarkborre. I uppdraget ingår att ta fram metoder
för kompetensutveckling inriktad på röjning och plantering i
produktionsskogar, i syfte att öka deltagarnas anställningsbarhet så att de
lättare kan matchas mot arbetsgivare i bristyrken inom den gröna sektorn.

Åtgärder för värdefull natur inom naturvård, friluftsliv och biologisk
mångfald kan t.ex. inriktas på skötsel av naturreservat, upprustning av
ledsystem som staten ansvarar för samt bekämpning av invasiva främmande
arter.

Skogsstyrelsen samordnar arbetet som sker i samarbete med
Naturvårdsverket, Länsstyrelserna, Sveriges geologiska undersökning och
Arbetsförmedlingen. Naturnära jobb finansierades under 2020 genom att 150
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miljoner kronor avsattes i vårändringsbudgeten för 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förstärkt forskning för att svara
mot nationella och globala
samhällsutmaningar
Publicerad 21 september 2020

Regeringen vill stärka forskning och innovation för att
kunna svara mot nationella och globala
samhällsutmaningar. Forskningsrådet Formas har en
central roll i förverkligandet av forsknings- och
innovationspolitiken. I budgetpropositionen för 2021
föreslår regeringen därför att Formas forskningsanslag
inom utgiftsområde 23 höjs med 117 miljoner 2021,
med 135 miljoner kronor 2022 och med 160 miljoner
kronor från och med 2023. Regeringens förslag bygger
på en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Regeringens föreslagna satsning på Formas forskningsanslag förstärker
forskningen inom livsmedels- och bioekonomiområdena liksom landsbygd
och regional utveckling. De specifika insatserna kommer att framgå av
forsknings- och innovationspropositionen som läggs i höst. I propositionen
kommer regeringen bl.a. att presentera satsningar på forskning och
innovation för att möta upp samhällets utmaningar.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förstärkning av SLU:s
forskningsinfrastruktur
Publicerad 21 september 2020

Regeringen föreslår i budgetpropositionen för 2021 att
forskningsinfrastruktur inom Sveriges
lantbruksuniversitet (SLU), förstärks med 70 miljoner
kronor 2021. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Regeringen föreslår att forskningsinfrastruktur inom SLU, bland annat inköp
av mark, förstärks med 70 miljoner kronor 2021, i syfte att bidra till Sveriges
position som ledande kunskapsnation. Regeringen avser medge försäljning
för samhällsbyggnadsändamål av delar av SLU:s mark till Uppsala kommun.

Offentliga investeringar i forskningsinfrastruktur möjliggör nya upptäckter,
skapar nya jobb och stärker Sveriges konkurrenskraft.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Medel för genomförande av havs-
och fiskeriprogrammet
Publicerad 21 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen att
30 miljoner kronor avsätts årligen för att genomföra
havs-och fiskeriprogrammet under perioden 2021–
2027. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Under 2021 kommer ett nytt nationellt havs- och fiskeriprogram för perioden
2021–2027 utformas och träda ikraft. Regeringens övergripande
prioriteringar och mål för det svenska programmet är att understödja
genomförandet av EU:s gemensamma fiskeripolitik och dess långsiktiga mål
om ett hållbart fiske och vattenbruk samt relaterade miljömål och delar av
EU:s integrerade havspolitik. Programmet ska även understödja
återhämtningen av de delar av fiskenäringarna som drabbats av den
pågående pandemin. Det ska också bidra till att uppfylla livsmedelsstrategins
och landsbygdspolitikens mål.

Regeringen föreslår därför att medel avsätts i statsbudgeten för att
genomföra havs-och fiskeriprogrammet under perioden 2021–2027.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förstärkt finansiering av
Sametingets främjandearbete
Publicerad 21 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen att
anslaget Främjande av rennäringen höjs med 15
miljoner kronor 2021. Fr.o.m. 2022 beräknas ökningen
vara 12 miljoner kronor årligen. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Rennäringen står inför flera utmaningar, vilket bland annat kommer till
uttryck genom behovet av att delta mer aktivt i olika processer kring
samhällsplaneringen inom renskötselområdet. Även behovet av anpassning
till klimatförändringarna blir allt mer påtagligt. En annan viktig fråga för
rennäringen är samexistens med rovdjuren och berörda myndigheters och
rennäringens arbete för att begränsa rovdjursskadorna. Rovdjursskadorna är
påtagliga för rennäringen varför rennäringen bör kompenseras för de
rovdjursskador som kvarstår genom ersättning för rovdjursförekomst.

Mot bakgrund av dessa utmaningar föreslår regeringen i budgetpropositionen
för 2021 en förstärkt finansiering av Sametingets främjandearbete.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förstärkning av pågående arbete
med vildsvin
Publicerad 21 september 2020

Vildsvinsstammens utbredning skapar både utmaningar
och möjligheter. Det är angeläget att skapa incitament
för jägare att skjuta fler vildsvin och samtidigt bidra till
att mer vildsvinskött når konsumenter. I
budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen 20
miljoner kronor årligen 2021–2025 för att subventionera
kostnaden för trikinanalyser för vildsvin. Regeringens
förslag bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Det redan beslutade vildsvinspaketet i livsmedelsstrategins handlingsplan del
2 ska bidra till att mer vildsvinskött når marknaden genom att underlätta
köttets väg till konsument och skapa incitament för jägare att skjuta fler
vildsvin. Nu föreslås att detta arbete, som startade i våras, förstärks med
ytterligare 20 miljoner kronor årligen 2021–2025 för att subventionera
kostnaden för trikinanalyser. För att öka incitamenten för jägare att skjuta
fler vildsvin är en åtgärd att minska kostnaderna förknippade med
vildsvinsjakt och därför föreslås att staten tillfälligt tar över kostnaden för
trikinanalyser.

Vildsvinsstammen uppskattas till cirka 300 000 djur. Avskjutningen förra
jaktåret var drygt 112 000 djur. Bara en liten del, ungefär 15 procent, av
köttet från de vildsvin som skjuts i Sverige når marknaden.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förlängning av satsning på att
utveckla företagsklimatet i 39 gles-
och landsbygdskommuner
Publicerad 21 september 2020

En förutsättning för att kunna bo, verka och leva i alla
delar av landet är att det finns företag och
arbetstillfällen. Regeringen föreslår därför en
förlängning av satsningen på att utveckla
företagsklimatet i 39 gles- och landsbygdskommuner
samt att ytterligare 70 miljoner kronor tillförs uppdraget
under 2021. Förslaget bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Regeringen har tidigare satsat 230 miljoner kronor för att stärka gles- och
landsbygdskommuners förutsättningar att utveckla sitt lokala näringsliv. Nu
tillför regeringen ytterligare medel till denna satsning. Kommunerna får
själva avgöra vad medlen ska användas till, förutsatt att de går till
näringslivsutveckling och satsningar på att förbättra företagsklimatet.

Satsningen har så här långt varit mycket lyckad. Det finns ett stort
engagemang för att stärka det lokala företagsklimatet. Uppdraget har bidragit
till en ökad dialog mellan kommuner och företag, och också en ökad
utvecklingskapacitet vilket har lett till ett mer långsiktigt näringslivsarbete.
Regeringen anser att det är viktigt att kommunerna får möjlighet att fortsätta
detta betydelsefulla arbete.

Uppdraget är en del i genomförandet av regeringens sammanhållna politik
för Sveriges landsbygder.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förebygga, övervaka och
bekämpa skogsskador
Publicerad 21 september 2020

Skogsskador orsakar varje år kostnader för miljarder
kronor för skogsnäringen och staten. Beredskap för att
hantera skadehändelser på kort sikt och anpassningar
för att förebygga skador på lång sikt är avgörande för
att skogen ska ge en stabil avkastning och bli en
grundbult i utvecklingen av svensk bioekonomi. För att
förebygga, övervaka och bekämpa skogsskador föreslår
därför regeringen i budgetpropositionen för 2021 att
Skogsstyrelsen tilldelas 30 miljoner kr från och med
2021. Regeringen föreslår också att 30 miljoner kr
anslås till Sveriges lantbruksuniversitet från och med
2021 för inrättande av ett nationellt skogsskadecentrum
och för riskvärdering av skogsskadegörare m.m.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Mildare vintrar, sommartorka och andra effekter av klimatförändringarna
påverkar såväl skogstillväxt som olika skaderisker. I budgetpropositionen för
2020 erhöll Skogsstyrelsen medel för bekämpning av skogsskador, med
särskilt fokus på granbarkborre. Den långsiktiga kapacitetsuppbyggnaden
behöver bli permanent och inkludera fler satsningar. För att förebygga
exempelvis skador orsakade av stormar, bränder, torka, liksom att övervaka
och bekämpa skador orsakade av olika växtskadegörare samt klövvilt m.m.
föreslår därför regeringen dessa satsningar.
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Inrättandet av ett nationellt skogsskadecentrum syftar till att skapa ett samlat
och långsiktigt bemannat kompetenscentrum, inte bara när det gäller
växtskadegörare och betesskador utan även skador orsakade av bränder och
stormar m.m. som följer i klimatförändringens spår. Verksamheten ska bidra
med såväl forskning som kunskapssammanställningar samt sprida
information och utbilda i nära samverkan med näringslivet.

Satsningarna bidrar till nationella skogsprogrammets vision och är en del av
januariavtalet, den sakpolitiska överenskommelsen mellan
Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet och Liberalerna.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Konkurrensverket utses till
tillsynsmyndighet för regelverket
om otillbörliga handelsmetoder i
livsmedelskedjan
Publicerad 21 september 2020

För att stärka konkurrenskraften i livsmedelskedjan
föreslår regeringen i budgetpropositionen för 2021 en
satsning på 8 miljoner kronor 2021 och därefter 11
miljoner kronor årligen. Satsningen går till att inrätta en
funktion hos Konkurrensverket som ska säkerställa
tillsynen av otillbörliga handelsmetoder i
livsmedelskedjan. Regeringens förslag bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Europaparlamentet och rådets direktiv om otillbörliga handelsmetoder
mellan företag i jordbruks- och livsmedelskedjan (UTP-direktivet) syftar till
att stärka de svagaste aktörerna i livsmedelskedjan. Anledningen är att
leverantörskedjan är sårbar för otillbörliga handelsmetoder på grund av en
stark obalans mellan små och stora parter. Enligt direktivet ska
medlemsstaterna utse en eller flera tillsynsmyndigheter som på nationell nivå
ska verkställa de förbud som fastställs i direktivet. Regeringen anser att
Konkurrensverket är bäst lämpad för uppgiften och föreslår därför denna
satsning i budgetpropositionen för 2021

Regeringen vill stärka konkurrenskraften hos små och medelstora företag
inom livsmedelskedjan och regelverket om otillbörliga handelsmetoder i
livsmedelskedjan är ett steg på vägen och kan bidra till att nå målen i den
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svenska livsmedelsstrategin.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

15 miljoner kronor till Sveriges 3R-
center
Publicerad 21 september 2020

Regeringen föreslår i budgetpropositionen 2021 en
fortsatt finansiering av Sveriges 3R-center vid
Jordbruksverket med 15 miljoner kronor per år under
åren 2021–2023. Förslaget bygger på
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
3R från engelskans replace, reduce och refine motsvaras på svenska av
begreppen ersätta, begränsa och förfina djurförsök och är centralt i en
ansvarfull användning av försökdjur. 

Begreppet 3R är brett och omfattar många verksamheter och aktörer.
Sveriges 3R-centrer fyller en viktig funktion som samlande arena för
kunskap och samarbete om 3R-frågor både i Sverige och inom EU. Den
finansiering med 15 miljoner kronor per år som inleddes 2017 fortsätter på
oförändrad nivå. 

Den verksamhet som byggts upp vid 3R-centret med att sprida kunskap om
3R-frågor, att stödja de djurförsöksetiska nämnderna och de lokala
djurskyddsorganen är av stor vikt för djurskyddet av försöksdjuren liksom
för att successivt kunna minska behovet av djurförsök. 3R-centret är även en
viktig del i genomförandet av EU-direktivet om skydd av djur som används
för vetenskapliga ändamål.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förenklingspaket för ökad tillväxt i
hela livsmedelskedjan
Publicerad 21 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen en
satsning på inledningsvis 19 miljoner kronor per år för
genomförandet av ett förenklingspaket som ska utgå
från företagens vardag och verkliga behov så att
tillväxten inom hela livsmedelskedjan kan öka.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Svenska livsmedelsproducenter verkar på en marknad som är utsatt för hård
konkurrens, både nationellt och globalt. Livsmedelsproduktionen berörs av
många olika regler och villkor som styr produktionen. Utformningen av
regler och villkor påverkar därför i stor utsträckning förutsättningarna för att
starta, driva och utveckla företag i livsmedelskedjan.

Att förenkla efterlevnad av regler bidrar till att sektorn kan utvecklas, bli
mer lönsam och att stärka konkurrenskraften för företagen. Regeringen vill
att det ska vara lätt att göra rätt och föreslår därför ett förenklingspaket som
ska utgå från företagens vardag och verkliga behov så att tillväxten inom
hela livsmedelskedjan kan öka.

Paketet ska ta om hand tidigare identifierade utmaningar t.ex. ett antal
åtgärder för fortsatt utveckling av likvärdigheten i livsmedelskontrollen i hela
landet. Samt kortare handläggningstider för miljötillståndsprövning, och att
underlätta tillståndsprocessen för vattenbruksverksamheter samtidigt som
miljökraven förblir höga.

https://www.regeringen.se/


Regeringen, Centerpartiet och liberalerna vill med förslaget permanenta en
satsning på inledningsvis 19 miljoner kr per år. Förslaget ingår som ett led i
proposition 2016/17:104 - En livsmedelsstrategi för Sverige – fler jobb och
hållbar tillväxt i hela landet. Syftet är att stärka livsmedelsproduktionens
konkurrenskraft, inklusive primärproduktionen, genom ett samlat grepp för
att skapa goda förutsättningar för hela livsmedelkedjan.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förstärkning av Jordbruksverkets
styrelse
Publicerad 17 september 2020 Uppdaterad 17 september 2020

I dag beslutade regeringen om två nya ledamöter till
styrelsen för Statens jordbruksverk (Jordbruksverket).
De nya ledamöterna innebär förbättrade möjligheter för
styrelsen att leda myndigheten.
– Det är med glädje jag meddelar att vi nu kan utöka Jordbruksverkets
styrelse med ytterligare kompetens kring bland annat förutsättningarna för
livsmedelskedjans näringsliv och it-utveckling inom staten, säger Jennie
Nilsson, landsbygdsminister.

De nya ledamöterna enligt dagens regeringsbeslut är Peder Sjölander och
Ove Konradsson. Peder Sjölander är it-direktör på Skatteverket och har
tidigare haft chefspositioner på Migrationsverket och Pensionsmyndigheten.
Ove Konradsson är för närvarande VD på Hushållningssällskapet Västra och
har haft flera olika ledande roller inom jordbrukssektorns näringsliv.

– Jordbruksverket spelar en central roll för att säkerställa bästa möjliga EU-
fondsförvaltning som gynnar svenskt jordbruk. Samtidigt är myndigheten
viktig i verkställandet av regeringens livsmedelsstrategi. De nya ledamöterna
innebär att styrelsen får bättre möjligheter att leda myndigheten i detta
viktiga arbete, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

De i dag beslutade förordnandena gäller fr.o.m. den 1 oktober 2020 t.o.m.
den 30 september 2023. Av förordning (2009:1464) med instruktion för
Statens jordbruksverk framgår det att myndigheten leds av en styrelse.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fortsatt kraftfullt
landsbygdsprogram under
övergångsperioden
Publicerad 17 september 2020 Uppdaterad 17 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen ett
fortsatt kraftfullt landsbygdsprogram. Tillskottet är 3050
miljoner kronor 2021 och 3198 miljoner kronor 2022.
Tillsammans med tidigare aviserade satsningar innebär
detta ett landsbygdsprogram om sammanlagt cirka 5,2
miljarder kronor per år under övergångsperioden 2021–
2022 innan EU:s nya jordbrukspolitik träder i kraft 2023.
Regeringens förslag bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Förslaget om 5 198 miljoner kronor per år under övergångsperioden innebär
att regeringen fullt ut kompenserar genom en ökad nationell medfinansiering
för den minskning av EU-medel som Europeiska rådets slutsatser i juli 2020
innebär.

I budgetpropositionen för 2021 tillförs den nationella medfinansieringen
2106 miljoner kronor för 2021, och 2246 miljoner kronor för 2022.
Sammanlagt innebär det för år 2021 på anslag 1:17 (nationell
medfinansiering) 3180 miljoner kronor och 2018 miljoner kronor på anslag
1:18 (EU-finansiering). Satsningen innebär sammantaget ett
landsbygdsprogram om 5 198 miljoner kronor per förlängningsår. Till detta
tillkommer övrigt offentligt stöd från regioner och kommuner.

Stöden i landsbygdsprogrammet bidrar till prioriterade mål inom miljö och
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klimat, konkurrenskraft inom jordbruk, trädgård, rennäring och skogsbruk
samt landsbygdernas utveckling.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Stora satsningar på gröna
näringar i budget 2021
Publicerad 15 september 2020 Uppdaterad 15 september 2020

Budgetpropositionen för 2021 innehåller stora
satsningar för fler jobb och hållbar tillväxt i hela landet.
Förslagen bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Satsningarna på de gröna näringarna i budgetpropositionen för 2021 syftar
till att skapa fler jobb och hållbar tillväxt i hela landet, såväl i landsbygd som
i städer, och bidra till att stärka livsmedelsproduktionens konkurrenskraft
samt utvecklingen av en växande bioekonomi. Hela Sveriges potential ska
användas.

Budgetförslagen i siffror

För att förebygga, övervaka och bekämpa skogsskador föreslås
Skogsstyrelsen tilldelas 30 miljoner kronor från och med 2021.
Regeringen föreslår också att 30 miljoner kr anslås till Sveriges
lantbruksuniversitet från och med 2021 för inrättande av ett nationellt
skogsskadecentrum och för riskvärdering av skogsskadegörare m.m.
För att skapa incitament för jägare att skjuta fler vildsvin och samtidigt
bidra till att mer vildsvinskött når konsumenter föreslås 20 miljoner
kronor avsättas årligen 2021–2025 för att subventionera kostnaden för
trikinanalyser för vildsvin.
För att möta behovet av livsmedelsinspektörer och andra bristyrken
inom livsmedelskedjan föreslås att 10 miljoner kronor avsätts för att ge
snabbspårsutbildningar för dessa yrken vid Sveriges lantbruksuniversitet
(SLU).
En inhemsk växtförädling lägger grunden för framtidens jordbruk i
Sverige. Därför föreslås en permanent nivåökning av medlen till
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kompetenscentret för växtförädling, Grogrund, vid SLU med 5 miljoner
kronor per år från 2021.
För att förbättra villkoren för företagare i skogssektorn behöver
förenklingsåtgärder genomföras. Därför föreslås att Skogsstyrelsen
tillförs 5 miljoner kronor per år under 2021 och 2022.
För att öka takten i omarronderingen i Dalarna föreslås en förstärkning
på 10 miljoner kronor för 2021 och därefter 20 miljoner kronor årligen.
För att kompensera för Jordfondens successivt minskande köpkraft avser
regeringen återinvestera vinster vid försäljning av fastigheter i fonden.
För att förstärka hanteringen av EU-stöd föreslås förvaltningsanslaget
för Statens Jordbruksverk (Jordbruksverket) och länsstyrelserna öka med
50 miljoner kronor respektive 70 miljoner kronor 2021. För 2022 och
2023 föreslås Jordbruksverkets förvaltningsanslag förstärkas med 40
miljoner respektive 25 miljoner. Länsstyrelsernas förvaltningsanslag
föreslås förstärkas med 50 miljoner kronor per år 2022 och 2023.
För att bevara och utveckla kunskapen om mathantverk föreslås
Eldrimner tillföras 10 miljoner kronor per år under perioden 2021-2023 i
syfte att fortsatt driva det nationella centrumet för mathantverk.
För att skapa möjligheter för att öka och höja kvaliteten på miljötillsynen
föreslås att länsstyrelsernas förvaltningsanslag förstärks med 23 miljoner
kronor 2021.
Det ska vara lätt att göra rätt. För att tillväxten inom hela
livsmedelskedjan ska öka föreslås inledningsvis 19 miljoner kr per år
avsättas till ett förenklingspaket som ska utgå från företagens vardag och
verkliga behov.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Satsningar på hållbar
besöksnäring och
landsbygdsföretagande
Publicerad 15 september 2020

En förutsättning för att kunna bo, verka och leva i alla
delar av landet är att det finns företag och
arbetstillfällen. För att stärka den svenska
konkurrenskraften och skapa förutsättningar för fler jobb
i fler och växande företag över hela landet föreslår
regeringen i budgetpropositionen för 2021 satsningar
på en hållbar besöksnäring i hela landet och på ett
utvecklat företagsklimat i gles- och
landsbygdskommuner. Regeringens förslag bygger på
en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Besöksnäringen har under coronakrisen lidit stor skada. Regeringen föreslår
därför även en satsning på 100 miljoner kronor under 2021 på insatser för
besöksnäringens omställning och utveckling mot en hållbar besöksnäring i
hela landet. Åtgärder som ingår är bl.a. kompetens- och affärsutveckling,
ekoturism, stärkt förändringsförmåga och omställning i företagen samt
kunskapsstöd hos Tillväxtverket. Med anledning av den förändrade
marknaden går även medlen till Visit Sweden bl.a. för att ställa om till ett
mer digitalt arbetssätt när det gäller att marknadsföra Sverige som
besöksland.

Regeringen har tidigare satsat 230 miljoner kronor för att stärka gles- och
landsbygdskommuners förutsättningar att utveckla sitt lokala näringsliv. Nu
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föreslår regeringen en förlängning av satsningen genom att 70 miljoner
kronor tillförs uppdraget även under 2021. Uppdraget är en del i
genomförandet av regeringens sammanhållna politik för Sveriges
landsbygder.

Regeringen anser att det är viktigt att kommunerna får möjlighet att fortsätta
detta betydelsefulla arbete. Kommunerna får själva avgöra vad medlen ska
användas till, förutsatt att de går till näringslivsutveckling och satsningar på
att förbättra företagsklimatet.



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Grön återhämtning ska ta Sverige
ur dubbla kriser
Publicerad 14 september 2020

Den globala uppvärmningen fortsätter utan hänsyn till
coronakrisen. Klimatförändringarna förblir vår
generations ödesfråga. Därför föreslår regeringen 9,7
miljarder kronor i satsningar på grön återhämtning i
budgetpropositionen för 2021. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Hela Sverige har kraftsamlat för att klara av det nya coronaviruset och
minska smittspridningen. Det är nu avgörande med en grön omställning som
utgångspunkt för återhämtningen efter krisen. Investeringar i industrins
klimatomställning, hållbara transporter och biologisk mångfald ska bidra till
att vi tar oss ur krisen. Investeringar i klimatneutrala och giftfria cirkulära
lösningar i hela landet minskar koldioxidutsläpp, lägger grunden för nya jobb
och stärker vår konkurrenskraft.

Nya jobb genom industrins omställning

Regeringen föreslår flera stora industrisatsningar i budgetpropositionen för
2021 som kan minska utsläppen, skapa nya jobb och stärka
konkurrenskraften. Med offentliga investeringar i grön omställning skapar vi
jobb i hela Sverige och lägger grunden för industrins omställning-

Med hjälp av gröna kreditgarantier kan staten främja stora
industriinvesteringar som bidrar till att nå målen i miljömålssystemet och det
klimatpolitiska ramverket. Industriklivet utvecklas och breddas för att
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möjliggöra fler investeringar i anläggningar som minskar utsläppen inom
industrin och bidrar till omställningen till ett fossilfritt och cirkulärt samhälle.
Genom kortare handläggningstider för utbyggnad av elnäten och fullständig
skattebefrielse för fler aktörer som producerar egen el inkluderas också fler i
omställningen.

Artikel: Industrins gröna omställning i höstbudgeten

Ökad biologisk mångfald och andra insatser för
Sveriges natur

En miljon arter riskerar att utrotas från jordens yta. I Sverige har antalet arter
som riskerar att försvinna ökat med 11 procent de senaste fem åren. Denna
kris försämrar förutsättningarna för mänskligt liv på vår planet och förstärks
av klimatförändringarna.

Regeringen föreslår en satsning på Sveriges natur. Satsningen ska bland
annat bidra till att hejda artutrotningen och omfattar åtgärder för att skydda
och sköta värdefull natur samt stärka arbetet för rent hav och vatten. Bland
annat ingår medel för ett hållbart fiske med stopp för bottentrålning i
skyddade områden. Möjlighet till begränsade undantag kan ges i
förvaltningsplanen.

En del av regeringens satsning går också till att restaurera våtmarker. Utsläpp
från dikade torvmarker, som tidigare var våtmarker, står för 11 miljoner ton
koldioxidekvivalenter, alltså mer än Sveriges personbilstrafik. Genom att
restaurera våtmarker förhindrar man att klimatgaserna släpps ut i atmosfären
– så att naturen gör klimatjobbet åt oss.

Artikel: Höstbudgetsatsningar för Sveriges natur

Hållbara transporter minskar utsläppen

Inrikes transporter står för cirka en tredjedel av Sveriges utsläpp av
växthusgaser, och utsläppen behöver minska i betydligt snabbare takt fram
till 2030. Regeringen föreslår satsningar i budgetpropositionen för 2021 för
att det ska bli enklare för både privatpersoner och företag att minska
utsläppen.

Omställningen till en fossilfri fordonsflotta stärks genom förändringar av
bonus–malus-systemet. Reduktionsplikten skärps så att mer förnybara



drivmedel blandas in i bensin och diesel, och så att långsiktiga förutsättningar
skapas för produktion av svenska biodrivmedel. Det görs en storsatsning på
järnvägen genom ökat underhåll. För att fortsätta bidra till en överflyttning
av godstransporter från väg till järnväg föreslår regeringen att
miljökompensationen förlängs och vidareutvecklas. Green Cargo har i
dagsläget en utmanande finansiell situation som ytterligare försvårats av den
pågående pandemin. Green Cargo ges ett kapitaltillskott för att nödvändiga
investeringar ska kunna genomföras och säkra långsiktig stabilitet och
lönsamhet i bolaget. Kapitaltillskottet ges mot bakgrund av den
miljökompensation för godstransporter på järnväg som samtidigt föreslås för
riksdagen.

Artikel: Budgetåtgärder för att minska utsläppen från transporter

Energieffektivisering i bostäder

Regeringen bedömer att det fortsatt krävs stora investeringar för att uppnå
både förbättrad energiprestanda och åtgärda renoveringsbehovet i det
befintliga byggnadsbeståndet. Därför skjuter nu regeringen till 900 miljoner
kronor för 2021 till ett nytt stöd för energieffektivisering och renovering av
flerbostadshus.

Artikel: Regeringen tillför medel till stöd för energieffektivisering och
renovering av flerbostadshus

Insatser för lokal grön omställning

Regeringen föreslår satsningar för att stödja det lokala och regionala arbetet
för grön omställning. I detta ingår bland annat kommunal energi- och
klimatrådgivning samt åtgärder för att minska risk för ras och skred.

Artikel: Insatser för lokal grön omställning i höstbudgeten för 2021

Förbättrade klimatberäkningar och internationellt
klimatarbete

Regeringen föreslår även satsningar för att stödja det nationella och
internationella miljö- och klimatarbetet i budgetpropositionen för 2021.

Artikel: Förbättrade klimatberäkningar och internationellt klimatarbete i
höstbudgeten





Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern besöker
Coops färskvaruterminal i
Västerås
Publicerad 07 september 2020 Uppdaterad 07 september 2020

Tisdag den 8 september åker landsbygdsminister
Jennie Nilsson till Västerås för ett verksamhetsbesök på
Coops färsvaruterminal.

Tid: 8 september 2020 kl. 14.30
Plats: Stenbygatan 3-5, Västerås

I samband med besöket ges landsbygdsministern en rundvandring på
terminalen tillsammans med Coops vd Magnus Johansson samt ytterligare
företrädare för bolaget.

Media är välkomna att delta under rundvandringen.

För mediala förfrågningar kontakta pressekreterare Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sakråd och möten om översyn av
rennäringslagstiftningen
Publicerad 04 september 2020

Regeringskansliet bjuder in till sakråd och möten i syfte
att inhämta synpunkter och reflektioner om en översyn
av rennäringslagstiftningen inför framtagande av
utredningsdirektiv.
Regeringen aviserade den 23 juli i år att en utredning kommer att tillsättas
för en översyn av rennäringslagstiftningen. Rennäringslagstiftningen är från
1971 och behöver bland annat anpassas till dagens samhällsstruktur och
Högsta domstolens dom i Girjas-målet.

– Det här är mycket komplexa frågor med många dimensioner att beakta.
Det är därför viktigt för mig med delaktighet och öppenhet under hela
processen och dessa möten är ett led i det arbetet, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Mötena kommer att hållas digitalt den 30 september, 7 oktober och 14
oktober.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förlängt stöd till yrkesfisket för
tillfälligt upphörande av
fiskeverksamhet
Publicerad 03 september 2020 Uppdaterad 03 september 2020

Regeringen har beslutat att förlänga den förordning
som möjliggör ersättning vid tillfälligt upphörande av
fiskeverksamhet, ett så kallat stillaliggandestöd, till
yrkesfiskare som drabbas särskilt av covid-19-utbrottet.
Sedan 16 juni kan fiskare som drabbats särskilt av covid-19-utbrottet och
som uppfyller villkoren för stödet välja att tillfälligt upphöra med sin
fiskeverksamhet och få ersättning under tiden. Stillaliggandestödet syftar till
att täcka fasta kostnader samt en arbetskraftskostnad under stödperioden
och lämnas med ett schablonbelopp.  

Stödperioden har hittills delats upp i fyra olika perioder från 16 juni till 15
september 2020. Förlängningen innebär att ytterligare sju perioder bestående
av femton eller sexton dagar var införs från 16 september fram till 31
december.   

– Coronapandemin är inte över och även om sommaren kan ha haft en viss
positiv effekt på efterfrågan på vissa fiskarter så är det fortsatt mycket
osäkert hur utvecklingen kommer att se ut under hösten. Regeringen har
därför fattat beslut om att förlänga stillaliggandestödet året ut, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsminister Jennie
Nilsson tar del av Skånsk
skogsstrategi
Publicerad 24 augusti 2020

Skånsk skogsstrategi är ett led i att regionalisera det
nationella skogsprogrammet. Den vilar på fyra
huvudområden; innovation, miljö, rekreation och
produktion. En bärande princip för strategin är att dessa
knyts samman så att en gemensam väg framåt är
möjlig, grundad på samsyn och dialog. Denna
eftersträvade dialog, nu och i framtiden, utgör
huvudbudskap för lanseringseventet den 25 augusti
2020 som landsbygdsminister Jennie Nilsson deltar
digitalt vid.
– Det regionala arbetet med skogsstrategier är viktigt för att uppnå visionen
med det nationella skogsprogrammet. Vi behöver alla krafter för jobb och
hållbar tillväxt i hela landet. Den skånska strategin blir mycket värdefull.
Sveriges sydliga skogar är en fantastisk resurs som vi ska ta tillvara – både i
produktivt syfte, men också för turism, jakt och rekreation samt för att öka
den biologiska mångfalden, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regeringen beslutade 2018 om en strategi och en handlingsplan för det
nationella skogsprogrammet. I samband med handlingsplanen beslutade
regeringen också om åtgärder i form av regeringsuppdrag som ska bidra till
genomförandet av skogsprogrammet. En av åtgärderna var ett uppdrag till
Skogsstyrelsen om att fördela medel till regionala insatser som stödjer det
nationella skogsprogrammet.

https://www.regeringen.se/


Underlaget till den regionala skånska skogsstrategin har tagits fram i
samverkan och dialog med LRF Skåne, Skogforsk, Södra skogsägarna,
Naturskyddsföreningen i Skåne, SLU – Institutionen för sydsvensk
skogsvetenskap, Region Skåne, Länsstyrelsen Skåne och Skogsstyrelsen.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Utredning kommer tillsättas för en
översyn av
rennäringslagstiftningen
Publicerad 23 juli 2020 Uppdaterad 23 juli 2020

Rennäringslagstiftningen är från 1971 och behöver
bland annat anpassas till dagens samhällsstruktur och
Högsta domstolens dom i Girjas-målet. Mot bakgrund
av detta kommer regeringen tillsätta en utredning för att
se över rennäringslagstiftningen.
Högsta domstolens dom från den 23 januari i år i Girjas-målet tydliggjorde
att rennäringslagen från 1971 behöver ses över och anpassas till dagens
samhällsstruktur. Regeringen har därför beslutat att en utredning kommer
tillsättas för att se över rennäringslagstiftningen.

– Det är mycket glädjande att vi tar steg framåt och att en utredning kommer
tillsättas för att anpassa lagstiftningen till dagens samhällsstruktur och till
Högsta domstolens dom i Girjas-målet, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Direktiv och exakta former för utredningen är inte bestämda utan kommer
utformas under hösten. Regeringen kommer kalla berörda aktörer till sakråd
och möten för att diskutera översynen av rennäringslagstiftningen inför
framtagande av utredningsdirektivet.

– Det här är mycket komplexa frågor med många dimensioner att beakta.
Det är därför viktigt för regeringen att delaktighet och öppenhet präglar hela
processen, sakråd och möten är ett led i det, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Mötena kommer att hållas under hösten. Inbjudan och slutdokumentation för
mötena kommer att presenteras på regeringens webbplats.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Två viktiga beslut för att skydda
och säkra dricksvattnet
Publicerad 16 juli 2020 Uppdaterad 16 juli 2020

Regeringen fattade idag beslut om två viktiga åtgärder
för att trygga vårt viktigaste livsmedel – dricksvattnet.
Regeringen beslutade idag om kommittédirektiv för en
utredning om hur EU:s nya dricksvattendirektiv ska
genomföras i Sverige. De nya reglerna kommer att
påverka alla 10 miljoner svenskar och sett till hela EU
berörs närmare 450 miljoner människor. Dessutom
beslutade regeringen också att ge Livsmedelsverket i
uppdrag att utreda nationell laboratorieförmåga för
dricksvattenanalyser vid kris och höjd beredskap.

Dricksvattendirektivet

I december väntas EU anta ett nytt dricksvattendirektiv. Det kommer att
innehålla ett flertal förändringar, bland annat skärpta bestämmelser om
dricksvattenkvalitet, ökad tillgång till dricksvatten, förbättrad information till
allmänheten och nya regler för material i kontakt med dricksvatten.

I kommittédirektiven som nu har beslutats fastställs ramarna för den
utredning som behöver göras för att kunna genomföra det nya
dricksvattendirektivets bestämmelser i Sverige. I direktiven ingår bland annat
att kartlägga hur svensk lagstiftning förhåller sig till det nya
dricksvattendirektivet, att föreslå nödvändiga lag- och förordningsändringar
samt lämna förslag på vilka myndigheter som är bäst lämpade att hantera de
nya uppgifter som kommer att följa av det nya direktivet.
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– Det nya dricksvattendirektivet innehåller flera nyheter som kommer att
påverka både statliga, kommunala och privata aktörer och inte minst
allmänheten. Det är viktigt att vi tidigt kan börja utreda vad som krävs för att
det nya dricksvattendirektivet ska kunna genomföras på ett bra sätt i vårt
land, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Nationell laboratorieförmåga

Ansvaret inom dricksvattenområdet vid kris och höjd beredskap vad gäller
laboratorieförmåga behöver tydliggöras. Viss förmåga finns idag vid andra
myndigheter, men majoriteten av analyserna tillhandahålls av kommersiella
aktörer. Syftet med regeringsuppdraget till Livsmedelsverket är att säkra
Sveriges förmåga vad gäller dricksvattenanalyser vid kris och höjd
beredskap.

– Det här uppdraget är viktigt för att säkerställa en trygg
dricksvattenförsörjning och stödja kommunerna i deras arbete, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen presenterar stor
insats för att stärka
besöksnäringen
Publicerad 16 juli 2020 Uppdaterad 16 juli 2020

Idag presenterar näringsminister Ibrahim Baylan en
ändring i det nationella regionalfondsprogrammet som
möjliggör kraftfulla satsningar för små och medelstora
företag inom turism och besöksnäring. Därtill förlänger
regeringen Tillväxtverkets uppdrag med en
samverkansarena i besöksnäringen vilket är viktigt för
näringens återhämtning.
Regeringen presenterar idag en ändring i det nationella
regionalfondsprogrammet som innebär, under förutsättning att EU-
kommissionen ger sitt godkännande, att Tillväxtverket ges möjlighet att
genomföra en utlysning om 70 miljoner kronor för kapacitetshöjande insatser
i besöksnäringens företag. Ändringen är ett resultat av regeringens uppdrag
till Tillväxtverket att i samverkan med regioner förbereda och vidta åtgärder
för att inom regionalfondsprogrammen kunna möta de ekonomiska
effekterna av covid-19-utbrottet.

– Det som regeringen och Tillväxtverket presenterar idag är en stor insats för
en av de näringar som drabbats allra hårdast i krisen. Det är viktigt för hela
Sveriges konkurrenskraft och utveckling över hela landet att investeringarna
sker där behoven är som störst, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

– Många företag inom besöksnäringen har tappat merparten av sin
omsättning till följd av minskat resande och uteblivna möten och evenemang.
Behovet är stort av att ställa om och tänka nytt. Satsningen inom nationella
regionalfondsprogrammet ger nu möjlighet att stärka omställningsförmåga
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och innovationskraft hos besöksnäringsföretag i hela Sverige, säger Gunilla
Nordlöf, generaldirektör på Tillväxtverket.

Därtill har regeringen idag beslutat om att förlänga Tillväxtverkets uppdrag
att stödja inrättandet av en samverkansarena i besöksnäringen.

– Besöksnäringen har det fortfarande otroligt tufft. Samverkansarenan
kommer vara en viktig pusselbit i näringens återhämtning och omställning.
Sammantaget skapar de här båda insatserna bättre förutsättningar för
besöksnäringens företag att överleva och återstarta efter krisen, säger
näringsminister Ibrahim Baylan.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Anpassning av bestämmelser om
kontroll i livsmedelskedjan till EU:s
nya kontrollförordning
Publicerad 02 juli 2020 Uppdaterad 02 juli 2020

Idag beslutade regeringen en lagrådsremiss för att
anpassa nio svenska lagar till bestämmelser i EU:s nya
kontrollförordning. Det föreslås bl.a. en möjlighet för
kontrollmyndigheter att göra inköp under dold identitet. I
lagrådsremissen behandlas även ett införande av
efterhandsdebitering av avgifter för livsmedelskontroll.
EU:s kontrollförordning medför behov av att införa vissa nya begrepp, nya
bemyndiganden och några nya bestämmelser i övrigt i de aktuella lagarna.

Möjlighet till inköp under dold identitet införs för kontrollmyndigheterna.
Syftet med detta är att effektivt kunna kontrollera livsmedel och andra
produkter som erbjuds till försäljning, särskilt när det gäller handel genom
distanskommunikation såsom internethandel.

I lagrådsremissen görs också bedömningen att obligatorisk
efterhandsdebitering bör införas för avgifter inom livsmedelskontrollen. Det
innebär att livsmedelsföretagen får betala sin kontrollavgift efter genomförda
kontrollbesök istället för som nu, i början av varje kalenderår. På detta sätt
blir det en tydligare koppling mellan utförd kontroll och betalning vilket ökar
legitimiteten för avgiften och bidrar till att kontrollen upplevs som mer
likvärdig.

– Med efterhandsdebitering blir det tydligare för företagen vad de betalar för
och det kan också bidra till att företagen upplever systemet som mer rättvist,
säger landsbygdminister Jennie Nilsson.
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Efterhandsdebitering kan bli obligatorisk tidigast från år 2022.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ersättning för tillfälligt upphörande
av fiskeverksamhet ska stödja
yrkesfisket
Publicerad 02 juli 2020 Uppdaterad 02 juli 2020

Regeringen har nu beslutat om den förordning som ska
möjliggöra ersättning vid tillfälligt upphörande av
fiskeverksamhet, ett så kallat stillaliggandestöd, till
yrkesfiskare som drabbas särskilt av covid-19-utbrottet.
Coronapandemin har lett till att efterfrågan på vissa fiskarter har minskat
markant, både i Sverige och från exportmarknaderna. Detta beror på att
försäljningen sker framför allt till restauranger, hotell och
konferensanläggningar samtidigt som aktiviteten i dessa branscher har varit
mycket lägre än normalt. Med stora prisfall som följd drabbas delar av
yrkesfisket hårt av utvecklingen under pandemin.

Stillaliggandestödet innebär att de fiskare som uppfyller villkoren för stödet
kan välja att tillfälligt upphöra med sin fiskeverksamhet. Stödet syftar till att
täcka fasta kostnader samt en arbetskraftskostnad under stödperioden och
lämnas med ett schablonbelopp. Stödperioden delas upp i fyra olika perioder
från 16 juni till 15 september 2020.

– Regeringen har nu fattat alla beslut som krävs för att stillaliggandestöd ska
kunna lämnas. Det gäller både beslut om förordningen med bestämmelserna
om stödet och om förslag till ändring av havs- och fiskeriprogrammet. Dessa
beslut skapar de legala och finansiella ramarna för stödet och nu återstår
enbart att Europeiska kommissionen godkänner vårt förslag till
programändring, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Jordbruksverket är den myndigheten som handlägger stöd inom ramen för
havs- och fiskeriprogrammet och som även ansvarar för handläggningen av
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stillaliggandestödet. På Jordbruksverkets webbsida finns detaljerad
information om stödet och dess villkor, men också annan information som
exempelvis hur man räknar fram stödbeloppet och när man kan skicka in en
ansökan.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Regeringen beslutar om ytterligare
coronasatsning på
lantbruksuniversitetet
Publicerad 30 juni 2020 Uppdaterad 30 juni 2020

Högskolan förstärks för att möta utbildningsbehov och
motverka arbetslöshet i coronakrisens spår. Sveriges
lantbruksuniversitet (SLU) får ytterligare tillskott och kan
genom satsningen inrätta platser för utbildning till
bristyrken och för livslångt lärande.
SLU har tilldelats extra medel på 3,3 miljoner kronor för utbildning till
bristyrken redan under 2020. Beslutet innebär även att nivåhöjningen
permanentas till 6,6 miljoner kronor från 2021 och framåt för utbildning till
bristyrken.

SLU tilldelas därutöver 1,7 miljoner kronor i en engångssatsning inom
livslångt lärande. Satsningen gör det möjligt för fler personer med tidigare
arbetslivserfarenhet att läsa kortare utbildningar för omställning och
vidareutbildning, för att på så sätt stärka det livslånga lärandet.

– Det är en ambitiös utbildningssatsning för att motverka coronakrisens
effekter. Vi drar nytta av SLU:s kapacitet för utbildning, som grund för
omställning till ett hållbart samhälle i en föränderlig värld. Vi behöver utbilda
för en rad nyckelkompetenser som behövs i de gröna näringarna och för att
mildra effekterna av corona, till exempel trygga den viktiga
livsmedelsförsörjningen, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

– Coronavirusets konsekvenser för ekonomin och arbetsmarknaden gör att
rekordmånga söker sig till studier nu. Vårens stora utbildningssatsningar gör
att fler får möjlighet att komma trygga ur krisen, säger Matilda Ernkrans,
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minister för högre utbildning och forskning.

Tidigare i våras presenterade regeringen en utbildningssatsning, som för SLU
innebar en satsning på omkring 7 miljoner kronor 2020. Vidare är det redan
beslutat att 8 miljoner kronor satsas 2021. 100 nya platser på
sommarkurserna inrättades och basåret förstärktes med motsvarande 37
helårsstudentplatser hösten 2020 samt 74 helårsstudentplatser 2021.

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta Simon Andersson
eller Tove Kullenberg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Naturnära jobb skapas i hela
landet
Publicerad 26 juni 2020

Regeringen har nu beslutat om uppdraget hur
satsningen Naturnära jobb ska genomföras. Hela landet
omfattas och under hösten planeras 608 platser till
personer långt ifrån arbetsmarknaden. Ett syfte är att
lindra arbetslösheten kopplad till det pågående utbrottet
av det nya coronaviruset.
I vårändringsbudgeten avsattes totalt 150 miljoner kr för Naturnära jobb
2020 för personer som står långt ifrån arbetsmarknaden. Regeringen har nu
givit uppdrag till Skogsstyrelsen, Sveriges geologiska undersökning,
Naturvårdsverket, länsstyrelserna och Arbetsförmedlingen att bidra så att
naturnära jobb skapas. Skogsstyrelsen ska samordna arbetet och
myndigheterna har gjort en preliminär planering hur platserna fördelas över
landet.

– Satsningen är konkret och öppnar möjligheter för arbetslösa över hela
landet. Jag är glad över att de inblandade myndigheterna så snabbt
organiserat sig så att vi redan nu kan kompetensutveckla arbetslösa till
bristyrken i de gröna näringarna och samtidigt utföra viktig natur- och
skogsvårdande skötsel, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Satsningen syftar till att förbättra integrationen, utveckla kompetens och
anställningsbarhet hos nyanlända och långtidsarbetslösa, lindra
kompetensbrist i de gröna näringarna, stärka natur- och skogsvården samt
främja friluftsliv, kulturmiljö, rekreation och turism, vilket ger ett mervärde
för många människor.

Skogsvårdande skötsel kan exempelvis bidra till att minska spridningen av
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växtskadegörare såsom granbarkborre. I uppdraget ingår att ta fram metoder
för kompetensutveckling inriktad på röjning och plantering i
produktionsskogar, i syfte att öka deltagarnas anställningsbarhet så att de
lättare kan matchas mot presumtiva arbetsgivare i bristyrken inom den gröna
sektorn.

Åtgärder för värdefull natur inom naturvård, friluftsliv och biologisk
mångfald kan t.ex. inriktas på skötsel av naturreservat, upprustning av det
statliga ledsystemet och bekämpning av invasiva främmande arter.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Nya nationella mål påskyndar
omställningen till en cirkulär
ekonomi
Publicerad 25 juni 2020 Uppdaterad 27 augusti 2020

Ny version: Regeringen har idag beslutat om fyra nya
etappmål för att minska matsvinnet, samt öka
återvinningen av kommunalt avfall och återanvändning
av förpackningar. De bidrar till att resurser används mer
effektivt, vilket minskar klimatpåverkan och är en del i
arbetet för en cirkulär ekonomi.
Etappmål anger steg på vägen för att nå de av riksdagen beslutade
miljökvalitetsmålen och Generationsmålet.  

− Vi behöver göra många åtgärder samtidigt under de kommande åren för att
ställa om samhället till en cirkulär ekonomi. Återvinning och återanvändning
är viktigt, och vi måste också konsumera på ett smartare sätt. De nya
etappmålen visar hur vi ska minska mängden avfall i samhället och spara på
resurser, säger miljö- och klimatminister Isabella Lövin.

Etappmålet om kommunalt avfall innebär att successivt öka andelen
kommunalt avfall som materialåtervinns och förbereds för återanvändning.
Etappmålet har en stegrande ambitionsnivå fram till år 2035, då minst 65
viktprocent av det kommunala avfallet ska förberedas för återanvändning
eller materialåtervinnas. Målår och viktprocent är desamma som i
avfallsdirektivet.

Förberedelse för återanvändning innebär att en produkt eller komponent som
blivit avfall, rengörs, repareras eller kontrolleras så att den kan användas
igen, exempelvis kan en stol som blivit avfall repareras och sedan användas
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igen. Materialåtervinning innebär att avfallsmaterial används till produkter,
material eller ämnen, antingen för det ursprungliga ändamålet eller för andra
ändamål.

Regeringen har beslutat om två etappmål för matsvinn, som omfattar hela
livsmedelskedjan. De ska dels minska matsvinnet så att det sammantagna
livsmedelsavfallet minskar med minst 20 viktprocent per capita från 2020 till
2025, dels öka andelen av livsmedelsproduktionen som ska nå butik och
konsument 2025.

− Det har länge funnits en efterfrågan på ett nationellt mål för minskat
matsvinn från både offentliga och privata aktörer i livsmedelskedjan. Det är
också något som i den nationella handlingsplanen för minskat matsvinn har
identifierats som en förutsättning för att handlingsplanens övriga åtgärder ska
bli framgångsrika. Det är därför väldigt glädjande att regeringen nu fattar
detta beslut och det är min förhoppning att dessa gemensamma målsättningar
ger incitament för både offentliga och privata aktörer att accelerera sitt
arbeta för att minska matsvinnet, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Slutligen har regeringen beslutat om nytt etappmål för återanvändning av
förpackningar som innebär att andelen återanvändbara förpackningar som
släpps ut på marknaden ska öka successivt från år 2022 med minst 30
procent till år 2030.

I Sverige är förpackningar det största enskilda användningsområdet för plast
sett till vikt, enligt en undersökning från 2019. Etappmålet ska leda till
ändrade beteenden hos konsumenter och andra aktörer så att förpackningar
används flera gånger innan de blir avfall eller återvinns.

Steg på vägen för att nå miljökvalitetsmålen och
Generationsmålet

Uppföljningar och utvärderingar visar att det är en lång väg kvar för att nå de
flesta av de 16 miljökvalitetsmål och Generationsmålet som riksdagen
beslutat om. Regeringen vill öka takten i genomförandearbetet. Att nå det
övergripande målet för miljöpolitiken (Generationsmålet) om att till nästa
generation lämna över ett samhälle där de stora miljöproblemen i Sverige är
lösta utan att orsaka ökade miljö- och hälsoproblem utanför Sveriges gränser
är en central del av regeringens politik. Regeringen har angett att
miljömålssystemet ska utvecklas och att nya etappmål ska tas fram. De
etappmål som idag beslutats är steg på vägen för att nå flera av



miljökvalitetsmålen, främst Begränsad klimatpåverkan, God bebyggd miljö,
Giftfri miljö, Ingen övergödning samt Generationsmålet. De bidrar också till
att nå flera av hållbarhetsmålen inom Agenda 2030.  Många aktörers bidrag
och engagemang behövs för att de nu beslutade etappmålen ska nås.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringens arbete för skydd av
dricksvatten
Publicerad 23 juni 2020 Uppdaterad 23 juni 2020

Regeringen har tillfört Livsmedelsverket tre miljoner
kronor från januari 2020 i syfte att säkra arbetet med
dricksvatten och samordna arbetet med stärkt skydd av
dricksvatten. Livsmedelsverket ska tillsammans med de
aktörer som arbetar med vattenfrågor som berör
dricksvatten skapa förutsättningar för långsiktigt
strategiskt arbete för att skydda nuvarande och framtida
dricksvatten.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson håller idag i ett digitalt möte med
Livsmedelsverket för att diskutera arbetet för skydd av dricksvatten.

– Regeringen följer arbetet med stärkt skydd av dricksvatten noga. Vi vill
säkra nuvarande och framtida behov av dricksvattenförsörjning och arbeta
strategiskt med dessa frågor. Kommunerna har ett stort ansvar för
dricksvattenförsörjningen men även den regionala och nationella nivån
genom de regionala aktörer och myndigheter som berörs och som kan bidra i
detta viktiga arbete, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Den Nationella samordningsgruppen för dricksvatten är en ny organisation
för 2020 och leds av Livsmedelsverkets generaldirektör. I
samordningsgruppen ingår generaldirektören eller den som utses i dess ställe
från Havs- och vattenmyndigheten, Boverket, Folkhälsomyndigheten, SGU,
Kemikalieinspektionen, SMHI, Trafikverket och MSB. Därutöver ingår
Länsstyrelserna, SKR, Svenskt Vatten, Vattenmyndigheterna och två
representanter för kommunerna (Luleå kommun och Kristianstads kommun).
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern besöker
skog och virkesterminal i Halland
Publicerad 17 juni 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson åker den 18 juni till
Halland för att göra ett fältbesök i skogen utanför
Halmstad. Sedan besöker hon en virkesterminal utanför
Värö bruk. Fokus för dagen är att studera bekämpning
av barkborrar. Programmet arrangeras av Södra
skogsägarna.

Program

13:00 Besök vid skogsavverkning

15.00 Besök vid terminallager utanför Värö bruk, norr om Varberg

16.00 Dagen avslutas

Regeringen har tillfälligt ändrat reglerna för miljöprövning för att snabbare
möjliggöra utökad lagring av timmer. Det ökade lagringsbehovet har
uppkommit då efterfrågan på virke har minskat på grund av covid-19-
pandemin samtidigt som det pågår ett omfattande granbarkborreangrepp i
Götaland och Svealand med brådskande behov av att avverka och
transportera ut angripet virke ur skogen under svärmningssäsongen.

– Utifrån det svåra skadeläget till följd av granbarkborrar är det nu viktigt att
såväl privata skogsägare som ansvariga myndigheter samverkar och gör sitt
yttersta för att begränsa utbrotten. Regeringen underlättar därför processen
för utökade terminallager, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Journalister är välkomna att vara med på hela eller delar av eftermiddagen.
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Anmäl dig i förväg hos pressekreterare Simon Andersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ersättning för tillfälligt upphörande
av fiskeverksamhet som en följd
av covid-19-utbrottet möjliggörs till
yrkesfisket
Publicerad 15 juni 2020 Uppdaterad 15 juni 2020

Regeringen kommer inom kort att besluta om möjlighet
till ersättning för tillfälligt upphörande av
fiskeverksamhet, det s.k. stillaliggandestöd, till
yrkesfiskare som drabbas särskilt av covid-19-utbrottet.
De fiskare som uppfyller vissa krav enligt EU-regler på bl.a. tidigare aktivitet
kan välja att upphöra med sin fiskeverksamhet från och med den 16 juni och
få ersättning under stödperioden. Ersättningen syftar till att täcka fasta
kostnader samt en arbetskraftskostnad under stödperioden och baseras på
schablonberäkningar. Stödperioden delas upp i fyra olika perioder fram till
15 september men kan komma att förlängas.

Regeringen har stått bakom förslaget till ändringen av Europeiska havs- och
fiskerifonden som bl.a. möjliggör stöd för tillfälligt stillaliggande till
yrkesfisket maa covid-19-utbrottet. Ändringarna trädde i kraft den 25 april
men i Sverige finns inte stöd för tillfälligt upphörande med fiskeverksamhet
inom ramen för havs- och fiskeriprogrammet, vilket har lett till en längre
process för att möjliggöra stödet. Arbete fortgår med att få alla delar på plats
innan stödet kan betalas ut.

– Jag är väl medveten om att många fiskare har det tufft under pågående
coronakris och jag är därför glad över att nu kunna meddela att våra svenska
fiskare kommer att kunna få ett stillaliggande stöd, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.
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De fiskare som avbryter sitt fiske helt från och med den 16 juni kan erhålla
en viss ersättning för fasta kostnader samt för en arbetskraftskostnad under
den s.k. stillaliggandeperioden om de tillhör målgruppen för stödet och
uppfyller de nödvändiga villkoren. Dessa fiskare kommer i så fall att kunna
söka en eller flera av perioderna 16 juni–30 juni, 1–31 juli, 1–31 augusti och
1–15 september 2020.

Stödet är riktat till innehavare av personlig fiskelicens samt till innehavare av
fiskelicens som inte innehar överlåtbara fiskerättigheter för pelagiska arter
och som har arbetat ombord på ett unionsfiskefartyg som berörs av
stillaliggandet och som understiger 24 meter. 

För att kunna få stöd måste innehavare av personlig fiskelicens eller
fiskelicens har arbetat ombord under ett visst antal dagar.

För innehavare av fiskelicens som har demersala, individuella
fiskemöjligheter, finns det krav på att en viss del av dessa individuellt
tilldelade fiskemöjligheter ska finnas kvar vid slutet av 2020.

Jordbruksverket är den myndighet som handlägger stöd inom ramen för
havs- och fiskeriprogrammet och som även ansvarar för handläggningen av
stillaliggandestödet. På Jordbruksverkets webbsida kommer man kunna läsa
mer detaljerad information om stödet och dess villkor, men också annan
information som exempelvis hur man räknar fram stödbeloppet och när man
kan skicka in en ansökan.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Tillfälliga lättnader ska underlätta
för svenska fiskare
Publicerad 13 juni 2020 Uppdaterad 13 juni 2020

Coronapandemin har gjort att efterfrågan på matfisk
från svenska vattenbrukare minskat markant eftersom
försäljningen av fisken framför allt sker till restauranger,
hotell och konferensanläggningar. Detta har skapat
stora utmaningar för fiskodlingsföretagen. Regeringen
har därför infört tillfälliga lättnade i reglerna i tillstånd till
fiskodling.
Lättnaderna ökar förutsättningarna för att fisken kan användas till livsmedel
och innebär att de negativa ekonomiska effekterna för företagen mildras.

– De tillfälliga lättnaderna minskar risken för att vi tappar producenter av ett
viktigt livsmedel. För landsbygdsutvecklingen är det viktigt att företagen
finns kvar och att jobben säkras, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om 2 miljoner
kronor för att öka byggandet i trä
Publicerad 12 juni 2020

Regeringen har beslutat om ett bidrag på totalt 2
miljoner kronor till föreningen Trästad Sverige. Syftet är
att öka kunskapen om träbyggande, sprida goda
exempel samt stimulera innovation och utveckling inom
det industriella träbyggandet.
– De senaste åren har det industriella byggandet i trä fortsatt att växa med
hjälp av nya forskningsresultat. Allt fler byggnader och bostäder kan byggas
med lägre kostnader och framför allt mindre klimatutsläpp. Genom att öka
uttaget av råvara från våra skogar skapar vi också fler jobb utanför
storstäderna, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

I dag står träbyggandet för cirka 90 procent av nybyggnationen av småhus
och intresset för nybyggda flerbostadshus med stomme av trä har ökat de
senaste åren och ligger nu på 14-15 procent. Allt fler kommuner har tagit
fram träbyggnadsstrategier.

Bidraget till föreningen Trästad Sverige är en av många åtgärder som stödjer
arbetet med det nationella skogsprogrammet. Trästad Sverige har tidigare
beviljats stöd på 6 miljoner kronor för åren 2017–2019 och får nu totalt 2
miljoner kronor för år 2020.

– Den aktivt brukande skogen spelar en helt avgörande roll i en växande
bioekonomi och skapar jobb och tillväxt i hela landet. Ett ökat byggande i trä
bidrar till en levande landsbygd och är klimatsmart eftersom skogsbruket är
nyckel i omställningen till en fossilfri och biobaserad ekonomi, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny siJordbruksverket får stöd för
att digitalisera genomförandet av
jordbrukspolitikenda
Publicerad 11 juni 2020 Uppdaterad 11 juni 2020

Regeringen ger Jordbruksverket i uppdrag att
tillsammans med Myndigheten för digital förvaltning
(Digg) och länsstyrelserna utveckla digitaliseringen av
verksamhetsstöd för den gemensamma
jordbrukspolitiken. Uppdraget är en del i arbetet med att
säkerställa ett effektivt genomförande av den
gemensamma jordbrukspolitiken.
Uppdraget innebär planering av det digitala verksamhetsstödet inför den
gemensamma jordbrukspolitiken 2021–2027 med avseende på bland annat
effektivisering. I uppdraget ingår också att ge förslag på hur det digitala
verksamhetsstödet kan bli ett mer kostnadseffektivt och rättssäkert system
samt hålla en hög kvalitet var gäller utbetalningar, kontroller och
redovisningsmöjligheter.

Nuvarande programperiod med EU:s landsbygdsprogram har inneburit en del
svårigheter kopplat till bristfälliga digitala lösningar inklusive prognosverktyg
hos Jordbruksverket. För att säkra det nuvarande landsbygdsprogrammets
sammanlagda budget har nödvändiga beslut fattats om skrivelse till
kommissionen om ändringar av programmet. För att inte liknande situationer
ska uppstå framöver behövs även proaktiva initiativ liksom uppdraget till
länsstyrelserna, Digg och Jordbruksverket.

– De digitala investeringar som görs måste vara väl avvägda och it-systemen
ska innebära hjälp, inte vara ett hinder, för ett effektivt genomförande av
politiken. Erfarenheter från Digg och länsstyrelserna blir viktiga delar i
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samarbetet med Jordbruksverket för att säkerställa det digitala
verksamhetsstödet inför nästa period med EU:s jordbruks- och
landsbygdsstöd, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ska redovisas till Näringsdepartementet senast den 30 november
2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsminister Jennie
Nilsson tar del av Västerbottens
regionala skogsprogram
Publicerad 10 juni 2020 Uppdaterad 10 juni 2020

Fem fokusområden pekar ut ritningen i Västerbottens
regionala skogsprogram, som ska bidra till att
förverkliga regeringens nationella skogsprogram.
– Vad som händer regionalt är så viktigt för att uppnå visionen för det
nationella skogsprogrammet. De regionala skogsprogrammen är en motor för
att vi ska kunna jobba gemensamt för jobb och hållbar tillväxt i hela landet.
Vi ska göra detta tillsammans, säger Jennie Nilsson, landsbygdsminister.

Underlaget till Västerbottens regionala skogsprogram har tagits fram i
samverkan och dialog med myndigheter, näringsliv, intresseorganisationer
och akademi. Med hjälp av det breda underlaget har möjligheter för att öka
skogens olika värden lyfts fram och ett antal utmaningar identifierats.

Till den regionala skogsstrategin finns också en handlingsplan där insatser
och åtgärder konkretiseras.

I skogslänet Västerbotten bidrar skogen med många arbetstillfällen på
landsbygden såväl som i städerna. Skogsbruket är en viktig inkomstkälla för
både privatpersoner, företag och kommuner. Vedråvaran är basen för en
förädlingsindustri som producerar brädor, möbler och hus, papper, papp och
sanitetsprodukter, samt kemikalier och bränslen – för såväl den svenska som
den internationella marknaden. Dessutom har en framgångsrik teknisk
industri, kopplad till skogsbruket, utvecklats i Västerbottens län.

Styrgruppen för Västerbottens regionala skogsprogram – Lars Lustig, t.f.
landshövding Västerbottens län, Staffan Norin, regionchef Skogsstyrelsen
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och Anna Pettersson, regional utvecklingsdirektör Region Västerbotten,
Rickard Carstedt, Regionråd Region Västerbotten, samt processledare
Anders Esselin – presenterar det regionala skogsprogrammet för
landsbygdsminister Jennie Nilsson på onsdag den 10 juni.

 



Pressmeddelande från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Infrastrukturdepartementet

Regeringen inrättar ett
klimatkollegium
Publicerad 09 juni 2020

Regeringen har som målsättning att Sverige ska bli
världens första fossilfria välfärdsland. För att nå detta
måste alla politikområden dra åt samma håll och
klimatfrågan måste integreras i alla relevanta
politikområden. Av den anledningen har regeringen
inrättat ett klimatkollegium inom Regeringskansliet.
– Klimatet är vår tids stora ödesfråga och den kan inte lösas med
stuprörstänkande. Alla relevanta politikområden måste bidra till en
omställning av hela samhället, säger miljö- och klimatminister Isabella Lövin

Klimatkollegiets syfte är att stärka regeringens arbete med att nå
klimatmålen och att genomföra den klimatpolitiska handlingsplanen.
Kollegiet kommer ha regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern och finansmarknads- och bostadsministern.

Klimatkollegiet får en central roll i arbetet med att driva på omställningen
och genomföra den gröna återhämtningen.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsminister Jennie
Nilsson invigningstalar när
Swedish Food Arena
Publicerad 02 juni 2020

Tisdag den 2 juni presenterar Swedish Food Arena en
innovations- och forskningsagenda med mål för att nå
visionen Hållbar matinnovation för fler jobb i Sverige
och njutning i hela världen.
Swedish Food Agenda samlar företag från alla delar av livsmedelssystemet
och arbetar med forskning och innovation inom sektorn. Regeringen stöttar
Swedish Food Arena via livsmedelsstrategin och Tillväxtverket.

– Agendan är efterlängtad och är ett mycket bra resultat av
livsmedelsstrategin. Pandemin och alla dess konsekvenser har gjort det
tydligt att vi behöver robusta livsmedelssystem, som kan leverera såväl säkra
som hållbara livsmedel. För detta krävs forskning, ny kunskap, innovation
och samarbete. Det är roligt att se hur långt Sweden Food Arena har kommit
och det är värdefullt att få en samlad röst från branschen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson. 

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Lägesuppdatering om framtida
relationen med Storbritannien om
fiskefrågor på agendan med EU:s
fiskeministrar
Publicerad 26 maj 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson har idag möte med
kommissionen och åtta av EU:s fiskeministrar.
Ministrarna i de länder som har fiskeintressen i brittiska
vatten ska delta i ett videomöte för att få en lägesbild om
EU:s förhandlingar med Storbritannien.
Det är kommissionens chefsförhandlare för framtida relationen med UK,
Michel Barnier, som tillsammans med kommissionären för fiske, Virginijus
Sinkevičius kallat ministrarna.

EU och Storbritannien har över hundra gränsöverskridande och
gemensamma fiskbestånd och en utmaning är att enas om fördelning och
tillträde för dessa bestånd i tid till nästa år. Ett fortsatt nära samarbete är
avgörande för en fortsatt hållbar förvaltning av dessa gemensamma resurser.

– Regeringen anser att det är viktigt med ett fortsatt nära samarbete med
Storbritannien om fiskefrågor. Sverige och svensk fiskenäring ligger i
framkant vad gäller synen på ett hållbart fiske. Det är därför viktigt att
Sverige är med och påverkar förhandlingarna för att få till stånd ett hållbart
framtida fiskeavtal, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Ambitionen är att ett nytt fiskeavtal ska vara på plats den 1 juli 2020.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Arbetslösa matchas till de gröna
näringarna
Publicerad 25 maj 2020

Regeringen satsar för att underlätta för de gröna
näringarna när säsongsarbetarna från andra länder
uteblir. 11 miljoner kronor satsas för att underlätta
matchning av arbetslösa till de gröna näringarna.
Trädgårdsnäringen och skogsnäringen har akuta svårigheter att rekrytera
säsongsanställd personal till fältarbeten som plantering, växthusarbete och
skörd. Situationen orsakas av reserestriktioner för säsongsarbetare kopplat
till coronaepidemin.

Regeringen satsar nu 11 miljoner kronor så att grönsaker och bär kan skördas
och skogsplantor som annars förstörs kommer i jorden. Ett befintligt uppdrag
till Tillväxtverket där Lantbrukarnas Riksförbund (LRF) och
Arbetsförmedlingen samarbetar förstärks. Takten i matchningen av
arbetssökande till de gröna näringarna ska höjas. Siktet är inställt på
rekrytering av arbetslösa och ungdomar.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om 200
miljoner för fortsatt
bredbandsutbyggnad på
landsbygden
Publicerad 19 maj 2020

Till följd av coronavirusets utbrott presenterar
regeringen, Centerpartiet och Liberalerna nya åtgärder
för att förstärka den digitala infrastrukturen. Förslaget i
extra ändringsbudgeten innebär att 202,8 miljoner
kronor tillförs landsbygdsprogrammet för 2014 - 2020
för att säkerställa att tidigare avsatta budgetmedel för
stöd för utbyggnad av bredband ska kunna betalas ut.
Beloppet motsvarar de medel för bredband som Jordbruksverket tidigare har
"fryst".

Regeringen har i sin bredbandsstrategi formulerat mål för
bredbandsutbyggnaden till år 2020, 2023 och 2025. Det är främst i områden
utanför tätort och småort som den största utbyggnaden återstår.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Fler apotek ska få del av
glesbygdsbidrag
Publicerad 16 maj 2020 Uppdaterad 16 maj 2020

Det särskilda stödet för apotek i glesbygd tillkom 2013
och de första utbetalningarna gjordes 2014. Sedan dess
har 29–35 apotek årligen erhållit stöd. Tandvårds- och
läkemedelsverket ska nu göra en översyn av bidraget
med syfte att se om fler apotek ska kunna få del av det.
– Apoteken utgör en samhällsviktig verksamhet vars service behöver kunna
komma alla till del – i hela landet, säger socialminister Lena Hallengren.

Ett antal grundläggande kriterier ska var uppfyllda för att ett apotek ska få
del av glesbygdsbidraget. Apoteket måste ligga mer än 20 kilometer från ett
annat öppenvårdsapotek, ha öppet ett visst antal timmar i veckan samt
försäljningsintäkter av receptbelagda läkemedel som understiger 10 miljoner
per år.

– Tillgången till läkemedel och dagligvaror ska vara likvärdig över landet.
Regeringen har gjort stora investeringar i bland annat lanthandlarna, som
ofta fungerar som apoteksombud. Att Tandvårds- och läkemedelsverket nu
får det här uppdraget är ett viktigt bidrag i arbetat att skapa en jämlik tillgång
till välfärd och service också på landsbygden, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Antalet apotek i glesbygden som har försäljningsintäkter över 10 miljoner har
ökat sedan 2013. Sedan bidraget infördes har dock försäljningen av
receptförskrivna läkemedel ökat till följd av att fler dyra läkemedel lanserats,
vilket har ökat apotekens omsättning. Bland annat med anledning av detta
får Tandvårds- och läkemedelsverket i uppdrag att se över om kriterierna för
att få bidrag kan justeras så att fler apotek ska kunna få ta del av
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glesbygdsbidraget.

Uppdraget ska redovisas senast den 28 maj 2020.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Miljöprojekt stöttar både fiskare
och havsmiljön
Publicerad 04 maj 2020 Uppdaterad 04 maj 2020

Minskade bestånd av framför allt torsk har gjort att
många svenska fiskare får allt svårare att försörja sig på
sitt fiske och bidra till livsmedelsförsörjningen. Samtidigt
är havsmiljön belastad med marint skräp, till exempel
förlorade fiskeredskap, så kallade spökgarn. Därför
arbetar Havs- och vattenmyndigheten enligt sitt
regleringsbrev med att få igång olika miljö- och
forskningsprojekt där yrkesfiskare kan delta och erhålla
en viss ersättning för sitt deltagande.
Satsningen på 3,6 miljoner kronor riktar in sig på att samla in och ta om hand
om förlorade fiskeredskap och marint skräp och gynnar fiskare, dels direkt
genom alternativ inkomst och dels genom en förbättrad havsmiljö.

– Jag vill underlätta för fiskare att delta i aktiviteter som bidrar till att minska
de negativa effekterna på våra havsmiljöer och påskyndar återhämtningen av
fiskbestånden. Ambitionen är att förbättra miljösituationen och återskapa
balansen i ekosystemen med hjälp av fiskerinäringen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

– Regeringen har vidtagit många åtgärder för att återhämta fiskbestånden
och skydda havsmiljön. Det är positivt att fiskenäringen kan bidra till att
minska spökgarnsproblemen och därigenom till en bättre havsmiljö, säger
Isabella Lövin, miljö- och klimatminister samt vice statsminister.

De svenska fiskemöjligheterna i Östersjön, Skagerack och Kattegatt sänktes
väsentligt inför 2020 eftersom situationen för flera bestånd är allvarlig.
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Fiskemöjligheterna för torsk förväntas kvarstå på låga nivåer även under
åren efter 2020. Dessutom har det nya coronaviruset medfört ytterligare
negativa följdeffekter på fiskerinäringen i och med en lägre efterfrågan på
fisk.

Fiskenäringen är beroende av en långsiktigt hållbar gemensam resurs, som i
sin tur beror på en ansvarsfull förvaltning och en god havsmiljö.
Fiskerinäringen i Sverige bidrar till arbetstillfällen, livsmedelsförsörjning,
infrastruktur, datainsamling och inte minst levande kustsamhällen. Men
minskade fiskemöjligheter och fortsatta miljöproblem gör det svårt för
fiskenäringen att bidra med dessa viktiga samhällstjänster.

– I det rådande läget är det positivt att yrkesfiskarna deltar i aktiviteter som
skapar positiva effekter för både företagande och havsmiljö i kustlandskapet,
säger Jennie Nilsson.

På uppdrag av regeringen arbetar Havs- och vattenmyndigheten med att
starta miljö- och forskningsprojekt för att förbättra havsmiljöerna genom
insamling av förlorade redskap och insamling av marint skräp i syfte att
skapa bättre förutsättningar för fiskbeståndet. Målsättningen är en ökad
delaktighet och alternativ inkomst för yrkesfiskarna, förbättrad havsmiljö
och ökade samarbeten.

För mer information och intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson
eller Anna Söderström.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag för bättre styrning och
uppföljning av Jordbruksverkets
EU-medelshantering och
förvaltningsanslag
Publicerad 30 april 2020 Uppdaterad 30 april 2020

Regeringen ger Ekonomistyrningsverket i uppdrag att
se över Jordbruksverkets anslagshantering och
prognoser med fokus på EU-medel och
förvaltningsanslag. Syftet är att säkerställa en
ändamålsenlig redovisning till regeringen och en
effektiv styrning och uppföljning av förvaltningsmedel.
Jordbruksverket har konstaterat brister i intern styrning och kontroll
avseende hanteringen av EU-stöd, bland annat på grund av felaktiga
prognoser och revisionskritik från Ekonomistyrningsverket och EU-
kommissionen. Regeringen ser därför behov av att stärka myndighetens
interna rutiner och processer i syfte att säkerställa en effektiv förvaltning.
När det gäller förvaltningsanslaget minskar detta enligt tidigare avisering
med omkring 70 miljoner kronor mellan 2020 och 2021. Det är en följd av
att tidigare tillfälliga medel för bland annat säkerställandet av genomförandet
av den gemensamma jordbrukspolitiken upphör, vilket föranleder behov av
effektivisering.

Uppdraget innebär att Ekonomistyrningsverket ska göra en översyn av
Jordbruksverkets anslagshantering och prognoser. Ekonomistyrningsverket
ska också komma med rekommendationer för att säkerställa att den
finansiella kontrollen och redovisningen avseende prognoser för berörda
anslag, inklusive beställningsbemyndiganden, är ändamålsenlig och effektiv.
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– Jag ser behov av att säkerställa ändamålsenliga och kvalitetssäkrade
prognoser för utbetalning av EU-stöd och att Jordbruksverket har rutiner för
anpassning av verksamheten till tilldelade ramar. Med det här uppdraget får
Jordbruksverket stöd i detta arbete så att myndighetens
ekonomiadministrativa processer och rutiner bidrar till en enhetlig och
transparent redovisning till regeringen. Det är en grundförutsättning för
genomförandet av program inom kommande budgetperiod, 2021–2027, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ska delredovisas senast den 30 november 2020 och slutredovisas
senast den 28 februari 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Nya utbildningsplatser på
lantbruksuniversitetet ska möta
ökat omställningsbehov efter
corona
Publicerad 23 april 2020

Sveriges lantbruksuniversitet (SLU) utökar antalet
utbildningsplatser. 100 nya platser skapas redan för
sommarkurser i år och basåret förstärks. Syftet är att
möta det ökade behovet av utbildning och omställning
på arbetsmarknaden till följd av effekterna av det nya
coronaviruset.
En omfattande satsning på högskolan presenterades den 30 mars av
finansminister Magdalena Andersson i samband med det stora
arbetsmarknadspaketet. För Sveriges lantbruksuniversitet innebär satsningen
omkring 14 miljoner kronor. Redan nu skapas 100 nya platser på
sommarkurserna och basåret förstärks med motsvarande 37
helårsstudentplatser hösten 2020 samt 74 helårsstudentplatser 2021.

– Jag är mycket glad över den här satsningen på högre utbildning. SLU
utbildar för en rad nyckelkompetenser som behövs för att mildra effekterna
av corona, till exempel trygga den viktiga livsmedelsförsörjningen.
Satsningen på basårsplatser kanske också kan få upp fler ungas intresse och
möjligheter att läsa SLU:s kurser och utbilda sig inom sektorn, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Effekterna av det nya coronaviruset skapar ett ökat behov av utbildning och
omställning på arbetsmarknaden. Satsningen syftar till att underlätta i denna
omställning.
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– Vi ser redan nu att betydligt fler söker sig till utbildning i coronakrisens
spår. Det är viktigt för oss att kunna möta det behovet genom ett ökat antal
utbildningsplatser i hela landet, säger Matilda Ernkrans, minister för högre
utbildning och forskning.

För mer information och intervjuförfrågningar, kontakta Simon Andersson
eller Amanda Borg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ger uppdrag till
myndigheter för att förenkla
försäljning av vildsvinskött
Publicerad 13 april 2020

Fyra myndigheter får i uppdrag att bidra till att mer
vildsvinskött ska nå konsumenterna. Myndigheterna är
Livsmedelsverket, Jordbruksverket, Statens
veterinärmedicinska anstalt (SVA) och Länsstyrelsen i
Kronobergs län.
Enligt dagens lagstiftning måste alla vildsvin gå via en vilthanterings-
anläggning innan köttet når konsument. Bara en liten del, ungefär 15
procent, av köttet från de vildsvin som skjuts i Sverige når marknaden.

– Jag vill underlätta för jägare och företag att få ut köttet på marknaden. Vi
pratar ofta om problemen våra 300 000 vildsvin medför, men glömmer bort
vilken tillgång köttet är, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Myndigheterna ska bland annat ta fram förslag till ny lagstiftning, utveckla
ett register för jägare som vill sälja kött själva och utreda förutsättningarna
för att skapa ett samlat digitalt system för spårbarhet. För att öka efterfrågan
får myndigheterna i uppdrag att utlysa medel för satsningar på
marknadsföring av köttet och för att sprida information om potentialen med
vildsvinskött i den offentliga sektorn.

– Jag vet att det länge varit efterfrågat med enklare regler för försäljning av
vildsvinskött. Uppdragen som nu beslutats är ett viktigt första steg för att
möjliggöra för jägare att sälja vildsvinskött direkt till konsument, säger Jennie
Nilsson.
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Länsstyrelserna får också i uppdrag att revidera sina regionala
förvaltningsplaner för vildsvin med stöd av Naturvårdsverkets nyligen
reviderade nationella förvaltningsplan. 

När den andra handlingsplanen för livsmedelsstrategin presenterades i slutet
av 2019 aviserades ett kraftfullt vildsvinspaket. Regeringen, Liberalerna och
Centerpartiet enades om att avsätta 13 miljoner kronor till vildsvinspaketet
under 2020 och därefter 9 miljoner kronor årligen under 2021–2025.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen förlänger
stödperioden för biogasstöd
Publicerad 13 april 2020 Uppdaterad 13 april 2020

Regeringen har i årets vårändringsbudget föreslagit ett
stöd på 120 miljoner kronor till produktionen av biogas
avsedd för transportsektorn.
Biogas är en förnybar energikälla med mycket hög miljöprestanda. Nästan all
biogas görs från restprodukter och avfall vilket gör att biogasen har en
central roll i omställningen till en cirkulär och fossilfri ekonomi i Sverige. Det
kan också bidra till en ökad självförsörjning av drivmedel. En stor del av
råvarorna kommer från lantbruket och livsmedelskedjan, som har en viktig
roll för att även kunna öka produktionen av biogas. Dessa näringar har
därför en central roll i omställningen till en cirkulär och biobaserad ekonomi
i Sverige. I arbetet med att nå dit kommer svensk landsbygd att vara
avgörande. Regeringen avvaktar samtidigt remissvaren på utredningen ”Mer
biogas! För ett hållbart Sverige” (SOU 2019:63) och kommer att återkomma
om framtida styrmedel för biogas.

Ett tillfälligt stöd till produktion av biogas som ska användas i
transportsektorn betalades ut under 2018 och 2019. Regeringen föreslår i
vårändringsbudgeten för 2020 att de tidigare satsningarna förlängs genom att
tillföra 120 miljoner kronor för detta ändamål. Jordbruksverket kommer att
ansvara för handläggningen av stödet och ta emot ansökningar under 2020.

Satsningen är en del av vårändringsbudgeten och budgetsamarbetet mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Gröna jobb viktig åtgärd mot
arbetslöshet under coronakrisen
Publicerad 10 april 2020 Uppdaterad 10 april 2020

Regeringen nysatsar på gröna jobb för personer som
står långt ifrån arbetsmarknaden. Satsningen ska lindra
arbetslösheten kopplad till det pågående utbrottet av det
nya coronaviruset. 150 miljoner kronor avsätts för 2020
och är en del i regeringens förslag till
vårändringsbudget för 2020 som bygger på en
överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna.
Skogsstyrelsen har fått uppdraget att samordna satsningen som går ut på att
skapa arbetsuppgifter inom natur- och skogsvård. Tillsammans med
Naturvårdsverket, länsstyrelserna och Sveriges geologiska undersökning ska
Skogsstyrelsen anställa personer långt från arbetsmarknaden med
subventionerad anställning för att utföra enklare arbetsuppgifter inom främst
natur- och skogsvårdande skötsel.

Det arbete som utförs ökar bland annat tillgänglighet till friluftsliv och
rekreation, vilket ger ett mervärde för många människor. Natur- och
skogsvården kan bidra till att minska spridningen av växtskadegörare, till
exempel granbarkborre. Gröna jobb är också en insats för att öka
kompetensförsörjningen i branschen. Deltagarna i satsningen får kompetens
som efterfrågas av näringslivet inom gröna näringar, vilket ökar
förutsättningarna för senare anställning i näringslivet.

– Liknande satsningar har tidigare fungerat bra för personer som riskerar att
hamna ännu längre från arbetsmarknaden. Det är viktigt att vi nu kan
nysatsa, inte minst för att åtgärderna också bidrar positivt till natur- och
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skogsvård, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ger SVA möjlighet att
bistå sjukvården med diagnostik
av coronaprover
Publicerad 09 april 2020 Uppdaterad 09 april 2020

Regeringen har i dag, torsdagen den 9 april, fattat
beslut om en förordningsändring, som gör det möjligt
för Statens Veterinärmedicinska anstalt (SVA) att utföra
diagnostik av det nya coronaviruset hos människor.
SVA har Sveriges största laboratorium på djursidan och kan skifta
verksamheten och genomföra analyser av coronaprover åt sjukvården, utan
att behöva dra ner på sin ordinarie verksamhet inom diagnostik. Med den
ändring i Förordning (2009:1394) med instruktion för Statens
veterinärmedicinska anstalt som beslutades idag kan SVA utan hinder i
denna situation bistå sjukvården med diagnostik av det nya coronaviruset
covid-19.

– SVA har en stor och skicklig analysverksamhet på djursidan. Det är
mycket positivt att de nu snabbt kan ställa om, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

För mer information och intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsminister Jennie
Nilsson inleder möte om
coronavirusets effekter på
fiskeribranschen
Publicerad 02 april 2020

Det nya coronaviruset påverkar stora delar av samhället
och näringslivet, inte minst fiskerinäringen.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson har idag ett möte
med representanter för den svenska fiskerinäringen för
att diskutera de effekter som det nya coronaviruset
medfört näringen.
– Händelseförloppet är snabbt. Det är viktigt med en tät dialog med berörda,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson

Det svenska fisket och vattenbruket bidrar med färsk fisk och skaldjur till i
huvudsak svensk livsmedelsförsörjning. Majoriteten av de färska
fiskprodukterna säljs till restauranger. En viss del går även på export. En
liten del färsk fisk säljs över disk i butik.

Det nya coronaviruset har medfört att bland annat konsumenterna slutat att
besöka restauranger och försäljningen av färsk fisk i detaljhandeln har
minskat markant. Resultatet är att partier av färsk fisk och skaldjur som gös,
kräftor och räkor inte kommer ut till konsumenterna. Fiskerinäringen är, som
andra företagare, beroende av en marknad med efterfrågan på deras
produkter.

– Utvecklingen går helt emot våra mål i livsmedelsstrategin där vi vill se jobb
och tillväxt i hela landet och tryggad livsmedelsförsörjning, säger Jennie
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Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Erbjudande att ta fram förslag till
regionala program för Europeiska
regionala utvecklingsfonden
Publicerad 02 april 2020 Uppdaterad 02 april 2020

Regeringen har beslutat att erbjuda regionerna och
Gotlands kommun att ta fram förslag till åtta regionala
program för Europeiska regionala utvecklingsfonden för
perioden 2021–2027. Fokus i programmen kommer att
ligga på de politiska målen Ett smartare Europa genom
innovativ och smart ekonomisk omvandling och Ett
grönare och koldioxidsnålare Europa.
– Regionalfonden är en viktig del i den regionala tillväxtpolitiken. Därför är
det bra att vi nu går in i en fas då förslag på regionala program kan tas fram
för att möta våra samhällsutmaningar, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Förslag till regionala program ska redovisas till regeringen
(Näringsdepartementet) senast den 15 oktober 2020.

För mer information och intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nationell förvaltningsplan för
vildsvin uppdaterad
Publicerad 01 april 2020 Uppdaterad 01 april 2020

Den nationella planen för hur vildsvinsstammen ska
hanteras har uppdaterats. Det är Naturvårdsverket som
den 26 mars beslutade om en reviderad nationell
förvaltningsplan för vildsvin. Planen är viktig för målet
om en kontrollerad vildsvinsstam där skador på gröda
och mark samt antalet trafikolyckor med vildsvin
inblandade minskas.
Den nationella förvaltningsplanen är ett stöd när regionala förvaltningsplaner
tas fram och används också vid lokala förvaltningsstrategier och
målsättningar.

– Jag hoppas att förvaltningsplanen fortsätter att vara till stöd och hjälp för
både lokala och regionala aktörer och att en ökad samverkan kan uppnås i
vildsvinsförvaltningen, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Jakträtten är en del av äganderätten och fastighetsägaren har jakträtten på
den mark som hör till fastigheten. Motiverade och aktiva jägare är en
förutsättning för en väl fungerande viltförvaltning. Reglerna för jakt efter
vildsvin är generösa och skyddsjakt kan bedrivas året runt och dygnet runt. I
princip är den enda restriktionen att vildsvinssuggor med ungar är fredade.

Regeringen beslutade 2019 om ändring av jaktförordningen, som bland annat
innebär att elektroniska bildförstärkare, bildomvandlare, värmekamera och
rörlig belysning är tillåtna utan tillstånd vid jakt efter vildsvin.

Den förra förvaltningsplanen för vildsvin är från 2010. Då tog
Naturvårdsverket på regeringens uppdrag fram den första. Nu har
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Naturvårdsverket beslutat om en reviderad nationell förvaltningsplan för
perioden 2020–2025. 

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Tillväxtverket uppdras vidta
åtgärder för att möta effekterna av
coronaviruset genom
regionalfondsprogrammen
Publicerad 27 mars 2020 Uppdaterad 27 mars 2020

Kommissionen har genom investeringsinitiativ föreslagit
insatser som syftar till att underlätta för länder och
regioner att genomföra insatser för att möta effekterna
av coronaviruset. Regeringen ger därför Tillväxtverket i
uppdrag att tillsammans med regionerna analysera
behov och prioritera insatser för att möta effekterna av
coronaviruset inom regionalfondsprogrammen.
Regeringen anser att fokus bör ligga på insatser för att
finansiera rörelsekapital i små och medelstora företag.
Inom regionalfondsprogrammen för programperioden 2014–2020 genomförs
insatser inom bl.a. innovation, ökad konkurrenskraft i små och medelstora
företag, koldioxidsnål ekonomi och miljöinvesteringar.

Den totala omfattningen, inklusive EU-medel samt offentlig och privat
nationell medfinansiering, av de nio regionalfondsprogrammen, är ca 17,5
miljarder kronor under programperioden. Av detta belopp uppgår EU-ramen
till ca 8,6 miljarder kronor.

– Det finns en potential att använda upp mot 800 miljoner kronor i EU-medel
inom regionalfondsprogrammen för att möta effekterna av det nya
coronaviruset och stödja små och medelstora företag i alla Sveriges regioner,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fonden för en rättvis omställning
föreslås ge stöd till stålindustrin i
Övre Norrland
Publicerad 26 mars 2020

EU-kommissionen föreslår 61 miljoner euro i stöd till
rättvis omställning för stålindustrin i Övre Norrland
2021-2027. Regeringen ger nu Tillväxtverket i uppdrag
att titta närmare på hur fonden för en rättvis omställning
bäst nyttjas i Övre Norrlands stålindustri. Tillväxtverket
ska ta fram underlag till en omställningsplan
tillsammans med berörda aktörer.
– Regeringen delar kommissionens mening och föreslår att fonden för rättvis
omställning bör satsas på åtgärder för en klimatomställning av stålindustrin i
Övre Norrland, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Pengarna ska gå till att minska utsläppen av koldioxid i regionen och kan
särskilt bidra till omställning av stål- och gruvindustrin i Norrbotten och
Västerbotten. Tillväxtverket förslås förbereda sig på att bli förvaltande
myndighet.  

Fonden för rättvis omställning ska ge stöd till alla medlemsländer men
framför allt till de områden och regioner där klimatomställningens påverkan
är som störst. Fonden ska bidra till att mildra de ekonomiska och sociala
konsekvenserna i de regioner och sektorer som, på grund av beroendet av
fossila bränslen eller energiintensiva industrier, påverkas mest av
omställningen.

Sammantaget handlar det enligt förslaget om JTF-medel på 61 miljoner euro,
medel från regionalfonden och/eller socialfonden på minst cirka 90 miljoner
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euro och svensk medfinansiering på cirka 225 miljoner euro. Både budgeten
och utformningen för fonden är dock under förhandling, så i nuläget är det
ett förslag och förhandlingen fortsätter under våren.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny styrelse för Sveriges
lantbruksuniversitet
Publicerad 12 mars 2020

Regeringen har idag fattat beslut om förordnande i
styrelsen för Sveriges lantbruksuniversitet, SLU.
Generaldirektör Rolf Brennerfelt fortsätter som
ordförande. Nya ledamöter är professor Per Cramér och
f.d. generaldirektör Lena Söderberg.
Följande personer ingår i styrelsen från och med 1 maj 2020 till och med 30
april 2023:

Generaldirektör Rolf Brennerfelt
Professor Per Cramér
Internationell chef Kristin Danielsen
Länsråd Susanna Löfgren
F.d. landshövding Maria Norrfalk
Lantbrukare Bengt Persson
F.d. generaldirektör Lena Söderberg
Professor Yngwild Wasteson

I styrelsen ingår även SLU:s rektor Maria Knutson Wedel samt
representanter för lärare, studenter och personal.

– Arbetet i styrelsen är väsentligt för att Sveriges lantbruksuniversitetet ska
kunna fylla den viktiga roll som myndigheten har för de gröna näringarna
och genomförandet av regeringens politik. Jag är glad över att en så
kompetent samling personer nu axlar det ansvaret, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Möte om livsmedelsförsörjning
med anledning av coronaviruset
Publicerad 12 mars 2020 Uppdaterad 12 mars 2020

Med anledning av coronaviruset står
landsbygdsminister Jennie Nilsson under torsdagen
värd för ett möte med svenska branschorganisationer,
företag och fackliga representanter inom
livsmedelssektorn. På agendan står svensk
livsmedelsförsörjning och berörda aktörers
beredskapsförmåga.
– Livsmedelssektorn har en samhällsbärande roll och det är viktigt att
livsmedelsförsörjningen fungerar. På torsdag kallar jag därför till mig berörda
aktörer för samtal om nuläget och för att skapa mig en bild av respektive
aktörs förmåga att hantera rådande situation, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson lyfter upp kulturens
roll i landsbygdspolitiken
Publicerad 09 mars 2020 Uppdaterad 09 mars 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson reser på tisdag till
Varberg för att delta vid Länsteatrarnas årliga vårmöte.
Temat för årets möte är Samverkan, relationer och
teaterns plats i världen.
Landsbygdsministern kommer under mötet att hålla ett anförande om
betydelsen av lokalt kulturliv och närvarande kultur i hela Sverige.

– För att skapa ett Sverige där hela landet växer och lever är närvarande
kultur i hela landet av största vikt. Det är en demokratifråga, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Länsteatrarnas styrelseordförande, vice ordförande, vd, teaterchefer och
konstnärliga ledare är inbjudna av Länsteatrarna i Sverige och Teater
Halland till vårens medlemsmöte. Länsteatrarnas 21 medlemsinstitutioner är
tillsammans den nationella organisationen för regional scenkonst och skapar
mötesplatser för dialog, erfarenhetsutbyte och utveckling.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsminister Jennie
Nilsson till Umeå för
kunskapsseminarium om
mångbruk av skog
Publicerad 06 mars 2020

Onsdagen den 11 mars reser landsbygdsminister
Jennie Nilsson till Umeå för att delta i nationella
Skogsprogrammets kunskapsseminarium ”Mångbruk –
hur kan vi öka användningen av samma skog till flera
verksamheter?”. Seminariet är det första av fyra
kunskapsseminarier under 2020 som arrangeras av
Skogsstyrelsen och Näringsdepartementet.
Medarrangör till onsdagens seminarium om mångbruk
är Sveriges lantbruksuniversitet, SLU.

Plats:

Skogen är lösningen på många av våra samhällsutmaningar. För att lyckas
med övergången till ett fossilfritt samhälle, klimatanpassningen och ett aktivt
hållbart brukande av våra skogar måste Skogsprogrammet och skogspolitiken
utvecklas. Med ett brett deltagande från skogens olika intressenter syftar
Skogsprogrammets kunskapsseminarier 2020 till att skapa en gemensam
kunskapsbild genom fördjupning och goda exempel utifrån tematiska
områden.

– Med vårens kunskapsseminarier försöker vi hitta lösningsorienterade
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förslag på hur vi kan hantera komplexa frågor som rör skogen. Det är bra för
Sverige och innebär att vi gemensamt växlar upp arbetet inom ramen för
Skogsprogrammets vision om att skogen ska bidra med jobb och hållbar
tillväxt i hela landet, samt bidra till utvecklingen av en växande bioekonomi,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Att Skogsprogrammet ska utvecklas är en del av januariavtalet, en
sakpolitisk överenskommelse som har slutits mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de gröna. I januariavtalet framgår
att Skogsprogrammet ska utvecklas för att ytterligare främja en växande
skogsnäring och ett hållbart skogsbruk. Programmet ska bygga på
skogsvårdslagens två mål om produktion och miljöhänsyn och särskilt fokus
ska läggas på goda villkor för företagande i skogssektorn.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Statsminister Stefan Löfven och
landsbygdsminister Jennie Nilsson
besöker Jämtland
Publicerad 25 februari 2020

Torsdag den 27 februari och fredag den 28 februari
besöker statsminister Stefan Löfven Jämtland
tillsammans med landsbygdsminister Jennie Nilsson.
Bland annat kommer de att besöka Krokoms kommun
och Bergs kommun.

Torsdag den 27 februari

16.10        Besök på Torsta naturbruksgymnasium

                 Adress: Ösavägen 20, Ås

18.30        Öppet möte i Hissmofors Folkets Hus

                 Adress: Folkets Hus väg 16, Krokom

Fredag den 28 februari

08.00        Nedläggning av rosor vid Olof Palmes minnesmärke

                 Adress: Kyrkparken, Samuel Permans gata, Östersund

09.00        Besök på Myltblommans äldreboende

                 Adress: Vallmovägen 8, 840 40 Svenstavik
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10.40        Besök på Ica Supermarket Svenstavik

                 Adress: Tingshusvägen 3, 845 31 Svenstavik



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern lyfter upp
livsmedelsstrategin vid årets första
Politikerforum
Publicerad 20 februari 2020 Uppdaterad 20 februari 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson deltar på fredag vid
årets första Politikerforum för hållbar regional tillväxt
och attraktionskraft. Statsrådet kommer tillsammans
med Monica Johansson, Regionstyrelsens ordförande i
Region Sörmland, Tillväxtverkets generaldirektör
Gunilla Nordlöf och Jordbruksverkets generaldirektör
Christina Nordin att presentera och leda en dialog med
landets alla regioner om arbetet med nationella
livsmedelsstrategin.
Landsbygdsministern kommer under sitt anförande att tala om regeringens
arbete med livsmedelsstrategin.

- Jag ser fram emot att träffa regionerna och diskutera hur vi tillsammans kan
koppla ihop den nationella livsmedelsstrategin och dess insatser med de
regionala strategierna och befintliga insatser, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Regeringen beslutade i december om en ny handlingsplan för
livsmedelsstrategin. Handlingsplanen tar avstamp i att nå
livsmedelsstrategins mål till 2030 genom långsiktiga åtgärder som sträcker sig
till och med 2025.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Uppdaterad strategi för arbetet
mot antibiotikaresistens
Publicerad 17 februari 2020

Regeringen har beslutat om en uppdaterad strategi för
arbetet mot antibiotikaresistens. Strategin bibehåller
den övergripande målsättningen att bevara möjligheten
till effektiv behandling av bakteriella infektioner hos
människa och djur, och kommer att gälla till och med
2023.
– Regeringen prioriterar antibiotikaresistensfrågan högt. Förmågan att kunna
förebygga och behandla infektionssjukdomar är absolut central för hälso-
och sjukvården, och även om vi i Sverige står starka internationellt sett
riskerar även vi att inom de närmaste åren nå kritiska nivåer av
antibiotikaresistens, säger socialminister Lena Hallengren.

Strategin för arbetet mot antibiotikaresistens ska ligga till grund för Sveriges
arbete med att bromsa uppkomst och spridning av antibiotikaresistens, samt
att förebygga och hantera dess konsekvenser. Det svenska arbetet mot
antibiotikaresistens nationellt, inom EU och internationellt ska vara
långsiktigt och hållbart samt utgå från effektiva insatser inom alla relevanta
områden.

Uppdateringen är gjord i linje med hur förutsättningarna för arbetet mot
antibiotikaresistens har förändrats under de senaste åren i Sverige, inom EU
samt globalt. Den tar fasta på utvecklingen som skett på flera områden,
särskilt i och med det ökade engagemanget inom FN-systemet.

– Sverige ska fortsatt visa ledarskap i det internationella arbetet, i linje med
vår politik för global utveckling inom ramen för Agenda 2030 och arbetet
inom EU, säger socialminister Lena Hallengren.
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– Den svenska djurproduktionen kännetecknas av ett starkt djurskydd och en
god djurvälfärd. Vi har stark samverkan mellan staten, näringen och
forskningen och har bland annat visat att det går att minska användningen av
antibiotika rejält i djurhållningen med bibehållen produktion. Det gör oss till
en viktig förebild i omvärlden, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Delar av regeringens politik bygger på januariavtalet, en sakpolitisk
överenskommelse som har slutits mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet,
Liberalerna och Miljöpartiet de gröna.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen tillsätter utredning för
ett fossiloberoende jordbruk
Publicerad 13 februari 2020 Uppdaterad 13 februari 2020

Svenskt jordbruk har vidtagit många åtgärder för att
minska sina utsläpp och begränsa jordbrukssektorns
klimatpåverkan, men arbetet måste fortsätta.
Regeringen har idag därför beslutat att tillsätta en
utredning med syfte att föreslå åtgärder och styrmedel
för att stödja en utveckling mot ett fossiloberoende
jordbruk.
– Jag tycker vi ska vara stolta över vårt svenska lantbruk och hur långt fram
det ligger i flera miljö-och klimataspekter. Men vi kan inte lugnt luta oss
tillbaka, istället ska vi gemensamt sträva framåt mot nya hållbara mål. Det är
också extra glädjande att branschen nyligen själva har lanserat egna
hållbarhetsmål, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Sverige har globalt sett och jämfört med EU kommit långt när det gäller att
begränsa jordbrukssektorns klimatpåverkan. Av de växthusgasutsläpp som
orsakas av svensk livsmedelskonsumtion sker 75 procent utomlands. Ökad
svensk livsmedelsproduktion i linje med livsmedelsstrategin och kan bidra till
lägre global klimatpåverkan i de fall den ersätter importerade livsmedel med
större klimatpåverkan. Jordbruket har också stor potential att bidra med
ökad inlagring av kol.

– En övergång från fossilberoende till fossiloberoende är avgörande för att
nå klimatmålet. Jordbruket har en nyckelroll att spela i denna omställning.
Matproduktion som inte är beroende av import av fossila bränslen är bra för
vår planet, för försörjningstryggheten för vårt land och det stärker de gröna
näringarna och skapar jobb på våra landsbygder, säger miljö- och
klimatminister Isabella Lövin.

https://www.regeringen.se/


Utredningen ska vid behov även föreslå kompensationsåtgärder för att stärka
och öka konkurrenskraften inom det svenska jordbruket. Beslutet att tillsätta
en utredning för ett fossiloberoende jordbruk är en del en del av
januariavtalet, den sakpolitiska överenskommelsen mellan
Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet och Liberalerna.

Helena Jonsson, landshövding i Jönköpings län, har utsetts till särskild
utredare. Utredningen ska redovisas senast den 28 februari 2021.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen vill se ökad
vattenbruksproduktion
Publicerad 13 februari 2020 Uppdaterad 13 februari 2020

Livsmedel och resurser som kommer från hav och sjöar
har förutsättningar att bidra till ökad tillväxt och
sysselsättning i hela Sverige. Merparten av den fisk
som vi svenskar idag äter är importerad. En
produktionsökning inom vattenbruket kan öka
självförsörjningsgraden av dessa livsmedel och minska
sårbarheten i livsmedelskedjan. Regeringen har genom
livsmedelsstrategin därför beslutat att satsa 7 miljoner
kronor årligen 2020-2025 för att skapa förutsättningar
för en ökad vattenbruksproduktion och en attraktiv
framtidsbransch.
Sverige ska ha en konkurrenskraftig livsmedelskedja där den totala
livsmedelsproduktionen ökar, samtidigt som relevanta nationella miljömål
nås, i syfte att skapa tillväxt och sysselsättning och bidra till hållbar
utveckling i hela landet. Regeringen ser vattenbruket som en framtidsbransch
som både bidrar till jobb och tillväxt i hela landet, att nationella miljömål nås
och att vi får förbättrad tillgång till fisk och skaldjur.

– Det är viktigt att regelverk kring vattenbruk skapar incitament till både
ökad livsmedelsproduktion och miljöhänsyn. Regeringen ser därför fram
emot Jordbruksverkets rapport på detta område senare i vår. Vi kan då ta
nästa steg och göra det lättare att bedriva vattenbruk i framtiden samtidigt
som vi påskyndar att våra miljömål nås, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.
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Med teknikutveckling och innovation, exempelvis vattenbruk på land, kan
produktionen av fisk och andra produkter komma närmare konsumenterna.
Odlad fisk är dessutom effektiv i fråga om matproduktion, vilket innebär ett
relativt mindre ekologiskt fotavtryck från produktionen.

Teknikutvecklingen kan därutöver ge ökade möjligheter för
vattenbruksföretag att utveckla sina verksamheter. Innovativ
vattenbruksproduktion är en del av den växande bioekonomin och kan
exempelvis möjliggöra ökat utbud av nya arter för konsumenter och bistå
med värdefulla komponenter till tillverkningsindustrier inom bland annat
hälsokost, läkemedel och solpaneler.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Regeringen
tillsätter utredning för ett
fossiloberoende jordbruk
Publicerad 13 februari 2020 Uppdaterad 13 februari 2020

Idag, torsdag den 13 februari, presenterar
landsbygdsminister Jennie Nilsson och miljö- och
klimatminister Isabella Lövin direktiv och utredare för en
utredning med syfte att föreslå åtgärder och styrmedel
för att stödja en utveckling mot ett fossiloberoende
jordbruk.

Tid: 13 februari 2020 kl. 13.00
Plats: Bella, kvarteret Björnen. Entré via Rödbogatan 6. Insläpp från kl.
12:30.

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen.

Beslutet att tillsätta en utredning för ett fossiloberoende jordbruk är en del av
januariavtalet, den sakpolitiska överenskommelsen mellan
Socialdemokraterna, Miljöpartiet de gröna, Centerpartiet och Liberalerna.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern till
Helsingfors för att diskutera
skogliga frågor inom EU
Publicerad 12 februari 2020 Uppdaterad 12 februari 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson reser idag till
Helsingfors för att tillsammans med Finlands jord- och
skogsbruksminister Jari Leppä och miljö- och
klimatminister Krista Mikkonen delta vid ett möte om
hållbart skogsbruk och skogliga frågor inom EU.
Sveriges ambassad i Helsingfors står värd för onsdagens möte som inleds
med att europeiska skogsforskningsinstitutet (European Forest Institute, EFI)
berättar om en rapport de arbetar med om skogliga frågor inom EU under
perioden efter 2020. Därefter får landsbygdsministern och övriga
mötesdeltagare möjlighet att diskutera policyutvecklingen kring skogliga
frågor inom EU, inte minst i ljuset av Europeiska kommissionens arbete med
den gröna given.

Utöver landsbygdsministern och de två finska ministerkollegorna deltar även
direktören för europeiska skogsforskningsinstitutet samt representanter för
svenska och finska skogsägare och skogsindustrier.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen tar emot utredning om
straff vid brott mot djur
Publicerad 11 februari 2020 Uppdaterad 11 februari 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson tar idag emot en
utredning om straff och andra sanktioner vid brott mot
djur. Utredningen tillsattes av regeringen i augusti 2018
med syfte att se till att de allvarligaste brotten mot djur
har tillräckligt stränga straff och att bestämmelserna om
brott och straff är ändamålsenliga och effektiva.
Den särskilda utredaren har haft i uppdrag att se över bestämmelserna om
brott mot djur, i brottsbalken och djurskyddslagen, för att få till stånd
lämpliga och proportionerliga straffskalor vid brott mot djur.

– Vi i Sverige ska vara stolta över vår djurhälsa och djurskydd. Inom ramen
för detta är det viktigt att vi ser till att den som hanterar djur illa får ett straff
som speglar hur allvarligt vi ser på brottet. Jag ser därför fram emot att ta del
av utredningen och förslagen som syftar till att upprätthålla djurskyddet,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

I den särskilda utredarens uppdrag ingick bland annat att överväga om
straffet för djurplågeri bör skärpas och att analysera om det är lämpligt och
möjligt att ersätta straff med sanktionsavgifter eller vite vid mindre allvarliga
överträdelser.

Den särskilda utredaren föreslår i sitt betänkande att det ska införas ett grovt
djurplågeribrott i brottsbalken för de allvarligaste fallen av djurplågeri.
Straffet för grovt brott föreslås vara fängelse i minst sex månader och högst
fyra år.  Vissa överträdelser av regelverket på djurskyddsområdet – som
typiskt sett är mindre allvarliga till sin art – föreslås leda till en
sanktionsavgift istället för ett straff, för att på ett mer effektivt sätt
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upprätthålla djurskyddet.

Den särskilda utredaren föreslår även en mindre utvidgning av ringa brott i
djurskyddslagen och ett förtydligande av kontrollmyndigheternas
skyldigheter att anmäla överträdelser till Polismyndigheten eller
Åklagarmyndigheten eller vidta andra åtgärder. Möjligheten att meddela
djurförbud utvidgas till fall där en person fått företagsbot eller
sanktionsavgift, om det är befogat från djurskyddssynpunkt.  



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Pressinbjudan: Regeringen tar
emot utredning om straff vid brott
mot djur
Publicerad 10 februari 2020 Uppdaterad 10 februari 2020

Tisdag den 11 februari tar landsbygdsminister Jennie
Nilsson emot en utredning om straff och andra
sanktioner vid brott mot djur. Utredningen tillsattes av
regeringen i augusti 2018 med syfte att se till att de
allvarligaste brotten mot djur har tillräckligt stränga straff
och att bestämmelserna om brott och straff är
ändamålsenliga och effektiva. I samband med
överlämningen hålls en pressträff där särskilda
utredaren Lars Wallinder och landsbygdsminister
Jennie Nilsson deltar.

Tid: 11 februari 2020 kl. 13.20
Plats: Lilla Pressrummet, kvarteret Loen. Entré via Rödbogatan 6

Anmälan till pressträffen sker till presskommunikatör Elias Aneheim
Ulvenäs, elias.aneheim@regeringskansliet.se eller 076 142 72 52.

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen.

Pressträffen direktsänds på regeringen.se.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern firar
samernas nationaldag och
diskuterar landsbygdspolitik i
Norrbotten
Publicerad 05 februari 2020 Uppdaterad 05 februari 2020

Imorgon, torsdag den 6 februari firas samernas
nationaldag. Landsbygdsminister Jennie Nilsson deltar i
firandet på Jokkmokks marknad under sitt
tvådagarsbesök i Norrbotten. I Norrbotten träffar
statsrådet bland annat Sametingets styrelse och
kommunrepresentanter men även
näringslivsföreträdare för att diskutera besöksnärings-
och landsbygdspolitik.
Landsbygdsministerns nationaldagsfirande börjar med besök på Jokkmokks
marknad och möte med ordföranden för Jåhkågaska och Sirges sameby för
samtal om rennäringens förutsättningar och utmaningar.

På torsdagseftermiddagen träffar Jennie Nilsson Sametingets styrelse för
samtal om samiska näringar. Landsbygdsministern besöker sedan svenska
fjäll- och samemuseet Ájtte för att träffa Svenska Samernas Riksförbund.

På museet möter statsrådet också företrädare för Sametinget med ansvar för
näringsfrågor för att bland annat diskutera Sametingets
kompetensutvecklingsprojekt om samisk mat. Projektet är en del av det
regeringsuppdrag som Sametinget har fått inom ramen för
Landsbygdsprogrammet och som syftar till att rikta insatser för diversifiering
av samiska företag. Insatserna är i sin tur viktiga för genomförandet av
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regeringens livsmedelsstrategi.

Landsbygdsministern träffar efter detta möte samiska företagare på
Jokkmokks marknad och besöker matmässan ”Smaker från norr” i
Kaitumgården.

På fredag åker landsbygdsministern vidare på verksamhetsbesök i Bodens
kommun och träffar företagare, kommunrepresentanter och boende för
diskussioner kring besöksnärings- och landsbygdspolitik.

Media är välkomna att delta under delar av programmet. För mer
information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern inleder årets
första skogsprogramråd
Publicerad 05 februari 2020 Uppdaterad 05 februari 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilsson inleder idag årets
första programrådsmöte för det nationella
skogsprogrammet. Fokus på dagens möte ligger på att
presentera Skogsprogrammets fyra kunskapsseminarier
som ska hållas under första halvåret 2020.
Med ett brett deltagande från skogens olika intressenter syftar
Skogsprogrammets kunskapsseminarier 2020 till att skapa en gemensam
kunskapsbild genom fördjupning och goda exempel utifrån tematiska
områden.

– Med vårens kunskapsseminarier försöker vi hitta lösningsorienterade
förslag på hur vi kan hantera komplexa frågor som rör skogen. Det är bra för
Sverige och innebär att vi gemensamt växlar upp arbetet inom ramen för
skogsprogrammets vision om att skogen ska bidra med jobb och hållbar
tillväxt i hela landet, samt bidra till utvecklingen av en växande bioekonomi,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Att skogsprogrammet ska utvecklas är en del av januariavtalet, som är en
sakpolitisk överenskommelse som har slutits mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de gröna. I januariavtalet framgår
att skogsprogrammet ska utvecklas för att ytterligare främja en växande
skogsnäring och ett hållbart skogsbruk. Programmet ska bygga på
skogsvårdslagens två mål om produktion och miljöhänsyn och särskilt fokus
ska läggas på goda villkor för företagande i skogssektorn.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsdepartementet om
Storbritanniens utträde ur EU
Publicerad 01 februari 2020 Uppdaterad 01 februari 2020

Regeringen har sedan den brittiska folkomröstningen
förberett sig grundligt tillsammans med näringslivet för
att kunna hantera Storbritanniens utträde ur EU på
bästa sätt. Att utträdet sker på ett ordnat sätt i enlighet
med utträdesavtalet innebär att en övergångsperiod nu
tar vid, och att det mesta fortsätter precis som innan
fram till december 2020. Det står dock klart att det,
oavsett hur långt EU och Storbritannien når med
förhandlingarna om den framtida relationen, kommer att
bli förändringar i handeln efter 2020.
Storbritannien kommer fram till december 2020 att vara en del av EU:s inre
marknad och tullunion, vilket skapar förutsägbarhet och tydlighet för företag
och medborgare. Eftersom den brittiska regeringen inte säger sig vilja
förlänga övergångsperioden kommer det endast att finnas 11 månader att
överenskomma den framtida relationen, inklusive ett frihandelsavtal.

Givet Sveriges nära band till Storbritannien kommer Sverige att driva på för
att den framtida relationen blir så bred och djup som möjligt, även
ekonomiskt. Till exempel är Storbritannien en av Sveriges absolut viktigaste
marknader när det gäller export av skogsprodukter och svenska trävaror.
Skogsnäringen i Sverige har haft och kommer fortsatt att ha en mycket stor
betydelse för vårt lands ekonomi och välstånd i en växande cirkulär och
biobaserad ekonomi. Sverige kommer därför att driva på för ett ambitiöst
handelsavtal med så få handelshinder och så stort marknadstillträde som
möjligt, givet den pressade tidsplanen och inriktningen hos den brittiska
regeringen.
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Regeringen stöder EU-linjen om att ett fiskeavtal ska etableras inom ramen
för det framtida ekonomiska partnerskapet. EU-länderna och Storbritannien
har en lång historik av gemensam förvaltning av fiskbestånden i
Nordostatlanten och handel med fiskeprodukter. Ett fortsatt nära samarbete
på fiskeområdet kommer därför att vara avgörande för en hållbar förvaltning
av de över hundra gränsöverskridande fiskebestånden. En stor utmaning
kommer att vara den korta tidsfristen för att förhandla fram ett nytt
fiskeavtal, då ambitionen är att ett nytt avtal ska vara på plats redan den 1
juli 2020 och i god tid innan de årliga kvoterna för 2021 ska fastställas.

Oavsett hur långt EU och Storbritannien når med förhandlingarna om den
framtida relationen kommer det att bli förändringar efter 2020. Handel enligt
ett frihandelsavtal är något helt annat än att handla på den inre marknaden
och särskilt krångligt blir det för företag som inte har kunskap om att
exportera utanför den inre marknaden. Det är därför av största vikt att
företag, oavsett bransch och storlek, förbereder sig på bästa möjliga sätt och
identifierar vilka åtgärder som behöver vidtas för att kunna fortsätta
exportera till Storbritannien efter brexit. Regeringen kommer att fortsätta
den löpande dialogen med näringslivet för att underlätta övergången, och
ansvariga myndigheter står beredda ifall problem ändå skulle uppstå. 

Nödvändig information finns att tillgå på regeringens hemsida,
regeringen.se/brexit, där det också finns länkar till alla relevanta
myndigheters brexit-information.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Årtiondets första Sverigeresa går
till Öland
Publicerad 30 januari 2020 Uppdaterad 30 januari 2020

Landsbygdsminister Jennie Nilssons första Sverigeresa
2020 går till Öland. Fokus under resan ligger på
verksamhetsbesök och samtal kring regional tillväxt
samt fjolårets torka och dess konsekvenser för det
öländska lantbruket.
Tillsammans med företrädare från Borgholms kommun och LRF:s
lokalavdelning i Borgholm besöker landsbygdsministern under fredagen två
lantbruk på norra Öland, Uggletorps gård och Alböke gård.

– Jag ser fram emot den här resan, att få lyssna på dessa lantbrukares
erfarenheter från fjolåret som blev ytterligare ett ovanligt torrt år på Öland,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Program för fredag 31 januari

Kl. 08.30 Besök på Uggletorps gård

Kl. 09.45 Besök på Alböke gård

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare Sara
Khatemi.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen uppdrar åt Havs- och
vattenmyndigheten att utreda
stopp för bottentrålning
Publicerad 24 januari 2020 Uppdaterad 24 januari 2020

Ett stopp för bottentrålning med begränsade undantag
skapar förutsättningar att stärka den biologiska
mångfalden och utveckla det hållbara fisket.
Regeringen har därför gett Havs- och
vattenmyndigheten i uppdrag att lämna förslag för att
genomföra ett generellt stopp för bottentrålning i
svenska marina skyddade områden, med möjlighet till
begränsade undantag.
Förutsättningarna för att reglera bottentrålning varierar beroende på om
fisket sker innanför eller utanför den så kallade trålgränsen, som ligger tre
respektive fyra sjömil från den svenska kusten beroende på kuststräcka.
Innanför trålgränsen är trålfiske i dag förbjudet i Havs- och
vattenmyndighetens föreskrifter. I föreskrifterna finns dock flera undantag
från förbudet och dessa ska myndigheten sammanställa och beskriva enligt
uppdraget.

– Det är viktigt att vi skapar fredade platser i havet, där fiskar kan växa och
fortplanta sig. Ett generellt förbud för bottentrålning i skyddade områden
bidrar till det och är ett viktigt steg framåt för att skapa livskraftiga bestånd,
säger miljö- och klimatminister Isabella Lövin

Utanför trålgränsen krävs att bottentrålningen regleras inom ramen för EU:s
gemensamma fiskeripolitik och därmed kommer samråd med Sveriges
grannländer och EU-kommissionen att krävas.
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– Det är viktigt att förslagen för att genomföra ett generellt stopp för
bottentrålning i skyddade områden presenteras i ett sammanhang för
regeringen som även tar hänsyn till fiskerinäringens möjligheter till
begränsade undantag, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget till Havs- och vattenmyndigheten ges i enlighet med
januariavtalet, den sakpolitiska överenskommelsen som träffats mellan
regeringen, Centerpartiet och Liberalerna. I januariavtalet anges att det
hållbara fisket ska utvecklas med åtgärder för att minska bottentrålning i
känsliga områden i Sverige och EU, samt att ett generellt stopp för
bottentrålning införs i skyddade områden. Möjlighet till begränsade undantag
kan ges i förvaltningsplanen.

Enligt januariavtalet ska även det hållbara småskaliga fiskets
konkurrenskraft värnas, och naturvården stärkas på ett sätt som bygger på
legitimitet hos de människor och verksamheter som berörs. Havs- och
vattenmyndigheten ska därför samråda med berörda aktörer inom ramen för
regeringsuppdraget.

Havs- och vattenmyndigheten ska lämna förslag till ändringar i den
nationella fiskelagstiftningen senast den 1 september 2020. Senast den 31
december 2020 ska myndigheten även redovisa hur ett generellt stopp kan
tillämpas även på utländska fiskefartyg.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern diskuterar
miljö- och klimatrelaterade
utmaningar i Bryssel
Publicerad 24 januari 2020 Uppdaterad 24 januari 2020

På måndag åker landsbygdsminister Jennie Nilsson till
Bryssel för att delta i EU:s jordbruks- och fiskeråd.
Kroatien, som tog över ordförandeskapet från Finland
den 1 januari, väntas under mötet redogöra för sina
prioriteringar och sitt arbetsprogram på jordbruks- och
fiskeområdet. Vid mötet kommer EU-ländernas
jordbruks- och fiskeministrar därutöver att diskutera
övergångsförordningar för den gemensamma
jordbrukspolitiken för året 2021.
På jordbruksområdet kommer kroaternas ordförandeskap att domineras av
förhandlingarna om den framtida gemensamma jordbrukspolitiken, CAP,
efter 2020. Vad gäller fiskefrågorna prioriterar ordförandeskapet bland annat
den fortsatta hanteringen av förslaget till förordningen för europeiska havs-
och fiskerifonden.

På skogssidan kommer Kroatien att fortsätta diskussionerna om EU:s
skogsstrategi för perioden efter 2020 och på djur-, växt- och
livsmedelsområdet avser man driva på för ett likvärdigt växtskydd inom EU.
Kroatien har även aviserat att arbetet med övervakning och förebyggande
åtgärder mot smittsamma djursjukdomar ska prioriteras.

På rådsmötet kommer EU-kommissionen också att presentera de
jordbruksrelaterade delarna av den gröna given, ett initiativ som omfattar en
färdplan och ett åtgärdspaket med syfte att möta de klimat- och
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miljörelaterade utmaningar som EU står inför.

– Regeringen välkomnar EU-kommissionens initiativ, dess koppling till
jordbruket och avsikten att beakta miljö- och klimatfrågorna brett inom EU.
Hållbara livsmedelssystem bör, utöver fokus på en konkurrenskraftig och
hållbar livsmedelsproduktion, även innehålla verktyg som underlättar
hållbara och hälsomässiga val för konsumenter, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.  

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern inleder
Skogens dag 2020
Publicerad 21 januari 2020 Uppdaterad 21 januari 2020

Imorgon inledningstalar landsbygdsminister Jennie
Nilsson om skogen som det gröna guldet vid årets
upplaga av Skogens dag. Bakom årets arrangemang
som har temat Framtidens skog ligger Skogstekniska
klustret, Länsstyrelsen i Västerbotten, SLU, Umeå
universitet och Future Forests.

Tid: 22 januari 2020 kl. 10.00
Plats: Grand Hôtel, Stockholm

– Skogen är en av Sveriges viktigaste basnäringar och en viktig resurs i
klimatarbetet. Jag är glad att som landsbygdsminister få komma och tala om
regeringens arbete inom ramen för Skogsprogrammet och om skogens
betydelse för hållbara lösningar på viktiga samhällsfrågor, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.  

Skogsprogrammet kommer under 2020 att genomföra fyra
kunskapsseminarier runt om i landet med ett brett deltagande från skogens
alla intressenter.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Generaldirektör Ulla Sandborgh
får i uppdrag att samordna
näringslivets vattenhushållning
Publicerad 21 januari 2020 Uppdaterad 21 januari 2020

Vatten är en grundläggande förutsättning för ett
fungerande samhälle och näringsliv. En uthållig
användning av vattenresurserna behöver vara i balans
med tillgänglig mängd vatten. Generaldirektör Ulla
Sandborgh får nu i uppdrag att samordna arbetet med
näringslivets vattenhushållning. Uppdraget är att främja
ett ansvarsfullt nyttjande av landets vattenresurser.
– De senaste årens torka har inneburit en påfrestning på våra
vattentillgångar. I ett föränderligt klimat är det därför prioriterat att vi
fokuserar på en effektiv vattenhushållning inom näringslivet. Ulla
Sandborghs uppdrag är en viktig del av regeringens fortsatta arbete med
vattenförsörjningen, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.  

Förändrade nederbördsmönster kan leda till såväl torka som översvämningar.
Sverige har en vattenkrävande industri och ett jordbruk där vatten är en
viktig resurs. Det behövs en ökad dialog med näringslivet inklusive
jordbruks- och livsmedelssektorn i syfte att främja erfarenhetsutbyte och
samverkan. Viktigt är också att stödja pågående arbete, föreslå former för
utveckling och samordning, identifiera utvecklingsbehov och analysera
påverkan på svensk konkurrenskraft.  

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Satsningar på livsmedelsexport till
nya marknader ger resultat –
Sverige godkänt för export av
fläskkött till Filippinerna
Publicerad 15 januari 2020 Uppdaterad 15 januari 2020

Regeringen har sedan livsmedelsstrategin beslutades i
juni 2017 genomfört stora satsningar för att öka svensk
livsmedelsexport. En satsning är att öka så kallade
exportgodkännanden för svenska livsmedel och
jordbruksvaror. Satsningarna ger resultat. Sverige får
nu exportera fläskkött till Filippinerna.
Filippinerna är en marknad med stor potential. De nya exportmöjligheterna
till Filippinerna visar att arbetet med exportgodkännanden inom ramen för
livsmedelsstrategin ger önskad effekt. Exportgodkännandet kommer
innebära betydande merintäkter för köttbranschen.

– Att våra svenska företag nu har en ny marknad att exportera fläskkött till
är väldigt glädjande. Svenskt fläskkött håller hög kvalitet, är hållbart
producerat med god djurhälsa, låg antibiotikaanvändning och hög
livsmedelssäkerhet. Det är värden som blir allt viktigare i den globala
livsmedelsförsörjningen vilket detta är ytterligare ett bevis på säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Exportgodkännandet har möjliggjorts genom ett nära och effektivt samarbete
mellan regering, bransch och myndigheter. I livsmedelsstrategin är export en
av flera delar för en konkurrenskraftig livsmedelssektor. Exportandelen i
svensk livsmedelsindustri ligger idag på cirka 30 procent. Målsättningen är
att exportandelen ska vara 50 procent år 2030. Om målet realiseras kommer

https://www.regeringen.se/


exportvärdet att överstiga 100 miljarder kronor år 2030.

Livsmedelsstrategins handlingsplan del 2, som beslutades av regeringen den
19 december 2019, innehåller satsningar på hela livsmedelskedjan. Ökad
livsmedelsexport, stärkt innovationskraft, ökad hållbarhet i livsmedelskedjan
och åtgärder för att stärka kompetensförsörjningen i livsmedelskedjan är
några av satsningarna i den nya handlingsplanen.

Regeringen satsar årligen 34 miljoner kronor på ökad livsmedelsexport till
och med 2025. Inom ramen för livsmedelsstrategin görs totalt satsningar om
122 miljoner kronor årligen fram till och med 2025. Dessutom görs
ytterligare satsningar på totalt 114 miljoner kronor under 2020.

– Livsmedelsstrategin bidrar till att hela Sverige håller ihop och att vi ser till
hela landets potential. Regeringen fortsätter att långsiktigt och strategiskt
arbeta för ökad livsmedelsexport som stärker svenska jordbruks- och
livsmedelsföretag. Med stärkt konkurrenskraft i hela livsmedelskedjan
skapas hållbar tillväxt och fler jobb i hela landet, säger Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson till
livsmedelsmässa i Berlin för att
locka fler turister till Sverige
Publicerad 14 januari 2020

Fredag den 17 januari inviger landsbygdsminister
Jennie Nilsson den svenska samlingsmontern vid
världens största livsmedelsmässa för konsumenter,
Grüne Woche i Berlin. För tredje året i rad arrangeras
en svensk samlingsmonter med över 20 svenska
livsmedelsproducenter som ställer ut mat och dryck.
Under fredagen kommer landsbygdsministern även att
träffa ett stort antal utländska ministerkollegor och visa
upp svensk mat och dryck för tyska konsumenter.
– En viktig del i livsmedelsstrategin för att öka svensk konkurrenskraft är att
marknadsföra svensk mat och dryck internationellt. Grüne Woche har blivit
ett årligt återkommande inslag och en viktig plattform för att visa upp det
svenska matundret och öka attraktionskraften för svenska livsmedel
internationellt. Tyskland är en viktig marknad för svensk livsmedelsexport
och Grüne Woche bidrar särskilt till att väcka intresse för Sverige och locka
fler turister att besöka hela vårt land, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Internationale Grüne Woche i Berlin är en av världens ledande
konsumentmässor för livsmedel, lantbruk och trädgård och därmed en viktig
och central mötesplats för alla som arbetar inom mat- och turistnäring.
Mässan arrangeras årligen och lockar 400 000 besökare, varav cirka 85 000
inom branschen och 3 000 journalister. Besökarna kommer under tio dagar
att provsmaka mat och dryck från hela världen. Totalt ställer närmare 1 800
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företag och landspaviljonger ut på mässan.

– Förutom att Grüne Woche är världens största livsmedelsmässa är det också
en viktig jordbrukspolitisk arena. Jag ser fram emot att möta mina kollegor
från EU och från ett stort antal andra länder för att diskutera möjligheter och
utmaningar för jordbruks- och trädgårdsnäringen, säger Jennie Nilsson.

Landsbygdsministern inviger den svenska samlingsmontern tillsammans med
ambassadör Per Thöresson och Jordbruksverkets generaldirektör Christina
Nordin. Jordbruksverket innehar uppdraget att utforma den svenska
samlingsmontern och genomföra det svenska deltagandet på mässan.
Uppdraget är en del i arbetet inom ramen för regeringens handlingsplan för
livsmedelsstrategin.

Journalister är välkomna att delta under delar av statsrådets besök. För mer
information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Livsmedelsverket får i uppdrag att
utreda vad vi behöver äta under
höjd beredskap
Publicerad 30 december 2019 Uppdaterad 30 december 2019

Regeringen ger Livsmedelsverket i uppdrag att utreda
vilken kost som tillgodoser näringsfysiologiska krav i
händelse av höjd beredskap. Utgångspunkten är att
Försvarsberedningen anser att Sverige behöver bygga
upp en livsmedelsberedskap för att kunna förse
civilbefolkningen och Försvarsmakten med nödvändiga
förnödenheter vid höjd beredskap och ytterst krig.
Sverige står inför ett förändrat säkerhetspolitiskt läge. Försvarsberedningen
föreslår att totalförsvaret ska planera för att under minst tre månader kunna
hantera en säkerhetspolitisk kris i Europa och vårt närområde, och krig
under delar av tiden. Importen och exporten av bl.a. livsmedel bedöms vara
påverkad. En livsmedelsberedskap behöver byggas upp enligt
Försvarsberedningen. Genom uppdraget till Livsmedelsverket kommer
regeringen få ytterligare underlag för den fortsatta utvecklingen av ett stärkt
civilt försvar.

– Vad och hur mycket vi behöver äta i händelse av en säkerhetspolitisk kris
är ett viktigt ingångsvärde för den fortsatta planeringen av totalförsvaret och
livsmedelsberedskapen, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget till Livsmedelsverket ges i regleringsbrevet för 2020 och ska
slutredovisas till regeringen senast den 1 december 2021.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag att föreslå kriterier för
uppföljning av den kommunala
livsmedelskontrollen
Publicerad 20 december 2019 Uppdaterad 20 december 2019

Livsmedelsverket ges i uppdrag av regeringen att
utarbeta ett förslag till hur kommunala
kontrollmyndigheters förmåga att utföra
livsmedelskontroll kan följas upp. Uppdraget syftar till
att bidra till regeringens mål om en mer likvärdig och
effektiv livsmedelskontroll.
Idag finns svårigheter i att nå målen om en likvärdig och effektiv
livsmedelskontroll då vissa kommunala kontrollmyndigheter inte utför den
livsmedelskontroll som är nödvändig. Antalet kontrollmyndigheter är stort
idag, vilket begränsar förutsättningarna för en effektiv och likvärdig
livsmedelskontroll. Sårbarheten i särskilt små kontrollmyndigheter bedöms
vara en bakomliggande faktor till problemet. I budgetpropositionen för 2020
anger regeringen att samverkan mellan de kommunala
kontrollmyndigheterna kan leda till en ökad likvärdighet i kontrollen. Vidare
kommer regeringen att följa utvecklingen av den kommunala samverkan
under de kommande åren.

Regeringen ger samtidigt länsstyrelserna i uppdrag att under 2020 redovisa
den aktuella lägesbilden av kommunal samverkan inom länen samt bedöma
förutsättningarna för en öka kommunal samverkan där det finns sådana
behov.

− Vi ska ha en likvärdig och effektiv livsmedelskontroll i hela landet. Därför
har regeringen gett Livsmedelsverket i uppdrag att föreslå hur kommunernas
förmåga att samverka kan följas upp. Med detta uppdrag kan vi bidra till
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ökad samverkan mellan kommunala kontrollmyndigheter och därmed stärka
likvärdigheten i kontrollen, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget till Livsmedelsverket ges i regleringsbrevet för 2020 och ska
redovisas till Regeringskansliet senast 31 december 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nytt uppdrag till Skogsstyrelsen
om enklare arbetsuppgifter inom
naturvård och markvård
Publicerad 20 december 2019 Uppdaterad 20 december 2019

Regeringen ger Skogsstyrelsen nytt uppdrag att
anställa nyanlända och långtidsarbetslösa inom
naturvård och markvård. Under 2020 ska myndigheten
sträva efter att anställa personer för att utföra enklare
arbetsuppgifter.
Skogsstyrelsen gjorde under 2018 ett mycket bra jobb med att anställa
nyanlända och långtidsarbetslösa inom ramen för projektet Naturnära jobb.
Drygt 1 600 personer anställdes på myndigheten och utförde arbeten inom
framförallt naturvård och förbättringar av friluftslivet.

Med anledning av det väl utförda arbetet ges Skogsstyrelsen i
regleringsbrevet för 2020 återigen i uppdrag att anställa nyanlända och
långtidsarbetslösa för enklare arbetsuppgifter inom naturvård och markvård.
När så är möjligt ska extratjänster användas som anställningsform.

Arbetsförmedlingen ska bistå Skogsstyrelsen i detta arbete.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Hela landet ska växa när
landsbygdspolitiken prioriteras
Publicerad 20 december 2019 Uppdaterad 20 december 2019

För att hela Sverige ska växa krävs insatser på flera
nivåer och från flera olika aktörer. De statliga
myndigheterna har flera viktiga uppgifter för att
underlätta möjligheterna att bo, leva och verka i hela
landet. I regleringsbreven för 2020 lägger regeringen
flera uppdrag som fortsätter att förstärka arbetet för
livskraftiga landsbygder i hela Sverige.
– Nu går vi fram med flera skarpa uppdrag i regleringsbreven för
myndigheterna. Det är av stor vikt att landsbygden är en fortsatt prioritet för
alla myndigheters arbete. Hela Sverige måste växa, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Regeringen lägger stor vikt vid att hela landet, såväl landsbygder som städer,
ska utvecklas så att hela Sveriges potential används. Möjligheterna att bo,
leva och verka i hela landet ska förbättras. I regleringsbreven för 2020 lägger
därför regeringen flera viktiga uppdrag på myndigheterna som ligger i linje
med målen i den landsbygdspolitiska propositionen ”En sammanhållen
politik för Sveriges landsbygder – för ett Sverige som håller ihop”.

Ett urval ur regleringsbreven för 2020

Livsmedelsverket ges i uppdrag att utarbeta ett förslag till hur
kommunala kontrollmyndigheters förmåga att utföra livsmedelskontroll
kan följas upp.

Skogsstyrelsen får tillsammans med Trafikverket, Länsstyrelserna och
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Naturvårdsverket uppdrag som ska leda till att spridningen av
granbarkborrar begränsas.

Skogsstyrelsen ska med beaktande av den privata äganderätten till skog
ta fram ett förslag för en transparent uppföljning av skogsbrukets
frivilliga avsättningar.

Skogsstyrelsen får i uppdrag att anställa nyanlända och
långtidsarbetslösa inom naturvård och markvård för att utföra enklare
arbetsuppgifter.

Jordbruksverket uppdras att säkerställa utbetalningen av
bredbandsstödet.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen ger myndigheter
uppdrag att bekämpa
granbarkborren
Publicerad 20 december 2019 Uppdaterad 20 december 2019

Skogsstyrelsen, tillsammans med Trafikverket,
Länsstyrelserna och Naturvårdsverket, får i sina
respektive regleringsbrev uppdrag som ska leda till att
spridningen av granbarkborrar begränsas. Det är viktigt
att alla berörda myndigheter samarbetar och gör sitt
yttersta för att bekämpa spridningen.
I budgetpropositionen för 2020 aviserade regeringen att man tillför
Skogsstyrelsen 30 miljoner kronor årligen under 2020–2022 för att bidra till
en effektiv bekämpning av skogsskador och särskilt granbarkborreangrepp.

– Regeringen ger nu Skogsstyrelsen i uppdrag att förstärka
kapacitetsuppbyggnad vid bekämpning av granbarkborre, inklusive i de
skyddade områden som Skogsstyrelsen ansvarar för. Skogsstyrelsen ska
också samordna berörda myndigheters arbete när det gäller att bekämpa
granbarkborren. Utifrån det svåra skadeläget är det är nu viktigt att såväl
privata skogsägare som ansvariga myndigheter samverkar och gör sitt
yttersta för att begränsa utbrotten, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Granskogen i södra Sverige blev torkstressad efter den ovanligt torra
sommaren 2018. Det har lett till att granbarkborreangreppen ökade kraftigt
2019. Enligt Skogsstyrelsens inventering tillsammans med Södra Skogsägarna
har granbarkborren under 2019 orsakat skador på närmare 7 miljoner
kubikmeterskog i södra och mellersta Sverige, värt flera miljarder kronor.
Den högsta uppmätta skadenivån någonsin till följd av granbarkborren. En
årsavverkning i Sverige motsvarar cirka 90 miljoner kubikmeter. Vanligtvis
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sker granbarkborreangreppen i cykler om 3–4 år. Detta är en situation som
förmodligen kommer fortgå under flera år med stora ekonomiska förluster
för en av Sveriges viktigaste basnäringar.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Skogsstyrelsen ser över
redovisning av skogsbrukets
frivilliga avsättningar
Publicerad 20 december 2019 Uppdaterad 20 december 2019

Skogsstyrelsen ska med beaktande av den privata
äganderätten till skog ta fram ett förslag för en
transparent uppföljning av skogsbrukets frivilliga
avsättningar. Syftet med uppdraget är att
myndigheterna ska få till en bättre utvärdering av
naturvårdsarbetets sammantagna effekter i skogen.
Skogsstyrelsen har sedan tidigare utvecklat en uppföljning av arealen
frivilliga avsättningar och redovisar den statistiken årligen via Statistiska
centralbyrån (SCB). Skogsstyrelsen har identifierat fortsatta
utvecklingsbehov och uppdraget som regeringen nu ger till Skogsstyrelsen
avser förbättra underlaget till redovisningen vad gäller avsättningarnas
geografiska läge, varaktighet och naturvårdskvalitet. Uppdraget bidrar också
till att undvika dubbelräkning av exempelvis formellt skydd och frivilliga
avsättningar.

– För att kunna föra ett meningsfullt samtal om skogens nyttjande är det
viktigt att begrepp och definitioner är tydligt avgränsade så att olika aktörer
menar samma sak när begreppen används, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Uppdraget till Skogsstyrelsen ges i regleringsbrevet för 2020 och ska utföras i
samarbete med Naturvårdsverket och redovisas till Regeringskansliet senast
30 september 2020.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fortsatt utbetalningsstöd för
bredband
Publicerad 20 december 2019 Uppdaterad 20 december 2019

Regeringen har tidigare fattat beslut om utökat stöd för
bredband inom Landsbygdsprogrammet 2014–2020. I
regleringsbrevet för 2020 får Jordbruksverket nu i
uppdrag att säkerställa utbetalningen av
bredbandsstödet.
Bredbandsstödet i Landsbygdsprogrammet 2014–2020 förstärktes med
ytterligare 195 miljoner kronor under 2019 och uppgår totalt till nästan 4,45
miljarder kronor under perioden 2014–2020. Efterfrågan på medel är stor
och nu är det viktigt att öka takten i stödutbetalningarna. Uppdraget i
Jordbruksverkets regleringsbrev innebär att Jordbruksverket ska fortsätta
bistå och samarbeta med Länsstyrelserna i handläggningen av
bredbandsstödet för att underlätta en högre utbetalningstakt.

– Att ha tillgång till bredband i hela landet är en grund för ett Sverige som
växer. Det är en prioriterad fråga för regeringen, och därför ger vi nu det här
uppdraget för att få en högre takt i utbetalningarna, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Uppdraget ska redovisas till regeringen senast 22 februari 2021.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

2020–2025 satsar regeringen 846
miljoner på ny handlingsplan för
livsmedelsstrategin
Publicerad 20 december 2019

Regeringen har fattat beslut om en ny handlingsplan för
livsmedelsstrategin. Handlingsplanen innehåller
satsningar på 122 miljoner kronor årligen fram till och
med 2025, dessutom görs ytterligare satsningar på
totalt 114 miljoner kronor under 2020.
Handlingsplanen tar avstamp i att nå livsmedelsstrategins mål till 2030
genom långsiktiga åtgärder som sträcker sig till och med 2025. Åtgärderna
följs av öronmärkta pengar till olika myndigheter och aktörer som anses bäst
lämpade för att utföra uppgiften. 
Genom att satsa på hela livsmedelskedjan stärker regeringen den svenska
primärproduktionen och handlingsplanen är ett viktigt steg i att öka
konkurrenskraften och lönsamheten.

– Jag är stolt över att den nya handlingsplanen tar ett samlat grepp där hela
livsmedelskedjan ingår, med en ökad svensk livsmedelsproduktion i centrum.
Detta är en långsiktig satsning som ska leda till fler jobb över hela landet och
en ökad tillväxt, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson. 

Handlingsplanen innehåller satsningar på hela livsmedelskedjan, bland annat
en ökad livsmedelsexport, stärkt innovationskraft, ökad hållbarhet i
livsmedelskedjan och åtgärder för att stärka kompetensförsörjningen i
livsmedelskedjan.

– Genom handlingsplanen kommer vi att öka attraktiviteten, stärka
innovationskraften och lönsamheten och i ett längre perspektiv bidrar
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handlingsplanen på så sätt till ett strukturerat arbete med de utmaningar som
finns i hela livsmedelskedjan, säger Jennie Nilsson.

Arbetet med livsmedelsstrategins nya handlingsplan är en del av
januariavtalet som bygger på en överenskommelse mellan
Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Centerpartiet och Liberalerna.
Handlingsplanen är även framtagen i samarbete med livsmedelskedjans
aktörer.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Skogsstyrelsen fortsätter
genomförandet av nationella
skogsprogrammet
Publicerad 19 december 2019

Regeringen uppdrar åt Skogsstyrelsen att under åren
2020–2022 bistå Regeringskansliet i det fortsatta
genomförandet av det nationella skogsprogrammet.
Programmet utvecklas för att främja en växande
skogsnäring och ett hållbart skogsbruk. Uppdraget
innebär att Skogsstyrelsen ska bidra till att uppnå det
nationella skogsprogrammets vision och mål.
– Det är mycket glädjande att vi nu kan ge Skogsstyrelsen uppdrag inom
nationella skogsprogrammet och fortsätta stödja regionala insatser.
Skogsnäringen är en av Sveriges viktigaste basnäringar och grundläggande
för att bygga välfärd och motverka klimatförändringarna, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

I uppdraget till Skogsstyrelsen ska myndigheten:

Fördela medel till regionala insatser
Bistå regeringskansliet i det fortsatta genomförandet
Bistå i arbetet inom internationella skogsfrågor
Ta fram förslag på relevanta indikatorer
Utveckla och genomföra en rådgivningskampanj
Genomföra åtgärder för en jämställd skogsnäring

Inom ramen för skogsprogrammets fortsatta dialogprocess ska
Skogsstyrelsen i nära dialog med Regeringskansliet samverka med, och vid
behov samordna, nya och befintliga intressenter och initiativ på regional
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nivå.

Insatser med att ta fram regionala program och strategier pågår över hela
landet och skogsprogrammet är en del av januariavtalet, som är en
sakpolitisk överenskommelse som har slutits mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de gröna. I Januariavtalet utpekas
att skogsprogrammet ska utvecklas för att ytterligare främja en växande
skogsnäring och ett hållbart skogsbruk. Programmet ska bygga på
skogsvårdslagens två mål om produktion och miljöhänsyn och särskilt fokus
ska läggas på goda villkor för företagande i skogssektor.

För uppdragets genomförande får Skogsstyrelsen använda högst 23 MSEK
under 2020 och därefter 19 MSEK per år för 2021-2022. En årlig
redovisning av uppdragets genomförande och en ekonomisk redovisning per
åtgärd ska lämnas senast den 28 februari 2021-2023 till Regeringskansliet
(Näringsdepartementet).



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förstärkt driftstöd till små butiker i
sårbara och utsatta glesbygder
Publicerad 19 december 2019 Uppdaterad 19 december 2019

Tillgänglighet till dagligvaror är en av flera
förutsättningar för att kvinnor och män ska kunna bo,
verka och leva i alla delar av landet. Regeringen
förlänger därför förstärkningen av det särskilda
driftstödet till dagligvarubutiker i sårbara och utsatta
glesbygder. Totalt kommer stödet uppgå till 70 miljoner
kronor årligen under 2020–2022.
Regeringen inrättade 2015 ett särskilt driftstöd på 35 miljoner kronor årligen
riktat till små dagligvarubutiker i särskilt sårbara och utsatta glesbygder.
Driftstödet fördubblades under 2018–2019. Nu fortsätter förstärkningen av
stödet på 70 miljoner kronor årligen under 2020–2022.

Driftstödet gör stor skillnad för de företagare som driver de allra minsta
dagligvarubutikerna i Sveriges gles- och landsbygder. Dessa små butiker
fungerar som viktiga servicepunkter och är ofta ombud för exempelvis
apotek och Systembolaget samt för post- och betaltjänster.

Det särskilda driftstödet bidrar till att uppfylla målet för den regionala
tillväxtpolitiken och möjliggör bland annat investeringar som annars riskerar
att inte genomföras. Driftstödet kan även användas till olika
kompetenshöjande insatser, vilket ytterligare stärker långsiktigheten för de
minsta butikerna.

– En sammanhållen landsbygdspolitik är en prioriterad fråga för regeringen
och det särskilda driftstödet är en del av det arbetet. Stödet bidrar konkret till
möjligheten att bo, verka och leva i alla delar av landet säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen stärker kapaciteten för
allvarliga växtskadegörare
Publicerad 12 december 2019 Uppdaterad 12 december 2019

Hotet att nya allvarliga växtskadegörare ska etablera sig
i Sverige och Europa har ökat de senaste åren.
Ökningen beror främst på ökad global handel, ökat
resande och ett varmare klimat där skadegörarna trivs.
På EU-nivå finns ny lagstiftning på plats för att
motverka denna trend. De nya EU-förordningarna ökar
behovet av diagnoser av växtskadegörare och
regeringen har idag därför beslutat att utreda hur
Sverige på bästa sätt kan klara kraven avseende
diagnoser av växtskadegörare.
– Skydd mot nya allvarliga växtskadegörare är viktigt för ett hållbart jord-
och skogsbruk och för att skydda den biologiska mångfalden. Det är även en
förutsättning för att möjliggöra handel med växtprodukter. Fungerande
diagnoser är en viktig länk i kedjan. Det är därför glädjande att vi kan
tillsätta en utredning som ska ge konkreta förslag på hur diagnosarbetet kan
förbättras, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Växtskadegörare sprids via växande global handel och resenärer som tar med
sig växter från andra delar av världen. Risken för att nya växtskadegörare
såsom svampar, bakterier och insekter ska kunna trivas i Sverige har ökat
med klimatförändringarna. Tallvedsnematoden är ett exempel på en allvarlig
växtskadegörare som skulle kunna skapa stor förödelse i Sverige om den
etablerade sig här. Tallvedsnematoden är en liten mask som ödelagt stora
arealer tallskog i Portugal på senare år och som sprids via lastpallar.

I de nya EU-förordningarna ställs det hårdare krav på EU-länderna att göra

https://www.regeringen.se/


kontroller och inventeringar för att upptäcka nya skadegörare i tid så att
åtgärder kan sättas in snabbt. Dessa krav leder till att behovet av diagnoser
av växtskadegörare ökar. På djur- och livsmedelssidan har Sverige sedan
länge nationella laboratorier för diagnoser av sjukdomsorganismer. På
växtskyddssidan sker dock diagnoserna genom att Statens jordbruksverk
upphandlar diagnoserna som sedan utförs främst av utländska laboratorier.
Det är angeläget att utreda om, och i så fall hur, Sverige på ett mer
kostnadseffektivt och ändamålsenligt sätt än idag kan uppfylla kraven i de
nya EU-förordningarna som rör växtskydd.

Uppdraget beräknas starta den 15 februari och ska slutredovisas den 15
november 2020. Som utredare tillsätts Helena Johansson, disputerad
nationalekonom och tidigare föreståndare på AgriFood.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag om nytt avgiftssystem för
slakterikontrollen
Publicerad 06 december 2019 Uppdaterad 06 december 2019

Regeringen ger Livsmedelsverket i uppdrag att
genomföra ett nytt avgiftssystem för den offentliga
kontrollen på slakterier och vilthanteringsanläggningar.
Det nya avgiftssystemet ska vara lätt att förstå och
använda samt vara förutsägbart vad gäller företagens
kostnader för kontrollen.
EU:s nya kontrollförordning medför att det svenska avgiftssystemet för
slakterikontrollen behöver anpassas. Nuvarande avgiftsmodell bedöms inte
vara förenlig med den nya kontrollförordningen i alla delar och behöver
därför göras om.

Det nya avgiftssystemet ska finnas på plats från 1 januari 2020. Under nästa
år kommer Livsmedelsverket att utveckla avgiftssystemet med syfte att bidra
till konkurrenskraftiga villkor för slakterinäringen, underlätta för småskalig
slakt samt ge förutsättningar för effektiv slakt och kontroll. Samtliga delar i
avgiftssystemet ska vara genomförda 1 januari 2021.

Slakterikontrollen är idag avgiftsfinansierad, men staten har sedan 2012
subventionerat kontrollavgifterna med drygt 100 miljoner kronor per år
genom det så kallade nedsättningsanslaget. I budgetproposition för 2020
föreslår regeringen att nedsättningsanslaget vidareförs i nuvarande
omfattning och att Livsmedelsverket tillförs 107 miljoner kronor för
nedsättning av slakteriavgifter för åren 2020–2022.

– För regeringen är det viktigt att avgiftssystemet bidrar till
konkurrenskraftiga villkor för den svenska livsmedelssektorn, underlättar för
småskalig slakt och ger incitament för en effektiv slakt och kontroll, säger
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landsbygdsminister Jennie Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsminister Jennie
Nilsson delar ut Stora Turismpriset
Publicerad 04 december 2019 Uppdaterad 04 december 2019

I anslutning till konferensen ”Besöksnäringen på
agendan – Hållbart hela vägen” delar
landsbygdsminister Jennie Nilsson ut Stora
Turismpriset. Priset delas ut till aktörer som på ett
nytänkande och innovativt sätt bidragit till utvecklingen
av besöksnäringen.

Tid: 4 december 2019 kl. 17.45
Plats: Hotel At Six, Brunkebergstorg 6

Det är 26:e året i rad som priset delas ut och bakom priset står Stiftelsen för
kunskapsfrämjande inom turism. Alla län har nominerat en kandidat.

Konferensen Besöksnäringen på agendan – Hållbart hela vägen arrangeras
av SKR och är en nationell dialog om samhällets roll i besöksnäringens
utveckling. Tillväxtverket och Nätverket för regional turism är
medarrangörer.

Klicka här för att se alla nominerade på Tillväxtverkets hemsida. 

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Så kan skogen bli en tillväxtmotor i
hela landet
Publicerad 03 december 2019 Uppdaterad 03 december 2019

Temat på årets konferens med nationella
skogsprogrammet är ”Varför ser vi olika på skogen” och
syftet är att starta en dialog om nyttjandet av skogen.
250 personer från olika delar av skogsbranschen träffas
4 och 5 december i Stockholm.

Tid: 4 december 2019 kl. 09.00 till 5 december 2019 kl. 15.00
Plats: Clarion Hotel Sign, östra Järnvägsgatan 35 i Stockholm

På konferensen diskuteras också hur programmet kan utvecklas vidare i linje
med den politiska inriktningen i januariavtalet och hur de regionala
perspektiven fångas upp.

Några av ämnena som kommer att tas upp under de två dagarna är:

Skogen och äganderätten
Skogens roll i en växande bioekonomi och hållbar samhällsutveckling.
Regionalt engagemang behövs

Konferensen arrangeras av Näringsdepartementet och Skogsstyrelsen. Det är
en årlig mötesplats för diskussion och dialog inom skogsprogrammet.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson inleder konferensen. Andra talare är
Svante Axelsson, nationell samordnare för Fossilfritt Sverige, och Camilla
Sandström, professor i statsvetenskap vid Umeå universitet.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.
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Faktaruta:

I maj 2018 beslutade regeringen om Sveriges första nationella skogsprogram.
Skogsprogrammet tar avstamp i visionen: ”Skogen, det gröna guldet, ska
bidra med jobb och hållbar tillväxt i hela landet samt till utvecklingen av en
växande bioekonomi”.

Skogsprogrammets fem fokusområden:

1. Ett hållbart skogsbruk med ökad klimatnytta.
2. Mångbruk av skog för fler jobb och hållbar tillväxt i hela landet.
3. Innovationer och förädlad skogsråvara i världsklass
4. Hållbart brukande och bevarande av skogen som en profilfråga i svenskt

internationellt samarbete.
5. Ett kunskapskliv för ett hållbart brukande och bevarande av skogen

Läs mer om Skogsprogrammet på regeringen.se

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsminister Jennie
Nilsson besöker Umeå 2
december
Publicerad 29 november 2019 Uppdaterad 29 november 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson besöker Umeå
måndag 2 december. Hon kommer bland annat göra
besök i lanthandeln i Överboda och på Lundagårds
vård- och omsorgsboende.
Jennie Nilsson inleder dagen med att närvara när ICA och Norrmejerier
presenterar en gemensam satsning. 

Hon kommer också att besöka en lanthandel, Ica Nära Blomqvists i
Överboda.

Landsbygdsmininstern besöker också Lundagård vård- och omsorgsboende,
som är ett samverkanshus. Det innebär att även förskola och tillagningskök
finns i huset. Förskolan och vård- och omsorgsboendet har utemiljöer i
anslutning till varandra. 

10.20 Presskonferens på Norrmejerier, Mejerivägen 2, Umeå
13.15 Ica Nära Blomqvists, Överboda 102, Umeå
14.40 Lundagård vård- och omsorgsboende, Östra Hyvlargränd 1, Umeå

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsminister Jennie
Nilsson besöker Köpenhamn 28-
29 november
Publicerad 29 november 2019

Under resan kommer landsbygdsminister Jennie
Nilsson att träffa sin danske ministerkollega Mogens
Jensen. Hon kommer också att träffa Köpenhamns
överborgmästare, Frank Jensen. Två teman på resan är
regional utveckling och livsmedel.
På mötet med den danske livsmedelsministern Mogens Jensen kommer de
bland annat prata om EU:s jordbrukspolitik och antibiotikaresistens. 

Utöver det besöker Jennie Nilsson branschorganisationen Landbrug og
Fødevarer som representerar danska lantbrukare och livsmedelsproducenter. 

Besöket i Danmark avslutas med att landsbygdsministern träffar
Köpenhamns överborgmästare, Frank Jensen.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson medverkar vid
höstmötet för Hela Sverige ska
leva
Publicerad 27 november 2019

I dag medverkar landsbygdsministern Jennie Nilsson
vid det årliga höstmötet för riksorganisationen Hela
Sverige ska leva. Statsrådet kommer under mötet i
Hallunda att hålla ett anförande med fokus på regional
tillväxt och landsbygdsutveckling.
– Regeringens målsättning är tydlig - klyftan mellan olika delar av landet ska
slutas. Vi ska hålla ihop vårt land och det ska finnas förutsättningar att leva
ett gott liv i hela Sverige, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson talar om livskraftiga
landsbygder på SmåKoms
höstmöte
Publicerad 22 november 2019 Uppdaterad 22 november 2019

Idag medverkar landsbygdsminister Jennie Nilsson vid
höstmötet för SmåKom – de små kommunernas
samverkan. Jennie Nilsson kommer under mötet att
hålla ett anförande med fokus på regional tillväxt och en
sammanhållen landsbygdspolitik.
– Människor ska kunna välja fritt var i landet man vill bo, leva och verka.
Det ska vara möjligt att utbilda sig, jobba, driva företag och skapa ett bra liv
oavsett var i landet man bor. Vi måste alla sträva efter att nå målet om
likvärdiga möjligheter till företagande, arbete, boende och välfärd, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

SmåKom är ett nationellt nätverk för små kommuner med syfte att främja
samarbete och sprida goda exempel mellan de små kommunerna. Nätverket
är ett språkrör för små kommuner på i första hand nationell nivå och samlas
två gånger per år.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen stärker
besöksnäringens möjligheter till
samverkan
Publicerad 21 november 2019 Uppdaterad 21 november 2019

I samband med att regeringen tar fram en strategi för
besöksnäringen avsätts nu tre miljoner kronor för att
Tillväxtverket ska stödja en samverkansarena för
näringen. Med uppdraget ska Tillväxtverket stödja och
underlätta för besöksnäringen att samlas och samordna
sig i syfte att bidra till näringens långsiktiga utveckling.
I april aviserade näringsminister Ibrahim Baylan och landsbygdsminister
Jennie Nilsson att regeringen inom kort kommer presentera en strategi för
turism och besöksnäring i Sverige. Med strategin vill regeringen skapa goda
långsiktiga förutsättningar för en hållbar och växande besöksnäring med en
självklar roll som export-, jobb- och integrationsmotor.

– Arbetet med regeringens strategi för turism och besöksnäring är i full gång.
Besöksnäringen består av flera olika branscher och många företag med vitt
skilda verksamhetsområden. Genom uppdraget ger regeringen näringen
möjlighet att samla sig och fokusera på sin långsiktiga utveckling, säger
näringsminister Ibrahim Baylan.

Uppdraget innebär att Tillväxtverket ska stödja besöksnäringens aktörer att
utveckla en samverkansarena som kan företräda besöksnäringens intressen,
inklusive dess små och medelstora företag, formulera näringens behov och
ha en drivande roll i näringens utveckling. Samverkansarenan ska ägas och
drivas av besöksnäringens aktörer.

– En hållbar turism och växande besöksnäring bidrar till sysselsättning,
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utveckling och attraktionskraft i alla delar av Sverige. När vi nu stärker
näringens samordning och så småningom presenterar regeringens strategi gör
vi det med ett tydligt hela landet-perspektiv, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern talar på
konferens om östersjöfiskets
framtid
Publicerad 20 november 2019 Uppdaterad 20 november 2019

Imorgon åker landsbygdsminister Jennie Nilsson till
Simrishamn för att medverka vid Östersjöfiske 2020 -
en konferens om östersjöfiskets framtid. Arrangemanget
pågår i två dagar och syftar till att lyfta frågor med
betydelse för östersjöfisket, hur det bedrivs och dess
framtid.
I sitt anförande kommer landsbygdsministern att tala om regeringens arbete
för ett långsiktigt hållbart fiske och en konkurrenskraftig fiskenäring.

– I en osäker tid för fisket med sviktande bestånd är det viktigt att vi
säkerställer ett hållbart fiske som medger att vi kan fiska i våra vatten även i
framtiden, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverige sprider värdefull kunskap i
den globala kampen mot AMR
Publicerad 19 november 2019

Antibiotikaresistens är en global utmaning som leder till
mycket stora konsekvenser för vår hälsa och för våra
livsmedelssystem. I Januariavtalet är det fastslaget att
Sverige ska arbeta internationellt för att minska
användningen av antibiotika i djurhållningen. Sverige
arbetar inom flera relevanta områden och har bl.a.
nyligen bidragit med 20 miljoner kronor till en särskild
fond som syftar till att skala upp insatser för en minskad
antibiotikaanvändning. Idag lanserar Sverige och FN:s
livsmedels- och jordbruksorganisation, FAO,
tillsammans en praktisk manual för att minska
antibiotikaanvändningen i djurhållningen.
FN:s jordbruks- och livsmedelsorganisation FAO spelar en viktig roll för att
motverka överanvändningen, t.ex. genom policyarbete och operativ
verksamhet i fält men också som en neutral plattform där länder kan utbyta
erfarenheter och lära av varandra. SLU har på uppdrag av FAO lett arbetet
med att ta fram en manual om hur antibiotikaanvändningen kan minskas i
djurhållningen på ett ansvarsfullt sätt. I uppdraget har det också ingått att
genomföra kurser för djurhälsopersonal på Balkan, i Centralasien och i
Östeuropa. Att motverka uppkomst och spridning av antibiotikaresistens har
varit en svensk prioritet under lång tid och Sverige är redan ett av de länder
som använder minst antibiotika i världen i djurhållningen. Det är därför
viktigt att vi kraftsamlar och jobbar tillsammans för att sprida vår kunskap
där den gör störst nytta.
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– Det är en viktig uppgift för Sverige att visa att det går att ha minimalt med
antibiotika i djurhållningen, och ändå uppnå hög produktivitet. Det är likaså
viktigt att visa hur antibiotika ska användas till de djur som verkligen
behöver det, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson

Regler och riktlinjer är viktiga, menar SLU, men arbetet måste också
förändras på gården – av bonden i den praktiska djurhållningen. Det är
angeläget att involvera bönderna själva och ge dem verktyg att göra
förändringar som gynnar dem i deras produktion samtidigt som det gynnar
den globala kampen mot AMR.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

EU:s gemensamma
jordbrukspolitik på agendan i
Bryssel
Publicerad 18 november 2019 Uppdaterad 18 november 2019

Idag möter landsbygdsminister Jennie Nilsson sina
ministerkollegor i EU:s jordbruks- och fiskeråd, Agrifish.
Ministrarna träffas i Bryssel för att diskutera miljö- och
klimatrelaterade aspekter i reformpaketet för den
gemensamma jordbrukspolitiken (CAP) – en viktig del
för Sveriges regering.
– Regeringen arbetar för stärkta klimat- och miljöambitioner i CAP, där
åtgärderna behöver vara effektiva, ändamålsenliga och kunna anpassas efter
de olika förutsättningar och behov som finns i EU:s medlemsstater, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Vid rådet kommer ministrarna även att diskutera förslag till
övergångsbestämmelser för den nuvarande perioden för den gemensamma
jordbrukspolitiken. Övergångsbestämmelserna syftar till att förlänga
nuvarande period tills det att reformpaketet är färdigförhandlat.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

EU:s gemensamma
jordbrukspolitik på agendan i
Bryssel
Publicerad 15 november 2019 Uppdaterad 15 november 2019

På måndag möter landsbygdsminister Jennie Nilsson
sina ministerkollegor i EU:s jordbruks- och fiskeråd,
Agrifish. Ministrarna träffas i Bryssel för att diskutera
miljö- och klimatrelaterade aspekter i reformpaketet för
den gemensamma jordbrukspolitiken (CAP) – en viktig
del för Sveriges regering.
– Regeringen arbetar för stärkta klimat- och miljöambitioner i CAP, där
åtgärderna behöver vara effektiva, ändamålsenliga och kunna anpassas efter
de olika förutsättningar och behov som finns i EU:s medlemsstater, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Vid rådet kommer ministrarna även att diskutera förslag till
övergångsbestämmelser för den nuvarande perioden för den gemensamma
jordbrukspolitiken. Övergångsbestämmelserna syftar till att förlänga
nuvarande period tills det att reformpaketet är färdigförhandlat.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen vill se förbättrad och
effektiviserad fiskerikontroll
Publicerad 15 november 2019 Uppdaterad 15 november 2019

Regeringen gav i somras Havs- och vattenmyndigheten
i uppdrag att föreslå hur försök med kamerabevakning
av fiskefartyg kan genomföras. Nu tar regeringen
ytterligare steg och uppdrar åt Havs- och
vattenmyndigheten och Kustbevakningen att föreslå vad
som kan förbättras och effektiviseras inom
fiskerikontrollen för att bidra till livskraftiga fiskbestånd.
EU:s så kallade kontrollförordning sätter ramarna för fiskerikontrollen och
ska säkerställa att bestämmelserna i den gemensamma fiskeripolitiken
efterlevs. De senaste åren har det bland annat kommit fram uppgifter om
brister vad gäller efterlevnaden av den så kallade landningsskyldigheten. Det
har också framkommit uppgifter som indikerar att det kan finnas skäl att
förstärka kontrollverksamheten avseende art- och storlekssammansättning i
fångsten ombord för att bl.a. möjliggöra realtidsstängningar.

Samtidigt är det viktigt att inte öka den samlade administrativa bördan för
företagen varför Havs- och vattenmyndigheten och Kustbevakningen, enligt
uppdraget, även ska lämna förslag som kan minska administrationen för
företagen.

– Detta uppdrag till Havs- och vattenmyndigheten och Kustbevakningen är
en viktig del i arbetet med livskraftiga fiskbestånd och för att förhindra fiske
som inte sker i enlighet med rådande EU- och nationella regler, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget till Havs- och vattenmyndigheten och Kustbevakningen ges i
enlighet med januariavtalet, den sakpolitiska överenskommelsen som träffats
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mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.

– Det ska inte löna sig att fuska. Illegalt fiske är ett av de största hoten mot
havet. Globalt fångas 26 miljoner ton fisk olagligt eller utan kontroll varje år,
och vi vet att problemet förekommer även i Sverige. Därför behövs en skärpt
och mer effektiv kontroll, säger miljö- och klimatminister Isabella Lövin.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Djurhälsolagsutredningen ges mer
tid
Publicerad 14 november 2019 Uppdaterad 14 november 2019

Regeringen har i dag beslutat att ge
Djurhälsolagsutredningen ytterligare åtta månader för
att se över lagstiftningen på djurhälsoområdet.
Uppdraget ska nu redovisas senast den 31 augusti
2020. Förlängningen av utredningstiden behövs för att
utredningen ska kunna fullgöra sitt uppdrag på bästa
sätt.
Djurhälsolagsutredningen tillsattes i december 2018 och ska se över den
svenska djurhälsolagstiftningen och anpassa den till EU:s nya
djurhälsoförordning och andra nya EU-bestämmelser.

Den nya svenska djurhälsolagstiftningen ska enligt utredningens direktiv
säkerställa ett gott smittskydd och därigenom tillvarata djurskydds-,
folkhälso- och miljöintressen samt produktionsekonomiska intressen.
Bakgrunden till förlängningen av utredningstiden är bl.a. att lagstiftningen
som ska ses över är omfattande och komplicerad, vilket gör att mer tid
behövs.

– I Sverige har vi överlag friska djur, tack vare det framgångsrika
smittskyddsarbete som har bedrivits av våra djurbönder, veterinärer och
myndigheter. Djurhälsolagsutredningen är en betydelsefull del i arbetet med
att bevara Sveriges goda djurhälsoläge och det är angeläget att utredningen
får tillräckligt med tid till sitt viktiga uppdrag, säger Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Livsmedelsindustrin och
livsmedelsstrategin i fokus när
landsbygdsministern besöker
Falköping
Publicerad 11 november 2019 Uppdaterad 11 november 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilssons Sverigeresa går
på onsdag vidare till Falköping. Fokus under resan
ligger på verksamhetsbesök och samtal kring nationella
livsmedelsstrategin.
Sverigeresan börjar med att landsbygdsministern på onsdagsmorgonen
besöker ICA Maxi Falköping där statsrådet träffar butiksledning och ges en
genomgång av verksamheten. Därefter reser statsrådet vidare till Falköpings
Mejeri tillsammans med Lantbrukarnas riksförbunds (LRF)
förbundsordförande Palle Borgström. Under besöket kommer det att föras
diskussioner om livsmedelsindustrins utmaningar och möjligheter i allmänhet
och livsmedelsstrategin i synnerhet.

– Det är grundläggande att hela Sverige håller ihop och att vi ser till hela
landets potential. Livsmedelsstrategin fyller i det avseendet ett mycket
viktigt syfte. Med stärkt konkurrenskraft i hela livsmedelskedjan skapas
hållbar tillväxt och fler jobb i hela landet, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

För mediala förfrågningar vänligen kontakta pressekreterare Simon
Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jordbruksverket får mer pengar
och nya beslutsbefogenheter för
sitt växtskyddsarbete
Publicerad 07 november 2019 Uppdaterad 07 november 2019

I budgetpropositionen för 2020 tillförs Jordbruksverket 2
miljoner kronor 2020, 7 miljoner kronor 2021 och en
varaktig förstärkning med 10 miljoner kronor från och
med 2022 för att genomföra och uppfylla de nya krav
som ställs med anledning av EU:s nya
växtskyddsförordning. För att EU-förordningen ska
kunna tillämpas i Sverige har regeringen idag även
beslutat om vissa ändringar i den svenska
växtskyddsförordningen.
– Ett hållbart och effektivt växtskydd är av stor betydelse bland annat för
jordbruks- och skogsproduktionen men också för trädgårdsodling och
biologisk mångfald i ett förändrat klimat. Det är regeringens målsättning att
vi upprätthåller det i huvudsak goda sundhetsläget för växter i vårt land.
Regeringen tillför därför Jordbruksverket ytterligare medel för att uppfylla
de nya EU-kraven på området, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Satsningen ska användas till ett effektivt genomförande av EU-förordningen
genom fokus på förebyggande åtgärder, såsom ökade inventeringar och
effektiva åtgärder vid angrepp av växtskadegörare.

Den ökande globala handeln leder till högre risk för att nya växtskadegörare
från andra delar av världen kan spridas med växter och växtprodukter.
Klimatförändringarna bidrar dessutom till en ökad risk för invasion av
växtskadegörare som tidigare inte kunnat etablera sig i vårt kalla klimat.

https://www.regeringen.se/


Om vi får in nya och fler växtskadegörare, såsom insekter, svampsjukdomar
och virus, påverkar det både livsmedelsproduktionen, skogen, parker,
trädgårdar och naturen i stort. All odling blir dyrare, den biologiska
mångfalden minskar och det kan bli svårare för växter att överleva. Fler
skadegörare ökar också behovet av växtskyddsmedel och försvårar
ekologisk odling och hållbar produktion.

EU har antagit en ny förordning om skyddsåtgärder mot växtskadegörare,
som ska börja tillämpas den 14 december 2019. För att EU-förordningen ska
kunna tillämpas i Sverige har regeringen beslutat om vissa ändringar av den
svenska växtskyddsförordningen och det tillkännagivande av de EU-
bestämmelser som växtskyddslagen kompletterar. Det pågår också ett arbete
inom Regeringskansliet att se över den nuvarande växtskyddslagen med
anledning av de nya EU-bestämmelserna.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson inviger Agrodagen i
Örebro
Publicerad 06 november 2019 Uppdaterad 06 november 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson reser imorgon till
Örebro för att inviga och tala på Agrodagen 2019.
Arrangemanget samlar lokala lantbruks- och
livsmedelsföretag för samtal och diskussioner på temat
Vägen till framgång i livsmedelsstrategin.
– Det ska inte råda någon tvekan om att regeringen lägger stor vikt vid
livsmedelssektorn och de gröna näringarna. Här finns en framtidssektor med
stor tillväxtpotential i hela landet, och just jobb och tillväxt på den svenska
landsbygden, är en helt avgörande nyckel för att hela Sverige ska växa, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Agrodagen arrangeras av samverkansplattformen Agro Örebro som startats
på initiativ av Länsstyrelsen i Örebro län och som finansieras av
landsbygdsprogrammet, med uppdrag att bidra till genomförandet av
livsmedelshandlingsplanen i länet. Agrodagen vänder sig primärt till
lokalproducenter av livsmedel och andra initierade i Örebro län, samt till
producenter i Sörmland, Västmanland och Östergötland.

I Örebro träffar landsbygdsministern även Länsstyrelsen i Örebro län för en
genomgång av länsstyrelsens arbete med landsbygdsprogrammet. Därefter
möter statsrådet kommunledningarna i länet för samtal om
välfärdsutmaningar och kommunernas arbete med att möta dessa
utmaningar.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson och Finlands
näringsminister i samtal om
regionalpolitik och det nordiska
samarbetet
Publicerad 06 november 2019 Uppdaterad 06 november 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson träffar idag
Finlands näringsminister Katri Kulmuni för diskussioner
och erfarenhetsutbyte om landsbygdspolitik och grön
skatteväxling samt skattelättnader för stärkt regional
tillväxt. På agendan för mötet i Stockholm står även
samtal om gleshetsallokeringen i EU:s regionalfond
samt det nordiska samarbetet.
– Sverige står bakom visionen om att Norden ska bli världens mest hållbara
och integrerade region. Samarbetet i Nordiska ministerrådet ska bidra till att
nå det målet. Med kunskapsutveckling och erfarenhetsutbyte hittar vi nya
och innovativa nordiska lösningar, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson talar på
Systembolagets VD-dag
Publicerad 05 november 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson medverkar idag på
Systembolagets VD-dag som riktar sig till chefer hos
Systembolagets leverantörer. Statsrådet kommer att tala
om tillgänglighet, hållbarhet och om dryckesbranschen
som en självklar del av svensk besöksnäring och
måltidsturism.
– Jag kommer att tala om vikten av tillgänglighet till kommersiell service i
hela Sverige och om den svenska dryckesbranschen. Våra dryckestillverkare
spelar en central roll i svensk måltidsturism och i arbetet inom
livsmedelsstrategin med att bidra till att potentialen för hela livsmedelskedjan
nyttjas fullt ut, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet,
Infrastrukturdepartementet

Tre ministrar besöker Umeå
Publicerad 29 oktober 2019

Infrastrukturminister Tomas Eneroth,
landsbygdsminister Jennie Nilsson och minister för
högre utbildning och forskning Matilda Ernkrans
besöker den 30 oktober Umeå.
Ministrarna Tomas Eneroth och Matilda Ernkrans inleder besöket på SCA,
Svenska Cellulosa Aktiebolaget, i Obbola för att sedan diskutera
stadsbyggnad och infrastruktur på Umeå kommun.

Minister Jennie Nilsson besöker samtidigt Distriktsveterinärerna i Vännäs för
samtal om regeringens arbete med att säkerställa tillgången på veterinärer i
hela landet.

Besöket avslutas gemensamt med att träffa ansvariga för Umeå kommuns
prisade projekt ”den koldioxidsnåla platsen”.

Media är välkommen att delta under besöket där projektet ”den
koldioxidsnåla platsen” presenteras. Föranmälan krävs och görs till Karin
Boman Röding, 076-116 65 62. Plats: Cykelstället vid korsningen
Kungsgatan-Västra Esplanaden, Umeå. Tid: 11:00 – 12:00.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen förlänger
stödperioden för biogasstöd
Publicerad 25 oktober 2019

Regeringen har i årets höständringsbudget föreslagit ett
stöd på 100 miljoner kronor till produktionen av biogas
avsedd för biodrivmedel. För att möjliggöra satsningen
som ska betalas ut under 2019 har regeringen beslutat
om ändring i förordningen om statligt stöd till produktion
av biogas.
– Regeringen vill främja omställningen till ett fossilfritt samhälle och en
konkurrenskraftig biogasproduktion är en del av den omställningen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Biogas är en förnybar energikälla med mycket hög miljöprestanda. Större
delen av det som används för att framställa biogas kommer från lantbruket
och livsmedelskedjan, till exempel gödsel, rester från mejerier,
livsmedelsförädling och slakterier. Dessa näringar har därför en central roll i
omställningen till en cirkulär och biobaserad ekonomi i Sverige. I arbetet
med att nå dit kommer svensk landsbygd att vara avgörande.

Ett tillfälligt stöd till produktion av biogas som ska användas som
biodrivmedel betalades ut under 2018. Regeringen föreslog i
höständringsbudgeten för 2019 att förlänga den tidigare satsningen genom att
tillföra 100 miljoner kronor för detta ändamål. Jordbruksverket kommer att
ansvara för handläggningen av stödet och ta emot ansökningar under hösten.
Produktionsperioden för vilken stöd kan sökas är från 1 december 2019 till
och med 31 maj 2020.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson besöker
Skogsmästarskolan i
Skinnskatteberg
Publicerad 23 oktober 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson besöker idag SLU
Skinnskatteberg, Sveriges enda skogsmästarskola. På
Skogsmästarskolan träffar statsrådet institutionens
ledning och forskare för att höra mer om verksamheten
och forskningen på landsbygdsutveckling och hållbart
skogsbruk.
Skogsmästarskolan i Skinnskatteberg är en institution inom SLU:s fakultet
för skogsvetenskap där skogsmästare utbildats sedan 1945. Institutionens
huvudsakliga verksamhetsområden är utbildning, forskning och
uppdragsverksamhet. På forskningssidan ligger Skogsmästarskolans
ämnesområden främst inom hållbart skogsbruk och landsbygdsutveckling.
Institutionen bedriver även uppdragsverksamhet som de senaste åren
fokuserat på internationella projekt med insatser i olika länder.

– Jag ser fram emot dagens besök i Skinnskatteberg. Skogsnäringen är en av
Sveriges viktigaste basnäringar och grundläggande för att bygga välfärd och
motverka klimatförändringarna, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson besöker företag i
Halland
Publicerad 17 oktober 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson besöker på fredag
företag i Falkenberg och Halmstad.

Program för fredag 18 oktober

Kl. 08.00 Besöker Stålboms konditori
Plats: Arvidstorpsvägen 20, Falkenberg

Kl. 10.00 Besöker HK Scan Halmstad Syd
Plats: Reparatörsgatan 5, Halmstad

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förlängda utbildningar stärker de
areella näringarnas utveckling
Publicerad 17 oktober 2019 Uppdaterad 17 oktober 2019

Regeringen har idag beslutat att förlänga vissa
utbildningar knutna till Sveriges lantbruksuniversitet
(SLU). Förlängningarna gör att utbildningarna bättre
avspeglar studenternas kunskaper och färdigheter.
Regeringen har idag beslutat att ändra i bilagan till förordningen för SLU.
Agronomexamen kommer att förlängas från 270 till 300 högskolepoäng.
Hippolog-, trädgårdsingenjörs- och lantmästarexamina går från att omfatta
120 till 180 högskolepoäng.

Studenterna på dessa utbildningar har redan innan denna förändring ofta läst
minst så många poäng som den beslutade förlängningen. Ändringarna
möjliggör nu examina som tydligare avspeglar studenternas färdigheter,
vilket ger en ökad tydlighet för studenter och framtida arbetsgivare.

– Utbildningarna vid SLU är mycket viktiga för de areella näringarnas
utveckling i Sverige. Ändringarna som regeringen idag har beslutat om ger
SLU goda möjligheter att utveckla sina utbildningar och fortsätta ligga i
framkant, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ersättning beviljas till Östersjöns
fiskare för torskstoppet 2019
Publicerad 17 oktober 2019

Regeringen har idag beslutat om ersättning till fiskare
för fiskeförbudet i Östersjön hösten 2019. De fiskare
som uppfyller gällande EU-regler kan nu söka
ersättning för inkomstbortfall under perioden 24 juli – 31
december 2019.
– Regeringen har stått bakom kommissionens beslut om fiskeförbud. Det är
nödvändigt för att förvalta torskbeståndet på ett ansvarsfullt och hållbart
sätt. Därför har vi också sett det som angeläget att delvis underlätta den
plötsliga omställning detta inneburit för de yrkesfiskare som varit mest
beroende av torskfisket i Östersjön, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

I juli 2019 fattade Europeiska kommissionen beslut om nödåtgärder för det
östra torskbeståndet i Östersjön. Beslutet innebar att riktat torskfiske
förbjöds från och med den 24 juli och resten av året. Dagens beslut innebär
att fiskare som redan avbrutit sitt fiske helt, eller som gör det, kan erhålla
viss ersättning för förlorad inkomst under det så kallade stillaliggandet. Enligt
EU:s regler ska fiskefartyget ha varit aktivt i fiske under minst 120 dagar
under 2017 och 2018.

Inom ramen för havs- och fiskeriprogrammet kommer Jordbruksverket också
att göra en särskild insats för investeringsstöd för diversifieringsåtgärder.
Stödet kan bidra till diversifiering av fiskarnas inkomster genom utveckling
av kompletterande verksamheter.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson till Luxemburg för
jordbruks- och fiskeråd
Publicerad 14 oktober 2019 Uppdaterad 14 oktober 2019

Måndag och tisdag den 14-15 oktober deltar
landsbygdsminister Jennie Nilsson vid EU:s jordbruks-
och fiskeråd i Luxemburg. På agendan står bland annat
diskussion kring EU:s skogsstrategi efter 2020 och
lägesuppdatering om reformen av EU:s gemensamma
jordbrukspolitik (CAP). Rådet avser under mötet även
nå en politisk överenskommelse kring fastställande av
fiskemöjligheter i Östersjön för 2020.
Kommissionen lämnar årligen förslag om fastställande av maximal tillåten
fångst och kvoter i Östersjön. Kommissionens förslag för 2020 reglerar i
Östersjön arterna torsk, sill, skarpsill, lax och rödspätta. Kommissionen har i
förslaget angett att maximal tillåten fångst och kvoter för 2020 fastställs på
nivåer som överensstämmer med målen och principerna i den gemensamma
fiskeripolitiken, inklusive målet om beståndsstorlek över den nivå som kan
ge maximalt hållbar avkastning (MSY). Nivåerna ligger också i linje med den
fleråriga Östersjöplanen för torsk, sill/strömming och skarpsill i Östersjön.

– För regeringen är det angeläget att det beslut som fattas är i linje med den
gemensamma fiskeripolitikens mål och principer, inkl. MSY-målet, och att
den fleråriga Östersjöplanen för torsk, sill och skarpsill tillämpas för de
bestånd som omfattas av planen. Regeringens målsättning är också att
åtgärderna ska vara i linje med livsmedelsstrategin och Agenda 2030, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Vid mötet i Luxemburg väntas rådet nå en överenskommelse om en partiell
allmän inriktning för den Europeiska havs- och fiskerifonden (EHFF) för

https://www.regeringen.se/


perioden 2021–2027. På agendan står även meningsutbyte inför de årliga
förhandlingarna mellan EU och Norge om fiskemöjligheter för kommande år
på gemensamt förvaltade bestånd i Nordsjön och Skagerrak. Två skogsfrågor
ska även upp för diskussion på rådsmötet. Den ena berör fortsättningen på
EU:s skogsstrategi efter 2020 och den andra gäller kommissionens
meddelande om en intensifiering av EU:s insatser för att skydda och
återställa världens skogar.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson talar om EU:s
gemensamma jordbrukspolitik på
Politikerforum
Publicerad 10 oktober 2019 Uppdaterad 10 oktober 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson är ett av tre
statsråd som imorgon medverkar vid höstens första
Politikerforum för hållbar regional tillväxt och
attraktionskraft. Landsbygdsministern inleder mötet med
att tala om EU:s gemensamma jordbrukspolitik (CAP).
– Förhandlingarna om den gemensamma jordbrukspolitiken fortsätter på EU-
nivå och parallellt med dessa förhandlingar pågår förberedelser för det
nationella genomförandet i Sverige. En nationell strategisk plan för CAP ska
utarbetas och inför det arbetet ser jag fram emot att ta emot regionernas
inspel om behov och prioriteringar, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regeringen inrättade i juli 2015 ett forum för hållbar regional tillväxt och
attraktionskraft. Forumet består av två delar: ett tjänstemannaforum och ett
politikerforum som vardera träffas fyra gånger per år. Syftet med forumet är
att föra en kontinuerlig dialog om långsiktiga och strategiska frågor av
betydelse för en hållbar regional tillväxt och attraktionskraft. I
politikerforumet deltar höga politiska representanter för Sveriges samtliga 21
regioner

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Professor i viltsjukdomar vid
Statens veterinärmedicinska
anstalt
Publicerad 10 oktober 2019 Uppdaterad 10 oktober 2019

Regeringen har i dag beslutat att Dolores Gavier-Widén
ska anställas som professor i infektionssjukdomar hos
vilt vid Statens veterinärmedicinska anstalt (SVA).
Dolores Gavier-Widén är i dag chef för avdelningen för patologi och
viltsjukdomar vid SVA och tillträder befattningen den 1 november 2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson inleder
skogsprogramrådet
Publicerad 08 oktober 2019 Uppdaterad 08 oktober 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson inleder imorgon
höstens programrådsmöte för det nationella
skogsprogrammet. Statsrådet kommer tillsammans med
programrådets organisationer att diskutera olika
frågeställningar kring skogens nyttjande.
– Min bild är att det finns fler gemensamma nämnare runt skogens
användning än vad man kan tro när man lyssnar på debatten. Tillsammans
med programrådet vill jag ta ett omtag och involvera fler i processen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Att skogsprogrammet ska utvecklas är en del av januariavtalet, som är en
sakpolitisk överenskommelse som har slutits mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de gröna. I Januariavtalet utpekas
att skogsprogrammet ska utvecklas för att ytterligare främja en växande
skogsnäring och ett hållbart skogsbruk. Programmet ska bygga på
skogsvårdslagens två mål om produktion och miljöhänsyn och särskilt fokus
ska läggas på goda villkor för företagande i skogssektorn.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson diskuterar regional
tillväxt och exportsamverkan
Publicerad 07 oktober 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson medverkar imorgon
vid Tillväxtverkets årliga möte inom Regionala
exportcentra. Statsrådet kommer tillsammans med
utrikeshandelsministerns statssekreterare Krister
Nilsson att hålla ett anförande om läget i regeringens
uppdaterade exportstrategi.
– Regionala exportcentrum är viktiga för att få fler företag som växer i hela
Sverige – och i förlängningen fler jobb på Sveriges landsbygder. Det här
säkerställer möjligheten till likvärdig expertrådgivning i hela landet, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regionala exportcentrum är en av de mest omfattande åtgärderna i
regeringens exportstrategi från 2014 och ska fungera som en ”dörr” in till
rådgivning och finansiellt stöd för att hjälpa små och medelstora företag att
växa. Tillväxtverket fick regeringens uppdrag 2015 att samordna inrättandet.

Temat för årets möte är Internationell utblick och handelsavtal.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag för bättre
kompetensförsörjning i Sveriges
landsbygder
Publicerad 03 oktober 2019 Uppdaterad 03 oktober 2019

Regeringen har idag gett Tillväxtverket i uppdrag att
analysera och föreslå åtgärder för att underlätta
kompetensförsörjningen i Sveriges landsbygder. Syftet
med uppdraget är att underlätta för företag och
offentliga arbetsgivare att rekrytera rätt kompetens och
därigenom bidra till livskraftiga landsbygder.
I Sveriges landsbygder finns särskilda utmaningar för näringslivet, bland
annat i form av stora avstånd till leverantörer och kunder, få privata
arbetstillfällen och en begränsad branschbredd. Även utbildningsnivån i
landsbygderna varierar, vilket bl.a. beror på avståndet till universitet och
högskolor.

I propositionen En sammanhållen politik för Sveriges landsbygder – för ett
Sverige som håller ihop presenterade den förra regeringen ett flertal
satsningar på utbildnings- och näringslivsområdet, men konstaterade
samtidigt att ytterligare åtgärder behövs för att underlätta
kompetensförsörjningen i Sveriges landsbygder.

– Regeringen behöver få en bättre bild av inom vilka sektorer och yrken på
landsbygderna som arbetsgivare har eller kommer att få särskilt svårt att hitta
kompetens. Det uppdrag som Tillväxtverket nu får kommer att ge regeringen
viktigt underlag i detta avseende, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Inom ramen för uppdraget ska Tillväxtverket inhämta kunskap och
erfarenhet från Arbetsförmedlingen, Myndigheten för yrkeshögskolan,
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Skolverket, Universitetskanslersämbetet, aktörer med regionalt
utvecklingsansvar, SKL samt andra berörda myndigheter och organisationer.

Uppdraget ska delredovisas senast den 31 mars 2020 och slutredovisas
senast den 30 juni 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson medverkar i EU:s
urfolksdialog i Umeå
Publicerad 03 oktober 2019 Uppdaterad 03 oktober 2019

I samband med EU Arctic Forum i Umeå den 3-4
oktober medverkar landsbygdsminister Jennie Nilsson i
EU:s årliga urfolksdialog, Arctic Indigenous Peoples’
Dialogue. Landsbygdsministern kommer bland annat att
tala om vikten att lyssna och lära av de arktiska urfolken
i ljuset av klimatförändringarna.
– De arktiska urfolkens röster är oumbärliga i tider av tuffa utmaningar för
den arktiska regionen, inte minst vad gäller klimatförändringarna och dess
konsekvenser. Vi har mycket att lära av våra urfolk kring hållbar utveckling
och cirkulär ekonomi, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

EU Arctic Forum är det första arrangemanget i sitt slag och samarrangeras av
Sverige och EU. Till forumet inbjuds olika regeringsföreträdare, EU-
representanter, företrädare för arktiska regioner och kommuner,
civilsamhället, urfolk, forskare, studenter, näringslivet med flera.

På fredag står EU-kommissionen värd för EU:s arktiska urfolksdialog, Arctic
Indigenous Peoples’ Dialogue. Syftet med dialogen är att ha ett
meningsutbyte med olika företrädare för urfolk runt EU:s arktiska region om
samarbetsinriktning, med särskilt fokus på näringsliv och mänskliga
rättigheter. I år är första gången som urfolksdialogen genomförs i Sverige.

Parallellt med EU Arctic Forum hålls också ett utrikesministermöte inom
Barentsrådet som avslutning på Sveriges tvååriga ordförandeskap.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson tar emot utredning
om stärkt ställning för små och
medelstora företag i
livsmedelskedjan
Publicerad 01 oktober 2019 Uppdaterad 01 oktober 2019

Idag tar landsbygdsminister Jennie Nilsson emot en
utredning som syftar till att stärka mindre företags
ställning i jordbruks- och livsmedelskedjan.
Utredningens förslag förväntas minska riskerna för
svagare aktörer att drabbas av otillbörliga
handelsmetoder.
Nya regler om otillbörliga handelsmetoder i livsmedelskedjan har diskuterats
på EU-nivå sedan 2009 och ett nytt direktiv beslutades i april. Syftet med det
föreslagna direktivet som medlemsstaterna ska genomföra nationellt är att
stärka de svagare aktörerna i livsmedelskedjan mot otillbörliga
handelsmetoder. Dessa är oftast små och medelstora företag inom
primärproduktionen, men kan även vara aktörer inom det förädlande
livsmedelsindustriledet och större företag med en svag förhandlingsstyrka.

De föreslagna kraven i utredningen om det svenska genomförandet av EU:s
direktiv går längre än vad själva direktivet kräver. Även om förslaget
omfattar alla företag i livsmedelskedjan förväntas de mindre företagen bli de
som framförallt kan dra nytta av de nya reglerna.

Förslaget innehåller en s.k. 30/30-regel. Avbeställningar måste göras 30
dagar i förväg och betalning måste ske senast 30 dagar efter leverans.
Förslaget förväntas minska riskerna och förbättra likviditeten för i första
hand lantbrukare men även inom livsmedelsindustrin. Det förväntas i sin tur
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bidra till målen i nationella livsmedelsstrategin.

– Sveriges företagare är en grundpelare för jobb, tillväxt och välfärd och en
ökad konkurrenskraft i den svenska livsmedelskedjan är en förutsättning för
att nå målen i den nationella livsmedelsstrategin.  Den här utredningen syftar
till att skapa möjligheter för att stärka svensk primärproduktion och
förädlingsindustri och våra företagare som verkar i jordbruks- och
livsmedelskedjan. Jag ser fram emot att ta del av de synpunkter som
inkommer när vi nu skickar utredningens förslag på remiss, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Förslaget, som föreslås träda i kraft den 1 november 2021, ska inom kort
remitteras till myndigheter, organisationer och intressenter innan regeringen
tar ställning till hur man går vidare.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson bjuder in till möte
om dödsolyckor inom jordbruk,
skogsbruk och fiske
Publicerad 01 oktober 2019 Uppdaterad 01 oktober 2019

Arbetsplatsolyckor och dödsolyckor i arbetslivet är en
högt prioriterad fråga för regeringen. För att ta
gemensamma krafttag mot olyckorna i jordbruk,
skogsbruk och fiske står landsbygdsministern på
onsdag värd för ett möte med berörda
branschorganisationer, myndigheter och fackförbund.
– Dödsfall i arbetet är och ska alltid vara helt oacceptabelt. Den här frågan
står högt på regeringens dagordning. Många branscher är drabbade, men
branscherna i min portfölj sticker ut i olyckstalen och därför tar vi initiativ
till det här mötet, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Antalet dödsolyckor i arbetet visar på en starkt nedåtgående trend sedan
1950-talet. Sverige har också i ett nordiskt och europeiskt perspektiv ett litet
antal dödsolyckor i arbetet per år.  Nedgången av antalet dödsolyckor i
Sverige tycks dock ha stannat av och de senaste tre åren har antalet
dödsolyckor i arbetet ökat. Fortfarande dör ungefär en person varje vecka till
följd av sitt arbete.

Regeringens arbetsmiljöstrategi innehåller en nollvision mot dödsolyckor och
förebyggande av arbetsolyckor. Att bekämpa dödsolyckor i arbetet är en
viktig prioritering för regeringen. Landsbygdsminister Jennie Nilsson bjuder
nu in branschorganisationer, myndigheter och fackförbund till
Näringsdepartementet för att på onsdag diskutera vad parterna gemensamt
kan göra för att få bukt med olyckorna i jordbruket, skogsbruket och fisket.
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Landsbygdsministerns möte är en del av det gemensamma statsrådsinitiativ
som togs i mars och som innebär att frågan om dödsolyckor i arbetslivet får
ökad prioritet inom statsrådens respektive ansvarsområden.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson tar emot utredning
om obligatorisk märkning och
registrering av katter
Publicerad 27 september 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson har tagit emot en
utredning som syftar till att öka skyddet för katter som är
övergivna och förvildade. I utredningen föreslås att det
ska införas ett krav på obligatorisk märkning och
registrering av katter.
– Sverige har en ny djurskyddslag och djurskyddsförordning på plats sedan i
våras. Det är bra och säkerställer en god välfärd för djuren i Sverige. Den här
utredningen är en del i regeringens fortsatta arbete med djurskyddet och jag
ser fram emot att ta del av berörda myndigheters, organisationers och andra
intressenters synpunkter på utredningen, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Regeringen aviserade i arbetet med den nya djurskyddslagen att det finns
stora problem förknippade med övergivna och förvildade katter och att en
obligatorisk märkning och registrering kan vara ett sätt att underlätta att
skilja dessa åt från ägda katter. I syfte att få en bättre uppfattning om
konsekvenserna av ett sådant krav beslutade regeringen i juni 2018 om att
tillsätta en utredning som idag offentliggörs.

Enligt förslaget i utredningen ska den som äger en katt se till att den blir
märkt och registrerad i ett register som Jordbruksverket ansvarar för, dvs. på
samma sätt som hundar idag registreras i Sverige.

Förslaget ska inom kort remitteras till myndigheter, organisationer och
intressenter innan regeringen tar ställning till hur man går vidare.
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För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson diskuterar
gränsöverskridande renskötsel
med Norge
Publicerad 25 september 2019 Uppdaterad 25 september 2019

Imorgon, torsdag, tar landsbygdsminister Jennie
Nilsson emot sin norska ministerkollega Olaug
Bollestad i Stockholm för att prata om den
gränsöverskridande renskötseln mellan Sverige och
Norge.
– Jag ser fram emot dagens möte med jordbruks- och matminister Olaug
Bollestad. En hållbar gränsöverskridande renskötsel är av central betydelse
för samerna i båda länderna. Därför är det också en viktig fråga för mig och
regeringen, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Torsdagens möte mellan landsbygdsminister Jennie Nilsson och jordbruks-
och matminister Olaug Bollestad kommer, utöver samtal kring hållbar
gränsöverskridande renskötsel, också att handla om vildsvinsfrågan och vissa
handelsfrågor.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson. 
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Viktigt med djursjukvård när och
där det behövs
Publicerad 24 september 2019

Det är angeläget att alla djur får den vård de behöver,
oavsett tidpunkt på dygnet och var i landet de befinner
sig. I budgetpropositionen för 2020 föreslår regeringen
15 miljoner kronor per år 2020 och 2021 samt 20
miljoner kronor 2022 för att säkerställa att tillgången på
veterinärer även fortsättningsvis är god.
Budgetpropositionen bygger på en överenskommelse
mellan regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.
Jordbruksverket har i uppdrag att säkerställa tillgången på veterinärer för
rikstäckning och jour samt vid utbrott av smittsamma djursjukdomar.
Distriktsveterinärerna är Jordbruksverkets basorganisation för detta ändamål.
Distriktsveterinärerna får endast vara etablerade där det krävs för att
säkerställa tillgången till veterinärer.

Vi är nu i ett läge där privata aktörer inte längre kan tillgodose de behov som
finns i vissa områden, vilket innebär att Distriktsveterinärerna måste etablera
sig i områden där de i dagsläget inte har verksamhet. Detta innebär förstås en
stor ekonomisk utmaning och Jordbruksverket tillförs därför ökade medel
under en övergångsperiod.

– Den satsning som görs innebär inte bara stärkta förutsättningar för att ge
djur den vård de behöver utan den innebär också bättre förutsättningar för
människor att kunna bo och verka i hela landet, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson diskuterar
kolinlagring med EU:s
jordbruksministrar
Publicerad 23 september 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson deltar idag och
imorgon vid det informella jordbruksministermötet i
Helsingfors under det finska ordförandeskapet i EU.
Ministrarna kommer att diskutera kolinlagring i
jordbruket och dess kopplingar till både klimatåtgärder
och EU:s framtida gemensamma jordbrukspolitik (CAP).
– Sverige stödjer en ökad miljö- och klimatambition vad gäller CAP.
Avgörande för en klimatsmart och miljömässigt hållbar livsmedelsproduktion
är att öka produktiviteten och resurseffektiviteten, och där kan en ökad
kolinlagring vara ett viktigt verktyg, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Kolinlagring i marken beskrivs som ett viktigt område för att minska
jordbrukets klimatpåverkan och kopplar till flera av FN:s hållbarhetsmål. Det
ingår också i kommissionens meddelande ”En ren jord åt alla”, som
presenterar en vision om klimatneutralitet i EU till 2050, och även i
diskussionerna om framtida CAP.

Kolinlagring kan leda till minskade halter av koldioxid i atmosfären, och
även leda till ökad bördighet och ökad förmåga att hålla vatten. Inom EU
pågår just nu flera olika projekt för att stimulera kolinlagringen i
jordbruksmark. Flera olika åtgärder kan bidra till ökad kolinlagring i
jordbruksmark, men åtgärdernas effektivitet varierar stort beroende på bland
annat lokalisering, jordtyp, tidigare brukningshistoria och brukningsmetoder.

Det finns fortfarande osäkerheter och kunskapsluckor kring kolinlagring och
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jordars kapacitet att lagra kol. Det är därför viktigt att en del i det fortsatta
arbetet inbegriper forskning och kunskapsutveckling.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ökade medel till stärkt samordning
av dricksvatten på
Livsmedelsverket
Publicerad 23 september 2019 Uppdaterad 23 september 2019

Det är angeläget att trygga tillgången till säkert
dricksvatten i Sverige. Dricksvattenförsörjningen är en
viktig samhällsfunktion. En förstärkning av
samordningen ger ett bättre stöd i de lokala och
regionala dricksvattenfrågorna. Regeringen bedömer att
ett stärkt samordnande uppdrag skapar goda
förutsättningar för den av regeringen prioriterade frågan
att arbeta för en fortsatt trygg dricksvattenförsörjning.
Det nuvarande samordningsuppdraget som Livsmedelsverket har breddas till
att leda ett nationellt samordningsarbete av dricksvattenfrågor. Regeringen
tillför Livsmedelsverket 3 miljoner kronor för detta. Budgetpropositionen
bygger på en överenskommelse mellan regeringen, Centerpartiet och
Liberalerna.

– Rent vatten är en livsförutsättning och det behövs stärkt skydd och mer
förebyggande åtgärder för att skydda dricksvattnet från grundvatten till kran,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regeringens satsning har sin utgångspunkt i vad som föreslogs i
Dricksvattenutredningens betänkande En trygg dricksvattenförsörjning som
inkom till regeringen 2016.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern presenterar
budgeten och deltar vid
landsbygdskonferens i
Örnsköldsvik
Publicerad 17 september 2019 Uppdaterad 17 september 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson reser imorgon till
Örnsköldsvik för att presentera budgetpropositionen för
2020. I Örnsköldsvik deltar landsbygdsministern bland
annat även vid Landsbygdskonferens Höga Kusten och
besöker lanthandeln Gideå Livs.
– Villkoren för de gröna näringarna står högt på regeringens dagordning, och
det syns i budgeten. Därför är jag som landsbygdsminister mycket glad över
att få komma till Örnsköldsvik och presentera årets budget, inklusive
regeringens viktiga satsningar inom landsbygdspolitiken, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson presenterar under onsdagen regeringens
budgetproposition för 2020 vid en pressträff på Fjällräven Center i
Örnsköldsvik. Därefter deltar statsrådet vid Landsbygdskonferens Höga
Kusten där ministern kommer att hålla ett inledningstal med fokus på
kreativitet, attraktivitet och entreprenadskap.

Efter konferensen gör landsbygdsministern ett studiebesök och en
skogsexkursion hos RISE Processum, som är dotterbolag till det statliga
forskningsinstitutet RISE och som verkar för att stödja och initiera forskning
inom bioraffinaderi.

Statsrådet reser därefter söderut till Gideå och lanthandeln Gideå livs. Den

https://www.regeringen.se/


lokalt uppskattade lanthandeln erhåller landsbygdsstöd och fungerar både
som butik, café, servicepunkt och ombud för bland annat Systembolaget,
receptfria apoteksvaror och receptinlämning. I Gideå ges statsrådet även en
presentation av Gideågården och Gideåstiftelsen samt av arbetet med
kommunal landsbygdsutveckling och besöksnäring i Höga Kusten.

Program för onsdag 18 september

Kl. 09.40 Besöker Holmens plantskola

Kl. 11.00 Pressträff: presenterar budgeten
Plats: Fjällräven Center, Viktoriaesplanaden 1, Örnsköldsvik

Kl. 13.00 Deltar på Landsbygdskonferens Höga Kusten

Kl. 14.00 Besöker RISE Processum

Kl. 17.00 Besöker Gideå Livs och Gideågården

Budgetpresentationen är öppen för inbjudna partimedlemmar och
förtroendevalda samt media. Media är även välkomna att delta i de övriga
programpunkterna.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Simon Andersson.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet, Kulturdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet,
Infrastrukturdepartementet

Statsrådens presentationer av
höstbudgeten
Publicerad 16 september 2019

(Ny version) Den 18 september presenterar
finansminister Magdalena Andersson
budgetpropositionen för 2020 på en pressträff i Bella,
kvarteret Björnen, klockan 09.00. Flera statsråd kommer
också att presentera höstbudgeten på olika håll i
Sverige. Separata pressinbjudningar kommer.
Statsrådens presentationer av budgetpropositionen för 2020 (sorterat efter
departement):

Statsrådsberedningen

Hans Dahlgren, EU-minister

Plats: Tullverket, Göteborg

Pressträff kl. 12.30

Kontaktperson:  Andreas Enbuske, tel: 076-130 58 86

Arbetsmarknadsdepartementet

Åsa Lindhagen, jämställdhetsminister samt minister med ansvar för
arbetet mot diskriminering och segregation
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Plats: Akademiska sjukhuset, ingång 17, Uppsala

Pressträff kl. 11.30

Kontaktperson: Nicole Goufas, tel: 073-085 75 88

Finansdepartementet

Ardalan Shekarabi, civilminister

Plats: Norrgatan 22-24, Växjö

Pressträff kl. 11.10

Kontaktperson: Mattias Kristenson, 073-088 24 76

Infrastrukturdepartementet

Tomas Eneroth, infrastrukturminister

Plats: Rådhus Skåne, Västra Storgatan 12, Kristianstad

Pressträff kl. 11.15

Kontaktperson: Karin Boman Röding, tel: 076-116 65 62

Anders Ygeman, energi- och digitaliseringsminister

Plats: Vågskrivargatan 5, Gävle

Pressträff kl. 12.00

Kontaktperson: Fredrik Persson, tel: 073-072 81 36

Justitiedepartementet

Mikael Damberg, inrikesminister

Plats: Lagergrens gata 2, Region Värmland, Karlstad

Pressträff kl. 11.00



Kontaktperson: Per Strängberg, tel: 073-093 90 56

Kulturdepartementet

Amanda Lind, kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar
för idrottsfrågorna

Plats: Slottsgatan 27, Västerås

Pressträff kl. 11.30

Kontaktperson: Josefin Sasse, tel: 073-077 94 69

Näringsdepartementet

Jennie Nilsson, landsbygdsminister

Plats: Fjällräven Center, Viktoriaesplanaden 1, Örnsköldsvik

Pressträff kl. 11:15

Kontaktperson: Janus Brandin, tel: 073-0758701

Socialdepartementet

Lena Hallengren, socialminister

Plats: Dammfrigården, Korsörvägen 1 i Malmö 

Pressträff kl. 11.15

Kontaktperson: Mikael Lindström, tel: 073-078 52 60

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, utbildningsminister

Plats: Fornbackaskolan, Fornhöjdsvägen 4, Södertälje

Pressträff kl. 11.00

Kontaktperson: Anja L Sundberg, tel: 076-116 77 45



Matilda Ernkrans, minister för högre utbildning och forskning

Plats: Rymdcampus aula, Rymdcampus 1, Kiruna

Pressträff kl. 11.00

Kontaktperson: Mirjam Kontio, tel: 073-074 05 57



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen föreslår 100 miljoner
till biogasstöd 2019
Publicerad 13 september 2019

Biogas spelar en viktig roll i omställningen till ett
fossilfritt samhälle. För att öka produktionen av
biodrivmedel och stärka producenternas
konkurrenskraft föreslår regeringen att biogasstödet
förlängs genom att tillföra 100 miljoner kronor i
höständringsbudgeten 2019. Satsningen är en del av
höstbudgeten och budgetsamarbetet mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Biogas är en förnybar energikälla med mycket hög miljöprestanda. Större
delen av det som används för att framställa biogas kommer från lantbruket
och livsmedelskedjan, till exempel gödsel, rester från mejerier,
livsmedelsförädling och slakterier. Dessa näringar har därför en viktig roll i
omställningen till en cirkulär och biobaserad ekonomi i Sverige.

– Regeringen vill främja omställningen till ett fossilfritt samhälle och en
konkurrenskraftig biogasproduktion är en del av den omställningen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

För att stärka konkurrensen och påskynda omställningen till förnybara
energikällor föreslog regeringen i vårändringsbudgeten 2018 att stödet till
produktion av biogas skulle breddas så att det omfattar fler substrat än
gödsel. För att finansiera denna breddning ökades biogasstödet med 270
miljoner kronor för 2018. Stödet ges för den gas som uppgraderas till
fordonsgas (biodrivmedel). Nu förlänger regeringen den satsningen genom
att tillföra 100 miljoner kronor i höständringsbudgeten 2019.
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Regeringen har även tillsatt en utredning om hur biogasens nytta som resurs
bäst ska tas till vara på och hur den kan ges konkurrenskraftiga villkor på
längre sikt. Utredningen ska analysera marknadsförutsättningar och
långsiktiga styrmedel för svensk biogas, och redovisas senast den 31
december 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Budgetsatsningar för växande
skogsnäring och hållbart
skogsbruk
Publicerad 11 september 2019

Regeringen betonar skogens betydelse för hållbara
lösningar på viktiga samhällsfrågor och föreslår i
budgetpropositionen för 2020 fortsatt finansiering av det
nationella skogsprogrammet. Regeringen föreslår även
satsningar på 30 miljoner kronor årligen under 2020-
2022 för att bidra till en effektiv bekämpning av
skogsskador och särskilt granbarkborreangrepp. Vidare
satsar regeringen 50 miljoner årligen fram till 2022 på
att stärka och värna äganderätten för skog.
Satsningarna är del av höstbudgeten och
budgetsamarbetet mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Satsningarna på stärkt äganderätt för skog och bekämpning av granbarkborre
är centrala för att uppnå skogsprogrammets vision ”Skogen, det gröna guldet,
ska bidra till jobb och hållbar tillväxt i hela landet samt till utvecklingen av
en växande bioekonomi”. Skogsprogrammet får fortsatt finansiering med 26
miljoner kronor 2020 samt 22 miljoner kronor per år under 2021 och 2022.

Granskogen i södra Sverige är torkstressad efter den ovanligt torra sommaren
2018. Det har lett till att granbarkborreangreppen ökat kraftigt 2019.
Bedömningen är att var tredje skogsägare i Sverige kan bli berörd av
granbarkborrens angrepp under 2019. Detta är en situation som förmodligen
kommer fortgå under flera år med stora ekonomiska förluster för en av
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Sveriges viktigaste basnäringar.

För att stödja hanteringen av skogsskador och bekämpningen granbarkborre
föreslås en satsning på 30 miljoner kronor årligen under 2020-2022, utöver
de 2,2 miljoner kronor som regeringen redan tillfört Skogsstyrelsen under
2019.

I budgetpropositionen för 2020 föreslår regeringen även 50 miljoner kronor
årligen under 2020-2022 till Skogsstyrelsens insatser för formellt skydd för
att värna och stärka äganderätten till skog. Bakgrunden till satsningen är att
det idag finns ett behov av att öka förtroendet mellan skogsägare,
myndigheter och andra berörda aktörer samt att öka legitimiteten och
förutsebarheten för den förda skogs- och naturvårdspolitiken.

– Skogsnäringen är en av Sveriges viktigaste basindustrier och det är från
regeringens håll därför prioriterat att Skogsstyrelsen och branschen ges
förutsättningar för att bekämpa granbarkborren och att markägare ska kunna
få ekonomisk kompensation för inskränkningar i deras ägande- och
brukanderätt i den utsträckning de har rätt till, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Regeringen beslutade även nyligen om utredningen Stärkt äganderätt,
flexibla skyddsformer och naturvård i skogen. Utredningen ska stärka
äganderätten och säkerställa att markägare får den kompensation för
inskränkningar i ägande- och brukanderätten som de har rätt till.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern deltar på
internationell
vetenskapskonferens om hållbara
hav i Göteborg
Publicerad 06 september 2019

Landsbygdsminister Jennie Nilsson inledningstalar på
måndag, 9 september, vid öppnandet av Internationella
Havsforskningsrådets (ICES) årliga konferens ASC i
Göteborg. Sverige står värd för årets konferens som
bland annat fokuserar på hållbarhet - hur människan
ska kunna använda haven och samtidigt vårda de
marina resurserna. På plats i Göteborg finns
representanter för civilsamhälle, politik och forskning
från stora delar av världen.

Tid: 9 september 2019 kl. 10.00
Plats: Svenska mässan, Göteborg

– Jag ser fram emot att få hälsa ICES och alla deltagare välkomna till Sverige
och Göteborg. Det är viktigt att representanter från hela världen kan samlas
på en sådan här mötesplats för att diskutera och dela med sig av den senaste
kunskapen inom havsforskningsområdet, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

ICES är en mellanstatlig organisation som består av mer än 4000 forskare
från drygt 20 medlemsländer. ICES arbetar för att öka kunskapen om den
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marina miljön samt omsätta denna kunskap i faktabaserad och opolitisk
rådgivning. Varje år arrangerar ICES en vetenskaplig konferens som
medlemsländerna turas om att stå värd för. Senast Sverige stod värd för
konferensen var 1999.

Syftet med konferensen är att samla representanter för forskning, politik och
civilsamhälle inom det marina området för att se över pågående forskning,
presentera innovationer, identifiera behov och skapa tvärsektoriella utbyten
och nätverk.

Efter sitt deltagande på konferensen besöker landsbygdsministern den
svenska fiskebåten Ginneton i Frihamnen för samtal om pelagiskt fiske och
svenskt fiske i stort.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Fortsatt förstärkt driftstöd till små
butiker i sårbara och utsatta
glesbygder
Publicerad 06 september 2019

Tillgänglighet till dagligvaror är en av flera
förutsättningar för att kvinnor och män ska kunna bo,
verka och leva i alla delar av landet. Regeringen föreslår
därför i budgetpropositionen för 2020 en fortsatt årlig
förstärkning på 35 miljoner kronor av särskilda
driftstödet till dagligvarubutiker i sårbara och utsatta
glesbygder. Totalt kommer stödet uppgå till 70 miljoner
kronor årligen under 2020–2022. Satsningen är en del
av höstbudgeten och budgetsamarbetet mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Livsmedelsbutiker i gles- och landsbygder fungerar ofta som viktiga
servicepunkter. Under förra mandatperioden beslutade regeringen därför om
flera åtgärder som syftar till att öka tillgängligheten till kommersiell service.
År 2015 beslutade regeringen om ett driftstöd på 35 miljoner kronor årligen
till dagligvarubutiker i särskilt sårbara och utsatta glesbygder. Driftstödet
fördubblas under 2018–2019 och i budgetpropositionen för 2020 förslås en
fortsatt förstärkning av det särskilda driftstödet. Förslaget innebär att nivån
från 2018 och 2019 bibehålls. Totalt kommer stödet uppgå till 70 miljoner
kronor årligen under 2020–2022.

Satsningen är en del av regeringens arbete för en sammanhållen
landsbygdspolitik och detta stöd är mycket uppskattat av de småföretagare
som driver de allra minsta dagligvarubutikerna. År 2018 beviljades driftstöd
till ca 270 butiker, som bland annat innebar att butiksägarna fick möjlighet
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att göra efterlängtade investeringar i sina butiker.

- Det här driftstödet gör stor skillnad för de företagare som driver de minsta
butikerna i våra gles- och landsbygder. Dessa butiker är särskilt viktiga
eftersom de ofta även är ombud för exempelvis apotek, systembolag och
post- och betaltjänster. Det särskilda driftstödet är en mycket konkret insats
som stärker förutsättningarna för jobb och hållbar tillväxt i hela landet, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Budgetsatsning för att stärka
livsmedelskedjans konkurrenskraft
Publicerad 06 september 2019

Svensk livsmedelsproduktion är central för jobb och
tillväxt på landsbygden. Som en del av ett bondepaket
föreslår därför regeringen att finansieringen av
nationella livsmedelsstrategin förstärks med ytterligare
191 miljoner kronor under 2020, samt 72 miljoner
kronor årligen under 2021-2025. Förslaget är en del av
höstbudgeten och samarbetet mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Den nationella livsmedelsstrategin med sikte mot år 2030, antogs av
riksdagen i juni 2017 och är den första svenska livsmedelsstrategin som
omfattar hela livsmedelskedjan. Nu föreslår regeringen att
livsmedelsstrategin ska förstärkas.

– Sverige behöver ta tillvara på sin innovationskraft för att kunna konkurrera
med de stora jordbruksländerna i världen. Vi ska konkurrera med kreativitet
och hållbarhet, inte med de lägsta priserna. Det kräver satsningar på allt från
forskning, förbättrad livsmedelsexport och ökad hållbarhet i
produktionskedjan. På så vis skapar vi jobb och tillväxt i hela landet,
samtidigt som vi kan bidra till tryggad livsmedelsförsörjning, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Medlen kommer att gå till åtgärder inom livsmedelsstrategins strategiska
områden: regler och villkor, konsument och marknad samt kunskap och
innovation. Dessutom kommer medel avsättas för att samordna arbetet med
livsmedelsstrategin samt till länsstyrelsernas arbete med kontroll inom
primärproduktion.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Socialdepartementet

Utredning ska se över lagstiftning
om läkemedel för djur
Publicerad 05 september 2019

Regeringen har i dag beslutat att tillsätta en särskild
utredare som ska göra en översyn av nuvarande
lagstiftning om läkemedel för djur. En viktig fråga för
utredningen är att lagstiftningen säkerställer en fortsatt
ansvarsfull användning av antibiotika och bekämpning
av antibiotikaresistens.
Syftet med översynen av den nuvarande lagstiftningen om läkemedel för djur
är att anpassa de nationella bestämmelserna till två nya EU-förordningar om
veterinärmedicinska läkemedel och om foder som innehåller läkemedel.
Båda förordningarna ska tillämpas från och med den 28 januari 2022.

– Sverige har länge legat i framkant vad det gäller en ansvarsfull användning
av antibiotika till djur samtidigt som vi drivit på för striktare regler inom hela
EU. Detta har gett resultat och nu måste alla EU-länder anpassa sig till den
nya lagstiftningen, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

De nya reglerna förväntas bidra till en fortsatt minskning av
antibiotikaanvändningen i EU. I och med den nya förordningen om
veterinärmedicinska läkemedel får antibiotika inte användas rutinmässigt
eller för att kompensera för brister i djurhållningen. Den nya förordningen
innebär också ett förbud mot användning av antibiotika i förebyggande syfte
till grupper av djur. En viktig skillnad jämfört med nu gällande regelverk är
att det blir obligatoriskt för medlemsstaterna att samla in och rapportera data
till den europeiska läkemedelsmyndigheten om försäljning och användning
av antibiotika till djur. Datainsamling är en viktig del i arbetet med att följa
upp antibiotikaanvändningen.

https://www.regeringen.se/


Jenny Wennhall, rådman vid Förvaltningsrätten i Malmö, har utsetts till
särskild utredare. Utredningen ska redovisas senast den 30 september 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Stor satsning på landsbygdspolitik
i budget 2020
Publicerad 04 september 2019

Idag presenterades delar av regeringens budget som
innehåller stora satsningar för att förbättra
förutsättningarna för människor att bo, leva och verka
på landsbygden. Förslagen bygger på januariavtalet,
som är en sakpolitisk överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Regeringen satsar på att hela landet, såväl landsbygder som städer, ska
utvecklas så att hela Sveriges potential används. Möjligheterna att bo, leva
och verka i hela landet ska förbättras. Regeringen satsar därför stort på att
genomföra satsningar i linje med den landsbygdspolitiska propositionen.

Inom ramen för satsningen kommer väg- och järnvägsunderhållet på
landsbygderna att stärkas, bredbandsutbyggnad att främjas, det särskilda
driftsstödet till dagligvarubutiker i sårbara och utsatta områden att förstärkas
och inom ramen för ett bondepaket förstärks genomförandet av
livsmedelsstrategin.

Budgetförslagen i siffror

- I budgetpropositionen för 2020 föreslås ett fortsatt särskilt driftstöd till
dagligvarubutiker i sårbara och utsatta områden. I budgetpropositionen
föreslås att stödet ska tillföras ytterligare 35 miljoner kronor 2020-2022.

- Satsning på järnvägsunderhåll i landsbygd förlängs och utökas till 100
mnkr/år under perioden 2020–2022.

- Satsning på statsbidrag till enskild väghållning förlängs och utökas till 118
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mnkr/år under perioden 2020–2022.

- I enlighet med januariavtalet och regeringens bredbandsstrategi satsar
regeringen 150 miljoner kronor 2020 på ett nytt stödsystem för utbyggnad av
elektroniska kommunikationer i form av bredband. Satsningen innebär att
regeringen beräknar tillföra det nya stödsystemet 200 mnkr 2021 och 300
mnkr 2022.

- Regeringen förstärker genomförandet av livsmedelsstrategin inom ramen
för ett bondepaket genom att satsa ytterligare 191 miljoner kronor under
2020, samt ytterligare 72 miljoner kronor per år under 2021 och 2022.

- Regeringen förlänger biogasstöd genom att tillföra 100 miljoner kr under
2019.

- Regeringen tillför 30 miljoner kronor under 2020, 2021, och 2022 för att
stödja arbetet med att hantera skogsskador och för att framförallt bekämpa
angrepp av granbarkborre.

Huvuddelen av förslagen finansieras av de medel som tidigare avsatts för
åtgärder kopplade till landsbygdspropositionen. Förslagen i budgeten bygger
på januariavtalet, som är en sakpolitisk överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet, och Liberalerna.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern besöker
Halland och Skåne
Publicerad 03 september 2019

Under två dagar besöker landsbygdsminister Jennie
Nilsson orter i Skåne och Halland för att möta
lantbrukare, livsmedelsproducenter och representanter
från fiskerinäringen. På agendan står diskussioner om
det regionala fiskets betydelse, växtförädling och hållbar
matproduktion.
Sverigeresan börjar med att landsbygdsministern på tisdagsförmiddagen reser
till fiskehamnen i Träslövsläge för rundvandring i hamnen och möte om
fiskenäringens utmaningar och betydelse för den regionala utvecklingen.
Efter detta besöker hon Lantmännen SW Seed i Svalöv för en presentation
av kooperativets verksamhet och rundvandring i laboratoriet. Därefter
besöker statsrådet den ekologiska mjölkgården Gunnaröds Gård i Eslövs
kommun.

På onsdagen deltar landsbygdsministern, tillsammans med Sveriges
lantbruksuniversitets nya rektor Maria Knutson Wedel, vid invigningen av
Grogrund, SLU:s nya kompetenscentrum för växtförädling. Centrumets
uppdrag går ut på att samla akademi och näringsliv och utveckla kompetens
för att säkra tillgången till växtsorter för en hållbar och konkurrenskraftig
jordbruks- och trädgårdsproduktion i hela Sverige.

– Jag ser mycket fram emot att få inviga SLU:s nya kompetenscentrum. I
ljuset av klimatförändringar får den hållbara livsmedelsproduktionen allt
större betydelse och här bidrar Grogrund med kompetens och framtidens
fröer för ett hållbart och innovativt jordbruk, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.
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Landsbygdsministern kommer under resan även att delta i ett öppet möte i
Billinge.

Program för tisdag 3 september

Kl. 10.00 Besök och rundvandring i fiskehamnen i Träslövsläge och möte
med landshövdingar, kommunföreträdare och representanter från
fiskenäringen

Kl. 14.00 Besök och rundvandring på Lantmännen SW Seed i Svalöv

Kl. 16.30 Besök på Gunnaröds gård – mjölkproducent och gårdsbutik

Kl. 18.15 Öppet möte om jordbruksfrågor i Magasinet, Billinge

Program för onsdag 4 september

Kl. 09.30 Visning av Foodhills och Food Valley of Sweden, Bjuv

Kl. 11.45 Visning av Växtproteinfabriken, Mellangård, Alnarp

Kl. 13.30 Besök på Nordiskt Genresurscenter, Alnarp

Kl. 14.00 Invigningsceremoni, Trädgårdslaboratoriet, Alnarp

Kl. 15.00 Presentation av SLU Grogrund, Alnarpsgården

För mediala förfrågningar vänligen kontakta pressekreterare Hanna
Alexandersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ytterligare 20 miljoner för att
stärka företagsklimatet i gles- och
landsbygder
Publicerad 29 augusti 2019

En förutsättning för att kunna bo och leva i gles- och
landsbygder är att det finns arbetstillfällen och
företagande. Regeringen har därför tidigare gett
Tillväxtverket i uppdrag att betala ut nära 70 miljoner
kronor per år 2018–2020 till kommuner med särskilda
utmaningar på dessa områden. För att ytterligare stärka
kommunernas förutsättningar att utveckla det lokala
företagsklimatet har regeringen beslutat att tillföra 20
miljoner kronor till satsningen.
– Satsningen har varit lyckad. Över 200 aktiviteter har inletts i kommunerna,
vilket vittnar om ett stort engagemang för att stärka det lokala näringslivet.
Det är ett viktigt arbete för att stärka gles-och landsbygder runt om i Sverige
och jag är därför glad över att nu utöka satsningen, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Regeringen gav i februari 2018 Tillväxtverket i uppdrag att betala ut nära 70
miljoner kronor årligen mellan 2018–2020 till 39 kommuner i gles- och
landsbygder med stora utmaningar vad gäller företagens möjligheter att
verka och utvecklas. Kommunerna får själva avgöra vad medlen ska
användas till, förutsatt att pengarna går till näringslivsutveckling och
satsningar på att förbättra företagsklimatet.

Uppdraget är en del i genomförandet av regeringens sammanhållna politik
för Sveriges landsbygder. Med dagens beslut summeras satsningen till 90
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miljoner kronor under 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Klimatförändringar och
klimatanpassning på agendan i
Reykjavik
Publicerad 26 augusti 2019 Uppdaterad 26 augusti 2019

Måndag 26 augusti deltar landsbygdsminister Jennie
Nilsson i Nordiska ministerrådet för fiske och
vattenbruk, jordbruk, livsmedel och skogsbruk (MR-
FJLS) i Reykjavik.
Hur klimatförändringarna påverkar det nordiska jord- och skogsbruket och
hur länderna kan bli bättre på att klimatanpassa de gröna näringarna är de
två viktigaste frågorna på dagordningen vid ministermötet i Reykjavik. Till
grund för diskussionerna ligger rapporter beställda av MR-FJLS om
effekterna på jord och skog av den extremt torra sommaren 2018.

– Jag ser fram emot att föra samtal med mina nordiska ministerkollegor om
hur vi kan underlätta de gröna näringarnas klimatanpassning och hur vi
gemensamt kan stå bättre rustade mot en sådan omfattande torka som vi
hade förra sommaren, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

På dagordningen står även bland annat revidering av de nordiska
näringsrekommendationerna, fortsatt samarbete inom ramen för det
offentlig-privata samarbetet för växtförädling, samt arbetet med förlorade
fiskeredskap.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Hållbart fiske och rent vatten i
fokus när landsbygdsministern
besöker Simrishamn
Publicerad 13 augusti 2019

Idag fortsätter landsbygdsminister Jennie Nilsson sin
Sverigeresa och åker till Simrishamn för ett
tvådagarsbesök. Fokus under resan kommer att ligga
på möten och samtal kring lokalt yrkesfiske och
vattenrening.
Sverigeresan börjar med att landsbygdsministern på tisdagsmorgonen reser
till Hammenhög och besöker rapsodlaren och rapsoljeproducenten
Gunnarshögs gård. Därefter reser statsrådet vidare till Marint centrum i
Simrishamn och träffar fiskare, fiskhandlare, kommunföreträdare och
landshövdingen för att diskutera fiskeindustrins framtid och den uppkomna
situationen i Östersjön angående torskfisket.

På eftermiddagen åker Jennie Nilsson till Stengårdens avloppsreningsverk för
att möta driftspersonal och ledning. Vid verket får statsrådet en genomgång
över den utbyggnad av det kommunala reningsverket som nyligen gjorts och
som innebär att Stengården nu är det enda reningsverk i Sverige där
läkemedelsrester och andra mikroföreningar renas i fullskala.

Under onsdagen gör Jennie Nilsson ett besök vid Kiviks Musteri och träffar
personal och ledning som går igenom musteriets verksamhet.

Landsbygdsministern ska under resan även delta i ett öppet möte i
Österlengymnasiets aula.

Program för tisdag 13 augusti
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Kl. 08.15 Besök på Gunnarshögs gård

Kl. 10.15 Rundvandring och studiebesök i fiskeindustrins lokaler på
Varvsgatan 1

Kl. 11.00 Träff med fiskare, fiskhandlare, kommunrepresentanter och
landshövdingen

KL: 12:00 Mediaträff på Marint Centrum med landshövding och
fiskenäringsrepresentanter
Plats: Marint centrum, Varvsgatan 4, Simrishamn

Kl. 14.00 Besök på Stengårdens reningsverk

Kl. 16.00 Möte med Simrishamns kommunledning

Kl. 18.30 Öppet möte i Österlengymnasiets aula
Plats: Fredsdalsgatan 7, Simrishamn

Program för onsdag 14 augusti

Kl. 09.00 Besök på Kiviks Musteri
Plats: Karakåsvägen 45, Kivik

För mediala förfrågningar vänligen kontakta pressekreterare Hanna
Alexandersson.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen tar ett första steg mot
fiskerikontroll genom
kamerabevakning
Publicerad 18 juli 2019 Uppdaterad 18 juli 2019

Regeringen har idag beslutat att ge Havs- och
vattenmyndigheten i uppdrag att utreda och föreslå hur
försök med kamerabevakning av fiskefartyg kan
genomföras i syfte att säkerställa att
landningsskyldigheten efterlevs.
Sedan 2019 är landningsskyldigheten införd i samtliga EU-vatten i enlighet
med den gemensamma fiskeripolitiken. Syftet är att undvika slöseri med de
marina biologiska resurserna, samt att främja ett hållbart nyttjande och
därigenom fiskets ekonomiska bärkraft. Befintliga kontrollmetoder i form av
kontrollobservatörer ombord på fiskerifartyg och patrull- och
flygövervakning är idag inte tillräckliga för att följa upp efterlevnaden av
landningsskyldigheten.

– Vi tar nu ett första steg mot en effektivare och modernare fiskerikontroll
som tar hänsyn till teknikutvecklingen samtidigt som integriteten för
yrkesfiskare skyddas så långt som möjligt, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

– Vi behöver fler insatser för livskraftiga fiskbestånd. Trots
landningsskyldighet inom EU kastas fortfarande fisk överbord, vilket är ett
stort slöseri eftersom fisken dör. Genom det här uppdraget tar vi steg mot en
bättre efterlevnad av landningsskyldigheten och därmed också stärkta
ekosystem, säger miljö- och klimatminister Isabella Lövin.

Uppdraget till Havs- och vattenmyndigheten att föreslå hur försök med
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kamerabevakning av fiskefartyg kan genomföras ges i enlighet med den
sakpolitiska överenskommelse som träffats mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de gröna, januariavtalet. Även
riksdagen har tidigare efterfrågat försöksverksamhet med denna
kontrollmetod.

Uppdraget ska redovisas senast den 31 december 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen möjliggör licensjakt på
gråsäl
Publicerad 18 juli 2019 Uppdaterad 18 juli 2019

Regeringen har idag beslutat om en ändring i
jaktförordningen som möjliggör för Naturvårdsverket att
besluta om licensjakt på gråsäl om det är vetenskapligt
befogat ur ett ekosystemperspektiv. Samtidigt uppdrar
regeringen åt Havs- och vattenmyndigheten och
Naturvårdsverket att se över förvaltningsplanen för
gråsäl och föreslå åtgärder för att skydda
torskbestånden.
Gråsälens växande bestånd har inneburit konsekvenser för torskbeståndet
och kustfisket. Sälen trasar sönder fiskeredskap för mer 50 miljoner årligen
och tar fisk i fiskarnas nät. Samtidigt bär sälen på en parasit som påverkar
torskens kondition och levnadsvillkor negativt.

Regeringen har idag beslutat om en ändring i jaktförordningen som möjliggör
för Naturvårdsverket att besluta om eventuell licensjakt på gråsäl.
Förutsättningen är att detta sker efter hörande av Havs- och
vattenmyndigheten och efter bedömning om det är vetenskapligt befogat ur
ett ekosystemperspektiv. Förordningsändringen träder i kraft den 29
november och upphör att gälla den 1 januari 2022, om inte en vetenskaplig
utvärdering visar att regeringen bör förlänga möjligheten att besluta om
licensjakt.

Regeringen har även beslutat om att uppdra åt Havs- och vattenmyndigheten
och Naturvårdsverket att revidera den nationella förvaltningsplanen för
gråsäl. Om beslut fattas om licensjakt på gråsäl ska myndigheterna
genomföra en vetenskaplig utvärdering av effekterna ur ett
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ekosystemperspektiv. Myndigheterna ska därtill föreslå åtgärder, utöver
sådana som är fiskerelaterade, för att skydda bestånden av torsk.

– Situationen för Östersjötorsken är allvarlig och vi behöver se över alla våra
verktyg för att skydda beståndet. Därför har regeringen idag beslutat om att
öppna upp för licensjakt på gråsäl. Samtidigt är det nödvändigt att vi
utforskar fler möjliga åtgärder, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Reviderad förvaltningsplan för gråsäl ska redovisas senast den 29 november
2019. Förslag på åtgärder för att skydda bestånden av torsk ska redovisas
senast den 1 juni 2020. En vetenskaplig utvärdering av eventuell
beståndsreglerande jakt på gråsäl ska redovisas senast den 1 juni 2021.



Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Utredning för hållbart skogsbruk,
stärkt äganderätt i skogen och
biologisk mångfald
Publicerad 18 juli 2019 Uppdaterad 18 juli 2019

Regeringen tillsätter en utredning för att stärka
äganderätten till skogen och lämna förslag på nya
flexibla skydds- och ersättningsformer. Utredningen ska
också ge förslag på hur Sveriges internationella
åtaganden om biologisk mångfald kan förenas med en
växande cirkulär bioekonomi. Utredningen är en del av
januariavtalet, som är en sakpolitisk överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Förslagen från utredningen ska värna och stärka den privata äganderätten till
skogen genom att stärka rättssäkerheten för markägare och företag, och
säkerställa att markägare får den ekonomiska kompensation de har rätt till.
Utredningen ska också identifiera vilka målkonflikter och mervärden som
finns för Sveriges nationella och internationella åtaganden för att stärka och
bevara den biologiska mångfalden, samtidigt som landets cirkulära
bioekonomi ska växa. Dessutom ska utredningen föreslå nya eller utvecklade
flexibla skydds- och ersättningsformer som ska kompensera markägare för
inskränkningar i ägande- och brukanderätten i den utsträckning de har rätt
till. Dessa ska bygga på frivillighet och skapa incitament att skydda och
bevara biologisk mångfald och andra allmänna intressen.

– Det behövs utvecklade och positiva incitament för att bevara biologisk
mångfald i skogsbruket. Det ska löna sig för markägare att värna allmänna
intressen som biologisk mångfald, friluftslivsvärden och värden för
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rennäringen, säger miljö- och klimatminister Isabella Lövin.

– Det är viktigt att värna landsbygdsutvecklingen, jobben, företagandet och
miljön. Utredningens förslag ska stärka äganderätten till skogen, främja en
växande skogsnäring och ett hållbart skogsbruk och stärka rättssäkerheten i
de fall då det görs inskränkningar i ägande- och bruksrätten. Vi behöver
också öka förtroendet mellan skogsägare och myndigheter, och förbättra
legitimiteten för skogs- och miljöpolitiken, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

I den utsträckning utredningen lämnar författningsförslag ska dessa vara
förenliga med Sveriges internationella åtaganden och tillämplig EU-rätt.

Utredningen betänkande ska redovisas till Miljödepartementet senast den 1
juli 2020. Agneta Ögren, lagman i Umeå tingsrätt, utses som särskild
utredare.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Förlängt uppdrag till
länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet
Publicerad 18 juli 2019 Uppdaterad 18 juli 2019

Regeringen har idag beslutat att förlänga uppdraget till
länsstyrelserna att kartlägga och analysera
vattensituationen på regional och lokal nivå.
Förlängningen av uppdraget syftar till att ge fördjupad
information om hur vattensituationen utvecklas för att
vara förberedd på eventuell vattenbrist.
Den 2 maj beslutade regeringen att ge samtliga länsstyrelser i uppdrag att
kartlägga och analysera vattensituationen på regional och lokal nivå i
respektive län. I uppdraget, som skulle slutredovisats 15 juli, ingick även för
länsstyrelserna att redovisa vilken förmåga som finns för att förebygga och
hantera en vattenbristsituation. Med dagens beslut förlängs uppdraget med
ett nytt slutligt avrapporteringstillfälle den 23 september.

Värmen och torkan de senaste tre åren har i flera regioner inneburit
påfrestningar på yt- och grundvattentillgångarna och påverkan på
vattenbalanser. Grundvattennivåerna i de stora grundvattenmagasinen är
under de normala i stora delar av landet och vattenbrist kan uppstå under
sommaren och den tidiga hösten om inte påfyllning av grundvattnet sker.

Även om problemet med låga vattennivåer och flöden inte är permanent
förväntas dricksvattenförsörjningen i Sverige påverkas av
klimatförändringarna. Nuvarande situation med låga vattennivåer kan bli
långvarig eftersom det kräver flera säsonger med riklig nederbörd för att
återställa vattenmagasinen. Regeringen vill med förlängningen av uppdraget
skaffa sig en fördjupad information om utvecklingen av vattensituationen.
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– Nederbörden har hittills inte varit tillräcklig för att förbättra läget i
vattenmagasinen och tillgången till vatten är begränsad på flera håll i landet.
Regeringen vill med detta beslut fortsatt kunna följa situationen noga för att
skapa så goda förutsättningar som möjligt att hantera en eventuell
vattenbrist, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Genomförandet av uppdraget ska ske i dialog med Sveriges kommuner och
landsting (SKL) och berörda statliga myndigheter. Uppdraget ska redovisas
den 23 september och inkludera de åtgärder som kommuner och
länsstyrelser vidtagit under perioden maj till september 2019 till följd av
vattensituationen. Genomförandet av uppdraget och redovisningen
samordnas av Länsstyrelsen i Kalmar län.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson till Bryssel för
jordbruks- och fiskeråd
Publicerad 15 juli 2019

Idag deltar landsbygdsminister Jennie Nilsson vid EU:s
jordbruks- och fiskeråd i Bryssel. På agendan står
bland annat fortsatta diskussioner kring EU:s framtida
gemensamma jordbrukspolitik (CAP). Finland, som tog
över ordförandeskapet av Rumänien den 1 juli, väntas
under mötet även redogöra för sitt arbetsprogram på
jordbruks- och fiskeområdet.
I juni 2018 presenterade kommissionen reformförslagen för EU:s
gemensamma jordbrukspolitik (CAP) för perioden efter 2020. Vid
måndagens rådsmöte kommer det finska ordförandeskapet be ministrarna att
specificera hur politiken ska utformas för att åstadkomma en högre miljö-
och klimatambition.

– Regeringen välkomnar att det finska ordförandeskapet har utgångspunkten
att miljö- och klimatambitionerna i CAP kan höjas. Vi anser att det finns ett
behov av ökat fokus på innovation, kunskapsöverföring och investeringar för
att utveckla jordbruket i en hållbar riktning, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Kommissionen förväntas under mötet ge en lägesbeskrivning av EU:s arbete
kopplat till afrikansk svinpest (ASF) samt informera om arbetet med hållbart
växtskydd. Kommissionen väntas också informera om ministermötet mellan
EU och Afrikanska unionen som ägde rum i Rom den 21 juni, samt om
problem med långa djurtransporter i alltför höga temperaturer.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen underlättar för mindre
kommuner att söka projektmedel
för regional hållbar utveckling
Publicerad 12 juli 2019

Det ska bli lättare för bland annat landsting och mindre
kommuner att ta del av Tillväxtverkets bidrag för
regional utveckling. Igår beslutade regeringen att
genom en förordningsändring tillfälligt ta bort
myndighetens krav på medfinansiering vilket innebär
större möjligheter att finansiera projekt inom den
regionala tillväxtpolitiken.
Regeringen har tidigare fattat beslut om att ge Tillväxtverket i uppdrag att
utveckla och stärka arbetet med hållbar utveckling inom det regionala
tillväxtarbetet och sammanhållningspolitiken. 108 miljoner kronor har
avsatts för uppdraget under perioden 2019–2022.

Uppdraget regleras idag av en förordning som innehåller krav på
medfinansiering, vilket innebär att Tillväxtverket inte får bekosta mer än 50
% av utgifterna för insatser och projekt inom ramen för uppdraget.
Gårdagens beslut om förordningsändring innebär att kravet på
medfinansiering tillfälligt tas bort och att Tillväxtverket ges möjlighet att
lämna bidrag motsvarande 100 % av utgifterna. Förändringen görs för att ge
Tillväxtverket bättre förutsättningar att genomföra regeringsuppdraget på ett
effektivt och ändamålsenligt sätt, då myndigheten inte blir lika beroende av
medfinansiärer.

– Det slopade kravet på medfinansiering ska göra det lättare för bland annat
glesbygdskommuner att ta del av Tillväxtverkets medel och på så vis främja
den regionala utvecklingen. Det här är en viktig insats för att främja jobb och
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tillväxt i hela Sverige, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Förordningsändringen träder i kraft den 15 augusti 2019 och upphävs vid
utgången av december 2022 då regeringsuppdraget avslutas.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen vill se obligatorisk
ursprungsinformation för kött på
restauranger
Publicerad 11 juli 2019 Uppdaterad 11 juli 2019

Sverige är ett steg närmare att införa obligatorisk
ursprungsinformation för kött på restauranger och i
storhushåll. Regeringen har idag, den 11 juli, gett
Livsmedelsverket i uppdrag att ta fram underlag för en
svensk anmälan om nationella bestämmelser till EU-
kommissionen.
Det finns ett stort intresse bland svenska konsumenter att veta var maten
kommer ifrån. Till skillnad från vid köp av kött i livsmedelsbutiker kan det
idag vara svårt att få tag i information om köttets ursprungsland vid
restaurangbesök. Enligt gällande bestämmelser måste ett medlemsland
anmäla till EU-kommissionen om landet vill införa ytterligare nationella
bestämmelser om ursprungsmärkning. Frivilliga branschgemensamma
ursprungsmärkningar i Sverige används hittills i liten omfattning på
restauranger och i storhushåll.

Regeringen gav i juli 2018 Livsmedelsverket i uppdrag att analysera vilka
underlag som Sverige behöver ta fram för en anmälan till EU-kommissionen
om nationella bestämmelser om obligatorisk ursprungsmärkning av kött och
fisk på restauranger och i storhushåll. I Livsmedelsverkets redovisning av
uppdraget framkom att de underlag som behövs för en anmälan är ett
författningsförslag med tillhörande konsekvensbeskrivning, en redogörelse
för de skäl som motiverar införandet, en konsumentundersökning som visar
att en majoritet av konsumenterna anser att uppgift om ursprung är mycket
viktigt samt en redogörelse som visar sambandet mellan vissa kvaliteter och
ursprung.
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Livsmedelsverket har nu fått ett uppföljande uppdrag att, med utgångspunkt
i den tidigare framtagna analysen, ta fram de underlag som krävs för en
anmälan till EU-kommissionen.

– För att vi som konsumenter ska kunna göra medvetna och hållbara val är
det en grundläggande förutsättning att vi får tillgång till pålitlig och
lättillgänglig information – såväl i butiken som på restaurangen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Uppdraget ges i enlighet med den sakpolitiska överenskommelse som träffats
mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de
gröna, januariavtalet, som anger att regeringen ska stärka och öka
konkurrenskraften inom det svenska jordbruket genom att bland annat införa
ursprungsmärkning av kött på restaurang och i storhushåll.

Uppdraget ska redovisas den 1 december 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Miljardstöd till Sveriges
lantbrukare efter torkan 2018
börjar betalas ut
Publicerad 03 juli 2019

Fredag 5 juli påbörjas utbetalningen av del två av
regeringens nationella krispaket till Sveriges lantbrukare
efter förra sommarens svåra torka. Drygt 1 miljard
kronor kommer att betalas ut av Jordbruksverket den 5
juli till torkdrabbade lantbrukare som har beviljats
krisstöd. 96 procent av de som sökt krisstödet kommer
att få pengar i första utbetalningen.
Den varma och torra sommaren 2018 drabbade det svenska jordbruket i stor
utsträckning och ledde till stora ekonomiska konsekvenser för lantbruket.
Den totala spannmålsskörden 2018 blev 3,25 miljoner ton vilket är 43 %
mindre jämfört med tidigare år. Det samlade inkomstbortfallet för lantbruket
uppgick till 6,2 miljarder kronor.

– Sedan torkan förra sommaren har regeringen och berörda myndigheter
arbetat ihärdigt för att underlätta lantbrukarnas svåra situation. När del två
av regeringens nationella krispaket är utbetalt kommer vi att ha stöttat
drabbade lantbrukare med totalt 1,57 miljarder kronor i krisstödsåtgärder.
Det har för många varit ett viktigt tillskott, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Näringsministern och
landsbygdsministern i Almedalen
Publicerad 01 juli 2019 Uppdaterad 01 juli 2019

Under Almedalsveckan medverkar näringsminister
Ibrahim Baylan och landsbygdsminister Jennie Nilsson i
olika seminarier och evenemang som berör bl.a.
hållbarhet, näringsliv, landsbygd, innovation, livsmedel
och regional tillväxt.
Nedan följer ett urval av statsrådens engagemang i Almedalen.

Ibrahim Baylan

Tjänstemännens centralorganisations (TCO) seminarium om framtidens
arbetsmarknad och kompetensförsörjning
Tid: Måndag 1 juli kl. 14:00
Plats: TCO-landet, Strandgatan 19

Statliga forskningsinstitutet RISE:s seminarium om en AI-agenda för Sverige
Tid: Tisdag 2 juli kl. 11:30
Plats: Landshövdingens trädgård, Korsgatan 6

Vattenfalls seminarium om cirkulär batteriproduktion och återvinning
Tid: Tisdag 2 juli kl. 13:30
Plats: Vattenfalls Energihus, Mellangatan 9

Naturskyddsföreningens seminarium om bioekonomi och kampen om den
gröna molekylen
Tid: Onsdag 3 juli kl. 08.00
Plats: Donners Brasserie, restaurang, Donners plats 3
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AstraZenecas seminarium om svensk life science
Tid: Onsdag 3 juli kl. 09:45
Plats: Wisby Strand Congress & Event, Donnersgatan 2

Teknikföretagens seminarium om talangattraktion till Sverige
Tid: Onsdag 3 juli kl. 11:00
Plats: Techarenan Serendipity Challenge, Strandvägen

Jennie Nilsson

LRF Skogsägarnas seminarium om skogens bidrag till en hållbar utveckling
Tid: Tisdag 2 juli kl. 15:30
Plats: Mellangatan 7

Seminarium om Sveriges nationella livsmedelsstrategi, arrangerat av
Livsmedelsföretagen, Svensk Dagligvaruhandel och Lantbrukarnas
Riksförbund (LRF)
Tid: Onsdag 3 juli kl. 10:30
Plats: Livsmedelsföretagens trädgård, Mellangatan 15

ICA Sverige och LRF:s seminarium om hållbar svensk livsmedelsproduktion
Tid: Onsdag 3 juli kl. 11:40
Plats: Hästgatan 12

Utfrågning av Dagens Samhälle om torkan och vattenbristens hot mot
landsbygden
Tid: Onsdag 3 juli kl. 15:00
Plats: Cramérgatan, H305, vid ingången till Campus Gotland

Sparbankernas Riksförbunds seminarium om lokala banker och minskad
urbanisering
Tid: Torsdag 4 juli kl. 11:30
Plats: Sparbankernas Riksförbunds tält, Hamnplan, H208

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Sara Khatemi eller
Hanna Alexandersson. 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar att avveckla
den utökade
nyckelbiotopsinventeringen
Publicerad 27 juni 2019 Uppdaterad 27 juni 2019

Regeringen har idag beslutat att Skogsstyrelsen ska
avveckla den utökade nyckelbiotopsinventeringen som
regeringen tidigare gav myndigheten i uppdrag att
genomföra.
Regeringen gav i maj 2018 Skogsstyrelsen i uppdrag att genomföra en
landsomfattande inventering av nyckelbiotoper i syfte att identifiera,
avgränsa och registrera nyckelbiotoper i hela landet.

För regeringen är det prioriterat att den svenska skogsnäringen ska vara
hållbar och växande. I den sakpolitiska överenskommelse som regeringen
ingått med Centerpartiet och Liberalerna, januariavtalet, står bl.a. att
naturvården fortsättningsvis ska stärkas på sätt som bygger på legitimitet hos
de människor och verksamheter som berörs. I enlighet med avtalet avvecklas
nu den utökade nyckelbiotopsinventeringen.

– Regeringen har ett tydligt uppdrag att värna och stärka den privata
äganderätten till skogen. Beslutet att nu avveckla den utökade
nyckelbiotopsinventeringen är en viktig del i det arbetet, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om flera
myndighetsuppdrag kopplat till
djurskydd
Publicerad 27 juni 2019 Uppdaterad 27 juni 2019

Regeringen har idag fattat beslut om tre
myndighetsuppdrag kopplat till djurskydd i samband
med grytanlagsprov med levande grävling, träning och
prov i vilthägn och utsättning av vilt för jaktändamål.
Uppdragen är ett led i det fortsatta arbetet inom ramen
för nya djurskyddslagen som trädde i kraft den 1 april i
år.
Naturvårdsverket och Jordbruksverket ska enligt det första uppdraget
beskriva för- och nackdelar med grytanlagsprov, hur grävlingarnas välfärd
påverkas, om det finns alternativ till att använda levande grävling och vad
samhällskonsekvenserna skulle bli om proven inte länge ska vara tillåtna.

Jordbruksverket ska enligt det andra uppdraget utreda om det finns behov av
att ytterligare reglera djurskyddet vid utsättning av djur för jakt- och
fiskeändamål.

Enligt det tredje uppdraget ska Jordbruksverket och Naturvårdsverket
utvärdera djurvälfärden vid träning inför prov och vid anlagstest i vilthägn
med t.ex. vildsvin eller älg. Myndigheterna ska inom ramen för uppdraget
analysera om det förekommer ett lidande för djuren, hur stor samhällsnytta
verksamheten har och om det finns alternativ till att använda levande djur.

– Vi har nu en ny djurskyddslag på plats. Med dessa tre myndighetsuppdrag
fortsätter regeringen arbetet med att stärka det svenska djurskyddet, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Uppdrag om grytanlagsprov ska redovisas senast den 1 juli 2020, uppdrag om
utsättning av djur ska redovisas senast den 30 september 2020 och uppdrag
om träning och prov i hägn ska redovisas senast den 30 december 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Frivilligt program för återköp av
ålfiskerätter utreds
Publicerad 27 juni 2019 Uppdaterad 27 juni 2019

För att påskynda processen med att återuppbygga det
europeiska ålbeståndet ger regeringen ett uppdrag till
Havs- och vattenmyndigheten att utreda hur ett frivilligt
program för återköp av ålfiskerätter kan genomföras.
Sedan 2007 har fisket efter ål i både havet och i större delen av
sötvattensområdena varit förbjudna i Sverige. Endast ett fåtal yrkesfiskare
har beviljats ålfisketillstånd som en dispens från förbudet. Sedan 2007, då
regleringen infördes, har fisket efter ål liksom antalet fiskare i Sverige
minskat med nästan två tredjedelar till följd av att ålfisketillstånden är
personliga och inte kan överlåtas.

Regeringen bedömer att ett frivilligt program för inlösen av ålfiskerätter kan
vara en möjlig åtgärd för att ytterligare minska fisket av ål för konsumtion
och påskynda processen med att återuppbygga det europeiska ålbeståndet.

– Att återuppbygga ålbeståndet är en förutsättning för att ett hållbart fiske
efter ål kan fortleva i framtiden och bidra till levande kust- och
landsbygdssamhällen, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regeringen ger nu Havs- och vattenmyndigheten i uppdrag att utreda hur ett
frivilligt program för återköp av ålfiskerätter kan genomföras. Detta är en del
av den sakpolitiska överenskommelsen mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de gröna, januariavtalet, i syfte
att förstärka insatser för den biologiska mångfalden.

Uppdraget ska återrapporteras den 1 december 2019.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen tillför Skogsstyrelsen
extra medel för bekämpning av
granbarkborre
Publicerad 26 juni 2019 Uppdaterad 26 juni 2019

Granbarkborren orsakar stora skador på granskogarna i
Sverige. Totalt uppskattas 3-4 miljoner kubikmeter skog
värt miljardbelopp ha förstörts av skadeinsekten till följd
av torkan 2018. Bedömningen är att var tredje
skogsägare i Sverige kan bli berörd av granbarkborrens
härjningar under 2019, vilket motsvarar cirka 100 000
skogsägare. Regeringen beslutar därför på torsdag att
2,2 mnkr från det nationella skogsprogrammet ska
användas till insatser för bekämpning av
granbarkborren.
Skogsstyrelsens rikstäckande svärmningsövervakning visade i april att
granbarkborrarna är ovanligt många och tidiga i år. Värst drabbat är de östra
delarna av Götaland och stora delar av Svealand. Lite nederbörd och låga
grundvattennivåer har resulterat i granar med låg motståndskraft och från
och med mitten av maj började granbarkborren även angripa stående träd.
Vädret är helt avgörande för den fortsatta utvecklingen där en storm eller
långvarig torka ytterligare kan förvärra situationen.

När stora skador uppstår har Skogsstyrelsen och branschen ett gemensamt
ansvar att samverka och agera. Skogsstyrelsens roll är tillsyn, samordning
och informationsinsatser. En förutsättning för att bekämpa granbarkborre
och rädda virkesvärden är att hitta angripna träd. Digitala hjälpmedel för bra
kartunderlag skulle underlätta i alla led vid inventering, planering och
genomförande och uppföljning.

https://www.regeringen.se/


– Rapporterna från Skogsstyrelsen om granbarkborrens utbredning och
skadeverkan är mycket oroande. Detta är en kris som ser ut att fortgå under
många år med stora ekonomiska förluster för en av Sveriges viktigaste
basnäringar. Det är från regeringens håll prioriterat att säkerställa att
Skogsstyrelsen och branschen har de förutsättningar som krävs för att
bekämpa granbarkborren, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson. 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern medverkar
vid FAO-konferens i Rom
Publicerad 24 juni 2019

Den 22-29 juni möts ministrar från hela världen i
samband med FN:s livsmedels- och
jordbruksorganisations (FAO) konferens i Rom.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson deltar 24-26 juni
och representerar Sverige under konferensen som är
FAO:s högsta beslutande organ. Temat för årets
konferens är migration, jordbruk och
landsbygdsutveckling.
Under söndagen fattade FAO beslut om att utse Qu Dongyu från Kina till
generaldirektör för nästkommande mandatperiod 2019-2023. Konferensen
ska under veckan därutöver fatta beslut om organisationens budget och
arbetsprogram för perioden 2020-2021. Jennie Nilsson kommer under
konferensen också att träffa FAO:s ledning samt ministrar från
Elfenbenskusten, Ghana, Kina och Norge.

Sveriges förhoppning är att FAO under konferensen ska anta en resolution
om antimikrobiell resistens (AMR). Sverige har varit ett av de mest drivande
länderna i framtagandet, både i beslutet att en resolution ska tas fram och i
förhandlingsarbetet gällande innehållet.

– Det ökande antalet hungrande i världen, klimatförändringar och
antimikrobiell resistens (AMR) är globala hot som vi måste motverka
tillsammans. Vi måste också med gemensamma krafter skapa förutsättningar
till en dräglig tillvaro för alla de människor som drabbas. Det är viktigt för
mig och den svenska regeringen att understryka Sveriges starka engagemang
för FN och det gemensamma arbetet genom Agenda 2030 och Parisavtalet.

https://www.regeringen.se/


FAO är en central aktör i detta arbete, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Naturvårdsverket ska utreda
alternativ finansieringslösning av
klövvilt
Publicerad 19 juni 2019

Regeringen ger Naturvårdsverket i uppdrag att utreda
och lämna förslag på områdesfinansiering av klövvilt
som en alternativ finansieringslösning till dagens
system med fällavgifter. Uppdraget syftar till att bidra till
en långsiktig och stabil finansiering av länsstyrelsernas
förvaltning.
Det nuvarande systemet med fällavgifter innebär stora skillnader i
finansieringen av länsstyrelsernas kostnader. Kostnader för systemet minskar
eller ökar inte i samma takt som avskjutningens storlek. Naturvårdsverket
har i tidigare uppdrag rörande finansiering av älgförvaltningen fört fram att
en alternativ finansieringslösning skulle kunna vara en avgift per registrerat
område, så kallad områdesfinansiering.

Regeringen är av uppfattningen att en områdesfinansiering skulle kunna
bidra till att uppnå en långsiktig och stabil finansiering av länsstyrelsernas
förvaltning. Naturvårdsverket ges därför i uppdrag att utreda och lämna
förslag på områdesfinansiering av klövvilt, främst älg och kronhjort.

– Utifrån faktorer som regionalt självbestämmande, fällavgifternas
långsiktiga osäkerhet och den långsiktiga utvecklingen mot
flerartsförvaltning kan områdesfinansiering ha fördelar jämfört med
nuvarande modell med fällavgifter. Det är därför som vi nu uppdrar åt
Naturvårdsverket att utreda denna alternativa finansieringslösning säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Uppdraget ska redovisas senast den 15 oktober 2020.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern deltar på
jordbruks- och fiskerådet i
Luxemburg
Publicerad 18 juni 2019 Uppdaterad 18 juni 2019

Den 18 juni kommer landsbygdsminister Jennie Nilsson
att befinna sig i Luxemburg för att delta i jordbruks- och
fiskerådet. På agendan för EU:s jordbruks- och
fiskeriministrar står bland annat diskussioner kopplat till
Europeiska havs- och fiskerifonden (EHFF) och den
gemensamma jordbrukspolitiken (CAP).
I juni 2018 presenterade Kommissionen lagstiftningsförslagen för en
reformerad gemensam jordbrukspolitik för EU (CAP) för perioden efter
2020. Inför detta rådsmöte har det rumänska ordförandeskapet tagit fram en
framstegsrapport som beskriver förhandlingsläget och vad som återstår för
att nå en överenskommelse för CAP.

– Rumäniens ordförandeskap har fört förhandlingarna framåt, men det
återstår en del arbete i höst. Sverige kommer fortsatt driva att EU ska ha
ambitiösa miljö-och klimatåtgärder, en ökad marknadsorientering och en
förenkling av regelverken. Det tror vi skulle gynna hela EU såväl som våra
svenska bönder som redan idag är ledande på hållbarhet, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Vid mötet väntas rådet även anta en partiell allmän inriktning rörande
förordningen om Europeiska havs- och fiskerifonden (EHFF) för perioden
2021-2027. Kommissionen kommer också att presentera sin årliga
lägesrapport om EU:s gemensamma fiskeripolitik och principerna för nästa
års fiskemöjligheter.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Arbetet med hållbar utveckling ska
stärkas på regional nivå
Publicerad 13 juni 2019

Regeringen har i dag beslutat att ge Tillväxtverket i
uppdrag att utveckla och stärka arbetet med hållbar
utveckling inom det regionala tillväxtarbetet. I detta
arbete ingår även sammanhållningspolitiken.
Regeringen avsätter 108 miljoner kronor för uppdraget
under perioden 2019–2022.
Medlen ska användas till att sprida erfarenheter och främja samverkan
mellan landstingen och Gotlands kommun samt statliga myndigheter med
kunskaper om hållbar regional utveckling. De insatser som ska genomföras
inom uppdraget ska leda till att ekonomisk, social och miljömässig hållbarhet
integreras i ordinarie verksamhet. Uppdraget kommer därmed att kunna
bidra till att stärka redan pågående processer med hållbar utveckling på
regional nivå.

− Uppdraget är betydelsefullt för att vi på nationell och regional nivå ska
kunna ta oss an våra stora samhällsutmaningar och verka för en hållbar
utveckling, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regeringen beslutade i juli 2015 om En nationell strategi för hållbar regional
tillväxt och attraktionskraft 2015–2020. I strategin framgår att jämställdhets-
, integrations-, klimat- och miljöperspektiven samt det ekonomiska
perspektivet på ett tydligt sätt ska integreras i det regionala tillväxtarbetet.
Uppdraget bidrar även till att stärka genomförandet av Agenda 2030 på
regional nivå.

Uppdraget ska redovisas till regeringen årsvis och avslutas den 31 december
2022.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern står värd för
branschmöte om den svenska
vildsvinsstammen
Publicerad 12 juni 2019

Vildsvinen orsakar stor skada på åkermark och
skogsmark och dess population i Sverige ökar, trots att
avskjutningen ökat markant de senaste åren. Mot
bakgrund av rådande situation bjuder
landsbygdsminister Jennie Nilsson idag in
branschförbunden till Näringsdepartementet.
Lantmännen, Lantbrukarnas Riksförbund (LRF) och Svenska
Jägareförbundet har tillsammans med Sveriges Jordägareförbund och
Jägarnas Riksförbund bjudits in till branschmöte med landsbygdsministern
för samtal kring den svenska vildsvinsstammen.

– Den ökande vildsvinsstammen orsakar stora problem för markägare och
lantbrukare. Regeringen och jag vill med detta branschmöte ta ett
helhetsgrepp kring frågan och föra samtal kring vad vi tillsammans kan göra
för att begränsa vildsvinsskadorna. Jag är beredd att vidta åtgärder men det
är lokalt och regionalt som arbetet i en konstruktiv anda måste ske, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regeringen har under året tagit flera beslut som berör vildsvin. Tidigare i
våras beslutades det att tillåta termiska sikten för att effektivisera jakten på
vildsvin, och Jordbruksverket har fått i uppdrag att utreda om det finns
behov av ytterligare förebyggande åtgärder för att hindra att sjukdomen
afrikansk svinpest sprids till Sverige.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna

https://www.regeringen.se/


Alexandersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern bjuder in till
högnivåmöte för ökad svensk
livsmedelsexport
Publicerad 12 juni 2019

Regeringen initierade 2018-2019 en historiskt offensiv
satsning för en ökad svensk livsmedelsexport. För att ta
nästa steg i arbetet med att öka livsmedelsexporten och
ta ytterligare marknadsandelar internationellt bjuder
landsbygdsminister Jennie Nilsson idag in
verkställande direktörer hos några av de största
svenska livsmedelsexportörerna.
– Jag vill med detta möte få tillfälle att presentera vad regeringen gör för en
ökad livsmedelsexport och höra företagens behov framåt. Tillsammans kan
vi skapa förutsättningar för att ytterligare lyfta svensk livsmedelsexport och
marknadsföra svenska livsmedel utomlands, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Förra året passerade värdet av svensk livsmedelsexport 50 miljarder kronor.
Exportandelen i svensk livsmedelsindustri är idag runt 30 procent, vilket är
lägre än många andra industrigrenar. Det finns en stor potential i att öka
exportandelen i svensk livsmedelsindustri.  För många aktörer inom
livsmedelsbranschen är exporten en viktig del för lönsamhet då det är
utomlands som den stora tillväxtpotentialen finns.

Mötet ska diskutera hur och vad som behövs för att accelerera exporten och
hur näringslivet och det offentliga kan samarbeta för att lyckas med detta.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.

https://www.regeringen.se/




Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Översyn av områdesindelningen
för det nationella stödet till
jordbruket i norra Sverige
Publicerad 05 juni 2019 Uppdaterad 05 juni 2019

Regeringen ger Jordbruksverket i uppdrag att se över
områdesindelningen för det nationella stödet och
kompensationsstödet till jordbruket i norra Sverige.
Eventuella förslag till förändringar ska leda till en högre
måluppfyllelse och samtidigt beakta behovet av
långsiktig stabilitet inom jordbrukspolitiken.
Målsättningen med det nationella stödet är att upprätthålla
produktionsnivåerna för jordbruket i norra Sverige. Kompensationsstödet är
till för att kompensera jordbruket i områden som har sämre förutsättningar
för produktion. Utformningen av kompensationsstödet och norrlandsstödet
har nyligen ändrats och förändringen medförde förändrade stödnivåer för
många gårdar.

Jordbruksverket ska nu utvärdera stödområdesindelningen och om det finns
skäl för det föreslå en mer representativ områdesindelning. En bättre
utformning av jordbrukspolitiken, som leder till en högre måluppfyllelse, är
ett viktigt steg i regeringens arbete för att nå målen för den svenska
livsmedelsstrategin.

– Förändringen som genomförts under nuvarande programperiod medförde
förändrade stödnivåer för många gårdar. För regeringen är det angeläget att
utformningen bidrar till rättvisa villkor för jordbruken i hela Sverige och det
är därför viktigt att följa upp hur stöden har fallit ut och se om det finns skäl
och möjlighet att göra någon ändring till nästa programperiod som börjar
efter 2020, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Uppdraget ska redovisas senast 31 december 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ny rektor vid Sveriges
lantbruksuniversitet
Publicerad 05 juni 2019 Uppdaterad 05 juni 2019

Regeringen har i dag beslutat att anställa Maria
Knutson Wedel som rektor vid Sveriges
lantbruksuniversitet (SLU). Maria Knutson Wedel
arbetar idag vid Chalmers Tekniska Högskola med
uppdrag som vicerektor för grundutbildningen samt
biträdande professor.
– Jag vill önska Maria Knutson Wedel lycka till och ser fram emot ett
givande samarbete framöver, säger Jennie Nilsson, landsbygdsminister med
ansvar för Sveriges lantbruksuniversitet.

Maria Knutson Wedel tillträder tjänsten som rektor vid SLU den 15 juni
2019.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen vill se nödåtgärder för
Östersjötorsken
Publicerad 03 juni 2019

Sverige anordnar idag ett möte med representanter från
alla Östersjöländer och EU-kommissionen om den
allvarliga situationen som råder för torsken i Östersjön.
Sveriges regering önskar se ett förbud av torskfiske i
östra Östersjön redan i år.
Idag inleds det regionala fiskeforumet BALTFISH:s möte om situationen för
torsken i Östersjön. Sverige som ordförandeland har tagit initiativ till mötet.

Internationella havsforskningsrådets vetenskapliga analys som släpptes förra
veckan bekräftade att situationen är kritisk. Regeringen driver nu frågan om
nödåtgärder på EU-nivå för att skydda torskbeståndet.

- Situationen är kritisk och kräver att vi agerar. Sverige följer de
vetenskapliga råden och driver på sina grannländer. Vi vill se ett
torskfiskestopp redan i år och arbetar för åtgärder för att värna torskens
tillgång till föda, säger miljö-och klimatminister Isabella Lövin.

Sveriges förespråkar under mötet ett förbud av fiske ur torskkvoten i det
östra beståndet under perioden 1 juli – 31 december 2019. Under 2020 bör
fångstkvoten för samma område, bortsett från oundviklig bifångst, vara noll.
För att säkra torskens tillgång på föda ser Sverige även att andra åtgärder
behöver införas, bland annat att fiske av skarpsill och sill/strömming stoppas
inom de geografiska områden där detta är vetenskapligt motiverat. 

- Nu har vi en gedigen vetenskaplig analys av situationen för Östersjöns östra
torskbestånd och det är tydligt att det krävs skarpa åtgärder. Samarbetet med
våra grannländer runt Östersjön är absolut nödvändigt för att skydda torsken

https://www.regeringen.se/


och jag hoppas att fler länder ser vikten av att vi agerar kraftfullt, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Sverige kommer även vidta ett antal åtgärder på nationell nivå. Regeringen
kommer att besluta om förordningsändringar som möjliggör för
Naturvårdsverket att tillåta licensjakt på gråsäl om de finner det
vetenskapligt befogat.  De växande bestånden har konsekvenser för
torskfisket och kustfisket. Torskens lever och immunförsvar är hårt ansatt av
parasiter, ett problem som hänger ihop med förekomst av säl och som
försvagar torskens förmåga att uppta föda.

En vetenskaplig utvärdering av effekten av beståndsreglerande jakt på säl ur
ett ekosystemperspektiv ska genomföras. Förordningsändringen är
tidsbegränsad till den 1 januari 2022, om inte den vetenskapliga
utvärderingen visar att regeringen borde förlänga den.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jennie Nilsson deltar i informellt
jordbruksministermöte i Bukarest
Publicerad 03 juni 2019

Den 3-4 juni deltar landsbygdsminister Jennie Nilsson
vid ett informellt ministermöte för EU:s
jordbruksministrar i Bukarest, Rumänien. Temat för
mötet är forskning inom jordbruk och bioekonomi.
Jordbruksministrarna kommer bland annat att diskutera hur EU:s
gemensamma jordbrukspolitik (CAP) kan bidra inom bioekonomisektorn.
Vidare kommer diskussioner också föras om vad man kan göra för att öka
sektorns deltagande i forskning, innovation och kunskapsutveckling.

- Förhandlingarna om EU:s gemensamma jordbrukspolitik för nästa
programperiod befinner sig i en intensiv fas. Fokus för det informella
ministermötet i Bukarest är hur jordbrukspolitiken kan bidra inom
bioekonomisektorn. Sveriges hållning är att det behövs forskning och
innovation för att komma åt potentialen inom branschen. Det är en viktig
byggsten i arbetet för att bli ett fossilfritt samhälle 2050, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

EU:s jordbruksministrar träffas informellt en gång per halvår i det land som
är ordförande i ministerrådet. Rumänien är ordförande i EU:s ministerråd
sedan den 1 januari 2019 och fram till den sista juni 2019.

För mer information om mötet och intervjuförfrågningar kontakta
pressekreterare Hanna Alexandersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ledamöterna i Skogsstyrelsens
styrelse utsedda
Publicerad 29 maj 2019 Uppdaterad 29 maj 2019

Regeringen har idag fattat beslut om
sammansättningen av styrelsen för Skogsstyrelsen för
de nästkommande tre åren. Till ordförande har
regeringen utsett rättschef Mats Wiberg.
- Jag är väldigt glad över att rättschef Mats Wiberg har åtagit sig att leda
arbetet i styrelsen som ordförande. Hans kompetenser inom juridik,
förvaltning och de areella näringarnas speciella förutsättningar gör honom
särskilt lämpad för uppgiften, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Mats Wiberg arbetar idag som rättschef på Statens fastighetsverk.
Regeringen har därutöver utsett följande personer att vara ledamöter i
styrelsen för Skogsstyrelsen från och med den 1 juni 2019 till och med den
31 maj 2022:

Anna Furness, vd, Skogsentreprenörerna (SE)
Eva Håkansson Fröjelin, senior konsult 
Mikael Karlsson, docent, KTH
Maria Mindhammar, överdirektör, Arbetsförmedlingen
Lisa Sennerby Forsse, fd rektor, SLU
Håkan Wirtén, generalsekreterare, Världsnaturfonden WWF

I styrelsen ingår även Herman Sundqvist, generaldirektör för Skogsstyrelsen.

- Det är en mycket kompetent samling kvinnor och män som nu har i
uppdrag att lotsa Skogsstyrelsen in i framtiden. Jag har höga förväntningar på
att de ska verka för en god ledning och styrning av myndigheten, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern besöker
Statens veterinärmedicinska
anstalt och Skogforsk i Uppsala
Publicerad 28 maj 2019 Uppdaterad 28 maj 2019

Imorgon, onsdag 29 maj, besöker landsbygdsminister
Jennie Nilsson Statens veterinärmedicinska anstalt
(SVA) och det svenska skogsbrukets forskningsinstitut
Skogforsk.
Skogforsk finansieras av skogsbruket samt staten och verkar för att tillföra
tillämpbara kunskaper, tjänster och produkter som bidrar till ett lönsamt,
hållbart svenskt skogsbruk. Under besöket kommer landsbygdsministern att
träffa forskningsinstitutets vd Charlotte Bengtsson för att höra mer om
verksamheten och den forskning som institutet bedriver.

Efter besöket på Skogforsk åker landsbygdsministern vidare till SVA,
Sveriges veterinärmedicinska export- och serviceorgan åt myndigheter och
enskilda. På SVA träffar statsrådet ledningen för genomgång av
verksamhetens olika delar och ges en rundvandring i myndighetens
veterinärmedicinska laboratorium.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jämtland nästa på
landsbygdsministerns Sverigeresa
Publicerad 23 maj 2019

Imorgon, fredag 24 maj, reser landsbygdsminister
Jennie Nilsson vidare till Jämtland på sin Sverigeresa.
Under besöket kommer landsbygdsministern att göra
två verksamhetsbesök i Strömsund och hålla ett
anförande vid Inlandstinget 2019 i Östersund.
Efter att landsbygdsministern i början på veckan besökte Västernorrland
reser statsrådet nu vidare till Jämtland. Första besöket på Jämtlandsresan blir
till Hotell Gamla Teatern i Östersund där Inlandstinget i år hålls.
Inlandstinget arrangeras årligen av Inlandskommunerna ekonomisk förening
(IEF) och i år även tillsammans med Föreningen Sveriges
Vattenkraftskommuner (FSV), Inlandsbanan AB (IBAB) och Östersunds
kommun.

Efter anförandet åker landsbygdsministern till Hammerdal i Strömsund för
besök på Vindkraftcentrum.se. Vindkraftcentrum.se är ett regionalt projekt
för regional samordning av vindkraft i Jämtlands län. Projektet drivs av
Strömsunds kommun och är en del av Nätverket för vindbruk som
finansieras av Energimyndigheten.

I Hammerdal besöker landsbygdsministern även företaget Norrlands Trähus.
Under besöket kommer Jennie Nilsson att träffa ledning och fackliga
företrädare på företaget samt gå en rundvandring i fabriken.

- Det finns inte bara en landsbygd i Sverige. Våra svenska landsbygder skiljer
sig åt, från norr till söder, öst till väst och från kustland till inland. Jag ser
fram emot att imorgon besöka Östersund och Strömsund för samtal om vilka
utmaningar och möjligheter som finns här i Jämtland, säger

https://www.regeringen.se/


landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Program för fredag 24 maj

Kl. 09.00 Anförande vid Inlandstinget 2019
Plats: Hotell Gamla Teatern, Thoméegränd 20, Östersund

Kl. 11.20 Besök på Vindkraftcentrum.se
Plats: Storgatan 43, Hammerdal

Kl. 12.40 Besök på Norrlands Trähus
Plats: Åsen 175, Hammerdal

Media är välkomna att delta under hela programmet. För anmälan vänligen
kontakta pressekreterare Hanna Alexandersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag att utreda behov av
åtgärder för att hindra att afrikansk
svinpest sprids till Sverige
Publicerad 23 maj 2019 Uppdaterad 23 maj 2019

Afrikansk svinpest har spridit sig i flera delar inom EU
och utgör ett allvarligt hot mot EU:s och Sveriges
grisproduktion. Regeringen har därför beslutat att ge
Jordbruksverket i uppdrag att utreda om det finns behov
av ytterligare förebyggande åtgärder för att hindra att
smittan sprids till Sverige.
Afrikansk svinpest är en smittsam virussjukdom som drabbar såväl tama
grisar som vildsvin. Dödligheten bland djuren är mycket hög och det finns
idag ingen fungerande behandling eller vaccin mot sjukdomen.
Smittspridningen sker via direktkontakt mellan djur, men även via
människor, transportbilar och redskap. Afrikansk svinpest har spridit sig i
flera länder i östra Europa samt även spridit sig till Belgien.

Inom EU arbetar man intensivt med olika åtgärder för att begränsa och
bekämpa sjukdomen. Medlemsstaterna förväntas vidta nödvändiga åtgärder
för att förebygga smittan, genom bland annat ökad medvetenhet i samhället
samt långsiktiga strategier för förvaltning av vildsvinspopulationen.

I Sverige pågår ett intensivt arbete hos myndigheter och andra berörda
aktörer för att hantera ett eventuellt utbrott av afrikansk svinpest. Som ett
led i detta arbete ges Jordbruksverket nu i uppdrag att tillsammans med
berörda aktörer utreda om det finns behov av ytterligare förebyggande
åtgärder för att hindra att smittan sprids till Sverige.

– Vildsvinen utgör redan idag ett stort problem för svenska lantbrukare och
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ett utbrott av afrikansk svinpest riskerar få stora konsekvenser för
grisnäringen. Sverige behöver vidta de åtgärder som bedöms nödvändiga för
att hindra att sjukdomen får fäste här, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Sverigeresan tar
landsbygdsministern till
Västernorrland
Publicerad 20 maj 2019 Uppdaterad 20 maj 2019

Idag, måndag den 20 maj, fortsätter landsbygdsminister
Jennie Nilsson sin Sverigeresa och åker till
Västernorrland för ett tvådagarsbesök. Under resan
kommer landsbygdsministern att besöka flera mindre
verksamheter och ta del av lokala företagares
förutsättningar och erfarenheter av att driva egen
verksamhet på landsbygden.
- En levande landsbygd är en prioriterad fråga för regeringen. Jag har
påbörjat min Sverigeresa för att träffa människor och besöka verksamheter i
våra landsbygdskommuner. Det är ovärderligt för mig i mitt arbete att få ta
del av utmaningar och möjligheter som de upplever i sin vardag. Jag ser
mycket fram emot att denna gången besöka bland annat Ånge och Sollefteå,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Sverigeresan börjar med att landsbygdsministern träffar Lantbrukarnas
Riksförbunds (LRF) Norrlandsgrupp för samtal kring viktiga frågor för
LRF:s medlemmar. Därefter åker landsbygdsministern till Stöde för besök
hos bärföretaget Blåtand och vidare till lantbruksföretaget Storboda Mjölk i
Torpshammar.

Under tisdagen kommer Jennie Nilsson besöka naturbruksprogrammet på
Skedomskolan i Sollefteå för att träffa elever och lärare och för att diskutera
skogens betydelse för kommunens utveckling med inbjudna företrädare för
skogens näringslivsaktörer. Landsbygdsministern besöker på tisdagen även
det ekologiska familjejordbruket Klovsta Lantgård och lanthandeln Mat &
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Nostalgi i Viksjö.

Under resan deltar landsbygdsministern i öppna möten i Ånge och Sollefteå.

Program för måndag 20 maj

Kl. 13:55 Träff med LRFs Norrlandsgrupp

Kl. 14.45 Besök hos bärföretaget Blåtand
Plats: Stödevägen 80, Stöde

Kl. 15.45 Besök hos Storboda Mjölk
Plats: Storboda 371, Torpshammar

Kl. 18.30 Öppet möte i Ånge Folkets Hus
Plats: Centralgatan 20, Ånge

Program för tisdag 21 maj

Kl. 09.15 Besök i lanthandeln Mat och Nostalgi i Viksjö
Plats: Gammelgården 237, Viksjö

Kl. 11.00 Besök hos Klovsta Lantgård
Plats: Klovsta 208, Sollefteå

Kl. 13.15 Besök vid naturbruksprogrammet på Skedomskolan, Sollefteå
Gymnasium
Plats: Skedom 111, Sollefteå

Kl. 15.00 Öppet möte på Hullsta Café
Plats: Hullsta Gård, Storgatan 69, Sollefteå

Media är välkomna att delta under större delar av programmet. För anmälan
vänligen kontakta pressekreterare Hanna Alexandersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern reser till
Kalmar för möte om
vattensituationen i landet
Publicerad 16 maj 2019 Uppdaterad 16 maj 2019

Fredag 17 maj reser landsbygdsminister Jennie Nilsson
till Kalmar för att träffa Länsstyrelsen i Kalmar län och
diskutera vattensituationen i landet samt det
förebyggande arbetet inför eventuell vattenbrist.
Tidigare under våren anordnade landsbygdsministern ett möte om
vattensituationen på Gotland med berörda aktörer. Nu går resan vidare till
Kalmar för möte om vattensituationen på nationell nivå. Nivåerna i de stora
grundvattenmagasinen är fortsatt under de normala i stora delar av landet
och i de små grundvattenmagasinen är nivåerna mycket under de normala i
stora delar av Götaland och Svealand. Mot bakgrund av nuvarande situation
och de senaste årens värme och torka beslutade regeringen nyligen att ge
samtliga länsstyrelser i uppdrag att kartlägga och analysera vattensituationen
i respektive län. Länsstyrelserna ska enligt uppdraget också redovisa vilken
förmåga som finns för att förebygga och hantera en vattenbristsituation.
Länsstyrelsen i Kalmar län har uppdragits att samordna genomförandet och
redovisa resultaten den 20 maj och den 15 juli.

- Kommunerna är ansvariga för vattenförsörjningen och från regeringens sida
följer vi noga rapporteringen om vattensituationen i landet. Om vi går
ytterligare en varm och torr sommar till mötes kommer det att behövas
förberedelser inför eventuell vattenbrist. För mig är det viktigt att införskaffa
tidig och fördjupad information om situationen och att ha en god dialog med
de delar av Sverige som ser ut att bli mest berörda, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.
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Landsbygdsministern kommer under fredagen också att besöka Mörbylångas
nybyggda vattenverk. Vattenverket bygger på en avsaltningsteknik och
baseras på andra vattenresurser än grundvatten i syfte att minska sårbarheten
i vattenförsörjningen under torra år. Istället för grundvatten kommer både
Östersjöns bräckta vatten vid Kalmarsund och vatten från Mörbylånga
industrireningsverk att renas.

Program för fredag 17 maj

Kl. 10.00 Besök vid Mörbylånga vattenverk

Kl. 13.00 Möte med Länsstyrelsen för information om arbetet med
regeringsuppdraget till samtliga länsstyrelser

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern besöker
Livsmedelsverket och Sveriges
lantbruksuniversitet i Uppsala
Publicerad 08 maj 2019

Imorgon, torsdag 9 maj, reser landsbygdsminister
Jennie Nilsson till Uppsala för myndighetsbesök hos
Livsmedelsverket och Sveriges lantbruksuniversitet
(SLU). Landsbygdsministern kommer under besöken
bland annat att föra samtal om Livsmedelsverkets
arbete med livsmedelsstrategin och SLU:s bygge av
världens modernaste forskningsfartyg.
- Jag ser fram emot att träffa SLU:s och Livsmedelsverkets ledning för att
höra om myndigheternas arbete och satsningar, men även utmaningar, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern reser vidare
– Dalarna nästa mål på
Sverigeresan
Publicerad 06 maj 2019

Tisdag 7 maj fortsätter landsbygdsminister Jennie
Nilsson sin Sverigeresa och åker till Dalarna för att
träffa småföretagare på landsbygden och föra samtal
om besöksnäringsutveckling.
På tisdag förmiddag reser landsbygdsministern till Tolvsbo, Söderbärke och
till familjeföretaget Åkes slakt och styckning. Från slakteriet åker statsrådet
vidare till Smedjebacken för möte om besöksnäringsutveckling med
företrädare för kommunen, Visit Dalarna, Samarkand2015 och Högskolan
Dalarna.

Efter lunch på Restaurangskolan Smedjebacken besöker landsbygdsministern
lanthandeln Tempo Skedvi och Catarinas sprätthönseri i Stora Skedvi.

- För mig som landsbygdsminister är det oerhört värdefullt att få möta
driftiga småföretagare på den svenska landsbygden och lära om deras
vardag. Jag ser mycket fram emot dagens besök, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Program för tisdag 7 maj

Kl. 10.00 Besök vid Åkes slakt och styckning
Plats: Kalle Jakobs väg 4, Söderbärke

Kl. 11.00 Möte om besöksnäringsutveckling
med företrädare för kommunen, Visit Dalarna, Samarkand2015 och
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Högskolan Dalarna 
Plats: Grenanderska huset, Kyrkogatan 2,

Kl. 13.50 Besök vid Tempo Skedvi
Plats: Landsvägen 30, Stora Skedvi

Kl. 14.40 Besök vid Catarinas sprätthönseri
Plats: Norrby 74, Stora Skedvi

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern besöker
Jordbruksverket och
Skogsstyrelsen i Jönköping
Publicerad 03 maj 2019

Idag gör landsbygdsminister Jennie Nilsson sitt första
myndighetsbesök hos Jordbruksverket och
Skogsstyrelsen sedan hon tillträdde. Under de två
myndighetsbesöken kommer samtal bland annat att
föras om fjolårets och vårens torka och bränder.
Statsrådet kommer också att ha en dialog med
Jordbruksverkets generaldirektör om problemen med de
långa handläggningstiderna för utbetalningar av EU-
stöd till jordbrukare.
Regeringen har från och med 2016 förstärkt Jordbruksverkets och
länsstyrelsernas resurser i syfte att åtgärda myndighetens försenade
utbetalningar av EU-stöden. Fortfarande väntar ett hundratal stödmottagare
på kvarvarande utbetalningar ur landsbygdsprogrammet från 2016 och 2017.

- Sedan jag tillträdde har jag blivit införstådd i de stora problem som de sena
utbetalningarna får för våra jordbrukare. Det är inte acceptabelt att många
tvingas vänta i år på stöd som de har rätt till. Jag förväntar mig att en
effektivare handläggning är av högsta prioritet för Jordbruksverket. Som jag
förstår är myndigheten på god väg i arbetet med att vända utvecklingen. Jag
ser fram emot att ha en tät dialog med generaldirektören om detta, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Landsbygdsminister Jennie Nilsson kommer efter myndighetsbesöken hos
Jordbruksverket och Skogsstyrelsen även att besöka odlaren Söderlinds
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ekologiska grönsaker i Långhult och gårdsmejeriet Kivarps gård utanför
Habo.

Program för fredag 3 maj

Kl. 08.30 Besök Jordbruksverket
Plats: Vallgatan 8, Jönköping

Kl. 10.30 Besök Skogsstyrelsen
Plats: Gjuterigatan 4, Jönköping

Kl. 13.30 Besök Söderlinds ekologiska grönsaker
Plats: Långhult 2, Habo

Kl. 14.20 Besök Kivarps Gårdsmejeri

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern besöker
räddningstjänsten i Gislaved
Publicerad 02 maj 2019 Uppdaterad 02 maj 2019

Efter de två föregående veckornas skogsbränder i
Gislaved besöker landsbygdsminister Jennie Nilsson
på fredag 3 maj Räddningstjänsten Gislaved Gnosjö.

Tid: 3 maj 2019 kl. 16.30
Plats: Stegvägen 1, Gislaved

Landsbygdsministern kommer under besöket att träffa räddningschef Johan
Nilsson och hans medarbetare på stationen för att ta del av erfarenheter från
släckningsarbetet och föra samtal kring beredskapen inför den fortsatta
våren och sommaren. Landsbygdsministern avslutar sedan besöket med att
åka till ett av de drabbade brandområdena.

- Som landsbygdsminister är värnet om våra skogar oerhört viktigt och jag
ser fram emot ta del av räddningstjänstens kunskaper och erfarenheter av att
hantera skogsbränder, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Kartläggning av skog ges längre
tid
Publicerad 02 maj 2019

Inom ramen för det nationella skogsprogrammet gav
regeringen 2018 uppdraget till Skogsstyrelsen,
Naturvårdsverket och Sveriges lantbruksuniversitet att
utarbeta en sammanhållen och regelbunden
statistikrapportering för skogsmark. På grund av
arbetets komplexitet och ambitionen att nå ställda
kvalitetskrav i uppdraget beslutar regeringen att
Statistiska centralbyrån (SCB) fortsättningsvis ska ingå
i uppdraget. Regeringen beviljar också myndigheterna
två extra månader för uppdragets genomförande.
Regeringen betonar betydelsen av aktuella, tillförlitliga och lättillgängliga
kunskapsunderlag för att kunna sätta mål och genomföra miljö- och
skogspolitiken. För en transparent och jämförbar återrapportering till
riksdagen av exempelvis Levande skogar behövs ökad kunskap och samsyn
över vilka arealer skogsmark som är undantagna frivilligt eller formellt och
vilka arealer som bidrar till målet.

- Regeringens mål är att skydd av skog för biologisk mångfald ska ske
kostnadseffektivt och att rätt områden skyddas. Vi måste veta vad vi vill
skydda och vad man har skyddat. För det krävs en transparant och jämförbar
uppföljning. Det är mot bakgrund av detta behov som SCB fortsättningsvis
ska ingå i uppdraget och som myndigheterna ges ytterligare tid för
uppdragets genomförande, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Ny tid för redovisning är senast 28 juni 2019. 
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Uppdrag till länsstyrelserna att
kartlägga vattensituationen i
landet
Publicerad 02 maj 2019 Uppdaterad 02 maj 2019

Regeringen har idag beslutat att ge samtliga
länsstyrelser i uppdrag att kartlägga och analysera
vattensituationen på regional och lokal nivå i respektive
län. Länsstyrelserna ska enligt uppdraget också
redovisa vilken förmåga som finns för att förebygga och
hantera en vattenbristsituation. Uppdraget syftar till att
ge fördjupad information om situationen för att vara
förberedd på eventuell vattenbrist.
Värmen och torkan de senaste tre åren har i flera regioner inneburit
påfrestningar på yt- och grundvattentillgångarna och påverkan på
vattenbalanser. Grundvattennivåerna i de stora grundvattenmagasinen är
under de normala i stora delar av landet och vattenbrist kan uppstå under
denna sommar om inte påfyllning av grundvattnet sker under våren.

Även om problemet med låga vattennivåer och flöden inte är permanent
förväntas dricksvattenförsörjningen i Sverige påverkas av
klimatförändringarna. Nuvarande situation med låga vattennivåer kan bli
långvarig eftersom det kräver flera säsonger med riklig nederbörd för att
återställa vattenmagasinen. Regeringen vill med uppdraget skaffa sig tidig
och fördjupad information om situationen för att vara förberedd på eventuell
vattenbrist.

– Vatten är vårt viktigaste livsmedel och en förutsättning för ett fungerande
samhälle och näringsliv. Uppdraget till länsstyrelserna att kartlägga och
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analysera vattensituationen i länen och bedöma förmågan att hantera
vattenbrist ges för att skapa så goda förutsättningar som möjligt att hantera
en eventuell vattenbrist, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Genomförandet av uppdraget ska ske i dialog med Sveriges kommuner och
landsting (SKL) och berörda statliga myndigheter. Uppdraget ska redovisas
den 20 maj och den 15 juli 2019. Genomförandet av uppdraget och
redovisningen ska samordnas av Länsstyrelsen i Kalmar län.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern reser till
Visby för att diskutera
dricksvattenförsörjning
Publicerad 29 april 2019

Tisdag 30 april reser landsbygdsminister Jennie
Nilsson till Visby för att anordna ett möte om
dricksvattenförsörjning med Region Gotland och
Lantbrukarnas Riksförbund (LRF).

Tid: 30 april 2019 kl. 14.00
Plats: Region Gotland, Visborgsallén 19, Visby

Grundvattennivåerna ser på många håll i landet sämre ut än inför förra
sommaren. Flera veckors torka har inneburit att nivåerna i de små
grundvattenmagasinen nu är under de normala för årstiden i stora delar av
Götaland och Svealand och att nivåerna i de stora grundvattenmagasinen
sedan tidigare redan är under det normala i praktiskt taget hela landet. I
 Sveriges geologiska undersöknings (SGU) senaste rapportering lyfter
myndigheten upp att förutsättningarna för en återhämtning av nivåerna inte
ser goda ut. 

- Kommunerna är ansvariga för vattenförsörjningen och för mig är det viktigt
att båda lyssna in och ha en god dialog med de delar av Sverige som ser ut
att bli mest berörda, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Gotland är ett av flera län som har besvärligt låga nivåer i vattenmagasinen
efter fjolårets och vårens värme och den 1 april införde Region Gotland
bevattningsförbud över hela ön.
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- Jag ser allvarligt på situationen och tar nu initiativ till ett antal möten runt
om i landet. Eventuella problem med vattenförsörjning riskerar att få stora
konsekvenser, inte minst för våra bönder, och det är viktigt att vi tar fasta på
lärdomarna från fjolårets arbete, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministerns
Sverigeresa fortsätter – nu till
Värmland
Publicerad 25 april 2019 Uppdaterad 25 april 2019

Imorgon, fredag 26 april, reser landsbygdsminister
Jennie Nilsson vidare på sin Sverigeresa och besöker
Värmland.
På agendan står bland annat Karlstad och besök på Region Värmland.
Landsbygdsministern kommer också att resa till Grums för besök på Stora
Ensos nya CLT-fabrik vid Gruvöns sågverk samt vidare till Värmskog för ett
stopp på Värmskogs Café.

- Det känns viktigt att fortsätta Sverigeresan. Att få besöka små som stora
företag och föra diskussioner om deras verksamhet och förutsättningar är en
viktig del i mitt arbete. En livskraftig landsbygd är avgörande för att hela
Sverige ska leva och är prioriterat för regeringen, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson om sitt första besök i Värmland som statsråd.

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta Hanna
Alexandersson.

Program

Kl. 10.00 Besök på Region Värmland
Plats: Lagergrens gata 2, Karlstad

Kl. 13.30 Besök på Stora Enso CLT-fabrik
Plats: Timmervägen 2, Grums

Kl. 15.00 Besök på Värmskogs Café
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Plats: Broviksvägen 3, Värmskog



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Skogsstyrelsen får i uppdrag att ta
fram underlag för genomförande
av förnybartdirektivet
Publicerad 25 april 2019 Uppdaterad 25 april 2019

Regeringen har idag beslutat att ge Skogsstyrelsen i
uppdrag att ta fram underlag för genomförande av
direktivet om främjande av användningen av energi från
förnybara energikällor. Underlaget kommer att ligga till
grund för regeringens bedömning om befintligt
regelverk redan motsvarar kraven som ställs i direktivet.
I december 2018 beslutades Europaparlaments och rådets direktiv
2018/2001 om främjande av användningen av energi från förnybara
energikällor. Direktivet innehåller hållbarhetskriterier för skoglig biomassa
där en riskbaserad metod ska tillämpas.

Metoden innefattar en bedömning om landet, där den skogliga biomassan
skördas, har lagar samt övervaknings- och kontrollsystem för att minimera
risken att biomassan kommer från produktion som inte anses hållbar. Om
landet inte har en produktion av skoglig biomassa som anses hållbar
tillkommer mer detaljerade kontrollkrav.

- För att göra denna bedömning och främja användningen av energi från
förnybara energikällor behöver regeringen ett samlat underlag från
Skogsstyrelsen som beskriver det svenska regelverket och åtgärder som
berör de relevanta kriterierna i direktivet, säger landsbygdsminister Jennie
Nilsson.

Uppdraget ska vara genomfört senast den 30 juni 2021.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet

Anna Ekström och Jennie Nilsson
besöker Värmdö Skärgårdsskola
Publicerad 24 april 2019

I dag, onsdag den 24 april, reser utbildningsminister
Anna Ekström och landsbygdsminister Jennie Nilsson
till Djurhamn i Stockholms skärgård för att besöka
Värmdö skärgårdsskola och se hur fjärrundervisning
går till i praktiken.

Tid: 24 april 2019 kl. 14.15
Plats: Sollenkrokavägen 41 på Djurhamn

Under besöket kommer statsråden att utifrån sina olika utgångspunkter ta del
av lärarnas och elevernas erfarenheter av fjärrundervisningen och berätta om
hur de vill stärka möjligheterna till utbildning av hög kvalitet i hela landet
med hjälp av fjärrundervisning.

Tid för intervjuer finns.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Jordbruksverket betalar ut över en
miljard i stöd efter torkan
sommaren 2018
Publicerad 11 april 2019 Uppdaterad 11 april 2019

Regeringen har nu beslutat om en stödförordning med
anledning av det aviserade krisstödet efter torkan 2018.
1,08 miljarder kronor kommer att betalas ut till
växtodlare och djurbönder. Odlare av sockerbetor och
stärkelsepotatis kommer också att omfattas av stödet.
Fördelningen bygger på Jordbruksverkets förslag.
Jordbruksverket kommer att ansvara för
ansökningsförfarandet och utbetalningar.
– Regeringen prioriterar en rättvis fördelning som ger största möjliga nytta
och en snabb utbetalning. Jordbruksverket arbetar med att förbereda
ansökningsprocessen och se till att stödet kommer till lantbrukarna så snart
som möjligt efter beslutet om vårändringsbudget, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.

Regeringen har beslutat om stödförordning
Dagen beslut om stödförordning innebär att Jordbruksverket nu kan betala ut
stödet på 1,08 miljarder kronor. Dessa medel kommer att gå till djurbönder
och växtodlare men även odlare av sockerbetor och stärkelsepotatis. I
anslutning till detta tilldelas 30 miljoner kronor för utvecklingsprojekt för
trädgårdsnäringen. Jordbruksverket kommer att ansvara för utbetalning och
planerar att öppna upp för ansökningar under april. Planen är att
utbetalningarna ska kunna påbörjas i början av juli 2019.
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Pressmeddelande från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringen beslutar om plan för
hållbar användning av
växtskyddsmedel
Publicerad 11 april 2019

Regeringen har idag beslutat om en reviderad
handlingsplan för hållbar användning av
växtskyddsmedel. Det övergripande målet i den
svenska handlingsplanen är att riskerna för människa
och miljö från användning av växtskyddsmedel ska
minska. Nytt för denna handlingsplan är ett mål för att
skydda pollinerande insekter.
EU-direktiv
Enligt EU-direktiv om hållbar användning av bekämpningsmedel ska
nationella handlingsplaner tas fram av alla medlemsstater och skickas till
EU-kommissionen. I planen ska medlemsstaterna fastställa kvantitativa mål,
riktmärken, åtgärder och tidtabeller för att minska riskerna med och
konsekvenserna av användningen av växtskyddsmedel för människors hälsa
och miljön. Den första svenska handlingsplanen enligt kraven i EU-direktivet
beslutades 2013 av dåvarande regering. Den planen har nu setts över och en
reviderad plan har beslutats idag.

Reviderad handlingsplan
I den reviderade handlingsplanen beskrivs att arbetet med åtgärder i den
tidigare handlingsplanen har gett resultat. Sverige har jämfört med många
länder i Europa en betydligt lägre användning av växtskyddsmedel per
hektar och resthalter från växtskyddsmedel i inhemskt producerade
vegetabilier är låga. Samtidigt konstateras att arbetet för att minska riskerna
behöver fortsätta.
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Särskilt fokus på pollinerande insekter
Den reviderade planen innehåller sex mål, varav ett är nytt. Det nya målet
lyder: ”Användningen av växtskyddsmedel som är skadliga för pollinerande
insekter ska anpassas så att riskerna minimeras”. Syftet är att särskilt sätta
fokus på pollinerande insekter.

– Jag är glad att regeringen nu har beslutat att fortsätta det viktiga arbetet
med hållbar användning av växtskyddsmedel. Det känns särskilt viktigt att vi
sätter fokus på arbetet med att skydda våra pollinatörer, säger Jennie Nilsson
landsbygdsminister.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Satsningar på enskilda vägar och
godstransport i
vårändringsbudgeten
Publicerad 10 april 2019

Regeringens vårändringsbudget som presenterades
idag innehåller satsningar på bättre infrastruktur i hela
Sverige. Totalt kommer 122 miljoner kronor investeras i
enskilda vägar och järnvägsunderhåll.
Sverige ska ha en god infrastruktur i hela landet. Det är avgörande för såväl
de näringar som nyttjar infrastrukturen som för livskvaliteten hos de
människor som förlitar sig den.  Regeringens satsar totalt 122 miljoner kronor
på enskilda vägar och järnvägsunderhåll för att främja godstransporter i årets
vårbudget.

– Satsningar på underhåll av våra enskilda vägar främjar såväl regional
tillväxt som goda levnadsvillkor på Sveriges landsbygder. Med de här
satsningarna kan vi fortsätta arbetet med att förbättra vägarnas bärighet och
funktion, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Av de 122 miljonerna går 66 miljoner till enskilda vägar och 56 miljoner
kronor till järnvägsunderhåll bl a för att främja godstransporter på järnväg.

– Människor är beroende av bil på landsbygd och då måste vägarna fungera.
Det gäller även det enskilda vägnätet. Hela landet ska leva och växa. Men
det är också viktigt att godstransporterna på järnväg ökar. På så vis avlastar
vi vägnätet och minskar utsläppen, säger infrastrukturminister Tomas
Eneroth.

Förslagen i vårändringsbudgeten bygger på januariavtalet, som är en
sakpolitisk överenskommelse mellan regeringspartierna, Centerpartiet, och

https://www.regeringen.se/


Liberalerna.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Ytterligare 350 miljoner i stöd efter
torkan sommaren 2018
Publicerad 04 april 2019

Med anledning av den torra sommaren 2018 finns ett
behov av att stötta det svenska lantbruket ytterligare. I
vårändringsbudgeten för 2019 ökar regeringen stödet
med 350 miljoner kronor. Vårändringsbudgeten bygger
på en överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de gröna.
– Vi börjar nu se effekterna av sommarens torka i många delar av lantbruket
och vi vet att många lantbrukare har det tufft med lönsamheten. Beräknat
inkomstbortfall för hela lantbruket uppgår till ca 6,2 miljarder kronor. Därför
ser vi det som en viktig åtgärd att gå in och stötta lantbruket, vilket ligger väl
i linje med överenskommelsen i januariavtalet om att stärka likviditeten i det
svenska jordbruket, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regeringen tar frågan om klimatförändringar och klimatanpassning på stort
allvar och arbetar långsiktigt för att både minska utsläppen och begränsa
skadeverkningarna från bland annat extremväder.

Jordbruksverket betalar ut stödet
Jordbruksverket har haft i uppdrag att ta fram förslag till utformning av
fortsatt krisstöd. Jordbruksverket slutrapporterade uppdraget den 8 februari
2019. En stödförordning bereds för närvarande i Regeringskansliet som
kommer att ge Jordbruksverket möjlighet att betala ut stödet.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

150 miljoner extra för ersättning till
markägare med nyckelbiotoper
Publicerad 04 april 2019

Värna och stärk den privata äganderätten till skogen. I
vårändringsbudgeten 2019 får Skogsstyrelsen 150
miljoner kronor för att kunna betala ut ersättning till
markägare med en stor andel registrerade
nyckelbiotoper. Vårändringsbudgeten för 2019 bygger
på en överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet de gröna.

– Markägare ska få ekonomisk kompensation för inskränkningar i ägande-
och brukanderätten i den utsträckning de har rätt till. För att mildra de
ekonomiska konsekvenserna för markägare som har en stor andel
registrerade nyckelbiotoper tillför regeringen Skogsstyrelsen 150 miljoner
kronor som får användas som ersättning till markägare med
nyckelbiotopsrika fastigheter, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Regeringen ser positivt på att formellt områdesskydd, naturreservat eller
biotopskydd alternativt naturvårdsavtal övervägs där så är lämpligt. Särskilt
aktuellt kan områdesskydd vara där andelen nyckelbiotoper utgör en stor del
av brukningsenhetens skogsmarksareal, en så kallad nyckelbiotopsrik
brukningsenhet.

Fakta om nyckelbiotoper
En nyckelbiotop är skogsområden med mycket höga naturvärden där det kan
förväntas förekomma rödlistade arter. Ett utpekande av en nyckelbiotop
innebär inte ett formellt skydd.

Certifierade skogsägare och nyckelbiotoper
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En registrerad nyckelbiotop innebär inte att skogen får ett formellt skydd.
Certifierade skogsägare åtar sig att inte avverka nyckelbiotoper. Det innebär
att nyckelbiotoper har en stark ställning inom det certifierade skogsbruket.
Sammantaget innebär det att en registrerad nyckelbiotop omöjliggör
försäljning av avverkat virke från sådan skog. En certifierad skogsägare ska
avsätta minst fem procent av sin skogsmark för naturvård och i första hand
höga naturvärden. Det innebär att stora arealer skyddsvärd skogsmark
undantas frivilligt helt utan ersättning. Skogsstyrelsen har beräknat att det
finns cirka 24 000 hektar registrerade nyckelbiotoper på sådan skogsmark
som ligger inom det som kallas nyckelbiotopsrik brukningsenhet. 
Med brukningsenhet avses vanligtvis en markägares samtliga fastigheter
inom en kommunavgränsning.

Hur tas beslut om områdesskydd?
Länsstyrelserna fattar beslut om naturreservat och Skogsstyrelsen fattar
beslut om biotopskyddsområden. Båda myndigheterna kan dessutom göra
överenskommelse med skogsägare om tidsbegränsade naturvårdsavtal.

År 2018 tilldelades Skogsstyrelsen 100 miljoner kronor och
Naturvårdsverket 150 miljoner kronor som särskilda medel för ersättning till
markägare för nyckelbiotoper på nyckelbiotopsrika brukningsenheter. Under
2018 har Skogsstyrelsens medel tillsammans med cirka 96 miljoner kronor ur
deras ordinarie anslag resulterat i att 1 540 hektar nyckelbiotoper inom
nyckelbiotopsrik brukningsenhet kunnat ersättas. Naturvårdsverket har
under 2018 använt ca 185 miljoner kronor för att ersätta markägare med
nyckelbiotoper inom nyckelbiotopsrika fastigheter, vilket innebär att 1057
hektar produktiv skogsmark inom nyckelbiotopsrika brukningsenheter har
skyddats.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Nya djurskyddslagen träder i kraft
1 april
Publicerad 01 april 2019

Den nya djurskyddslagen syftar till att säkerställa ett
gott djurskydd och främja en god djurvälfärd och
respekt för djur. Bland annat stärkts skyddet för djur
som tävlar och ett förbud mot att överge djur införs.
Lagen är en helt ny, uppdaterad och moderniserad djurskyddslag. I lagen
förtydligas att djur ska ha en möjlighet att utföra sådana beteenden som de är
starkt motiverade för och som är viktiga för deras välbefinnande. Det införs
också ett krav på att den som tar hand om djur ska ha tillräcklig kompetens
för att tillgodose djurets behov.

– Med den nya lagen kan vi behålla vår höga nivå på djurhälsa och
djurvälfärd och ta den ett steg längre. Samtidigt är lagen skriven för att värna
om djurhållarna vilja och möjligheter att växa och starta nya verksamheter,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Effektivare skogsbruk med
laserskanning
Publicerad 28 mars 2019

Regeringen har gett Skogsstyrelsen och Sveriges
Lantbruksuniversitet i uppdrag att ta fram och
distribuera skogliga grunddata till brukare av Sveriges
skogar via den laserskanning som Lantmäteriet
genomför. Uppdraget kommer bidra till en både ökad
produktion som en effektivare miljöhänsyn inom
skogsbruket.
– Skogen har en betydelsefull roll för att klara klimatmålen och uppnå ett
fossilfritt Sverige med nettonegativa utsläpp. Uppdraget bidrar till ett hållbart
skogsbruk med ökad klimatnytta och en hållbar skoglig tillväxt med god och
säkerställd tillgång till nationell biomassa från den svenska skogen, inom
ramen för att de nationella miljömålen nås. Laserskanning av skogen ger oss
information om hur skogen ser ut och kan brukas för en ökad produktion av
skoglig råvara och bidra till en effektivare miljöhänsyn, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

I arbetet med det nationella skogsprogrammet har det identifierats ett behov
av ökad tillgång av geografiska data via laserskanning av skogsmark.
Laserskanningen innebär att skogsmarken kartläggs och data samlas in med
hjälp av flygplan. En ökad tillgång på skogliga data bidrar såväl till en högre
och mer värdefull skogsproduktion som en mindre miljöpåverkan.

För genomförandet har Skogsstyrelsen fått ett tillskott på 12 miljoner kronor
per år varav SLU disponerar 1 miljon kronor och Lantmäteriet 10 miljoner
kronor. Skogsstyrelsen får använda 1 miljon för distributionen av data. Den
data som samlas in ska vara öppen och avgiftsfri.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Effektivare vildsvinsjakt
Publicerad 28 mars 2019

Regeringen har i dag beslutat att vissa jaktmedel ska få
användas för att göra jakten efter vildsvin enklare och
mer effektiv.
Beslutet innebär att elektronisk bildförstärkare, elektronisk bildomvandlare,
värmekamera eller rörlig belysning i nära anslutning till jaktvapnet tillåts vid
jakt efter vildsvin. Mörkersikten (termiska sikten) får dock endast användas
vid jakt i öppen terräng eller vid åtelplatser.

– De växande vildsvinstammarna orsakar stora problem för markägare och
lantbrukare. Jakten efter vildsvin måste därför underlättas och effektiviseras.
Att tillåta dessa jaktmedel vid vildsvinsjakt är ett steg på vägen, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

I dag är det endast tillåtet att använda de aktuella jaktmedlen efter enskilda
beslut av länsstyrelsen. Eftersom vildsvin generellt är nattaktiva och det är
tillåtet att jaga dem även på natten under allmän jakttid skulle jakten
underlättas och bli mer effektiv om det var tillåtet att använda nattriktmedel,
termiska sikten och rörlig belysning.

– Ändringen leder förhoppningsvis till att fler vildsvin än idag kan skjutas.
Skador orsakade av vildsvin på bl.a. grödor kan därför förväntas minska.
Dessutom kan en ökad avskjutning och därav en minskad vildsvinsstam
minska risken för smittspridning om afrikansk svinpest skulle komma till
Sverige, säger Jennie Nilsson.

– Beslutad ändring i jaktförordningen kommer även underlätta för
Länsstyrelsen då de inte längre behöver ge tillstånd. Vi har även tagit till oss
av remissinstansernas synpunkter om risk för skadeskjutningar etc. Därför
får termiska sikten endast användas vid jakt i öppen terräng och vid
åtelplatser, säger Jennie Nilsson.
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Ändringarna i jaktförordningen träder i kraft den 15 maj 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Besöksnäringen besöker
Näringsdepartementet
Publicerad 22 mars 2019

På måndag den 25 mars träffar näringsminister Ibrahim
Baylan och landsbygdsminister Jennie Nilsson
representanter för besöksnäringen i Sverige.
Dialogforumet är det sjätte i ordningen på Näringsdepartementet, men det
första med de nya statsråden. Syftet är att branschen, näringsministern och
landsbygdsministern träffas för att kraftsamla kring svensk besöksnärings
utveckling.

Dialogforum besöksnäringen
Tid: Måndag den 25 mars, kl. 13.00 – 14.30
Plats: Näringsdepartementet

https://www.regeringen.se/


Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet

Sex ministrar tar gemensamt
initiativ för att bekämpa
dödsolyckor i arbetslivet
Publicerad 04 mars 2019

Hittills i år har tolv personer omkommit på jobbet. Att
förhindra dödsolyckor är en viktig prioritering för
regeringen. Därför tar nu sex ministrar ett gemensamt
initiativ för att tydligt markera att dödsfall i arbetet är helt
oacceptabelt.
Den nationella arbetsmiljöstrategi som regeringen beslutade i januari 2016
innehåller en nollvision mot dödsolyckor och förebyggande av arbetsolyckor.
Att förhindra dödsolyckor är en viktig prioritering för regeringen. Under
förra mandatperioden förstärkte regeringen resurserna till
arbetsmiljöpolitiken med mer än 100 miljoner kronor.

Men fortfarande dör en person varje vecka till följd av sitt arbete. Bara
hittills i år har tolv personer omkommit på jobbet. Därför gör nu sex statsråd
med ansvar för frågor kopplade till de mest olycksdrabbade branscherna
gemensam sak i att lyfta upp det viktiga arbetet mot dödsolyckor och
tillsammans arbeta för att förhindra ytterligare dödsfall. I dialog med
myndigheter och relevanta aktörer ska regeringen synliggöra och arbeta för
att bryta den negativa trenden med antalet dödsolyckor i arbetet.

Det gemensamma initiativet består av statsråden:

Ylva Johansson (S), Arbetsmarknadsminister
Per Bolund (MP), Bostadsminister
Ibrahim Baylan (S), Näringsminister
Jennie Nilsson (S), Landsbygdsminister
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Tomas Eneroth (S), Infrastrukturminister
Anders Ygeman (S), Energi- och digitaliseringsminister

Arbetsmarknadsministern träffar parterna och
myndigheter för möte om dödsolyckor

Ett första steg i arbetet mot dödsolyckor är att arbetsmarknadsminister Ylva
Johansson idag den 4 mars träffar berörda myndigheter och representanter
för arbetsmarknadens parter i några av de branscher som är värst drabbade
av dödsolyckor. Under mötet kommer man att diskutera hur fler dödsolyckor
på arbetsplatserna kan förhindras och hur regeringens mål om nollvision ska
kunna uppfyllas. Mötet äger rum på Arbetsmarknadsdepartementet måndag
den 4 mars klockan 15:00.

-Vi kan aldrig acceptera att människor dör till följd av sitt arbete. Alla ska ha
rätt att komma hem från jobbet. Varje dödsfall är ett misslyckande för
arbetsgivaren och samhället, säger arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern främjar
svensk livsmedelsexport i Japan
Publicerad 01 mars 2019 Uppdaterad 01 mars 2019

Den 4–7 mars reser landsbygdsminister Jennie Nilsson
till Japan, som en del i regeringens satsning för en ökad
livsmedelsexport. Under resan kommer
landsbygdsministern att delta på matmässan Foodex.
Mässan har utställare från 80 olika nationer och 85 000
besökare.
På mässan finns en svensk samlingsmonter med utställande
livsmedelsföretag. 

Frihandelsavtalet mellan EU och Japan trädde i kraft den 1 februari i år,
genom avtalet kommer 85 procent av tullpositionerna för livsmedel att
avvecklas helt.

– Det finns en stor potential att nå nya marknader och att öka svensk
livsmedelsexport. Jag är en av de första ministrarna från EU på plats i Japan
sedan frihandelsavtalet trädde i kraft och det är en signal till svenska
livsmedelsbranschen att regeringen menar allvar med att satsa på och främja
svenska livsmedel, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson

Landsbygdsministern kommer även att träffa tre japanska ministrar och delta
på olika främjandeaktiviteter för att visa upp svenska livsmedel.

Urval ur programmet:

4 mars

Träffa representanter från företaget Harima Chemicals Group, Inc
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Möte med vice jordbruksminister Shuichi Takatori

5 mars

Delta vid öppningsceremonin för matmässan Foodex 
Inviga den svenska paviljongen på mässan
Träffa den japanska ministern för regional tillväxt och jämställdhet
Satsuki Katayama  
Träffa den japanska konsument- och livsmedelssäkerhetsministern
Mitsuhiro Miyakoshi
Middagsevent med japanska branschrepresentanter inom
livsmedelssektorn tillsammans med den svenska livsmedelsbranschen

6 mars

Besöka Tetra Pak Gotemba factory
Nordisk mottagning tillsammans med Finland och Danmark för att
marknadsföra de nordiska mervärdena i livsmedelsproduktion

För mer information eller intervjuförfrågningar kontakta pressekreterare
Adriana Haxhimustafa.

 

 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen säkrar genomförandet
av programmet Hållbara Gotland
Publicerad 21 februari 2019

Regeringen har idag beslutat att tillföra Region Gotland
15 miljoner kronor så att regionen tillsammans med
Tillväxtverket kan genomföra det regionala
tillväxtprogrammet Hållbara Gotland enligt plan.
Tillväxtverket fick i juni 2016 i uppdrag och Gotlands kommun erbjöds att
genomföra insatser om 100 miljoner kronor för att skapa hållbar regional
tillväxt och näringslivsutveckling i Gotlands län under perioden 2016–2019
(N2016/04642/RTS). Uppdraget har senare förlängts t.o.m. 2020
(N2017/04522/RTS).

I den statsbudget för 2019 som röstats igenom i riksdagen tilldelas Hållbara
Gotland endast 10 miljoner kronor, att jämföra med de 25 miljoner kronor
som behövs för att programmet ska kunna genomföras i enlighet med tidigare
fattade beslut.

Regeringen har därför idag beslutat att tillföra Region Gotland 15 miljoner
kronor så att regionen tillsammans med Tillväxtverket kan genomföra
programmet Hållbara Gotland enligt plan.

- Programmet Hållbara Gotland stärker det regionala tillväxtarbetet på
Gotland inom strategiska områden. Det har därför varit viktigt för mig att
säkra det fortsatta genomförandet av programmet, säger landsbygdsminister
Jennie Nilsson.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Bättre djurskyddsförordning på
plats
Publicerad 21 februari 2019

Ny version: Regeringen har i dag beslutat om en ny
djurskyddsförordning. Djurskyddsförordningen har
uppdaterats så att den stämmer överens med den nya
djurskyddslagen som träder i kraft den 1 april i år.
Syftet med den nya djurskyddslagen är att säkerställa ett gott djurskydd och
att främja en god djurvälfärd och respekt för djur. Viktiga bestämmelser i
lagen är till exempel ett förtydligande av kravet på naturligt beteende, ett
nytt allmänt kompetenskrav, ett tydligt förbud mot att överge djur och
skärpta bestämmelser när djur används i tävlingsverksamhet eller prov.

- I takt med att samhället utvecklas och vår kunskap om djurvälfärd ökar, är
jag som landsbygdsminister väldigt nöjd med den nya lagstiftningen som
kommer att ge bra förutsättningar för att skydda djuren och främja deras
välfärd, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Andra viktiga förändringar på djurskyddsområdet är en ny sekretessbrytande
bestämmelse i offentlighets- och sekretesslagen. Bestämmelsen gör det
möjligt för personal inom hälso- och sjukvården och socialtjänsten att lämna
uppgifter om vissa djurskyddsproblem till länsstyrelserna och
Polismyndigheten. Regeringen har även beslutat om ett förbud mot elefanter
och sjölejon på cirkus. Förbudet trädde i kraft den 1 januari i år.

Regeringens arbete med djurskyddsfrågor fortsätter. För närvarande pågår
till exempel en utredning om proportionerliga och effektiva sanktioner vid
brott mot djur och ett uppdrag om hur ett system för obligatorisk märkning
och registrering av katter kan utformas.  

Den nya förordningen träder i kraft samtidigt som den nya djurskyddslagen.
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Landsbygdsministern fortsätter sin
sverigeresa i Skåne
Publicerad 19 februari 2019

Sverigeresan fortsätter och landsbygdsminister Jennie
Nilsson besöker i dag, den 19 februari, Skåne för att
fördjupa sig i lokala landsbygdsförhållanden. På
agendan finns bland annat socker, tomater och
landsbygdsutveckling.
I dag tar sig landsbygdsminister Jennie Nilsson till Örtofta i Eslövs kommun
och besöker Sveriges enda kvarvarande betsockerbruk, Örtofta Sockerbruk.
Efter rundvisning av fabriken och samtal lämnar landsbygdsministern Örtofta
och beger sig till Trelleborg för att prata landsbygdsutveckling med
representanter från kommun och näringsliv.

I Trelleborg besöker Jennie Nilsson även företaget Alfred Pedersen & son
och deras tomatodling som är den största i norra Europa.

Program för den 19 februari:

Besök Örtofta Sockerbruk
Tid: Kl. 11.15
Plats: Sockerbruksvägen 1, Eslöv

Möte om landsbygdsutveckling
Tid: Kl. 13.45
Plats: Algatan 76, Trelleborg

Besök Tomatodling Alfred Pedersen & son
Tid: Kl. 15.00
Plats: Östra Infarten 360, Trelleborg
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Med avstamp i hemmaorten
fortsätter Jennie Nilsson
landsbygdsministerns Sverigeresa
Publicerad 18 februari 2019

I dag, den 18 februari, besöker landsbygdsminister
Jennie Nilsson Halland för att träffa representanter för
Hylte kommun och det halländska näringslivet. Detta
blir det första besöket på en Sverigeresa genom landet
som landsbygdsministern gör för att fördjupa sig i lokala
landsbygdsförhållanden.
Landsbygdsminister Jennie Nilsson besöker under dagen först förskolan
Aspero i Halmstad tillsammans med representanter från Svenskt Näringsliv
Halland.

Efter ett samtal med Svenskt Näringsliv Halland på Trade Center i Halmstad
reser landsbygdsminister Jennie Nilsson hem till Hylte kommun för att träffa
kommunrepresentanter för att bland annat prata om strandskydd,
fiberutbyggnad och lagstiftningen gällande mindre vattendrag.

Program för den 18 februari

Besök förskolan Aspero

Besök Svenskt Näringsliv Halland

Besök Hylte kommun
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Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Utformningen av
torkstödsfördelningen på 760
miljoner har inlämnats till
regeringen
Publicerad 08 februari 2019

Regeringen tog idag emot en kompletterande rapport
från Statens jordbruksverk med anledning av det
uppdrag myndigheten har haft att utforma förslag till
fördelning av 760 miljoner kronor i krisstöd till Sveriges
lantbrukare.
Den torra sommaren 2018 innebar en exceptionell situation för hela det
svenska lantbruket och inkomstbortfallet för sommarens torka beräknas
uppgå till cirka 6,2 miljarder kronor enligt jordbruksverket.

Stödet har en bred parlamentarisk förankring.

- Jag är mycket glad över att jordbruksverket idag lämnat över sitt förslag till
utformning av krisstöd för 2019. Nu när skördarna sammanställts och vi
börjar se hur det svenska lantbruket faktiskt påverkades av sommarens torka
är det tyvärr en dyster bild som målas upp. Det är därför nödvändigt att vi
ser till att dessa medel snabbast möjligt kan komma lantbrukarna till hands,
säger landsbygdsminister Jennie Nilsson

Regeringen avser nu att analysera jordbruksverkets förslag och kommer att
återkomma gällande fortsatt process. Stöden planeras att betalas ut så fort
som möjligt under 2019.

Jordbrukets konkurrenskraft samt förutsättningar att klara extrema
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situationer är en mycket viktig fråga för regeringen och regeringen avser att
återkomma med ytterligare åtgärder i ett kraftfullt bondepaket inom ramen
för livsmedelsstrategin. Till grund för detta paket ligger det uppdrag som
Jordbruksverket också har att undersöka de långsiktiga konsekvenserna för
jordbruks- och livsmedelssektorn med anledning av 2018 års torka. Samt
uppdraget om förslag till åtgärder för en framtida handlingsplan för
livsmedelsstrategin som Tillväxtverket och Jordbruksverket har. Båda dessa
uppdrag ska rapporteras den 27 mars 2019. 



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

72 miljoner i stöd till drabbade
inom skogsbruket
Publicerad 08 februari 2019

Regeringen har fattat beslut om åtgärder som syftar till
att kompensera skogsbruket för vissa merkostnader till
följd av sommarens skogsbränder i Jämtlands,
Dalarnas, och Gävleborgs län. Ersättningen för
åtgärderna uppgår till totalt 72 miljoner kronor.
Stöd för totalt 72 miljoner kronor lämnas till följande fyra åtgärder;
upparbetning av energived och sågtimmer, reparation och förstärkning av
vägar, lagringsplatser för brandskadat virke och sanering av sågverk samt
stöd för att markera fastighetsgränser.

- Jag har en stor förståelse för den sorg och chock det måste innebära att se
sin och kanske generationers skog brinna ner. Det är därför med glädje som
jag kan berätta att regeringen idag har beslutat om fyra stödåtgärder till
skogsbruket och de skogsägare som drabbades hårt av sommarens
omfattande bränder i Jämtlands, Dalarnas, och Gävleborgs län, säger Jennie
Nilsson.

Regeringen bedömer att den lokala och regionala marknaden i Jämtlands,
Dalarnas och Gävleborgs län kommer att ha stora svårigheter att ta om hand
den brandskadade skogen. Skogen som brann motsvarade 20 - 45 % av den
ordinarie årliga avverkningsvolymen i de tre länen. Det kommer att råda brist
på avverkningsresurser och logistiklösningar i det här området. Vidare
försvårar skadade vägar och begränsad industrikapacitet tillvaratagandet.
Samtidigt är det angeläget att snabbt få ut det brandskadade virket ur skogen
eftersom döda träd är yngelplats för skadeinsekter. De brända skogarna kan
därmed, om de står kvar, ge upphov till omfattande insektsangrepp på skog.
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- Stöden ska ge skogsägare ökade möjligheter att ta det brandskadade virket
till industri. På så sätt bidrar stöden till att skydda intilliggande friska skogar
från utbredda insektsangrepp, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Förordningen träder i kraft den 1 mars 2019.



Pressmeddelande från Näringsdepartementet

Regeringen skapar förutsättningar
för en ökad livsmedelsexport
Publicerad 07 februari 2019

Regeringen fattade idag ett beslut om finansiering till
Business Sweden att under 2019 fortsätta med den
offensiva satsning på svensk livsmedelsexport som
påbörjades förra året. Business Sweden får 16 miljoner
kronor för arbetet med en exportsatsning av ekologiska
livsmedel, ett regionalt exportprogram samt
livsmedelsexportansvariga stationerade på potentiella
tillväxtmarknader.
Regeringen vill skapa fler jobb i hela landet och en ökad livsmedelsexport är
en faktor för att nå dit. För många aktörer inom livsmedelsbranschen är
exporten en allt viktigare del då det är utomlands som den stora
tillväxtpotentialen finns.

- Min ambition är att skapa förutsättningar för svenska livsmedelsföretag att
lyckas på exportmarknaden. Pengarna bidrar till fler möjligheter för företag
att satsa på export genom ytterligare främjandeaktiviteter som mässor med
en gemensam Sverigemonter men också riktade kampanjer och
kommunikationsinsatser, säger landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Business Sweden får finansiering för 2019 att marknadsföra ekologiska
livsmedel på potentiella utlandsmarknader och har även skapat ett
kommersiellt koncept för hur ekologiska livsmedel ska marknadsföras.
Business Sweden ska också genom uppsökande verksamhet och stöd till
företagen bidra till att fler livsmedelsföretag från hela landet väljer att satsa
på export. Business Sweden ska därtill ha livsmedelsexportansvariga
personer fysiskt närvarande på potentiella tillväxtmarknader runt om i
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världen som ska skapa affärsmöjligheter för livsmedelsföretagen.

- För att lyckas krävs långsiktighet och tydligare närvaro på våra prioriterade
marknader. Därför är satsningen med livsmedelsexportansvariga som bidrar
till att skapa nätverk och kontakter för svenska livsmedelsföretag i USA,
Kanada, Japan, Sydkorea och Singapore en framgång som generar
förutsättningar för svenska livsmedelsföretag att lyckas, säger
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

- Utrikeshandeln är livsviktig för Sverige. 1,4 miljoner svenskar har ett jobb
att gå till tack vare vår export. Livsmedelssektorn är en viktig del av svensk
export. För att stötta exporten framöver kommer regeringen utveckla
exportstrategin med fokus på ekonomisk, social och ekologisk hållbarhet,
säger utrikeshandelsminister Ann Linde.



Pressmeddelande från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet,
Regeringskansliet

Nya statssekreterare i
Regeringskansliet
Publicerad 22 januari 2019 Uppdaterad 22 januari 2019

Regeringen har i dag utsett 31 statssekreterare i
Regeringskansliet. Tidigare statssekreterare har
entledigats från sina tjänster. Flertalet statssekreterare
har tidigare haft en motsvarande anställning i
Regeringskansliet.

Statsrådsberedningen

Regeringen har utsett Nils Vikmång till statsministerns statssekreterare.
Regeringen har även utsett Madeleine Harby Samuelsson och Karin
Wallensteen till statssekreterare hos statsminister Stefan Löfven.

Regeringen har utsett Paula Carvalho Olovsson till statssekreterare hos EU-
minister Hans Dahlgren.

Regeringen har utsett Mats Andersson och Maria Ferm till statssekreterare i
samordningskansliet i Statsrådsberedningen.

Arbetsmarknadsdepartementet

Regeringen har utsett Annika Dahl till statssekreterare hos
arbetsmarknadsminister Ylva Johansson.

Regeringen har utsett Karin Strandås till statssekreterare hos
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jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation Åsa Lindhagen.

Finansdepartementet

Regeringen har utsett Max Elger och Leif Jakobsson till statssekreterare hos
finansminister Magdalena Andersson.

Regeringen har utsett Ulf Holm och Elin Olsson till statssekreterare hos
finansmarknads- och bostadsminister samt biträdande finansminister Per
Bolund.

Regeringen har utsett Alejandro Firpo till statssekreterare hos civilminister
Ardalan Shekarabi.

Försvarsdepartementet

Regeringen har utsett Jan-Olof Lind till statssekreterare hos försvarsminister
Peter Hultqvist.

Infrastrukturdepartementet

Regeringen har utsett Mattias Landgren till statssekreterare hos
infrastrukturminister Tomas Eneroth.

Regeringen har utsett Sebastian de Toro till statssekreterare hos energi- och
digitaliseringsminister Anders Ygeman.

Justitiedepartementet

Regeringen har utsett Catharina Espmark och Lars Westbratt till
statssekreterare hos justitie- och migrationsminister Morgan Johansson.

Regeringen har utsett Elisabeth Backteman till statssekreterare hos
inrikesminister Mikael Damberg.

Kulturdepartementet

Regeringen har utsett Helene Öberg till statssekreterare hos kultur- och
demokratiminister samt minister med ansvar för idrottsfrågorna Amanda
Lind.



Miljödepartementet

Regeringen har utsett Eva Svedling och Gunvor Ericson till statssekreterare
hos miljö- och klimatminister samt vice statsminister Isabella Lövin.

Näringsdepartementet

Regeringen har utsett Stina Billinger och Emil Högberg till statssekreterare
hos näringsminister Ibrahim Baylan.

Regeringen har utsett Per Callenberg till statssekreterare hos
landsbygdsminister Jennie Nilsson.

Socialdepartementet

Regeringen har utsett Maja Fjaestad till statssekreterare hos socialminister
Lena Hallengren.

Utbildningsdepartementet

Regeringen har utsett Erik Nilsson till statssekreterare hos
utbildningsminister Anna Ekström.

Regeringen har utsett Malin Cederfeldt Östberg till statssekreterare hos
minister för högre utbildning och forskning Matilda Ernkrans.

Utrikesdepartementet

Regeringen har utsett Annika Söder till kabinettssekreterare hos
utrikesminister Margot Wallström.

Regeringen har utsett Per Olsson Fridh till statssekreterare hos
biståndsminister Peter Eriksson.

Regeringen har utsett Niklas Johansson till statssekreterare hos
utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor Ann
Linde.



Pressmeddelande

Sveriges nya regering
Publicerad 21 januari 2019 Uppdaterad 24 januari 2019

(Ny version) I dag lämnade statsminister Stefan Löfven
sin regeringsförklaring i riksdagen och anmälde de
statsråd som ingår i regeringen. Regeringsskiftet äger
rum vid en konselj på slottet under ledning av H.M.
Konungen. Konseljen inleds klockan 14.15.
Sveriges nya regering består av statsministern och 22 statsråd.

Statsrådsberedningen 

Statsminister 
Stefan Löfven

EU-minister
Hans Dahlgren

Arbetsmarknadsdepartementet

Arbetsmarknadsminister
Ylva Johansson

Jämställdhetsminister samt minister med ansvar för arbetet mot
diskriminering och segregation  
Åsa Lindhagen

Finansdepartementet

Finansminister
Magdalena Andersson

https://www.regeringen.se/


Finansmarknads- och bostadsminister, biträdande finansminister 
Per Bolund

Civilminister
Ardalan Shekarabi

Försvarsdepartementet

Försvarsminister
Peter Hultqvist

Infrastrukturdepartementet

Infrastrukturminister
Tomas Eneroth

Energi- och digitaliseringsminister
Anders Ygeman

Justitiedepartementet

Justitie- och migrationsminister
Morgan Johansson

Inrikesminister
Mikael Damberg

Kulturdepartementet

Kultur- och demokratiminister samt minister med ansvar för
idrottsfrågorna
Amanda Lind

Miljödepartementet

Miljö- och klimatminister samt vice statsminister
Isabella Lövin

Näringsdepartementet

Näringsminister



Ibrahim Baylan

Landsbygdsminister
Jennie Nilsson

Socialdepartementet

Socialminister
Lena Hallengren

Socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll

Utbildningsdepartementet

Utbildningsminister
Anna Ekström

Minister för högre utbildning och forskning
Matilda Ernkrans

Utrikesdepartementet

Utrikesminister
Margot Wallström

Minister för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson

Utrikeshandelsminister och minister med ansvar för nordiska frågor
Ann Linde



Tal från Näringsdepartementet

Presentationsbilder från pressträff
med Jennie Nilsson om
regionalstödskarta
Publicerad 09 juni 2021

Den 9 juni 2021 höll landsbygdsminister Jennie Nilsson en digital pressträff
om förslag till principer för att utse en ny regionalstödskarta.
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